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عناوینخبرها تقدیر ما  در شب قدر چگونه رقم می خورد؟

 شهید لیالی قدر

ضمن آرزوي سعادت، طاعات و عبادات در روزه داري، شب 
زنده داري ليالي قدر، اميد که مقبول حضرت حق قرار گيرد. 
سالروز شهادت مظلومانه حضرت علي عليه السلام را تسليت 
و تعزيت ميگوئيم. اما گلچيني کوتاه در وصف حضرت علي 
عليه الســلام.  علي )ع( آن ســردار شــير دل اسلام را چگونه 
ميتوان توصيف کرد. وقتي همه ي خصال نيکو در وجود کسي 
متجلي شد؛ ديگر زبان و قلم در وصف قاصر ميشوند و عاجز،  
علي )ع( را مانند ي نيست که بتوان به مثال کشيد.در راستاي 
همــه ي خوبيهــا علي )ع( را ميتوان ديد و خوشــبخت آنکه 
ميبيند وبه راهش ميرود. تاريخ کدام دلاوري را به شــجاعت 
علي )ع( بياد دارد. آنکه شب هنگام، ازخوف خدا اشک ميريخت 
و صبحگاه در راه خدا جان در کف مي نهاد. دنيا علي)ع( را به 
عدالت ميشناسد و عدالت با نام علي )ع( جلا دارد. کدام مرد 
اول را مي شناسيد که با اشک يتيمان بگريد.و خانه به خانه 
مستمندان را بي هيچ آشنائي، قوت رساند  علي )ع( شاه بيت 
غزل هستي است. هم او که کلامش چون شمشيرش برنده 
و کــردارش درس زندگــي براي همه ره پويان حق و عدالت و 
راســتي اســت. در انتها به موضوع مهمی اشاره کنيم ، چرا در 
مبــارزه بــا ويروس جهش يافتــه کوويد 19  ، بعضی از مردم 
لجبازی می کنند ، کادر درمان توان ندارد وضعيتها در سطح 
کشور قرمز است ، چه بهتر با رعايت شيوه نامه های بهداشتی،  
فاصلــه اجتماعــی ، ماســک زدن ، عدم حضور بی ضابطه در 
اجتماعات ، شستشوی مرتب دستها به کادر درمانی و خودمان 

خدمت کنيم . 
حضــرت علی )ع( مــی فرمايند : گناه نکردن بهتر از توبه 
کردن است، آيا مبتلا نشدن به ويروس کرونای جهش يافته 

کوويد 19 ، بهتر از مداوا يا فوت نيست ؟!

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

سرمقاله

رهبر معظم انقلاب اسلامی در سخنرانی زنده و تلویزیونی:

نیروی قدس بزرگ ترین 
عامل مؤثر جلوگیری از 
دیپلماسی انفعالی در 

غرب آسیا است

رئيس قوه قضائيه گفت: به نظر می رسد بايد در 
کنار دادســرای »کارکنان دادســرايی هم برای 
»کارنکنان ايجاد و به ترک فعل های مسئولانی که 
با عدم انجام به موقع وظيفه خود فرصت ســوزی 

می کنند، رسيدگی کنيم.
به گزارش مرکز رسانه قوه قضائيه، آيت الله سيد 
ابراهيم رئيسی روز پنجشنبه در جلسه »هم انديشی 
با اساتيد، صاحب نظران و مديران شبکه بانکی برای 
بررسی حقوقی و قضايی موانع توليد در حوزه بانکی، 
حمايت از توليد و رفع موانع برای رونق توليد را نياز 
جدی امروز کشــور دانســت و اظهارداشت: همه 
بخش ها از دســتگاه های اجرايی تا نظام بانکی و 
سيســتم حقوقی و قضايی بايد با اقدام و عمل در 

مسير تحقق شعار سال حرکت کنند.
رئيسی با تأکيد بر لزوم رفع سريع موانع توليد، 
افزود: بانک ها در رونق توليد و رفع موانع از آن نقش 
مهمی دارند و نمونه ای از اقدامات خوبی که در اين 
جهت شده اولويت قرار دادن ارائه تسهيلات برای 
توليد ماسک و تجهيزات پزشکی مورد نياز در دوره 
شيوع کرونا و ارائه تسهيلات به توليدکنندگان لوازم 
خانگی در مقطع قطع همکاری برخی شرکت های 
خارجی به خاطر تحريم ها است. وی ادامه داد: در 
ســال های اخير کارخانه ها و کارگاه های زيادی به 
تملــک بانک ها درآمدند، فارغ از اينکه بانک ها در 
تعطيلی يا نيمه تعطيلی آنها نقش داشته اند يا اين 
مشکل به دلايل ديگری به وجود آمده، اين وظيفه 
بانک هاست که همت خود را صرف رونق دوباره اين 
واحد ها کنند. رئيس دستگاه قضا گفت: بانک ها برای 
راه اندازی اين واحد های توليدی امکاناتی دارند که 
بخش خصوصی از آنها برخوردار نيست و حتی اگر 
بانک ها بخواهند اين واحد ها را واگذار هم بکنند به 

سود آنهاست که چراغ توليد آنها روشن باشد.
درصد تعطیلی کارگاه ها  و کارخانه ها 

بالاست
رئيســی با اشــاره به بازديد های متعدد خود از 
واحد هــای توليــدی تعطيل و نيمــه تعطيل در 
ســفر های استانی بيان داشــت: درصد تعطيلی 
کارگاه ها و کارخانه ها بالاست و بخش مهمی از اين 
واحد ها نيز در تملک بانک ها قرار دارند. اين بانک ها 
هســتند که لازم اســت همه تلاش خود را برای 
راه اندازی آنها در به حرکت درآمدن چرخه توليد 
و اشتغالزايی به کار گيرند. وی خاطرنشان کرد: اگر 
اين مجموعه های توليدی فعال شوند سپرده های 
مردمی و امکاناتی که در اختيار بانک ها قرار دارند 

در مسير حمايت از توليد قرار می گيرند و اين مسئله 
از کار های مهم و اولويت ها است.

لزوم توجه به اعتبارسنجی مشتریان 
برای پرداخت تسهیلات

رئيس دستگاه قضا، اعتبارسنجی مشتريان برای 
پرداخت تسهيلات را نيز مورد تأکيد قرار داد و گفت: 
کسی که می خواهد مبلغ کلانی از بانک تسهيلات 
بگيرد بايد سوابق او و تعاملاتی که با بانک داشته و 
نحوه دريافت و بازپرداخت احتمالی تسهيلات به 
او مورد بررسی قرار گيرد. رئيسی بر همين اساس 
راه اندازی سامانه اعتبارسنجی، مشتريان و دريافت 
کننــدگان تســهيلات از بانک هــا را امری مهم و 

ضروری خواند.
دریافت سود و جرایم آن باید شفاف 

باشد
وی با تأکيد بر »شــفافيت در دريافت ســود و 
جرايم آن گفت: الان مشــخص نيســت که برخی 
مشــتريان در چه فرآيندی جريمه سود پرداخت 
می کنند و برای روشن شدن مسئله بايد پرداخت 
تسهيلات و سود آن شفاف باشد. رئيس قوه قضائيه 
افزود: طبق قانون، بانک مرکزی و شــورای پول و 
اعتبار مرجع تعيين نرخ سود بانکی هستند و هيچ 
بانکی نبايد خارج از ضوابط و بيش از ميزان تعيين 
شــده ســود بگيرد. رئيسی متذکر شد: اين حرف 
درستی است که بانک مرکزی بايد در تعيين نرخ 
همه مقتضيات و مبانی شرعی و قانونی را مد نظر 
قرار دهد، اما پس از تعيين و ابلاغ نرخ ســود، رقم 

اعلام شده بايد ملاک عمل قرار گيرد.
هیچ یک از واحد های قضایی اجازه 

ندارند  ضامن اجرای سود غیرقانونی در 
رسیدگی به دعاوی باشند

وی خاطر نشان کرد: هم در بخشنامه صادره و 
هم بر اســاس رای وحدت رويه ديوان عالی کشور 
هيچ يک از واحد های قضايی و قضات اجازه ندارند 
ضامن اجرای سود غيرقانونی در رسيدگی به دعاوی 

مطرح شده در اين خصوص باشند.
رئيس قوه قضائيه در بخش ديگری از سخنانش 
با اشاره به عملکرد برخی بانک ها که موجب تعطيلی 
يــا نيمه تعطيلی واحد های توليدی شــده اظهار 
داشــت: اينکه گفته شود بانک ها نقشی در توقف 
فعاليت واحد های توليدی ندارند خيلی خوب است، 
اما گاهی بانک ها به گونه ای رفتار می کنند که شريان 
اقتصادی يک واحد توليدی را قطع می کنند و آن 

واحد مجبور به تعطيلی می شود.

 اخلال در فعالیت واحد های تولیدی  
خط قرمز ماست

رئيســی افزود: توليد مسئله مهمی است و ما 
در رســيدگی به پرونده هــای قضايی واحد های 
توليدی نيز اعلام کرديم که به گونه ای عمل شود 
که فرايند دادرســی خللی در فعاليت واحد های 
توليدی ايجاد نکند، اين خط قرمز ماســت. وی 
ادامه داد: الان پرونده های زيادی در مراکز قضايی 
در دست بررسی است، اما اجازه نداده ايم که نفس 
واحد های توليدی و کارخانجات بريده شود بلکه 
تأکيد کرديم چراغ توليد همواره بايد در کشــور 
روشــن بماند و بانک ها هم در پيگيری مطالبات 

خود بايد همين گونه عمل کنند.
 بانک ها نباید وارد بازار ملک،

 طلا و ارز و خودرو شوند
رئيس قوه قضائيه، بانک ها را نظام مورد اعتماد 
حاکميــت خوانــد و گفت: پشــتيبانی از توليد و 
حکمرانی در حوزه بانکی اقتضا می کند که بانک ها 
به دنبال سوداگری و ورود به بازار ملک، طلا و ارز 

و خودرو نروند.
رئيسی افزود: انتساب بانک ها به حکومت ايجاب 
می کنــد کــه آنها حقوق عامه را رعايت کنند و در 
مقام امانت دار پول مردم اين سپرده ها و سرمايه ها 
و نقدينگی را به جای آنکه صرف ســودآوری برای 

خود کنند به توليد سوق دهند.
در هدایت نقدینگی اشکال وجود دارد

وی، حرکــت نقدينگــی به ســوی توليد را از 
ضرورت های کشــور دانســت و گفت: اينکه هم 
نقدينگی بالا است و هم توليد با مشکل مواجه است 
معلوم می کند در هدايت اين نقدينگی اشکال وجود 
دارد و به همين دليل اين حجم از ســرمايه هرجا 
برود مانند سيل بنيان کن آنجا را تخريب می کند. 
رئيس دستگاه قضا ادامه داد: يکی از موانع توليد اين 
است که بانک ها به دنبال سود بردن و کسب منافع 
بدون توجه به مسئله توليد باشند و فراموش کنند 
که اين امکانات می تواند موجب رفع موانع و رونق 
توليد شود. رئيسی، نقش بانک مرکزی را در نظارت 
بر عملکرد بانک ها مهم دانست و گفت: بانک مرکزی 
بايد با ايجاد سامانه های لازم، نظارت بر خط خود 
بر بانک ها را تقويت کند تا بانک ها در مسيری درست 
حرکت کنند. وی ايجاد سامانه های »ذينفع واحد 
و »ثبــت وثايق را در اين خصوص مورد توجه قرار 
داد و ابراز اميدواری کرد با ايجاد سامانه ملی ثبت 
وثايق، وثايق منقول دارای شناســنامه شــده و به 

عنوان يک پشــتوانه قابل اعتنا مورد استفاده قرار 
گيرند.

 مالیات می تواند ابزاری  برای تنظیم گری 
در نظام اقتصادی باشد

رئيس دســتگاه قضا، توجه به ماليات تنظيمی 
برای کنترل نقدينگی را نيز مورد تأکيد قرار داد و 
گفت: ماليات نبايد فقط برای کسب درآمد به منظور 
رفع مشکلات دولت نباشد بلکه می تواند ابزاری برای 
تنظيم گری در نظام اقتصادی باشد. رئيسی افزود: 
کســی که به دنبال سفته بازی در بازار می رود بايد 
مالياتی متفاوت از يک توليدکننده پرداخت کند. 
وی درخصوص پرداخت تسهيلات به مردم نيز اظهار 
داشــت: مردم بايد به تسهيلات دسترسی داشته 
باشــند، اما اينکه چگونه می توان مشکلات در اين 

حوزه را حل کرد نيازمند تدبير جدی است.
گاهی مشکلات برخی ترک فعل ها از 

انجام یک فعل بیشتر است
رئيس قوه قضائيه ادامه داد: گاهی برخی ترک 
فعل ها مشــکلاتی به وجود می آورد که انجام يک 
فعل به آن اندازه مشکل زا نيست و به نظر می رسد 
بايد در کنار دادسرای »کارکنان دادسرايی هم برای 
»کارنکنان ايجاد و به ترک فعل های مســئولان و 
دست اندرکاران که با عدم انجام به موقع وظيفه در 
زمان خود فرصت سوزی می کنند، رسيدگی کنيم.
 قوه قضائیه پشتیبان تولیدگران  و رفع 

کنندگان موانع تولید است
رئيســی خاطر نشــان کرد: همه بخش های 
نظارتــی و قضايی قوه قضائيه همچون ســازمان 
بازرســی کل کشــور، دادســتانی کل کشــور و 

دادگستری ها حامی و پشتيبان توليدگران و همه 
کسانی خواهند بود که به دنبال رفع موانع توليد در 
کشور هستند. وی در واکنش به اظهارات يکی از 
کارشناسان درخصوص تعداد بالای شعب بانک ها 
گفت: تعداد شعب بانک ها در کشور ما بيش از آمار 

معمول است و بايد فکری برای کاهش آن کرد.
راهکار های پیشنهادی مدیران شبکه 

بانکی و صاحب نظران برای کمک نظام 
بانکی  به روند تولید

پيش از ســخنان رئيس دستگاه قضا، تعدادی از 
مديــران بانکی کشــور و صاحب نظران حوزه های 
اقتصادی و توليدی از جمله »حجت اله عبدالملکی 
دانشــيار دانشــگاه امام صادق)ع(، »حســين زاده 
مديرعامــل بانک ملی و رئيس شــورای هماهنگی 
بانک هــا، »محمدکاظم چغازردی مديرعامل بانک 
سپه،»طالبی دبيرکل بانک مرکزی، »محمود شايان 
مديرعامل بانک مسکن، »پرويز داودی عضو مجمع 
تشخيص مصلحت نظام، »فرهاد رهبر عضو هيئت 
علمی دانشگاه تهران، »سيد مهدی نيازی دبير ستاد 
تسهيل و رفع موانع توليد،»ابوالحسنی استاد دانشگاه 
و از مديران سابق شبکه بانکی، »يونس سلمانی مشاور 
بانک کارآفرين، »توتونچيان استاد اقتصاد دانشگاه 
الزهرا )س(، »عيوض لو عضو هيئت علمی دانشگاه 
امام صادق)ع(، »محمد جليلی مديرعامل شــرکت 
مشاوره رتبه بندی و اعتبارسنجی ايران، »دروديان 
کارشناس امور بانکی و »مجيد کريمی مشاور بازار 
متشــکل ارزی نقطه نظرات خود را درخصوص رفع 
 موانع توليد در کشــور از طريق مشــارکت بانک ها
 بيان کردند.                                      ادامه در صفحه 3

رئیس قوه قضائیه در نشست بررسی موانع تولید در حوزه بانکی:

باید در کنار دادسرای »کارکنان دادسرایی هم برای «کارنکنان ایجاد کنیم
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همزمان با ماه مبارک رمضان رساله نماز و روزه حضرت آیت ا... العظمی خامنه ای منتشر شد.  رساله  نماز و روزه مشتمل بر آخرین فتاوای مرجع عالی  قدر حضرت 
آیت ا... خامنه ای )مدظله العالی( در ســه باب فقهی نماز، روزه و اعتکاف به کوشش انتشارات انقلاب اسلامی به زیور طبع آراسته شد. این رساله عملیه که شامل 
1008 مساله شرعی است، انعکاس دهنده  جدیدترین و آخرین فتاوای رهبر معظم انقلاب اسلامی در سه باب مهم فقهی نماز، روزه و اعتکاف است. یکی از مهم ترین 
ویژگی ها و تمایزات این اثر، شــیوایی و ساده نویسی مسائل آن اســت، به گونه ای که فهم مطالب آن برای عموم مخاطبان امکان پذیر شده است. همچنین برای 
تسهیل در فهم مسائل دشوار، برخی کلمات و عبارات فقهی نیز در پاورقی توضیح داده شده است. در همین راستا در انتهای کتاب نیز فصل مستقلی جهت توضیح 
و تبیین برخی اصطلاحات فقهی آورده شــده که به خواننده برای فهم بیشــتر و راحت تر مسائل شرعی کمک می کند. این اثر در 160 صفحه و در قطع رقعی جهت 
اســتفاده  عموم مؤمنین و مقلدین رهبر معظم انقلاب منتشر شده و از هفته آینده علاوه بر کتابفروشی ها، در پایگاه اطلاع رسانی انتشارات انقلاب اسلامی عرضه 

می شود.

رسالهرهبرمعظم
انقلاباسلامی
منتشرشد

با حکم فرمانده معظم کل قوا انجام شد؛
انتصاب فرمانده قرارگاه مشترک پدافند 

هوایی خاتم الانبیاء)ص(

رهبــر معظــم انقلاب اســلامی حضــرت آيت الله 
خامنــه ای در حکمی امير ســرتيپ قادر رحيم زاده را 
بــه فرماندهــی قــرارگاه مشــترک پدافنــد هوايی 

خاتم الانبياء صلی الله عليه وآله منصوب کردند.
متن حکم فرمانده کل قوا به اين شــرح است:

بسم الله الرحمن الرحيم
امير سرتيپ قادر رحيم زاده

نظر به تعهد و شايستگی و تجارب ارزنده و پيشنهاد 
فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ايران، شما را به 
ســمت فرمانــده قرارگاه مشــترک پدافنــد هوايی 

خاتم الانبياء صلی الله عليه وآله منصوب می کنم.
رويکرد هم افزايــی و تحوّلی برای دفاع نفوذناپذير 
از آســمان کشــور با استفاده از توانمندی ها و ظرفيت 
نيروهای مســلح و کشــور و تقويت شبکه يکپارچه و 
بــه روز فرماندهی و کنترل پدافند هوايی، مورد انتظار 

است.
از تلاش ها و خدمات ارزنده ی امير سرلشکر موسوی 

در دوره مسئوليت تشکر می کنم.
توفيقات شــما را از خداوند متعال مسألت دارم.

سیّدعلی خامنه ای
8 اردیبهشت ۱۴۰۰

پيام رهبر انقلاب به نشســت شاعران »ديدار ماه
 رهبــر انقــلاب در پيامی به برنامه »ديدار ماه که به 
منظور بزرگداشت هر ساله ديدار ايشان با شعرا برگزار 

شــد، از دلتنگی شان برای اين ديدار سخن گفتند.
متن نامه رهبر انقلاب به شــرح زير است:

بسم الله الرحمن الرحيم
بــه جناب آقای قمی بگوييد: فروکاســتن جلســه 
شــيرين و با صفای هميشــگی به يک ديدار دورادور 
تصويری، دل مشــتاق را که آرام نمی کند، هيچ؛ کام 
انســان را هم به نحوی تلخ می کند، تقدير الهی فعلًا 
 ايــن اســت کــه حقيــر از آن ديــدار شــوق انگيز 

محروم باشم.
می توان با نگاه شاعرانه اينجور حوادث را ناز دستگاه 
حکمت الهی شــمرد و بر احســاس نياز و اظهار نياز 
افزود، يا به قول صائب: نســازد لن ترانی چون کليم از 
 طــور مايوســم / نمک پــرورده عشــقم، زبــان نــاز 

می دانم.
چند نفر از شــاعران عزيز هم در نامه به اين حقير، 
اظهار لطف فراوان کرده و همان درخواســت را مطرح 
کردند. سلام و تشکر مرا به آنها برسانيد و همين پاسخ 

را بدهيد.

خبر

سخنرانی تلويزيونی رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در نوزدهميــن روز ماه مبارک رمضان: رهبر معظم 
انقلاب اســلامی عصر امروز )يکشــنبه( در سخنان 
زنده تلويزيونی خطاب به ملت بزرگ ايران با تشريح 
جايگاه مهم معلمان و کارگران در پيشرفت کشور، 
انتخابات را به معنای واقعی کلمه فرصتی مهم برای 
ايران عزيز و عاملی بی بديل برای استحکام پايه های 
نظام خواندند و با انتقاد از برخی تلاش ها برای دلسرد 
کردن مردم نســبت بــه انتخابــات تأکيد کردند: 
داوطلبان وعده های فريبنده و بدون پشتوانه ندهند 

و با ارائه برنامه های واقعی با مردم سخن بگويند.
ايشان همچنين با ابراز تأسف و تعجب از سخنان 
نادرســت برخی مســئولان در خصوص سياســت 
خارجی تأکيد کردند: نيروی قدس بزرگ ترين عامل 
مؤثر جلوگيری از ديپلماســی انفعالی در غرب آسيا 
اســت و نبايد به گونه ای ســخن گفت که حرف های 

بيگانگان را به اذهان متبادر کند.
ايشــان در آغاز سخنانشان، ليالی مبارک قدر را 
قلــه ماه پر عظمت رمضــان خواندند و با توصيه به 
آحاد مردم برای استفاده از ظرفيت بی نظير ايام قدر 
افزودند: دعا و تضرع واستغفار و اشک، از نمونه های 
ضيافت پر برکت رمضان است که بايد با توجه وتوسل 
هرچه بيشــتر به پروردگار کريم، خود را مســتعد 

بهره  مندی از اين نعمت های گرانقدر کرد.
رهبر انقلاب در نگاهی کوتاه به شــخصيت امام 
علی بن ابيطالب )ع (، امامت را مقامی بســيار والا و 
عالی برشــمردند و افزودند: معنای امامت، رياست 
دين و دنيا نيســت بلکه امامت مفهومی بسيار عالی 
است که درک آن به جز معصومين و نخبگان معدود، 

برای ديگران ممکن نيست.
رهبر انقلاب با اشاره به ارادت شيعيان و پيروان 
اديــان و مذاهب ديگــر به اميرمؤمنان افزودند: اين 
محبــت و ارادت به علت خصوصيات عجيب مولای 
متقيان اســت که »عدالت حيرت انگيز، بی اغماض، 
گســترده و بــدون هيــچ ملاحظــه « در رأس اين 

خصوصيات قرار دارد.
ايشان زهد و بی اعتنايی کامل به دنيا، شجاعت، 
مهربانی و رأفت در مقابل ضعيفان، عزم راســخ در 
مقابل زورگويان و مستکبران، فداکاری در راه حق، 
حکمــت عميق در گفتار و اســتواری در رفتار را از 
ديگر ويژگی هايی دانســتند که در حضرت علی)ع( 

در اوج کمال و درخشش است.
رهبــر انقــلاب، پيــروی از اميرمومنــان در 
خصوصيات شــخصی و آداب حکومت را وظيفه ای 
سنگين خواندند و افزودند: ما در اين زمينه ها خيلی 

عقب هستيم.
حضرت آيت الله خامنه ای با اشاره به شوق بی نظير 
مولای متقيان به شهادت گفتند: خدا را شاکريم که 
در دوران ما نيز مردان فداکاری بودند و هستند که 
در اقتدا به مولايشان، عاشق شهادت بودند که حاج 
قاسم سليمانی از چهره های بزرگ اين عرصه است.

رهبر انقلاب سپس در تبيين جايگاه و شأن مهم 

معلم به برخی ويژگی های شهيد مطهری پرداختند 
و افزودند: شــهيد مطهری عالمِ، فيلســوف، متفکر، 
فقيه و مســلط به مســائل فکری بود اما ويژگی  مهم 
استاد شهيد آن بود که در عرصه توليد و انتشار فکر 
درســت، متقن و عميق، در يــک جهاد نرم افزاری 
مداوم بود و با دغدغه مندی نسبت به مخاطبانش و 
جامعه، با امواج منحرف فکری شــرق و غرب مقابله 

می کرد.
رهبر انقلاب، مسئوليت شناسی و تکليف گرايی 
را دو ويژگی ديگر شهيد مطهری خواندند و گفتند: 
او بــا اولويت دادن به نيازهای جامعه، ظرفيت های 
حوزه فکر و علم را به اين نيازها نزديک می کرد که 
معلمــان عزيــز بايد اين ويژگی ها و روش ها را الگو 

قرار دهند.
حضــرت آيــت الله خامنــه ای صيانــت از فکر 
دانش آموزان و دانشجويان را از مسئوليت های مهم 
معلمان برشــمردند و افزودند: معلمان بايد با امانت 
و توانايــی و مهارت، اندوخته های علمی بشــر را به 
نسل نوجوان و جوان منتقل کنند و شاگردان خود 

را اهل فکر و انديشه بار بياورند.
ايشان معلمان را از افسران سپاه پيشرفت کشور 
خواندنــد و افزودند: معلمان بايد اين جايگاه عظيم 
را باور کنند و با احســاس مسئوليت، نقش تاريخی 

خودرا ايفا نمايند.
رهبــر انقــلاب با اشــاره به هجــوم بيگانگان و 
منحرفان به افکار جوانان تاکيد کردند: معلمان بايد 
ضمن اســتفاده از ظرفيت عظيم آموزش و پرورش، 
بــرای خنثی کردن اين تهاجم بزرگ نيز جهادگونه 
تــلاش کنند تــا ريزش ها به صفر نزديک شــود و 
رويش ها در بالاترين سطح قرار گيرد. رهبر انقلاب 
اسلامی با اشاره به شأن بسيار با ارزش و تأثيرگذار 
معلمان افزودند: درک اين جايگاه والا و تعيين کننده 
بايد به فرهنگ عمومی تبديل شــود که رســانه ها، 
دســتگاههای تبليغاتی و آموزش و پرورش در اين 

عرصه مسئوليت سنگينی دارند.
حضــرت آيت الله خامنه ای، گشــودن گره های 
معيشــتی معلمــان را مهم خواندند و با اشــاره به 
مســئوليت دولت و مجلس در اين زمينه، از تلاش 
بی دريغ معلمان برای ادامه آموزش در دوران کرونا 
و همراهــی خانواده ها به خصوص مادران صميمانه 

تشکر کردند.
رهبر انقلاب اسلامی بخش ديگری از سخنان شان 
را به مناســبت روز کارگر، به موضوع شأن و جايگاه 
کارگــر و لــزوم حمايــت همه جانبه از اين قشــر 
زحمتکــش و تأثيرگذار و همچنين نقش کارگران 
در پيشــرفت اقتصادی و استقلال کشور اختصاص 

دادند.
حضرت آيت الله خامنه ای به جايگاه والای کارگر 
در اسلام و بوسه پيامبر بر دستان کارگر اشاره کردند 
و گفتند: در يک اقتصاد مستقل و توليدمحور، کارگر 
ســتون اصلی اســت و اين نقش تأثيرگذار کارگران 
بايد با کمک دســتگاههای تبليغاتی و رســانه ها به 

فرهنگ عمومی تبديل شود.
ايشان افزودند: از ابتدای پيروزی انقلاب اسلامی 
بدخواهان و بيگانگان تلاش کردند تا جامعه کارگری 
را در مقابــل نظــام قرار دهند اما کارگران جانانه در 
کنار نظام ايســتادند که نمونه بارز آن دوران دفاع 

مقدس است.
رهبر انقلاب اســلامی با اشــاره به شــعار سال و 
موضوع پشتيبانی از توليد، خاطر نشان کردند: يکی 
از انواع پشتيبانی از توليد، حمايت از کارگران است 
زيــرا کارگــر فعال و با نشــاط، ثروت ملی ايجاد می 
کند که در نهايت زمينه ساز آبرو، اقتدار و استقلال 

کشور خواهد بود.
حضــرت آيــت الله خامنه ای با تأکيــد بر اينکه 
حمايت از کارگر فقط افزايش پايه حقوقی متناسب 
با افزايش تورم نيست، افزودند: ارتقای سطح مهارت 
آموزی و تخصص کارگران، توجه به بيمه و بهداشت 
و درمــان آنــان، امنيت شــغلی، برنامه ريزی برای 
مسکن کارگران و ايجاد روابط عادلانه ميان کارگر، 
کارآفرين و دولت ابعاد ديگر موضوع حمايت از کارگر 

است.
ايشان برنامه ريزی صحيح برای ايجاد اشتغال و 
پيگيری دقيق و منضبط آن و همچنين استفاده از 
ظرفيت بخش خصوصی برای ايجاد اشتغال را کمک 
بزرگ به پيشرفت اقتصادی کشور خواندند و گفتند: 
ايجاد اشــتغال علاوه بر بــرکات اقتصادی، برکات 
اجتماعی و سياسی هم دارد زيرا در جامعه بويژه در 
نســل جوان، زمينه ساز نشاط و تحرک و سرزندگی 
و مانع از شکل گيری بسياری از آسيب های اجتماعی 

و حتی امنيتی است.
ايشان با اشاره به ابعاد چند جانبه ايجاد اشتغال 
در جامعــه، يکی از برنامه های مهم و مورد انتظار از 
دولت ها را برنامه ايجاد اشــتغال دانســتند و با بيانی 
هشــدارآميز خاطرنشان کردند: افرادی که به علت 
منافع شخصی خود و برای استفاده از زمين و ارزش 
افــزوده آن، کارخانه ها را به تعطيلی می کشــانند، 
بدانند که مرتکب کار باطل و حرام شــده اند و اين 
کار، خيانت به مردم و کارگران و استقلال و اقتصاد 

کشورو ضربه به توليد ملی است.
رهبر انقلاب اسلامی دستگاههای مسئول بويژه 
وزارت های صمت و وزارت جهادکشاورزی را به نقش 
آفرينی جدی برای مقابله با اين پديده و برخورد با 

اين افراد توصيه مؤکد کردند.
حضرت آيت الله خامنه ای همچنين با اشاره به 
نظر کارشناسان اقتصادی مبنی بر لزوم فعال شدن 
کارگاههای کوچک و متوســط در کنار کارگاههای 
بزرگ، افزودند: گســترش ايــن کارگاهها علاوه بر 
ايجاد اشــتغال زمينه ســاز توليد ثروت برای عموم 

مردم بويژه طبقات ضعيف و متوسط است.
ايشــان خاطر نشــان کردند: بهترين روش برای 
خنثی کردن تحريم ها تلاش واقعی و غير شــعاری 
برای تقويت توليد ملی اســت که دشــمن را از ادامه 
تحريــم مأيوس خواهد کــرد و در نتيجه تحريم ها 

برطرف می شوند.
رهبــر انقــلاب اســلامی در بخــش ديگری از 
سخنانشان، انتخابات را به معنی واقعی کلمه فرصت 
مهم و بی نظيری برای اســتحکام پايه های اقتدار و 
امنيت کشــور خواندند و گفتند: عده ای با خدشــه 
وارد کردن در اصل انتخابات و يا در عملکرد دست 
اندرکاران اعم از شورای نگهبان يا دستگاههای ديگر 
موجب دلســردی مردم می شــوند که اين کار غلط 

است.
ايشــان افزودنــد: در جمهوری اســلامی همه 
انتخابات ها ســالم برگزار شــده است. ممکن است 
تخلفــات کوچکی روی داده باشــد امــا در نتيجه 
انتخابات هيچ تأثيری نداشته و همواره انتخابات در 

جمهوری اسلامی همراه با امانت بوده است.
رهبر انقلاب اســلامی خاطر نشان کردند: البته 
برخی هــا هنگامــی کــه نتيجه مورد نظــر آنها در 
انتخابات حاصل می شــود آن انتخابات را سالم می 
خوانند اما اگر نتيجه مورد نظر آنها به دســت نيايد 
يــا برگزارکنندگان را متهم مــی کنند و يا همانند 
سال ۸۸ اغتشاش به پا می کنند که آن متهم کردن ها 
بی انصافی است و اغتشاش به راه انداختن جرم است.

ايشــان در يک توصيه مهم بــه افرادی که وارد 
عرصه انتخابات می شوند، گفتند: اين افراد از سخنان 
و وعده های فريبنده و بدون پشتوانه فکری و بدون 
در نظر گرفتن امکانات و يا بدون اطلاع از آنها حتماً 
پرهيــز کنند. رهبر انقلاب اســلامی تأکيد کردند: 
کســانی که وارد عرصه انتخابات می شوند بايد يک 
برنامه واقعی ارائه دهند به گونه ای که کارشناســان 

با شنيدن اين برنامه، آن را تصديق کنند.
حضرت آيت الله خامنه ای افزودند: البته برخی 
اوقات هم از برخی افراد حرف هايی صادر می شــود 
که گويا قانون اساســی را قبول ندارند، در حالی که 
کسی که می خواهد وارد عرصه انتخابات شود بايد 
معتقد به اسلام، قانون اساسی و رای مردم باشد لذا 

مطالبه جدی داريم که اين موضوع رعايت شود.
حضــرت آيت الله خامنه ای همچنين از اظهارات 
بعضی از مسئولان که در روزهای اخير از رسانه های 
مخالف جمهوری اسلامی پخش شد و تکرار حرفهای 
خصمانه دشمنان و آمريکا بود، ابراز تعجب و تأسف 

کردند و گفتند: آمريکايی ها ســالها است که از نفوذ 
معنــوی ايــران در منطقه و عوامل آن يعنی نيروی 
قدس و شــهيد سليمانی به شدت ناراحتند و اساساً 
سردار سليمانی را به همين علت به شهادت رساندند، 
بنابرايــن نبايد چيزی گفته شــود که حرف آنها را 

تأييد کند.
رهبر انقلاب اســلامی افزودند: سياست کشور از 
انواع برنامه های اقتصادی، نظامی، اجتماعی، علمی، 
فرهنگی و همچنين سياست خارجی تشکيل شده 
که همه اين بخشــها بايد با هم به پيش برود و نفی 
هر يک از اين بخشــها خطای بزرگی است که نبايد 

از مسئولين کشور سر بزند.
ايشــان تأکيد کردند: نيروی قدس بزرگ ترين 
عامل مؤثر جلوگيری از ديپلماسی انفعالی در غرب 
آســيا است و زمينه ساز تحقق سياست عزتمندانه 

جمهوری اسلامی شده است.
حضــرت آيــت الله خامنه ای با اشــاره به تمايل 
غربی ها برای بازگرداندن سيطره دوران طاغوت خود 
بــر ايــران، گفتند: بر همين اســاس آنها از هرگونه 
تحرک ديپلماسی و گسترش روابط ايران با چين و 
روسيه و همچنين با همسايگان مخالفند و حتی در 
مواردی با فشــار به مسئولان کشورهای همسايه را 
از سفر به ايران منصرف کرده اند که ما در مقابل اين 
فشــارها بايد به شــکل مستقل، پر تلاش و پر توان 

عمل کنيم.
رهبر انقلاب اســلامی با تأکيد بر اينکه سياست 
خارجی در همه جای دنيا در مجامع بالادستی تعيين 
می شود و نه در وزارت امور خارجه، افزودند: وزارت 
امور خارجه در تعيين سياســتها مشارکت دارد اما 

تصميم گير نيست بلکه مجری است.
ايشان خاطر نشان کردند: در کشور ما نيز سياست 
خارجــی در شــورای عالی امنيــت ملــی با حضور 
مســئولان تعيين می شود و وزارت امور خارجه بايد 

با شيوه های خود آن را اجرا کند.
حضــرت آيت الله خامنــه ای در پايان با آرزوی 
توفيــق الهی برای مســئولانی کــه قصد خدمت به 
ميهن دارند، تأکيد کردند: نبايد جوری حرف زد که 
از آن برداشت قبول نداشتن سياستهای کشور شود 

و دشمنان از آن مطالب شاد شوند.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در سخنرانی زنده و تلویزیونی:
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رئيــس جمهــور پس از گزارش تحقيقاتی بنياد ملی نخبگان در 
مورد موضوع مهاجرت و روند رو به گســترش بازگشــت نخبگان و 
انديشــمندان ايرانی به داخل کشــور، تصريح کرد: تشکيل و توسعه 
شــرکت های دانش بنيان در کشــور طی سال های اخير و نقش مهم 
آنان در بهبود اقتصاد و ارايه خدمات، نوآوری، فناوری توليد و رونق 
بازار، نشان دهنده پيشرفت های قابل توجه در زمينه جذب نخبگان 
از خارج کشــور اســت. دکتر روحانی در جلســه شورايعالی انقلاب 
فرهنگی، نخبگان و افراد تحصيل کرده مقيم خارج را سرمايه ای مفيد 
و بزرگ برای کشــور خواند و بر لزوم تدوين و اجرای سياســت های 
مناسب برای جذب هر چه بيشتر و مانع زدايی در راه بازگشت نخبگان 
و صاحبان دانش و سرمايه به داخل کشور تاکيد کرد. رئيس شورای 
عالی انقلاب فرهنگی با اشــاره به غيرواقعی و مبالغه آميز بودن آمار 
مطرح  شده در رسانه ها در زمينه مهاجرت نخبگان و تحصيلکردگان 
به خارج از کشور بر لزوم روشنگری و ارايه آمارهای حقيقی در اين 
زمينه تاکيد کرد و گفت: دبيرخانه شورای عالی انقلاب فرهنگی بايد 
در امر شناخت و تدوين روش ها و سياست های تشويقی و جذب کننده 

نخبگان و تحصيلکردگان ايرانی خارج از کشور تلاش کند.
در جلســه شــورای عالی انقلاب فرهنگی رئيس بنياد نخبگان 
گزارشی از مهاجرت نخبگان و اجرايی سازی سند راهبردی نخبگان 
کشور ارايه کرد. براساس اين گزارش 63 درصد اين سند مسير اجرايی 
ســازی را طی کرده اســت. در اين جلسه همچنين موضوع بازگشت 
نخبگان ايرانی خارج از کشور مورد بررسی قرار گرفت که بر اين اساس 
مسير بازگشت ايرانيان نخبه از 20 دانشگاه برتر جهان، شيب تندی 
در 2 ســال اخير پيدا کرده و در ســال گذشته 2250 نخبه ايرانی به 
کشور بازگشته اند که 400 نفر از آنان جذب هيات علمی دانشگاه ها 
شده و 230 نفر در شرکت های دانش بنيان فعاليت می کنند.در اين 

جلسه همچنين با اشاره به مبالغه آميز بودن آمار مطرح  شده در زمينه 
مهاجرت نخبگان به خارج از کشــور، رتبه ايران به لحاظ مهاجرت 

براساس آمارهای رسمی بين المللی، ۸7 اعلام شد.
برخی از مطالب ظریف نظر دولت و رئیس جمهور نیست

رئيس جمهور با تاکيد بر اينکه سردار سليمانی کسی بود که توطئه 
صهيونيست ها و آمريکا را در منطقه خنثی کرد و بهترين مشاور برای 
ما در سياست خارجی در منطقه بود، تاکيد کرد: برخی از اين مطالب 
نظر دولت يا نظر شخص رئيس جمهور نيست. رئيس جمهور با تاکيد 
بر اينکه سردار سليمانی کسی بود که توطئه صهيونيست ها و آمريکا 
را در منطقه خنثی کرد و بهترين مشاور برای ما در سياست خارجی 
در منطقــه بــود، تاکيد کرد: برخــی از اين مطالب نظر دولت يا نظر 
شخص رئيس جمهور نيست. حجت الاسلام روحانی ديروز چهارشنبه 
در جلسه هيئت دولت، تصريح کرد: دزديدن يک سند و يک نوار و 
انتشــار آن مســئله ای است که بايد مورد بررسی دقيق قرار بگيرد و 
اينکه چرا در اين مقطع مهم انجام شده است. رئيس جمهور تاکيد 
کرد: اين نوار صوتی درست در مقطعی که وين در اوج موفقيت است 
توسط کسانی که ضد ايران، مردم ايران و مصالح ايران هستند منتشر 
می شود تا در داخل کشور اختلاف ايجاد کند. رئيس جمهور با بيان 
اينکه سردار سليمانی همه زندگی خود را به نفع صلح و ثبات منطقه 
ســپری کرد، گفت: روزهايی بود که هيچ کس جرات نمی کرد در 
ميدان داعش حضور پيدا کند شايد برخی يادشان نيست که در آن 
دوران نه تنها کربلا و نجف بلکه حتی بغداد هم در خطر بود و تنها 
کســی که جرات کرد به عتبات، بغداد و شــمال عراق رفته و توطئه 
صهيونيست ها و آمريکا را در منطقه خنثی کند، سردار سليمانی بود.
آثار مجاهدت های شهید سلیمانی را  همه جا به خوبی 

می بینیم
روحانی با تاکيد بر اينکه نبايد يادمان برود که انسان های بزرگ 

در مقاطع حساس کارهای بزرگی انجام داده اند،افزود: امروز نه تنها 
در ايران بلکه در افغانســتان، عراق، لبنان، ســوريه و يمن شــاهد 
مجاهدت های شــهيد سليمانی هستيم. رئيس جمهور خاطر نشان 
کرد: دشمنان توطئه کردند تا ايران را در کنج و تنها قرار دهند و امروز 
عصبانی هستند چرا که تمام تلاش های خود را از بين رفته می بينند.
وی با بيان اينکه اين افتخار بزرگ کشور است که مسئولين قادرند 
آزادانه نظرات خود را بيان کنند، اظهار داشت: البته برخی از نظراتی 
که بيان می شود به گونه ای نيست که منتشر شود چرا که دشمن از 
آنها سوءاستفاده خواهد کرد و فايل صوتی که منتشر شد، قرار بود 
بخش های قابل انتشار آن پخش شود، و بخش محرمانه آن به عنوان 
سند برای آينده بماند. رئيس جمهور با تاکيد بر اينکه برخی مطالبی 
که در اين فايل صوتی منتشر شده، نظر دولت يا شخص رئيس جمهور 
نيســت، گفت: هر وزير و مقامی ممکن اســت نظرات و نکاتی داشته 

باشد که بخواهد به صورت محرمانه برای آيندگان بماند.
اگر کسی فکر می کند یا میدان و یا دیپلماسی،حرف 

دقیقی نیست
روحانی با بيان اينکه ميدان و ديپلماســی دو صحنه مقابله هم 
نيستند، تصريح کرد: اگر کسی فکر کند يا ميدان و يا ديپلماسی و يا 
سياست خارجی پيروز است يا سياست دفاعی و يا اينکه ميدان مبارزه 
موفق است يا ميدان مذاکره؟، حرف دقيقی مطرح نکرده است و اين 
حرف را به عنوان کسی می زنم که زندگی و تجربه ام همين بوده است. 
رئيس جمهور با اشاره به اينکه 16 سال دبيرعالی امنيت ملی بودم و 
32 سال در اين شورا در مسئوليت های مختلف حضور داشتم و در 
جريان فراز و نشــيب و تصميمات اين شــورا قرار دارم و خيلی از اين 
مسايل را مردم نمی دانند، اظهارداشت: در جلسات شورا درخصوص 
مسايل مهم بعضاً اختلاف نظر وجود دارد و حتی موضوعی بوده که 
در 7 جلســه شــورا مورد بحث و بررسی قرار گرفته تا به رأی گيری و 

نتيجه رسيده ايم. روحانی گفت: به عنوان کسی که در مقاطع مختلف 
دفاع و مذاکره حضور داشته ام به خوبی می دانم که ميدان با ديپلماسی 
به عنوان 2 بازويی هستند که بايد بهم کمک کنند. رئيس جمهور با 
بيان اينکه کشورمان از نظام و چارچوب بسيار دقيقی برخوردار است، 
اظهار داشت: تمام مسايل پيچيده سياست خارجی و ميدان دفاعی 
در شــورای عالی امنيت ملی که در آن روســای سه قوه و مسئولين 
لشکری و کشوری در کنار هم قرار دارند، مورد بحث و بررسی قرار 
می گيرد و در نهايت هم تصميم اتخاذ شــده بايســتی به تأييد مقام 

معظم رهبری برسد.
شهید سلیمانی بهترین مشاور

 برای ما در سیاست خارجی در منطقه بود
روحانی با بيان اينکه شهيد سليمانی در تمام مسايل مهم منطقه 
صاحب نظر بودند، گفت: سردار سليمانی شخصيتی باهوش، مخلص، 
بسيار فداکار( متواضعی داشت و انصافاً بهترين مشاور برای سياست 
خارجی حداقل در امور منطقه، شهيد سليمانی بود. تقريباً 36 سال 
در مقاطع مختلف از جمله در دوره ۸ سال رياست جمهوری با ايشان 
بودم. رئيس جمهور خاطرنشان کرد: بخش سياسی و ديپلماتيک و 
بخش فعاليت نظامی و آنچه در ميدان بايد عمل شود، همه در کنار 
هم هستند و اين موضوع تنها در سياست خارجی و ميدان دفاعی و 
نظامی نيست، بلکه در بخش های اقتصادی و فرهنگی هم بايستی 
سياســت گذار و کســی که در صحنه عمل حضور دارد، در کنار هم 
باشند. روحانی خطاب به مردم شريف ايران، گفت: نيروهای مسلح 
در ۸ سال دفاع مقدس در دفاع از حرم و در داخل کشور برای حفظ 
امنيت و در حوادثی مانند سيل، زلزله و کرونا مخلصانه در کنار مردم 
حضور داشــته اند و هيچ فاصله ای بين دولت، ســپاه، بسيج، ارتش و 
نيروی انتظامی وجود ندارد و همه فعاليت های خود را در چارچوب 

قانون اساسی انجام می دهيم.

برای حل مسائل و مشکلات
فصل الخطاب همه ما رهبر انقلاب است

رئيس جمهور اظهار داشت: مردم بدانند سردار سليمانی تنها در 
مسايل منطقه ای، فعاليت نظامی و دفاعی نمی کرد، بلکه فعاليت های 
ديپلماتيــک هــم انجام می داد و بــه راحتی با يک مرجع تقليد و يا 
رئيس جمهور و وزير خارجه هم ملاقات می کرد و شخصيت جامعی 
بود که مورد احترام همگان قرار داشــت. لذا به شــخصيت  پرافتخار 

شهيد سردار سليمانی فخر می کنيم.  
وی گفت: صهيونيست ها و ارتجاع منطقه و آمريکايی ها هم بدانند 
در نهايت اگر يک جايی هم مســئله ای داشــتيم که نتوانستيم حل 
کنيم، فصل الخطاب، مقام معظم رهبری است و ايشان طبق قانون 
اساسی و احکام شرعی، فصل الخطاب ما خواهد بود و هميشه ايشان 
در مسايل مختلف به دولت کمک کرده است. رئيس جمهور در ابتدای 
سخنان خود با تبريک ميلاد با سعادت سبط اکبر رسول خدا)ص(، 
امام حسن مجتبی)ع(، گفت: امام حسن)ع( را بايد امام صلح، صبر و 
وحدت امت اسلامی بدانيم ايشان در شرايط بسيار سختی بار امامت 

و خلافت را توأمان بر عهده گرفتند.

اجرای سیاست های مناسب در راه بازگشت نخبگان و صاحبان دانش و سرمایه به داخل کشور
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اقدامات روزهای اخیر صهیونیست ها 
را سر عقل خواهد آورد

رئيــس ســتادکل نيروهای مســلح گفت: »قطعا 
اقدامــات انجام شــده طی چنــد روز اخير و اقدامات 
آينده که منافع شان را به خطر می اندازد،  آنها را سر 
عقل خواهد آورد و آينده جبهه مقاومت روشن است.

سرلشــکر محمــد باقــری در حاشــيه مراســم 
بزرگداشــت ســردار شــهيد ســيد محمد حجازی، 
جانشين سابق نيروی قدس سپاه در جمع خبرنگاران 
درباره حوادث اخير در جنوب فلسطين اشغالی گفت: 
»صهيونيســت ها فکر می کنند می توانند به طور دائم 
خاک سوريه را هدف قرار دهند و در جاهای مختلف 

و در درياها شــيطنت کنند و پاسخ نگيرند.
وی افزود: »قطعا اقدامات انجام شده چند روز اخير 
و اقدامات آينده ای که منافع آنها را به خطر می اندازد 
آنها را ســر عقل خواهد آورد و آينده جبهه مقاومت 
روشــن است. سردار باقری ادامه داد: »چيزی درباره 
اقدام گر حوادث اعلام نمی کنيم و نمی دانيم چه کسی 
اســت، اما جبهه مقاومت به صهيونيســت ها پاســخ 
اساســی خواهد داد.رئيس ستادکل نيروهای مسلح 
درباره پاســخ ايران در صورت استمرار شيطنت های 
رژيم صهيونيســتی گفت: »معلوم نيست پاسخ ايران 
چه باشــد، اما رژيم صهيونيســتی آرام نخواهد بود. 
وی همچنين با اشــاره به فعاليت های سردار حجازی 
در جهــت تقويت محور مقاومت گفت: »شــکل دهی 
به صنايع موشــکی حزب ا... برای توليد موشــک های 
نقطــه زن تنهــا بخــش کوچکی از اقدامات شــهيد 
حجازی برای توليد قدرت در جبهه اســلام اســت. 
باقــری با بيــان اين که تبعيت از رهبری در شــهيد 
حجازی موج می زد عنوان کرد: »در ظلم ســتيزی و 
تفکر بســيجی پيشتاز بود. او علاقه به شهادت در راه 
خدا داشت و نهايتا چنين فيضی نصيب او شد. رئيس 
ســتاد کل نيرو های مســلح گفت: شــهيد حجازی با 
خدای خود عهد بســته بود که در راه خدا با جان و 
مــال خود قيام و مبارزه کند، خســتگی نشناســد، 
دشمنان خدا را از پای درآورد و در نهايت به شهادت 
برســد؛ خدا نيز بهشــت و رضوان خود را که در آيات 
الهی وعده داده اســت، نصيب او کرد و چه کســی از 
خداوند وفادارتر به عهد اســت؛ پس بشــارت باد بر 
سردار حجازی عزيز اين داد و ستد بی نظير با خداوند 
متعــال و اينکه ايــن يک فوز عظيم و پيروزی بزرگ 
اســت. رئيس ســتاد کل نيرو های مســلح گفت: اين 
شــهيد بزرگوار در خانواده ای مؤمن، متدين، اصيل 
و انقلابی رشــد و در مبارزه با رژيم ستم شاهی تلاش 
کرد؛ با پيروزی انقلاب اسلامی در کسوت سپاه درآمد 
و من اين بزرگوار را در روز های اول دفاع مقدس در 
پايگاه منتظران شهادت ديده و شناختم. او همچنين 
با استاد نمونه اخلاق در جبهه ها يعنی حجت الاسلام 
شــهيد »ميثمی نشســت و برخاست داشت. رئيس 
ســتاد کل نيروهای مســلح ادامه داد: »سيد مقاومت 
سيد حسن نصرا... در پيام خود ايشان را برادر بزرگ 
و پشــتيبان حزب ا... و تجربيــات ارزنده خواند. اين 
شــهادت ثلمه بزرگی به ســپاه وارد کرد اما چشــمه 
جوشــان انقلاب و سپاه گوهرهای بزرگ و فراوانی را 
نمايان خواهد کرد. وی اظهار کرد: اگر امروز دشمنان 
قدار انقلاب اســلامی برای هرگونه اقدام نظامی خود 
دچار ترديد و بی عملی می شــوند بی جهت نيســت و 
اين پاســخگويی بازدارندگی است که با تلاش امثال 
شهيد حجازی به ارمغان آمده است. اگر صهيونيست ها 
شــعار از نيل تا فرات را می دهند از اين شــعار کوتاه 
نيامــده اند بلکه اين تلاش جبهه مقاومت اســت که 
موجب شــرايط خفت بار صهيونيســت ها در برآورد 
اخير شــده اســت. باقری با بيان اين که راه سربلندی 
جهان اســلام تلاش و مجاهدت اســت، تصريح کرد: 
»ايــن اســتقامت ادامه خواهد داشــت و در صورت 
پايــداری ما بر راه امام راحل حتما وعده الهی محقق 

خواهد شد.

اقدامات شرورانه صهیونیست ها بدون واکنش نماند. فرمانده کل سپاه گفت: ایران به هر اقدام شرورانه رژیم صهیونیستی در همان 
اندازه یا قوی تر از آن واکنش نشــان خواهد داد.به گزارش سپاه نیوز، سردار سرلشــکر حسین سلامی با اشاره به تحولات اخیر در 
فلسطین اشغالی اظهار کرد: اقدامات شرورانه ای که صهیونیســت ها در منطقه مرتکب می شوند به آنها باز خواهد گشت و دامن 
خودشان را خواهد گرفت و آنها را در معرض خطرات واقعی در آینده قرار خواهد داد. فرمانده کل سپاه همچنین اعلام کرد: در 
صورت ادامه ارتکاب این قبیل اقدامات از سوی رژیم صهیونیستی این اقدامات آنها را بیش از پیش به فروپاشی نزدیک خواهد 
کرد به ویژه که همه شرایط برای فروپاشی رژیم صهیونیستی مهیا شده است.وی تصریح کرد: در روزهای گذشته مشاهده 
کردید که چگونه اقدامات شرورانه آنها بدون واکنش نماند و چگونه برخی تحولات داخل اراضی اشغالی رخ داد و قطعا این 

حوادث و تحولات تکرار و در آینده فراگیرتر خواهد شد.

اقداماتشرورانه
صهیونیستها
بدونواکنش

نماند

رسانه ها نقش محوری در اقناع افکار 
عمومی دارند

باید در کنار دادسرای »کارکنان 
دادسرایی هم برای »کارنکنان ایجاد کنیم

  خدادی که در کميته اطلاع رسانی ستاد انتخابات با حضور 
اصحاب رسانه سخن می گفت، خواستار تبديل فضای اتهام زنی 
و قطبی سازی در کشور به فضای مبتنی بر گفتمان و ارائه راهبرد 

و راهکار شد.
به گزارش پايگاه اطلاع رسانی وزارت کشور، محمد خدادی 
معاون مطبوعاتی وزير فرهنگ و ارشــاد اســلامی در نشست 
مشترک ستاد انتخابات کشــور با اصحاب رسانه که با ميزبانی 
کميته اطلاع رسانی ستاد انتخابات در محل وزارت کشور برگزار 
شد؛ با تشريح اين موضوع که نقش رسانه ها در گرم تر شدن فضای 
انتخابات يک نقش جدی و تعيين کننده است؛ گفت: رسانه ها 
بايد مخاطب شناس باشند و بدانند که امروز نياز مخاطب شان 

چيست؟
نقش رسانه ها در انتخابات بايد معطوف به اين امر باشد که 
کانديداهــا حامل چه برنامه ها و ايده های جديد و خلاقانه برای 

پيشبرد امور کشور هستند.
 شــرايط سياسی امروز  کشــور ايجاب گر صرف گفتمانی 
انتقادی نيست و ديگر حرف های صرفا نقد گونه جوابگوی جامعه 

نيست، بلکه بايد راه حل هم ارايه دهند.
خدادی با بيان اينکه کار مؤثر کردن هنر است، گفت: رسانه 
ها، بايد فضای گفتمان سازی معطوف به کنش و عمل را در جامعه 

و سپهر سياست شکل دهند.
معاون مطبوعاتی وزير فرهنگ و ارشــاد اسلامی در ادامه 
صحبت هايش به ضرورت فضای دوستی و همدلی در جامعه برای 
عبور از شــرايط پيش روی کشور اشاره کرد و گفت: فضای اتهام 
زنی و قطبی ســازی در کشور، بايد به فضای مبتنی بر گفتمان و 
ارائه راهبرد و راهکار تبديل شود. وی در اين خصوص گفت: رقابت 
امر ضروری و حتمی برای رشد جامعه است و اين امر بايستی در 
بستر رفاقت صورت گيرد. وی با تشريح اين امر که هيچ کشوری 
در دنيا به اندازه جمهوری اسلامی ايران مورد هجمه و انتقاد رسانه 
های بيرونی قرار ندارد؛ گفت: تمام تلاش رســانه های معاند بر 
دلسردی مردم عزيز کشورمان و بی روح کردن جامعه  نسبت به 
آينده اســت و برای همين بايســتی با مسئوليت شناسی اجازه 
ندهيم دشمن موفق به نااميد سازی مردم شود، واقعيت امر اين 
است که رسانه های کشور اعم از اصلاح طلبی و اصولگرايی همواره 
منافع ملی، امنيت ملی و حفظ تماميت ارضی کشور را سرلوحه 
اقدامات شــان قرار داده  و بايد اين موضوع بيش از گذشته مورد 
توجه قرار گيرد تا فضای افکار عمومی  به سمت اميد، اعتماد سازی 

سوق يابد.

تاکيد شــورای هماهنگی بانک ها بــر عدم مصادره و تعطيلی 
واحد های توليد فعال، ضرورت ايجاد سامانه تسهيلات نظام بانکی 
برای شفاف سازی شرايط سود و جرايم تسهيلات، ضرورت برقراری 
ارتباط بين سود توليدکننده و سود پرداختی به بانک، استفاده از 
ابزار های مالی کارآمد برای توزيع و مولدسازی دارايی ها، رفع مسئله 
بهــره مرکب و معظل گــرداب پولی، ضرورت نظارت برخط بانک 
مرکزی بر عملکرد بانک ها و اصلاح نظام نرخ گذاری تعيينی، ضرورت 
اصلاح الگوی اعتبارسنجی برای کسب و کار های خرد و کوچک، 
ضرورت تزريق منابع جديد به توليد و ايجاد دسترسی همه مردم 
به تســهيلات، بهينه سازی کانال های هدايت نقدينگی به سمت 
توليد از طريق ماليات های تنظيمی، نهاد های مکمل و نوآوری های 
مالی، چاره انديشــی برای تحرک بی قيد و شــرط منابع پولی بين 
بانک ها و بخش های مختلف اقتصادی، ضرورت هدايت نقدينگی 
به سمت بخش های مولد از طريق الگو های مالياتی اثربخش، ضرورت 
رفع مسئله تسهيلات ارزی و فشار زياد بر توليدکنندگان بزرگ در 
بازپرداخت جهشی نرخ ارز، ضرورت همراهی شهرداری ها با تسريع 
در صدور پروانه ساخت برای تسهيل در جذب منابع تخصيص يافته 
در بخش مسکن و همچنين ضرورت کاهش نرخ سود بانکی و منع 
ورود بانک ها به عرصه های ســوداگری، مهم ترين مباحث مطرح 
شده در اين جلسه بودند. »سعيد عمرانی معاون دادستان کل کشور 
نيز در اين جلسه ضمن قدردانی از همکاری بانک ها در زمينه رفع 
موانع توليد طی يک سال گذشته، بر لزوم همراهی همه بانک ها در 
جلوگيری از تعطيلی واحد های توليدی تاکيد کرد و گفت: در شرايط 
جنگ اقتصادی که دشمن آن را بر ما تحميل کرده است، بانک ها 

بايد تا آنجا که امکان دارند در مقابل توليدکنندگان کوتاه بيايند.

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

ادامهازصفحهاول

تأکید قالیباف بر حمایت اثربخش از بازار سرمایهخبر

اقدام فوری برای سهامداران خرد
رئيس مجلس در جلســه بررســی 
راهکارهای بهبود وضعيت بازار سرمايه 
بر ضرورت اقدام فوری برای بيمه سهام 
ســهامداران خرد، الــزام پرداخت يک 
درصــد منابع صندوق توســعه ملی و 
واقعــی کردن نرخ تســعير ارز بانک ها، 
همچنين حذف قيمت گذاری دستوری 
و مســدود کــردن درگاه های پرداخت 
صرافی هــای غيرمجاز فروش رمز ارز به 
عنوان دســتورکار قوای سه گانه، تاکيد 

کرد. 
جلســه بررســی راهکارهای بهبود 
وضعيــت بــازار ســرمايه در حضــور 
محمدباقــر قاليبــاف، رئيس مجلس 
شــورای اسلامی برگزار شــد. در اين 
جلسه علاوه بر محمدرضا پورابراهيمی، 
رئيس کميســيون اقتصادی مجلس و 
محســن عليزاده نماينــده مجلس در 
شــورای عالی بورس، عبدالناصر همتی 
رئيس کل بانک مرکزی، فرهاد دژپسند 
وزير اقتصاد و محمدعلی دهقان دهنوی 
رئيس ســازمان بورس حضور داشتند و 
به تشريح پيشنهادات دولت در موضوع 

بازار سرمايه پرداختند.  
قاليباف در اين نشســت، ضمن ابراز 
نگرانی از وضعيت فعلی بازار ســرمايه 
تاکيد کرد: پيشــنهادات مطرح شــده 
برای رونق بازار ســرمايه کافی نيست و 
بايد تقويت شود. رئيس مجلس شورای 
اسلامی افزود: هرگونه پيشنهادی بايد 
هم راســتا با هدف بازگشــت اعتماد به 
بازار سرمايه و رونق اين بازار و حمايت 
از ســرمايه گذاری بلندمدت باشد. بايد 
تنظيم گری حرفه ای و سياست گذاری 
صحيــح منجــر بــه ســرمايه گذاری 
بلندمــدت در اين بازار شــود و در اين 
زمينــه لازم اســت اقدامات فوری هم 
مانند بيمه سهام سهامداران خرد و الزام 
پرداخــت يک درصــد منابع صندوق 
توســعه ملی و واقعی کردن نرخ تسعير 

ارز بانک ها اجرايی شــود. همچنان که 
اقدامات موازی مانند ماليات بر عايدی 
سرمايه، حذف قيمت گذاری دستوری 
و مســدود کــردن درگاه های پرداخت 
صرافی هــای غيرمجاز فــروش رمز ارز 
بايد در مجلس، دولت و دستگاه قضايی 
در دســتور کار قــرار گيــرد.  قاليباف 
همچنيــن بــر ضــرورت اصلاحــات 
ساختاری سازمان بورس و اصلاح قانون 
اوراق بهــادار تاکيــد کــرد.  در ابتدای 
جلســه وزير اقتصاد و رئيس ســازمان 
بورس پيشــنهادات ســتاد اقتصادی 
دولــت درباره اصلاح بازار ســرمايه را 
مطرح کردند و در ادامه رئيس کل بانک 
مرکــزی نيز تصميمات اين بانک جهت 

رونق بازار ســرمايه را تشريح کرد. 
 

 پیشنهادهای ده گانه سازمان 
بورس برای اصلاح بازار

همچنين محمدعلی دهقان دهنوی 
در نشســت خبری دولت، از اجرای 3 
مصوبه برای حمايت از بازار سرمايه خبر 
داد و گفــت: اختصــاص يک درصد از 
منابع صندوق توســعه ملی به صندوق 
تثبيت بــازار، رفع ممنوعيت نهادهای 
مالــی بازار ســرمايه برای اســتفاده از 
تسهيلات بانکی و اعطای اقامت 5 ساله 

بــرای ســرمايه گذاران خارجی برای 
خريد ســهام از امروز به صورت مصوبه 
در بازار ســرمايه اجرا خواهد شــد. وی 
درباره پيشــنهادات هفتگانه ديگر بيان 
داشــت: نخستين پيشنهاد اين بود که 
۸0 درصد از درآمد ناشی از ماليات نقل 
و انتقال سهام در سال 1400 در حساب 
صنــدوق تثبيــت وارد شــود. دومين 
مصوبه به منظور ترغيب شــرکت های 
فعــال در بازار ســرمايه اين اســت که 
چنانچه ســود انباشــته صرف افزايش 
سرمايه شود، شرکت ها به همان اندازه 
معاف مالياتی می شوند. رئيس سازمان 
بــورس و اوراق بهادار درباره ســومين 
مصوبه اعلام داشــت: شرکت هايی که 
نســبت بــه خريــد ســهام خــود و 
زيرمجموعه های شان در جهت حمايت 
از بازار با اصول شــورای عالی بورس و 
اوراق بهادار اقدام کنند، می تواند تا 50 
درصد مبلغ خريد اين ســهام به عنوان 
امهال مالياتی در يک سال منظور شود 
و اجازه داده می شــود اين شــرکت ها 
بخشــی از اين ماليات را طی يک سال 
نــزد خود نگهداری کرده و از محل آن 
به خريد ســهام مبادرت ورزند. دهقان 
دهنوی با اشــاره به اينکه ســابق بر اين 
بانک ها و مؤسســات اعتباری به دليل 

مفــاد قانــون رفع موانــع توليد امکان 
ســرمايه گذاری در بــازار ســرمايه را 
نداشتند، ادامه داد: به موجب چهارمين 
پيشــنهاد، بانک ها و مؤسسات اعتباری 
می تواننــد از مــواد 16 و 17 قانون رفع 
موانع توليد به مدت 3 سال معاف شوند 
و از منابــع مالی خود از بازار ســرمايه 
حمايت کنند. رئيس ســازمان بورس و 
اوراق بهــادار ادامه داد: پنجمين مورد 
ايــن بود که درخواســت شــد امکان 
سرمايه گذاری صندوق توسعه ملی در 
بازار سرمايه فراهم شود. طبق اساسنامه 
ايــن صندوق، ســرمايه گذاری در بازار 
پولی و مالی خارجی جزو مصارف مجاز 
شــمرده شده بود اما خواسته شد بازار 
سرمايه هم مشمول موارد سرمايه گذاری 

صندوق شود.
 ايــن مورد در دولت تصويب شــد و 
اميدواريم در شــورای عالی هماهنگی 
اقتصــادی نيــز تصويب شــود. رئيس 
ســازمان بورس و اوراق بهادار تصريح 
کــرد: مطابــق ششــمين پيشــنهاد، 
درخواســت شــده به صندوق تثبيت و 
صندوق توسعه بازار که 2 نهاد حمايتی 
و جزو ارکان بازار سرمايه هستند اجازه 
داده شــود تا ســقف 20 هزار ميليارد 
تومــان اوراق بدهی بــا ضمانت دولت 
منتشــر کننــد و از محل ايــن منابع 
سياســت های حمايتــی از بازار دنبال 
شــود. دهقان دهنوی درباره هفتمين 
پيشنهاد گفت: پيشنهاد شد افرادی که 
واحدهای صندوق » ای تی اف پالايشی 
يکــم را خريداری کرده و در اين مدت 
دچار ضرر و زيان شده بودند، ضرر آنها 
به نوعی جبران شــود. به اين ترتيب، از 
طريق واحدهای همين صندوق يا ساير 
ســهام يا صندوق هايی که دولت برای 
واگــذاری خواهد داشــت، به صورت 
جايــزه و هبه و بــه اندازه زيان به افراد 

متضرر تعلق می گيرد.

سبک  ترین خودروی تاکتیکی با نام رویین تن با قابلیت ایجاد انحراف در موشک دشمن
بــا حضــور امير دادرس و امير حيدری از دســتاورد 
جديد ارتش با نام خودروی تاکتيکی رويين  تن رونمايی 
شــد که يکی از قابليت های آن منحرف کردن موشــک 

شليک شده به سمت خود است.
دســتاوردهای جديد ارتش طی مراســمی  با حضور 
ســرتيپ محمدحســين دادرس جانشين فرمانده کل 
ارتش و سرتيپ کيومرث حيدری فرمانده نيروی زمينی 

ارتش رونمايی شدند.
خودروی جديد رويين تن با بهره گيری از جديدترين 
تکنولوژی های روز دنيا طراحی و توليد شــده و يکی از 
جديدترين دستاوردهای ارتش جمهوری اسلامی ايران 
است. اين خودرو يک خودروی سبک تاکتيکی است و 
در برابر گلوله های هسته فولادی مقاومت فراوان دارد.

به گفته امير دادرس جانشــين فرماندهی ارتش، در 
طراحــی و ســاخت رويين تــن از فناوری هــای نــو و 

استاندارد های دفاعی ايران بهره برده شده است.
اين خودرو از قدرت و تحرک بالا و توان به وزن عالی 
و همچنين حفظ جان خدمه و نفرات سرنشين در مقابله 

با تهديدات و عمليات  تروريستی برخوردار است.
به گفته يک کارشناس دفاعی ارتش حاضر در مراسم 
رونمايــی، خودروی ضدگلوله رويين تن در برابر گلوله 
اســلحه های کلاشــينکف، ژ 3 و نيز کاليبر 50 دوشکاو 
توپ 23 ميلی متری مقاوم است. همچنين اين خودرو 
قابليت آن را دارد که موشک شليک شده به سمت خود 
را منحرف کند. اين انحراف از طريق اخلال در گيرنده 
و ليزر قفل شــده به موشــک حاصل می شود. خودروی 

رويين تن توان نبرد در اراضی پرفراز و نشيب را نيز دارا 
اســت. اين خودرو بعد از رونمايی تحويل دستگاه های 
نظامــی می گردد تا مورد اســتفاده نيروهای مســلح 

کشورمان قرار گيرد.

حسين نجفی، مديرعامل يک شرکت دانش بنيان گفت: محصولات اين شرکت، عموما در حوزه زيست فناوری به کار گرفته می شوند. ما در اين 
شرکت محصولاتی توليد می کنيم که در حوزه تحقيقات و شرکت های توليدی، مورد استفاده قرار می گيرد. يکی از محصولات اين شرکت محصول 
بيوراکتور با کيسه يک بارمصرف است. اين محصول با نام بيوراکتور يک بارمصرف نيز شناخته می شود. از اين دستگاه نيز در مراکز تحقيقاتی و کارخانه هايی 
مانند واحدهای توليد دارو اســتفاده می شود. واکسن سازی، توليد کيت و واکسن انعقادی ازجمله برخی  محصولاتی است که می توان با کمک اين 
محصول توليد کرد. بيوراکتور با کيسه يک بار مصرف، محصولی با فناوری بالاست که می تواند هزينه و زمان توليد را به شکل قابل توجهی کم کند.  با 
اين همه برای استفاده از اين محصول بايد فرهنگ سازی لازم در ميان مديران واحدهای توليدی انجام شود، تا آن را جايگزين روش های سنتی کنند. 

انکوباتور دی اکسيد کربن نيز يکی ديگر از محصولات اين شرکت است. واحدهای تحقيقاتی در دانشگاه ها ازجمله مشتريان اين محصول هستند.

سخنگوی آزادسازی سهام عدالت گفت: اکنون از همه شرکت ها درخواست داريم بقيه سود را به شرکت سپرده گذاری واريز کنند تا سود باقيمانده 
به زودی و در ايام ماه رمضان به حســاب مشــمولان سهام عدالت واريز شود. حسين فهيمی به توزيع سود سهام عدالت اشاره کرد و افزود: در واپسين 
روزهای سال 99 به پنجمين مرحله از طرح آزادسازی سهام عدالت رسيديم که براساس آن پرداخت سود اين سهام از طريق بازار سرمايه صورت گرفت. 
فهيمی خاطر نشان کرد: امسال سهامداران اقدام به فروش بخشی از سهام خود در بازار کردند که در روش مستقيم حدود سه ميليون و 200 هزار نفر و 
در روش غيرمستقيم حدود 10هزار نفر سهام خود را فروختند و طبق آن تعداد سهام افراد و ميزان سود تعلق گرفته کاهش پيدا کرد. روش محاسبه 
برای پرداخت امســال ســهامداران به اين صورت بود که مشمولان سهام عدالت در روش سهامداری مستقيم و غيرمستقيم از چه تعداد سهم و در چه 
شرکتی برخوردارند و اين موضوع هم مدنظر قرار گرفت که چه تعداد سود به ازای هر سهم براساس عملکرد شرکت های سرمايه پذير تعلق گرفت./ ايرنا

دستگاهموردنیازدرصنعتواکسنسازیبومیشد بهزودیباقیماندهسودسهامعدالتبهحسابمشمولانواریزمیشود

همزمــان با پنجم ارديبهشــت ماه 
ســالروز شــهادت محمــد منتظر قائم 
نخستين فرمانده سپاه پاسداران انقلاب 
اســلامی استان يزد که در چنين روزی 
در حمله نظامی آمريکا به ايران در سال 
1359 در صحــرای طبس به شــهادت 
رســيد، آرامگاه آن شــهيد در مراسمی 
گلباران و عطرافشــانی شــد. مراســم 
يادشــده با حضور جمــع محدودی از 
مسئولان محلی با رعايت نکات بهداشتی 
همراه با غبارروبی و عطرافشانی و اهدای 
شــاخه های گل برگزار شد. مسئولان و 
خانواده شــهدا با حضور بر ســر قبر اين 

شــهيد والامقام علاوه بر ادای احترام با 
اهداف و آرمان های مقدس شهدا تجديد 

ميثاق کردند.
پنجــم ارديبهشــت 1359 )آوريل 
بالگردهــای  و  هواپيماهــا   )19۸0
آمريکايــی وارد فضای پــروازی ايران 
شــدند ولی چند فروند هواپيما و بالگرد 
نظامی آنها بر اثر نقص فنی و وقوع توفان 
شــن در صحرای طبــس از بين رفت و 
دچار شکســت سختی شــدند. در اين 
حادثه که از آن به عنوان امداد الهی ياد 
می شــود شماری از نيروهای آمريکايی 
در آتش سوختند و باقيمانده نيروها فرار 

کردند بدين  ترتيب پنجه عقاب به طور 
کامل شکســت. هواپيماهــای متجاوز 
آمريکايی با هدف آزادکردن جاسوسان 
خــود به خاک ايران تجاوز کردند که با 
امدادهــای غيبــی در صحرای طبس 
سرنگون شدند. شــهيد منتظر قائم در 
سال 57 به عنوان نخستين فرمانده سپاه 
پاســداران يــزد انتخــاب و مســئول 
بنيانگذاری و تشــکيل سپاه استان شد. 
پيکــر پاک آن شــهيد در آرامســتان 

خلدبرين شهر يزد دفن است.
شــهيد منتظر قائم در ســال 57 به 
عنوان نخستين فرمانده سپاه پاسداران 

يــزد انتخاب و مســئول بنيانگذاری و 
تشــکيل سپاه استان شد. پيکر پاک آن 
شــهيد در آرامستان خلدبرين شهر يزد 

دفن است./ ايرنا

همزمان با سالروز شکست آمریکا در طبس

آرامگاه شهید محمد منتظر قائم در یزد گلباران شد



مقیمیدربرنامهدستخط:تاراآمادهورودبهبازار
مدير عامل گــروه صنعتی ايران خودرو 
گفت: هر چه همکاری های بين المللی بيشتر 
باشد، بهتر می توانيم به اهدافمان برسيم، اما 
بايد ســمت و ســوی آن را مشخص کنيم؛ 
همکاری هــا بايد در حوزه کســب دانش و 
فناوری باشــد، نبايد بــرای توليد محصول 

شراکت کنيم. 
مبنای شراکت با خارجی ها کسب دانش 

و فناوری/ تارا آماده ورود به بازار
ايکوپرس- فرشــاد مقيمی به مشکلات 
ناشــی از ترک همکاری از ســوی شرکای 
خارجی در زمان تحريم ها اشاره کرد و گفت: 
بســياری از قطعات در گمرک مانده بود و با 
ســختی توانستيم آن ها را ترخيص کرده و 
خودروها را در اختيار مشــتريان قرار دهيم؛ 
برخی قطعات نيز در مبدا توليد شد اما هيچ 

گاه به کشور نرسيد.
وی با تاکيد بر طراحی و توليد بســياری 
از قطعــات وارداتــی به دســت توانمندی 
مهندسان و تکنيسين های کشور، گفت: هر 
چند با ســختی، اما توانســتيم بسياری از 
قطعــات را توليد داخل کنيم؛ اين از نعمات 
تحريم بود. مقيمی ميزان ارزبری هر خودرو 
را به طور متوسط 1720 يورو دانست و گفت: 
از اين ميزان 33 درصد مربوط به خودروساز 
اســت که ايران خودرو برای آن برنامه های 
ساخت داخل متنوعی را تدارک ديده است؛ 
37 درصــد از ايــن عدد مربوط به مواد اوليه 
است که در اختيار خودروساز نيست و صنايع 
مرتبط، بايد سرمايه گذاری های لازم را برای 
ســاخت داخل آن انجام دهد. 30 درصد از 
ميــزان ارزبری توليد نيز مربوط به قطعات 
الکترونيک اســت که خودروسازی مصرف 

کننده آن به شمار می رود.
وی با بيان اين که برقی ســازی خودروها 
به معنی استفاده بيشتر از قطعات الکترونيک 
است، گفت: جهان به سمت توليد خودروی 
برقی در حرکت اســت، مــا نيز بايد به فکر 
حضور بيشــتر در بازارهای جهانی باشيم و 
بتوانيم هم تراز با دانش روز دنيا خودرو توليد 

کنيم؛ خودرو نبايد در داخل توليد و مصرف 
شــود بايد در بازارهای جهانی مصرف شود 
کــه يکــی از روش ها به روز کردن خودروها 
است. مقيمی تصريح کرد: در حال حاضر به 
دستور وزير محترم صمت، سازمان گسترش 
و نوسازی صنايع ايران در حال اجرای برنامه 
ويــژه ای در ايــن زمينــه اســت و مــا نيز 

نيازمندی های خود را اعلام کرده ايم.
وی در پاســخ به سوالی در خصوص بازار 
و دلايل افزايش قيمت خودرو، افزود: وقتی 
در شــرايط تلاطم اقتصادی قرار می گيريم 
خودرو تبديل به کالای ســرمايه ای می شود 
و با توجه به اختلاف قيمت کارخانه و بازار، 
مــردم علاقه مند به ســرمايه گذاری در اين 
بخش می شــوند. مقيمی، بــا بيان اين که 
کاهش توليد و عرضه کم خودرو در سال 9۸ 
و ترديد مردم در خريد و فروش خودرو، سبب 
شکل گيری نابسامانی در بازار خودرو شد که 
قيمت ها افزايش يافت، گفت: اين نابسامانی ها 
نيز با افزايش توليد رفع می شــد تا در کنار 
ثبات شرايط اقتصادی بازار هم تثبيت شود.

وی در عين حال تغييرات در شاخص های 
کلان اقتصــادی را موثــر در افزايش قيمت 
خودرو دانست و گفت: به عنوان مثال افزايش 
نرخ ارز در جامعه ســبب ايجاد انتظار برای 
افزايــش قيمت قطعــات وارداتی و قيمت 
خــودرو در آينده می شــود. مقيمی با بيان 

اين که ايران خودرو با همت و تلاش مجموعه 
سازندگان و مهندسان توانمند کشور در کم 
تــر از 13 ماه خودروی جديد تارا را طراحی 
کرده و به مرحله توليد انبوه رسانده، تاکيد 
کرد: در خودروی تارا اســتانداردهای کيفی 
به شرايط بسيار خوبی رسيده و قابليت عرضه 
دارد؛ بيش از 92 درصد از قراردادهای توليد 

اين محصول با سازندگان داخلی است.
وی افزود: قطعه ســازان در افزايش توليد 
و دســتيابی ايران خودرو بــه اهداف، نقش 
مهمی بر عهده داشته اند، در دو ميثاقی که 
با آنها داشــتيم، توانستيم توليد روزانه را به 
بيش از دو هزار دســتگاه برسانيم؛ افزايش 
توليــد به معنای کاهش هزينه های ســربار 
اســت. مقيمی کسب 5 ستاره کيفيت برای 
محصــول دناپلاس اتوماتيک در شــرايط 
تحريــم را از دســتاوردهای مهــم صنعت 
خودروی کشــور عنوان کرد و گفت: قبل از 
تحريم، بسياری از قطعات اين محصول را از 
منابــع خارجــی تامين می کرديــم اما در 
شرايطی پنج ستاره کيفيت را کسب کرد که 

قطعات از منابع داخلی تامين شده است.
مدير عامل گــروه صنعتی ايران خودرو 
توســعه قــوای محرکه و طراحــی و توليد 
گيربکس شش سرعته با کاهش مصرف دو 
تــا دو و نيــم درصد را نيز از دســتاوردهای 
تحريمــی عنوان کرد و گفــت: توليد انبوه 

گيربکس نيمه اتوماتيک را نيز امسال آغاز و 
بر روی خودروهايی با نام و نشان ايرانی نصب 
و عرضــه خواهيم کرد؛ خط توليد گيربکس 
اتوماتيــک نيز تا آبــان ماه به مراحل نهايی 
خواهد رسيد. وی پروژه های آيروديناميک 
و کاهش وزن خودرو را نيز از ديگر اقدامات 
ايران خودرو برای کاهش مصرف ســوخت 
خــودرو عنوان کرد و گفــت: در اين زمينه 

برنامه های متنوعی را تدارک ديده ايم.
مقيمی طراحی و توليد محصولات جديد 
در حوزه خودروهای سنگين و نيمه سنگين 
و مســافری اشاره کرد و گفت: ايران خودرو 
ديزل در ســال گذشته افزايش 67 درصدی 
توليــد را محقــق کرده اســت، محصولات 
جديدی به سبد توليدات اين شرکت اضافه 
شده و بعد از 9 سال توقف، خط توليد اتوبوس 
راه اندازی شده است. وی تصريح کرد: علی 
رغم بدبينی که در شهرداری تهران در اجرای 
تعهدات وجود داشت، توانستيم اتوبوس هايی 
که برای تحويل آن قرارداد منعقد کرديم را 
در زمانــی کم تــر از موعد تحويل، در اختيار 
شــهرداری قرار دهيم. مقيمی تصريح کرد: 
توليد اتوبوس را با 5۸ هزار يورو ارزبری شروع 
کرديــم، امروز بــه 44 هزار يور کاهش داده 
ايم و هدف گذاری امسال نيز دستيابی به 33 
هزار يورو است. وی، با اشاره به توصيه مقام 
معظــم رهبری مبنی بر اين که »به کارتان 
ادامه دهيد حتما موفق می شــويد، تصريح 
کرد: اگر به صنعت داخلی اعتماد شــود و ما 
نيــز تمام تلاش خود را می کنيم تا رضايت 

مردم را جلب کنيم.
مقيمــی، ضمن دادن اطمينان خاطر به 
مشتريان در صحت فرآيند فروش محصولات 
و قرعه کشــی که با حضــور نهادهای ناظر 
صورت می گيرد، گفت: شــايد در گذشــته 
برخی می توانســتند به سيستم های فروش 
نفــوذ کنند امــا در حال حاضــر با ارتقای 
سيستم ها، امنيت کامل در اين فرآيند برقرار 
اســت و امکان ادعای دست کاری در فروش 

و قرعه کشی نيز وجود ندارد.

نقشفولادهرمزگان
دراطلاعرسانی
مفاهیمپیشگیری
ازکرونا

رییس کمیته خودرو کمیسیون صنایع مجلس اعلام کرد
۵۰ درصد خودروها، بورسی می شوند

 رييس کميته خودرو کميسيون صنايع و معادن مجلس 
اظهار کرد: فروش خودرويی که از بورس خريداری می شود 
تا دو ســال مشمول ماليات 30 درصدی نسبت به قيمت 
خريداری شــده می شــود. اين کار می تواند کمک کند تا 
جلوی سوداگری و خريد خودرو به قصد سود گرفته شود.
روح الله ايزدخــواه در مــورد تصويب عرضه خودرو در 
بورس کالا در کميسيون صنايع اظهار کرد: عرضه خودرو 
در بورس در کميســيون صنايع تصويب شــده و بايد در 
صحن هم به رای  گذاشته شود، سپس به شورای نگهبان 
می رود و در صورت تصويب، نهايی می شود. در اين طرح 
مطرح شده است آن دسته از خودروهايی که طبق قانون 
اجرايی اصل 44 مشمول قيمت گذاری می شوند، در بورس 
کالا عرضــه می شــوند.وی در مــورد نحوه قيمت گذاری 
تصريح کرد: قيمت پايه عرضه در بورس کالا توسط شورای 
رقابت بر مبنای قيمت تمام شده بر اساس هزينه های همان 
ســال تعيين می شــود، اولويت تقاضا هم توسط شورای 
رقابت تعيين می شــود که بر اســاس افراد و خانواده های 
فاقد خودرو است. وی در ادامه خاطرنشان کرد: مابه التفاوت 
قيمت فروخته شده در بورس و قيمت پايه به حسابی در 
خزانه واريز می شود، 30 درصد از آن صرف توسعه حمل 
و نقل عمومی می شود، 70 درصد هم به عنوان تسهيلات 
برای توســعه صنعت خودروســازی کشــور و توســعه 

فناوری های جديد خودرويی هزينه می شود.
وی با اعلام خبر تشکيل يک ستاد برای مديريت منابع 
گفت: برای مديريت اين منابع ستادی به نام ستاد »نهضت 
قطعه ســازی تشــکيل می شود. وی در پاسخ به سوالی در 
مورد خودروهای مشــمول فــروش در بورس کالا گفت: 
قيمــت حدود 50 درصد از خودروها که عموما پرمصرف 
هستند، در بازار تعيين کننده است و نوسان قيمت دارند 
در بورس کالا عرضه می شــوند. شــورای رقابت برای همه 
خودروهــا قيمت گذاری نمی کند بلکه برای خودروهايی 
که ممکن اســت حساســيت بيشتری در مورد آنها وجود 
داشــته باشــد قيمت گذاری صورت می گيرد که همان 
خودروها در بورس عرضه می شــوند.ايزدخواه همچنين 
بيان کرد: بيشترين تاثير اين قانون در کنترل سوداگری 
اســت يعنی راه خريد و فروش های کاذب و به قصد ســود 
که فضا را ملتهب می کند را می بندد و از اينکه خودرو به 
عنوان کالای سرمايه ای باشد جلوگيری می کند. علاوه بر 
اين به ارتقای کمی و کيفی خودروســازی و قطعه ســازی 

کمک می کند.
عضو کميسيون صنايع مجلس با اشاره به نوع همکاری 
با شرکت های خارجی در صورت بازگشت به ايران توضيح 
داد: شــرکت های خارجی به بازار ما بســيار نياز دارند ولی 
نکته مهم اين است که از نقطه ای که قبلا آسيب ديده ايم 
دوباره آسيب نبينيم. بايد نوع همکاری خود را با شرکت های 
خارجی تغيير دهيم تا از اين حالت يکطرفه به يک حالت 
دوطرفه تبديل شود يعنی در مقابل بازاری که در اختيار 
آنها قرار می دهيم بتوانيم فناوری واقعی را دريافت کنيم، 
از طرف ديگر به جای اينکه آنها فروشنده فناوری باشند 
وارد مشــارکت های فناوری شــويم. در اين رکودی که در 
جهان حاکم است حتما آنها هم استقبال می کنند./ ايلنا

چهار عامل اثرگذار بر افزایش قیمت  
بازار در بهار

سعید مدنی، کارشناس ارشد صنعت خودروگفت:
خودروســازان با 60 درصد ظرفيت و 40 درصد نيروی 
مازاد فعاليت می  کنند، چهار عامل اثرگذار بر افزايش قيمت  
بــازار در بهــار،  قيمت گــذاری ســه ماه يک بار محصولات 
خودروسازان زير نظر شورای رقابت همچنان موضوع بحث 
کارشناسان اين صنعت است؛ درحالی که خودروسازان، اين 
روش قيمت گــذاری را غيرکارشناســی می دانند، موضوع 
کشف نرخ خودرو در بورس کالا نيز با تصويب در کميسيون 

صنايع مجلس، شکل جدی تری به خود گرفته است.
افزایش عرضه هم  تراز تقاضا نبوده است

 عامل دوم اثرگذار بر افزايش قيمت خودرو در ابتدای 
ســال جاری را افزايش تقاضای خريد در آســتانه ســال 
جديد دانســت و گفت: هرســاله در نيمه دوم اســفند و 
روزهــای منتهی به فروردين به دليل رشــد ســفرها و 
تعطيلات، تقاضای خريد خودرو افزايش می يابد و همين 
موضوع عاملی برای افزايش قيمت خودرو است. سومين 
عامل؛ ثابت ماندن عرضه اســت. ازآن جاکه ميزان توليد 
و عرضــه در قبــال اين جهش تقاضا افزايش هم ترازی به 
خود نديده است، نوسانات قيمتی در بازار بروز می کند. 
وی با اشــاره به نوســانات نرخ ارز به عنوان عامل چهارم 
افزايــش قيمت خودرو افــزود: به طور معمول با افزايش 
نرخ دلار بهای قطعات و خودرو نيز روند صعودی را طی 
می کنــد، امــا کاهش نرخ ارز تاثيــری بر کاهش قيمت 

نمی گذارد./ خبر خودرو

الزام خودروسازان به افزایش تولید و 
ارتقای کیفی محصولات

وزيــر صنعت، معدن و تجــارت بر تلاش حداکثری 
ســازمان گسترش و نوسازی صنايع ايران )ايدرو( برای 
تحقق شــعار »توليد، پشــتيبانی ها و مانع زدايی ها در 
صنعت خودرو تاکيد کرد. به گزارش سايپانيوز به نقل 
از شــاتا، عليرضا رزم حســينی در جلسه کميته خودرو 
که در محل سالن جلسات شهيد سليمانی دفتر وزارتی 
برگزار شــد، با اشاره به بســيج مجموعه وزارت صمت 
برای تحقق فرمايشــات مقام معظم رهبری در زمينه 
مانع زدايی و پشــتيبانی از توليد، بيان کرد: به منظور 
عملياتی شــدن شعار ســال جاری در صنعت خودرو، 
ســازمان گسترش و نوسازی صنايع ايران )ايدرو( بايد 
ضمن تلاش حداکثری، برنامه ريزی لازم را انجام دهد. 
وی افزود: خودروســازان بــرای تامين نياز داخل بايد 
ضمن برنامه ريزی برای افزايش کمی محصولات خود، 
بيش از پيش در مســير ارتقای کيفی و توليد خودروی 

باکيفيت و در شأن مردم شريف ايران گام بردارند.
لزوم داخلی سازی حداکثری قطعات خودرو

وزير صنعت، معدن و تجارت بر لزوم داخلی ســازی 
حداکثری قطعات خودرو تاکيد کرد و گفت: شرکت های 
خودروسازی بايد اين مهم را به عنوان يکی از مهمترين 
اولويت های کاری مدنظر قرار داده و برای تحقق آن در 
سال جاری برنامه ريزی کنند. محسن صالحی نيا، رئيس 
هيأت عامل ســازمان گســترش و نوسازی صنايع ايران 
)ايدرو( نيز در اين جلســه با اشــاره به برنامه ريزی های 
انجام گرفته برای افزايش توليد شرکت های خودروسازی، 
گفت: طبق برنامه ريزی های انجام گرفته، خودروسازان 
در ســال 1400، بيش از يک ميليون خودرو توســط دو 
خودروســاز بزرگ توليد و روانه بازار خواهند کرد. وزير 
صنعت، معدن و تجارت در پايان اين جلسه، از دو محصول 
در آســتانه توليد انبوه »تارا و »شــاهين متعلق به ايران 
خودرو و سايپا بازديد و در جريان اقدامات انجام گرفته 

برای عرضه اين دو خودرو به بازار قرار گرفت.

خودرو- حمل و نقل 4

www.etebar.netwww.etebar.net

دوشنبه 13 اردیبهشت ماه 1400، شماره 277

هفته نامه اقتصادی ایران

نگاه خبر

در نشست پویش ملی اطلاع رسانی مقابله با کرونا، از نقش فولاد مبارکه و فولاد هرمزگان در اطلاع رسانی مفاهیم پیشگیری از کرونا تجلیل شد. در نشست پویش ملی اطلاع رسانی مقابله با کرونا، ایرج حریرچی، 
معاون کل وزارت با تاکید بر اینکه اطلاع رسانی باید در سطح گسترده تر انجام شود و این کار با پویش ملی اطلاع رسانی برای غلبه بر کرونا در سراسر کشور اجرا خواهد شد، از شرکت فولادمبارکه و فولاد هرمزگان 
قدردانی و از سایر شرکت ها خواست برای مسوولیت اجتماعی خود در این مسیر از این پویش ملی حمایت کنند تا گام های بلندی برای اطلاع رسانی مردم انجام شود.  رضا صفریان، مدیر روابط عمومی شرکت 
فولاد هرمزگان نیز در این نشست اقدامات این شرکت در مبارزه با کرونا از اسفندماه ۹8 تاکنون را تشریح کرد و خرید تجهیزات پزشکی در رابطه با بیماری کرونا مانند ونتیلاتور برای استفاده در بیمارستان های 
شهر بندرعباس، تهیه اقلام بهداشتی از قبیل ماسک و دستکش و مایع ضدعفونی و توزیع در استان هرمزگان، تامین رایگان اکسیژن موردنیاز بیمارستان های استان هرمزگان و استان های همجوار و تامین آهک 
موردنیاز کلیه شهرداری های شهرستان های استان هرمزگان را از  اقدامات برون سازمانی دانست که فولاد هرمزگان از ابتدای همه گیری کرونا در راستای مسوولیت های اجتماعی خود انجام داده است.   صفریان 
با تاکید بر نقش اطلاع رسانی در بالابردن سطح آگاهی جامعه خاطرنشان کرد: از ابتدای همه گیری کرونا با تهیه کلیپ ها و انیمیشن های آموزشی با موضوع کووید-1۹، پوستر ها و بروشورهای آموزشی  و انتشار 
آنها در بین کارکنان و خانواده های آنها  از طریق سایت، پرتال داخلی، شبکه های اجتماعی و چاپ بنر و  نیز استفاده از ظرفیت های رسانه های مکتوب و آنلاین منطقه ای و کشوری برای انتشار مطالب تهیه شده است.

خــط توليد انــواع فيلترهای خودرو در شــرکت 
ســايپاخزر با حضور معاون وزير و رئيس هيات عامل 
ســازمان گســترش و نوسازی صنايع ايران- ايدرو- و 
مديرعامل گروه خودروســازی سايپا به بهره برداری 

رسيد.
بــه گــزارش ســايپانيوز، اين خط توليــد که در 
شهرســتان قائم شــهر واقع شده است در فاز نخست 
فيلترهوا و ســوخت خودرو را توليد می کند و توليد 
فيلترهای کابين و روغن را نيز در فازهای توســعه ای 
در دســتور کار خود دارد. خط توليد انواع فيلترهای 
خــودرو در فضايــی بالغ بر 6۸00 متر ايجاد شــده و 
ظرفيت توليد سالانه سه ميليون فيلتر را دارد و شرکت 
های ســايپايدک، مگاموتور و ســازه گستر به عنوان 
مشــتريان اصلی اين شــرکت به شمار می روند و اين 
کارخانــه منبع اصلی توليــد و تامين فيلترهای مورد 

نياز برای توليد محصولات گروه خودروســازی سايپا 
خواهد بود. ماشــين آلات و تجهيزات مورد نياز برای 
راه اندازی اين کارخانه اســفندماه ســال 99 با دستور 
ســيدجواد ســليمانی، مديرعامل گروه خودروسازی 
سايپا عملياتی شد و خط توليد آن روز پنجشنبه –نهم 
ارديبهشت- با حضور محسن صالحی نيا، معاون وزير 
و رئيس سازمان گسترش، نمايندگان مردم قائم شهر 
در مجلس شــورای اســلامی، رئيس سازمان صمت 
اســتان مازندران، فرماندار قائم شــهر و مديران ارشد 

گروه خودروســازی سايپا به بهره برداری رسيد.
خط توليد انواع فيلتر خودرو در شرکت سايپاخزر 
در فاز نخست برای 120 نفر شغل ايجاد کرده و قابليت 
اشــتغال زائی برای 50 نفر ديگر در ســه شيفت کاری 
را دارد. رئيــس ايدرو در نشســت بررســی مســائل 
واحدهای بازديد شــده تاکيد کرد: سازمان گسترش 

و نوسازی صنايع ايران برای ارتقای کمی و کيفی اين 
واحدها آماده حمايت و پشتيبانی های تخصصی است. 
بر پايه مصوبات اين نشســت مقرر شــد ساز و کارهای 
کارشناســی نحــوه تســريع و عملياتی ســازی اين 
حمايت ها در برنامه زمانی مشــخص، با تعامل طرفين 

نهايی و تدوين شود.

با حضور »معاون وزیر و رئیس ایدرو و »مدیرعامل گروه سایپا صورت گرفت؛

افتتاح خط تولید فیلتر خودرو در سایپاخزر

 داخلی سازی 35 قطعه در صورت برداشته شدن تحريم ها 
و تمايل جدی برای صادرات از برنامه های شرکت کروز است. 
نادر سخا، مديرعامل شرکت صنايع توليدی کروز در نشست 
خبری آنلاين از داخلی ســازی بسياری از قطعات  »های تک 
مانند ACU،ECU، انواع سنسورها، کانکتورها و... خبر داد 
و گفــت: در ســال جــاری داخلی ســازی 35 قطعه ازجمله 
 ECU داخلی ســازی قطعات  تــک )با فناوری بــالا( مانند
آغازشــده و داخلی ســازی برخی قسمت های ترمز ABS در 
دســتور کار اســت. وی تاکيد کرد:  داخلی ســازی قطعات 
الکترونيکی به دليل اينکه نيازمند ســرمايه گذاری بالا است، 
وابســته به شــمار توليد است و به همين دليل در دستور کار 
نداريم. مديرعامل شــرکت صنايع توليدی کروز با اشــاره به 
محدوديت هــای داخلی و خارجــی موجود برای تامين مواد 

اوليــه و توليد، تصريح کرد: محدوديت خارجی برای قطعات 
چند کاربردی بسيار مشکل ساز است. توليدکننده از لحظه ای 
که اقدام به واردات قطعه ای می کند درگير بوروکراســی های 
داخلی زيادی می شــود، ســپس وارد بوروکراســی گمرک 
می شود که بسيار به توليدکننده آسيب می زند. وی از تمايل 
برخی شرکت های خارجی برای همکاری و تعاملات مشترک 
با قطعه سازان ايرانی خبر داد و خاطرنشان کرد: قطعه سازان 
از گذشــته ارتباطاتی با شرکت های خارجی به ويژه در زمينه 
تبادل فناوری داشــتند، اما در ســال های گذشــته به دليل 
تحريم ها اين ارتباط قطع شد و شدت تحريم ها به حدی بود 
که حتی به ايميل های ارســالی شــرکت ها نيز پاســخ داده 
نمی شــد. سخا افزود: تحريم ها موجب شد که روی پای خود 
ايستاديم و به داخلی سازی روی آورديم، اما درمجموع ارتباط 

با دنيا برای توســعه فعاليت ها و عقب نماندن از جريان توليد 
و فناوری لازم اســت. وی با اشــاره به صادرات دسته سيم به 
پژوی فرانسه از سوی شرکت کروز در دوره پيش از تحريم های 
نخست صنعت خودرو در سال 91، گفت:  مسوولان اين شرکت 
فرانسوی در مقطعی تصميم داشتند تا همه نيازهای خود را 
در خطوط توليدشــان در سراســر جهان از کروز تهيه و تامين 
کننــد، همچنيــن پتانســيل بالايی در صــادرات مباحث 
ريخته گری قطعات خودرو در کشور وجود داشت. مديرعامل 
شــرکت صنايع توليدی کروز تاکيد کرد: در صورت برداشته 
شــدن تحريم هــا، با توجه بــه افزايش نرخ ارز تمايل جدی از 
ســوی قطعه ســازان ايرانی برای صادرات قطعات وجود دارد. 
وی در مورد مطالبات اين شــرکت از خودروســازان نيز گفت: 
اين عدد بالغ  بر 4 هزار ميليارد تومان اســت، البته در اســفند 

سال گذشته کمک های زيادی برای پرداخت مطالبات انجام 
شــد، امــا برخی از آن به صــورت خريد دين بوده و از آنجا که 
طــرح گام چنــدان کاربردی نبــود و اوراق بهادار قابل  قبول 
نيســت تا به امروز اين روش در سيســتم قطعه سازی اجرايی 

نشده است.

نادر سخا:داخلی سازی ۳۵ قطعه در دستور کار
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بر اساس اين گزارش، از مجموع منابع مصوب تبصره 
14 قانــون بودجــه ســال 1399 )منابــع ســازمان 
هدفمندسازی يارانه ها( حدود 17۸ هزار ميليارد تومان 
معادل 71 درصد محقق شــده که از اين مبلغ، حدود 
47/3 هزار ميليارد تومان به شــرکت های مشــمول 

اختصاص يافته است. بررسی ها نشان می دهد طی سال 
1399 جمعــا حــدود 30 درصــد از منابع ســازمان 
هدفمندسازی يارانه ها )پس از کسر سهم شرکت های 
مشمول( به منظور پرداخت يارانه نقدی به طور مستقيم 
به حساب مشمولان )بالغ بر 7۸ ميليون نفر( واريز شده 

که معادل 9۸ درصد جمعيت آخرين سرشماری صورت 
گرفته است. نکته  قابل توجه اينکه به علت عدم تحقق 
100 درصدی منابع ســازمان هدفمندی يارانه ها، ۸7 
درصد از سهم توليد و اشتغال و 24 درصد يارانه نان و 
خريد تضمينی گندم محقق نشــده اســت.  بر اساس 
گزارش ديوان محاســبات کشور، در سال 1399 مبلغ 
حدودا 32/5 هزار ميليارد تومان تحت عنوان بســته 

حمايت معيشتی ناشی از افزايش قيمت بنزين به حساب 
مستقيم حدود 60 ميليون نفر واريز شده؛ در حالی که 
مبلغ وصولی از محل افزايش قيمت بنزين مبلغ حدود 
2۸/9 هــزار ميليارد تومان بــوده و مابه التفاوت مبلغ 
پرداختی با مبلغ وصول شده از محل هدفمندی يارانه ها 
پرداخت شده که مغاير حکم تبصره 14 است.  يافته های 
ديگر اين گزارش حاکی است در راستای عمل به مصوبه 

ستاد ملی مقابله با کرونا مبنی بر پرداخت يارانه کمک 
معيشــتی کرونا به 40 ميليون نفر، از 3 بانک تجارت، 
ملت و صادرات بابت 4 ماه پايانی ســال 1399 مبلغ 
14/5  هــزار ميليــارد تومــان به حســاب ســازمان 
هدفمندسازی يارانه ها واريز شده و در مقابل، بخشی از 
سهام دولت در شرکت های بورسی به بانک های مذکور 
واگذار شده است.  بخش ديگر گزارش ديوان محاسبات 

کشور نشان می دهد وظيفه قانونی حذف 3 دهک بالای 
درآمدی که قرار بود توســط وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی انجام شــود، اجرايی نشده است.  همچنين 
تکليف قانونی مبنی بر پرداخت 15 روز يک بار ســهم 
قانونی به شــرکت های ذی مدخل توســط ســازمان 
هدفمندسازی يارانه ها رعايت نشده؛ موضوعی که مغاير 

حکم تبصره 14 است./ تسنيم

گزارش دیوان محاسبات از عملکرد سازمان هدفمندسازی یارانه ها



شرط مجلس برای بازگشت 
شرکت های خارجی به بازار ایران

عزت الله اکبری رييس کميســيون صنايع مجلس شورای 
اسلامی گفت: اگر شرکت های خارجی بخواهند به کشورمان 
بازگردند با توجه به بدعهدی هايی که داشتند هر توافقی که 
بخواهد صورت بگيرد، بايد مجلس در جريان آن باشد و آن را 
تصويب کند،اگر ســازندگان لوازم خانگی، خودروســازان و 
برند های غربی بخواهند به کشــورمان بازگردند بايد آن چه 
سياســت کشور ما اســت را اجرايی کنند و با سرمايه گذاران 
داخلی مشــارکت کنند و فناوری و ســرمايه را به داخل کشور 

منتقل کنند.
وی با اشــاره به زمزمه هايی درباره زمينه های بازگشــت 
برند های خارجی به ايران پس از توافقات احتمالی برای بازگشت 
آمريــکا بــه بر جام گفت: با توجــه به بدعهدی های که برخی 
شــرکت های خارجی تاکنون داشتند هر توافقی که بخواهد 
صورت بگيرد، بايد مجلس در جريان آن باشد و آن را تصويب 
کند، بازگشــت خارجی ها نبايد باعث تضعيف توليد و دانش 
داخلی شود و قطعا مجلس اجازه تضعيف توليد داخل را نخواهد 
داد و بايد شرکت های خارجی بر اساس سياست و قواعد داخلی 
کشورمان عمل کنند، وی با تاکيد بر اينکه نبايد از حضور برند ها 
و شرکت های خارجی در کشورمان ذوق زده شويم، گفت: اين 
نمی شــود کــه غربی ها به کشــور ما بياينــد و هر اقدامی که 
می خواهند انجام دهند و هر وقت که دلشان خواست بروند و 
به اقتصاد کشــور آســيب بزنند، هر شرکت يا برند خارجی که 
وارد کشورمان می شود و سرمايه گذاری می کند بايد برای رونق 
توليد داخلی باشد. وی با بيان اينکه نبايد تاوان بدعهدی های 
غربی هــا را مــردم پرداخــت کنند گفت: الان بســياری از 
توليدکننــدگان داخلــی واردات کالا های غيرضرور به بهانه 
برداشتن تحريم ها هستند ودولت بايد مراقب باشد تا برداشتن 
تحريم ها به نفع توليدکنندگان داخلی باشد نه اينکه به ضررشان 

باشد./ تسنيم

بازگشت بورس به روند مثبت با اجرای 
بسته حمایتی ۷+۳

علــی صحرايــی مديرعامــل بورس تهران بســته 
پيشنهادی ده گانه تحت عنوان 3+7 را يکی از مهم ترين 
اقدامات در راســتای توســعه بازار سرمايه و حمايت از 
بورس عنوان کرد و تاکيد داشت که اين موضوع می تواند 
تقويت طرف تقاضا را به دنبال داشته و رشد بازار سهام 
را نويــد دهد.وی تاکيد کــرد که چنين موضوعی تاثير 
مثبتی بر روند بازار سهام خواهد داشت. او با بيان اينکه 
ســه بند از بســته 3+7 آماده اجراست، گفت: هفت بند 
ديگــر نيز برای اجرا نياز به تصويب و قانون گذاری دارد. 
در اين ميان موارد متعددی از بســته حمايتی مزبور به 
مباحث مالياتی تعلق دارد، به طوری که پيشنهاد شده 
تشــويقاتی در قالب معافيت مالياتی به شــرکت ها اعطا 
شــود تا به ســرمايه گذاری با حجم بالاتر در بازار سهام 
بپردازند. وی به تاثير اجرای بسته ده گانه مزبور بر روند 
بــازار پرداخــت و گفت: هر يــک از بندهای ده گانه اين 
بســته، منابع مشــخصی را مورد هدف قرار داده و طبق 
برنامه ريزی هــای صورت گرفته، هــدف اصلی تقويت 
مســتمر و پايدار طرف تقاضــا در بورس خواهد بود. به 
طوری که روز گذشــته و بعد از انتشــار اين اخبار، شاهد 
بازگشت جوی مثبت به بازار سهام بوديم و شاخص کل 
رشد را تجربه کرد. وی در پاسخ به اين سوال که آيا روند 
مثبت ايجادشده در ميان مدت نيز تداوم خواهد داشت، 
گفت: بازار ســهام از لحاظ بنيادی در وضعيت مطلوبی 
به سر می برد و در بيشتر شرکت ها هيچ مشکلی از لحاظ 
بنيــادی وجود ندارد. در اين ميان عمده شــرکت های 
بزرگ فعال در بازار سهام که بيشتر دارايی مردم در آنها 
قرار دارد و پرتفوی سهام عدالت نيز از سهام اين شرکت ها 
تشــکيل شــده، در شرايط مناسبی قرار دارند و از لحاظ 
ســودآوری تقويت شــده اند. او با تاکيد بر اينکه شرايط 
شرکت ها مثبت است، افزود: در حال حاضر آسيب اصلی 
به اعتماد مردم وارد شــده و راهکاری ارائه شده و همين 
بسته حمايتی ده گانه می تواند اعتمادسازی مجدد را در 

ميان عموم جامعه سهامداری کشور ايجاد کند./ سنا

 صنعت، معدن
 وتجارت
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اقشارکمتوانحمایت
کنیمامضای

تفاهمنامهساخت۵۰
هزارواحدمسکونی

فولاد مبارکه یک سرمایه ملی و 
صنعتی برای کشور است

نايب رئيس کميســيون معدن و صنايع معدنی اتاق 
بازرگانی ايران معتقد است شرکت فولاد مبارکه به عنوان 
يک سرمايه ملی و صنعتی برای ايران محسوب می شود 

و نقش بسيار مهم و ارزشمندی در اقتصاد کشور دارد.
سجاد غرقی در گفت وگو با ايراسين با بيان اين مطلب 
در ادامه افزود: شــرکت فولاد مبارکه از بنگاه هايی است 
که در توسعه صنعتی کشور دارای جايگاه ويژه است. به 
گونه ای که هم صنايع بالادستی و هم صنايع پايين دستی 
متاثر از عملکرد اقتصادی و توليدی اين شرکت فولادساز 

بزرگ کشور هستند.
به گفته وی، در کنار موارد يادشده، شرکت فولادمبارکه 
می تواند به واسطه ای اهميتی که در زنجيره فولاد دارد، 
سياست هايی را در توسعه بنگاهی پيش گيرد تا منجر به 
توســعه کل زنجيره شــود؛ در واقع تغيير نگرش از سوی 
شــرکت های بزرگ فولادی نسبت به صنايع بالادستی 
می تواند يکی از راهکارهايی باشد که منجر به توسعه و 
رشد صنعت سنگ آهن شود. وی درخصوص ورود شرکت 
های فولادی به حوزه معدن نيز گفت: برخی از شرکت های 
فولادی ممکن اســت در بازار سرمايه سهام شرکت های 
معدنی را داشــته باشــند و برای تامين بخشــی از نياز 
سنگ آهن خود نسبت به خريد سهام شرکت های معدنی 
اقدام کنند که اين کار به نوعی برای بالانس کردن شرايط 
رکود و رونق به عنوان خريدار و تامين کننده از ســوی 
شرکت فولاد مبارکه انجام شده و می تواند منجر به تعادل 
در بين طرفين شــود. غرقی درباره اينکه چه پيش بينی 
برای بخش معدن و صنايع معدنی کشــور به ويژه سنگ 
آهن و فولاد دارد نيز اظهار کرد: در ســال 1400 نشــانه 
های سياســتگذاری های ما در ۸ ســال گذشته نمايان 
خواهد شــد و در حلقه آهن و فولاد با کســری مواد اوليه 
در صنايع بالا دستی مواجه خواهيم شد. طبق آمارهای 
منتشر شده از سوی ايميدرو بين ۸ تا 12 ميليون تن با 
کسری مواد اوليه مواجه خواهيم بود؛ بنابراين مهمترين 
اقدامی که می تواند در سال 1400 رخ دهد تغيير نگرش 
و تغيير رويکردهای سابق در زنجيره فولاد است که بتوان 
آن را اصلاح کرد. به گفته نايب رييس کميسيون معدن 
و صنايع معدنی اتاق بازرگانی ايران، اگر در سال 1400 
انحرافات موجود در زنجيره آهن و فولاد برطرف شــود، 
برای دهه های بعد روند فعاليت در اين بخش را تضمين 
خواهيم کرد اما در غير اين صورت و ادامه روند فعلی، در 
ســال های اينده با مشــکل تامين نهاده برای واحدهای 
فولادی و همچنين تعطيلی آنها به دليل نبود سنگ آهن 
مواجه خواهيم شد. به گفته وی، در سال 1400 با توجه 
به کسری هايی که در زمينه سنگ آهن و کنسانتره ديده 
می شــود، پــس بايد رونــدی در پيش گرفته شــود تا 

سرمايه گذاری در اين دو بخش افزايش پيدا کند.

صندوق  توسعه ملی به تعهدات خود برای 
کمک مالی به بورس عمل کرده است

صندوق توســعه ملی دربــاره کمک اين صندوق به 
بورس طی اطلاعيه ای اعلام کرد: مصوبه شــورای عالی 
امنيت ملــی، 2مهر1399 دربــاره تخصيص منابع به 
ســازمان بورس و اوراق بهادار در هيات امنای صندوق 
توسعه ملی مطرح و مقرر شد اين مصوبه در هيات عامل 
ايــن صنــدوق مطرح و به بانک مرکزی ابلاغ شــود. در 
99/07/03 نيز جلسه هيات عامل صندوق که به صورت 
فوق العاده تشــکيل شــد، اختصــاص منابع موردنظر 
شــورای عالی امنيت ملی برای بورس مصوب و به بانک 
مرکزی ابلاغ شــد ولی به دليل عدم پيگيری ســازمان 
بورس و اوراق بهادار از طريق بانک مرکزی و مشکلات 
تسعير ارز توسط بانک مرکزی اين مصوبه هنوز اجرايی 
نشده است. با توجه به مشکلات به وجود آمده اقتصادی، 
بــا هماهنگــی به عمل آمده با هيات نظــارت صندوق 
توسعه ملی، مبلغ يک هزار ميليارد تومان پس از تصويب 
در هيات عامــل صنــدوق در صندوق تثبيت ســرمايه 

سازمان بورس سپرده گذاری شد./جام جم ديلی

تامینمالی27هزارمیلیاردتومانیطرحهایاولویتدار
وزير صنعت، معدن و تجارت از تامين مالی 
27 هزار ميليارد تومانی واحدها و پروژه های 
دارای اولويت خبر داد. در اين رابطه، عليرضا 
رزم حسينی وزير صنعت، معدن و تجارت در 
آييــن امضای تفاهمنامه تامين مالی واحدها 
و پروژه های دارای اولويت اظهار داشت: بيش 
از ســه ميليون و 400 هــزار ميليارد تومان 
نقدينگی در اقتصاد کشور وجود دارد و وزارت 
صنعت، معدن و تجارت موظف به بسترسازی 
و فراهم آوری زمينه های لازم برای جذب اين 
نقدينگی در بخش توليد اســت. وی با بيان 
اينکه اين سياست را در سال جاری نيز دنبال 
خواهيــم کرد، گفــت: بايد بخش توليد برای 
ســرمايه گذاری سودآور باشد تا سرمايه های 
سرگردان به سمت اين بخش هدايت شوند، 
از طريق سياست های تامين مالی دولت مانند 
تبصره 1۸ و تسهيلات رونق توليد نيز در سال 
گذشــته 40 هــزار و 230 ميليارد تومان به 
بخش توليد تزريق شــده است. رزم حسينی 
با بيان اينکه بيش از 720 هزار ميليارد تومان 
در ســال گذشــته به بخش توليد تسهيلات 
بانکی ارائه شــده، اضافــه کرد: از ميزان يک 
ميليون و 600 هزار ميليارد تومان تسهيلات 
ارائه شده از سوی شبکه بانکی در سال گذشته 
نزديک به 720 هزار ميليارد تومان به بخش 

توليد تزريق شده است. 

 رشد صنعتی 8 درصدی 
در سال گذشته

وی در ادامــه جهت گيری بخش توليد را 
مثبت ارزيابی کرد و از رشــد صنعتی هشت 
درصدی در ســال گذشــته خبــر داد. وزير 
صمت، تجارت خارجی کشــور را در ســال 
گذشته 75 ميليارد دلار و ميزان تامين کالا 
)واردات و صادرات( را 146 ميليون تن عنوان 
کــرد و گفت: اين حجم از صادرات و تجارت 
نشانگر رشد و پويايی صنعت و توليد در کشور 
با وجود همه مشکلات از جمله شيوع ويروس 

کرونا و تحريم های ظالمانه است.
ذخیره سازی بیش از 8۲ میلیون 

ماسک در انبارها
رزم حســينی با بيان اينکه در تامين اقلام 

بهداشتی مرتبط با کرونا نه تنها خودکفا بلکه 
صادرکننده نيز هســتيم، گفت: بيش از ۸2 
ميليون عدد ماسک در انبارها موجود است، 
در حوزه دستگاه های ونتيلاتور صادرات محور 
شديم و کارخانه های شوينده دو يا سه شيفت 
کار می کنند. وی همچنين گريزی به )طرح 
تــام( تامين مالی واحدها و پروژه های دارای 
اولويــت بخش صمــت زد و گفت: برآورد ما 
اين اســت که رقم قابل توجهی از طريق اين 
طــرح به صورت پولــی )مالی( و اعتباری به 

بخش توليد تزريق شود.
تامین مالی ۲۷ هزار میلیارد تومانی 

از طریق طرح تام
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
وزارت صمــت،وی از تاميــن مالی 27 هزار 

ميليــارد تومانی از طريق اين طرح توســط 
شــرکت های برتر در سال گذشته خبر داد و 
اضافه کــرد: واحدهای راکد، نيمه تعطيل و 
ظرفيت هــای خالی را به صورت هدفمند در 
راستای اين طرح تامين مالی خواهيم کرد.

رزم حســينی، خلــق پــول از مســير 
توليدکنندگان و شرکت های برتر را ضروری 
دانســت و افزود: در اين راســتا سال گذشته 
100 شرکت بزرگ و توانمند شناسايی شده 
که تفاهمنامه هايی را با آنها امضا کرده و اين 
طرح نيز امسال تداوم دارد. وی همچنين به 
برنامه های وزارت صمت برای توسعه صنعتی 
در مناطــق کمتربرخــوردار از طريق طرح 
اقتصاد مقاومتی با شــرکت های برتر اشــاره 
کرد و افزود: از اين مسير نيز شرکت های برتر 
برای حوزه توليد تامين مالی خواهند کرد. 

 رشد بیش از 8۰ درصدی صادرات
 در فروردین ماه

وزير صمت در پايان سخنان خود از رشد 
بيش از ۸0 درصدی صادرات در فروردين ماه 
امسال نسبت به سال گذشته خبر داد و گفت: 
واردات کالاهــای مورد نياز توليد، تجهيزات 
و قطعــات مورد نيــاز کارخانجات به صورت 
هدفمند دنبال می شود و در صورت برداشته 
شدن تحريم ها نيز سياست تقويت و تعميق 

ساخت داخل تداوم دارد.

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر

آیین امضای تفاهم نامه ساخت ۵0 هزار واحد مسکونی با مشارکت بنیاد مستضعفان، ستاد اجرایی فرمان امام)ره( و کمیته امداد امام خمینی)ره( با محوریت بسیج برگزار شد. تفاهم نامه 
ساخت ۵0 هزار واحد مسکونی با حضور سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، سردار سرتیپ پاسدار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج 
مستضعفین، فتاح رئیس بنیاد مستضعفان، مخبر رئیس ستاد اجرایی فرمان امام )ره( و بختیاری رئیس کمیته امداد امام خمینی)ره( در قرارگاه امام حسن مجتبی )ع( در ستاد فرماندهی کل 
سپاه امضا شد. به گزارش فارس به نقل از سپاه نیوز، در این اقدام با محوریت بسیج ۵0 هزار واحد مسکونی ویژه محرومان و افراد تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی)ره( طی مدت دو 
سال ساخته می شود.سرلشکر سلامی در این مراسم با بیان اینکه براساس تاکیدات مقام معظم رهبری)مدظله العالی( ماموریت داریم از جنبه های مختلف به اقشار کم توان توجه و از آنها 
حمایت کنیم، گفت: تلاش کردیم که شرایط زندگی شرافتمندانه را برای آنها فراهم آوریم تا از امکانات نسبی مناسبی برخوردار شوند. وی با تشکر از اجرای برنامه کمک های مومنانه در 
یک سال گذشته، بیان داشت: ما برای ساخت این ۵0 هزار واحد مسکونی کاملا جدی هستیم و از همه فرماندهان می خواهم در اجرای این کار امکانات خود را به کار گیرند تا ان شاءالله در ۲۴ 

ماه آینده این واحد ها آماده و به نیازمندان تحویل شود.
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فارس: عضو ناظر مجلس در شورای رقابت با بيان اينکه مخالفت مجلس با افزايش قيمت خودرو به شورای رقابت اعلام شد، گفت: مديريت سياسی ايران خودرو 
و سايپا، اين مجموعه ها را با مشکل مواجه کرده است. محمد باقری اظهار کرد: تا زمانی که قيمت ها تکليفی باشند و انحصار وجود داشته باشد، بحث رانت هم 
مطرح است. وی شکست انحصار دو خودروساز در کشور را ضروری دانست و افزود: قيمت گذاری بايد متناسب با عرضه و تقاضا باشد، نه دستوری و تکليفی. از 
طرفی، حاکميت و دولت نيز بايد نظارت کافی داشته باشد تا خودروسازان گران فروشی نکنند. عضو کميسيون اقتصادی مجلس با بيان اينکه مجلس مخالف 
افزايش قيمت خودرو است و مخالفت خود را هم به شورای رقابت اعلام کرده است، گفت: ما در جلسه آخر شورا اين موضوع را مطرح کرديم و اميدواريم در هفته 
آينده به نتيجه برسيم. باقری سرمايه گذاری شرکت های خارجی خودروساز در ايران و واردات مديريت شده را راهکاری برای شکست انحصار دو خودروساز داخلی 

عنوان کرد و گفت: اگر واردکنندگان خودرو بدون اينکه دلاری از کشور خارج شود، خودرو وارد کشور کنند، اتفاق مبارکی خواهد بود.

مهران محرميان، معاون فناوری های نوين بانک مرکزی اعلام کرد: تراکنش های ساتنا که حساب آن توسط بانک عامل به بانک مرکزی معرفی 
و در سامانه سياح ثبت نشده، برگشت می خورد و تراکنش های فاقد کدشهاب در پايان برگشت خواهد خورد. وی افزود: دو گام مهم برای شفافيت 
تراکنش های بانکی برداشته شد که شامل اين موارد می شود. تراکنش های فاقد کدشهاب در پايا برگشت می خورد. همچنين تراکنش های ساتنا 
که حساب آن توسط بانک عامل به بانک مرکزی معرفی و در سامانه سياح ثبت نشده، برگشت خواهد خورد و به زودی شاهد عدم وجود تراکنش های 
بدون هويت در شبکه بانکی خواهيم بود. پيش از اين، حساب اتباع خارجی فاقد کد شهاب مسدودشده بود که بانک مرکزی با اختيارات محدود 
اجازه فعاليت به آنها را صادر کرد. به گفته مســوولان بانک مرکزی اغلب پولشــويی ها از طريق حساب های بی هويت انجام می شود و اقدامات و 

سياست های اتخاد شده در راستای مقابله با پولشويی و مواردی از اين قبيل است./جام جم ديلی

مخالفتمجلسباافزایشقیمتخودرو حذفتراکنشهایفاقدهویتازشبکهبانکی

گزارش مقدماتی تحليل آمار عملکرد سال 1399 بيمه 
مرکزی منتشــر شــد. به گزارش اعتبار به نقل از  اداره کل 
راوابــط عمومی و امــور بين الملل بيمه مرکزی بنابر آمار 
رســيده، مبلغ حق بيمه توليدي و خســارت پرداختي به 
ترتيــب در حدود ۸1.7 و 43.7 هزار ميليارد تومان اعلام 

شده است.
همچنين بر اســاس اين آمار، حق بيمه ســرانه )نسبت 
حق بيمه توليدی به جمعيت کشــور يا متوسط حق بيمه 
پرداختی توســط هر ايرانی( به 972 هزار تومان رســيده 
است که در مقايسه با آمار سالنامه 9۸حدود 34.3 درصد 

رشد 9۸داشته است.
براســاس ايــن گزارش تغييرات حــق بيمه توليدي و 
خسارت پرداختی نسبت به سال گذشته به ترتيب حاکی 
از 37.۸ و 30.5 درصد رشد بوده است )اين در حالی است 
که اين مقادير وفق آمار سالنامه 9۸ به ترتيب 31.6 و 19 
درصد بود(. نســبت خســارت بازار با 3 واحد کاهش )در 

مقايســه با ســال قبل( به 53.4 درصد رسيده است. البته 
در محاسبه اين نسبت )حاصل تقسيم خسارت پرداختي 
به حق بيمه توليدي برحسب درصد(، مبالغ خسارت هاي 
معوق، ذخاير حق بيمه، کارمزد شبکه فروش و هزينه هاي 
اداري- عمومی شــرکتهای بيمه در نظر گرفته نمي شود.  
با عنايت به اينکه، بررسی آمار “نسبت خسارت” نمی تواند 
بــه دقت “ضريب خســارت” ارزيابــی مطلوبی از عملکرد 
صنعت بيمه در دســترس قرار داده و فعاليت واقعی آن را 
نشان بدهد، اما به دليل عدم دسترسی به آمار ذخاير حق 
بيمه و خسارات معوق تا زمان بسته شدن صورتهای مالی 
شــرکتهای بيمه و عدم امکان محاســبه ضريب خسارت 
)حاصل تقسيم خسارت واقع شده به حق بيمه عايد شده 
ضربدر 100(، از شاخص نسبت خسارت استفاده می گردد.

با اين تفاســير مطابق آمار اعلامی 3 رشــته  درمان )با 
75.5% (، حوادث راننده )با 74 %( و شخص ثالث - مازاد 
)با 64 %( نسبت خسارتي بالاتر از بازار بيمه داشتند. در 
بخش ديگری از اين گزارش سهم بخش غيردولتي از حق 
بيمه توليدي و خسارت پرداختي صنعت بيمه، به ترتيب 
حدود 6۸.5 و 66.۸ درصد اعلام شــده اســت )وفق آمار 
ســالنامه 9۸ ايــن مقادير بــه ترتيب 67.7 و 64.4 درصد 
بود(. ميزان انحصار شرکتی در بازار بيمه بر اساس شاخص 
هرفيندال- هيرشــمن به عدد 1344 رســيده است )3.2 
درصد کاهش نســبت به آمار ســالنامه 9۸(. چنانچه اين 
عدد به زير 1000 برسد، حاکی از فضای رقابتی کامل در 

بازار بيمه خواهد داشت.   اين گزارش سهم 3 رشته بيمه 
شــخص ثالث و مازاد، درمان و زندگی را به ترتيب 33.5، 
19.2 و 15.5 درصد از پرتفوی حق بيمه توليدی بازاراعلام 
کرده اســت )اين در حالی اســت که اين مقادير وفق آمار 
ســالنامه 9۸ به ترتيب 34.1، 22.9 و14.3 درصد بود(. 
آمارهای اعلامی در سال1399 نشان می دهد که در اين 
سال بيش از 6۸.6 ميليون بيمه نامه صادر و بالغ بر 34.1 
ميليون فقره خســارت پرداخت شــده است.  تعداد بيمه 
نامه های صادره و تعداد موارد خســارت پرداختی نســبت 
به مدت مشــابه ســال قبل، به ترتيب 4.2 درصد کاهش و 
42.4 درصد افزايش داشــته است.  کاهش در تعداد بيمه 
نامــه صادره بــازار به طور عمده متأثر از عملکرد برخی از 
شــرکت های بيمه اســت که تعداد بيمه نامه های صادره 
آنهــا با ســهم قابل توجــه 53.4 درصدی از کل بيمه نامه 
های صادره بازار، در مقايســه با مدت مشــابه سال قبل به 
ترتيب بين 0 تا 6  درصد کاهش داشته و متأثر از عملکرد 
اين شــرکتها در بيمه های شــخص ثالث-مازاد و حوادث 

راننده بوده است.
رشــد تعداد موارد خســارت پرداختی بازار، به دليل 
افزايش )49.3 درصدی( اين تعداد در بيمه درمان با سهم 
عمده )90.9 درصدی( از تعداد خسارتهای پرداختی بازار 
بيمه بوده اســت. لازم به ذکر اســت تا قبل از بســته شدن 
صورتهای مالی شــرکتهای بيمه برای ســال مالی 1399، 

اين آمار جنبه مقدماتی )اوليه( دارد.

گزارش تحلیلی از آمار عملکرد مقدماتی سال 1۳۹۹

فولاد مبارکه توانســته اســت تحريم ها را به فرصت 
تبديل کند/»طرح جامع فولاد چراغ راه چشم انداز 1404
حميدرضا رســتگار رئيس اتحاديه فروشندگان آهن و 
فولاد تهران گفت: شرکت فولاد مبارکه ثابت کرده است 
که با کارشناســان زبده و کارآمد و بومی ســازی قطعات و 
تجهيزات می توان تحريم ها را به فرصت تبديل کرد و با 
تکيه بر صنعت داخلی کشــور، علاوه بر افزايش کمی در 
صنعت فولاد به کيفی ســازی دســت يابيم. وی در گفت 
وگو با خبرنگار ايراســين با اشــاره به اينکه شرکت فولاد 
مبارکه يکی از ارکان مهم توليد فولاد کشور است، اظهار 
کرد: شــرکت فولاد مبارکه با توليدات و رکوردزنی هايی 
کــه به دســت می آورد توانســته اســت برای کشــور 
افتخارآفرينی کند، البته همين انتظار را از شرکت فولاد 
مبارکــه داريم و دســتاورد توليد عريض ترين تختال در 
منطقه هم با مديريت و کارشناســان اين شــرکت حاصل 
شده است که غرورآفرين است، نوآوری و کيفی سازی در 
صنعت فولاد موضوع بسيار مهمی است تا با جهش توليد 
بتوان توســعه صنعت فولاد در کشــور را رقم زد. شرکت 
فولاد مبارکه ثابت کرده اســت که با کارشناســان زبده و 

کارآمد و بومی سازی قطعات وتجهيزات می توان تحريم 
هــا را بــه فرصت تبديل کرد و بــا تکيه بر صنعت داخلی 
کشــور، علاوه بر افزايش کمی در صنعت فولاد به کيفی 
سازی دست يابيم.او با ابراز اميدواری از کسب جايگاه برتر 
ايــران در صنعت فولاد اظهار کرد: توســعه صنعت فولاد 
مهم است چراکه وقتی چنين ظرفيتی اعم از نيروی انسانی 
و دانش در کشــور وجود دارد بايد از هرگونه خام فروشــی 
جلوگيری کرد و به توليدات محصولات فولادی با ارزش 
افزوده بالا دســت يافت. چشم انداز سال 1404 در توليد 
55 ميليون تن فولاد دست يافتنی است چراکه توانمندی 
های کارشناسان داخلی به ويژه در ايام تحريمی ثابت کرد 
که می توان موانع را به فرصت تبديل کرد. رئيس اتحاديه 
فروشــندگان آهن و فولاد تهران گفت: علاوه بر توســعه 
توليــدات در صنعــت فولاد می توان با تکيه بر توانمندی 

های داخلی به اين مهم دست يافت.
 »طرح جامع فولاد که تمام زنجيره ها را به هم مرتبط 
می کند، می تواند چراغ راه صنعت فولاد کشور قرار بگيرد. 
بــا مانــع زدايی و پشــتيبانی به توليــدات کمی و کيفی 
محصولات فولادی در کشور دست يافت و بازار صادرات 

را جدا از بازار داخلی تعريف کرد و متناسب با قيمت های 
جهانــی و نيازهای خــارج برای محصولات فولادی چاره 

انديشيد.
اگر تمام فعالان حوزه فولاد از يک برنامه جامع تبعيت 
کنند هيچ تغييری داخلی و بيرونی نمی تواند بر زنجيره 
های اين صنعت تاثير بگذارد و چشــم انداز تعريف شــده 
بــرای صنعت فولاد خــارج از چارچوب های اجتماعی و 
سياســی اهدافش را دنبال می کند چراکه با همياری و 
تعهد به يک برنامه جامع می توان به چشــم انداز 1404 

که توليد 55 ميليون تن فولاد است،دست يافت.

فولاد مبارکه توانسته است تحریم ها را به فرصت تبدیل کند
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دولت سه هزار 
میلیارد تومان برای 
بیمه کشاورزی کمک 
می کند

اصلاحساختاربودجهازنانشبواجبتر

محسن زنگنه عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با بیان 
اینکه اصلاح ســاختار بودجه برای دولت و مجلس از نان شــب 
واجب تر اســت گفت: انجام این کار، دشــوار است، چرا که قدرت 
نمایندگان و سازمان برنامه و بودجه را محدود می کند، بخشی از 
آن اصلاح ساختار در حوزه منابع است که ما منتظر هستیم هیئت  
رئیسه قانون مالیات بر عایدی سرمایه را در دستور کار قرار دهد، 
کمیته اصلاح ســاختار بودجه مجددا از هفته  آینده شــروع بکار 
می کند و تلاش می کنیم، اتفاقی که نتوانستیم در 1400 انجام 
دهیم، در سال بعد انجام دهیم. همان طور که رهبر معظم انقلاب 
اسلامی تاکید دارند، باید بودجه به صورت ساختاری اصلاح شود. 
این مسئله امری است که از نان شب برای مجلس و دولت واجب تر 
است. به عنوان مثال در حال حاضر چند هزار پروژه نیمه تمام در 
کشور داریم ولی متاسفانه امسال، هم دولت و هم مجلس ده ها 
طرح عمرانی جدید را تعریف کردند و این بدین معنا است که ما 
همچنــان بــه تعداد طرح های عمرانی اضافه می کنیم و برای هر 
کدام چند میلیارد بودجه می گذاریم که امکان انجام 10 درصدی 
آن پروژه ها نیز وجود ندارد. در بخش هزینه ها نیز شــاهد بودیم 
که هزینه های دولت به شدت افزایش یافت. در بودجه سال جاری 
در حدود 200 هزار میلیارد تومان را به صندوق های بازنشستگی 
کمک می کنیم و این در حالی است که قرار بوده این صندوق ها 
باری از دوش دولت بردارند اما در حال حاضر در حال تبدیل شدن 
به یکی از نقاط بحرانی بودجه دولت هستند. اگر ما بتوانیم این 
تعارض منافعی که دولت و مجلس با آن مواجه هستند را تا حدی 
مرتفع یا مدیریت کنیم، می توانیم اصلاح ساختاری بودجه را رغم 
بزنیم که به نظر بنده کار بزرگی اســت. هر چند که کار ســختی 
است چرا که هم قدرت نمایندگان و هم قدرت سازمان برنامه و 
بودجه را محدود می کند که در نتیجه هم دولت و هم مجلس در 

مقابل این اصلاحات ساختاری مقاومت خواهند کرد./ تسنیم

افتتاح14پروژهشامل7مدرسه6پروژه
آبرسانیویکخانهنیازمندان

پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه: مدیرعامل بانک سپه 
گفت: این بانک در راستای محرومیت زدایی و به منظور 
تحقق مســئولیت های اجتماعی همزمان با میلاد امام 
حســن مجتبی )ع( و در آســتانه سالروز تاسیس بانک 
سپه 14 پروژه شامل 7 مدرسه 6 پروژه آبرسانی و یک 

خانه نیازمندان افتتاح می کند.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی بانک ســپه محمد 
کاظم چقازردی اظهار داشــت:بانک ســپه در راستای 
مســئولیت اجتماعی خود به تناســب ظرفیت و توان و 
هم ســو با ســایر نهادها و سازمانهای فعال در این زمینه 
، ســعی در ایفای نقش خود برای حمایت از نیازمندان 

و محرومیت زدایی از کشور عزیزمان دارد.
وی افــزود: این بانک در این خصوص اقداماتی برای 
اشتغال زایی مناطق محروم ، تسهیل امر ازدواج و تأمین 
جهیزیه، انجام فعالیت عمرانی عام المنفعه نظیر ساخت 
مرکز بهداشــتی و درمانی، آموزشی و شناسایی و بهره 
بــرداری از توانمندی هــا و امکانات خیرین جامعه در 
دســتور کار خود دارد.  چقازردی با بیان اینکه مصادف 
با میلاد امام حســن مجتبی )ع( و در آســتانه ســالروز 
تاســیس بانک سپه هفت مدرســه در مناطق محروم 
اســتانهای کهکیلویه و بویر احمد ، گیلان ،لرســتان 
،زنجان ، آذربایجان شــرقی  ، چهار محال بختیاری و 
همدان ، شش پروژه آبرسانی در مناطق محروم کرمانشاه 
و یک خانه نیازمندان در استان گیلان آماده بهره برداری 
دارد که هم زمان با میلاد با سعادت امام حسن مجتبی 
)ع( به بهره برداری خواهد رسید و با هماهنگی صورت 
گرفته توسط مسولین استانها و پس از رفع محدودیتهای 

کرونایی رسما افتتاح خواهد شد.

بانک و بیمه 6
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خبر حمایتازتولیددربانکهاخبر
محمدرضا حســین زاده رئیس شــورای 
هماهنگی بانک ها گفت: کارگروهی را تعیین 
کرده ایم که قوانین مخل تولید که مانعی بر 
سر راه تولید هستند را شناسایی و برای اصلاح 
آنها را به مراجع مربوطه ارجاع دهیم، بخشی 
از مشــکلات و موانع ســر راه تولید مربوط به 
قوانین و دستورالعمل هاست، به عنوان مثال 
بخشــنامه ای از سوی شورای پول و اعتبار به 
بانک ها ابلاغ شده که بانک ها نمی توانند بیش 
از یک بار تسهیلات معوق واحدهای تولیدی 
را اســتمهال کننــد، اما باتوجه به شــرایط 
اقتصادی کشور نیاز است این تسهیلات بعدا 
دو بار یا سه بار استمهال شود.از آنجا که برای 
این گونه حمایت ها موانع قانونی وجود دارد، 
بانک هایــی که در جهــت حمایت از تولید 
تســهیلات معــوق واحدهــای تولیدی را 
استمهال کرده اند برای همه آنها پرونده های 
نظارتی تشــکیل شده است،اگر قرار است از 
تولید حمایت کنیم باید این قوانین نیز اصلاح 
شود تا دست بانک ها برای حمایت از تولید باز 
باشد.وی با بیان اینکه دریافت سود مرکب با 
مصوبه مجلس در همه بانک ها ممنوع اعلام 
شــده اســت، گفت: پیش از این بسیاری از 

بانک هــای دولتی ســود مرکــب را اعمال 
نمی کردند، اما ممکن بود در برخی بانک های 
خصوصی این اقدام انجام شــود که با مصوبه 
مجلس این مســاله نیز ممنوع شــده است، 
بانک ها واحدهــای تولیدی فعال را تملیک 
نمی کنند، آن چیزی که در فضای مجازی و 
برخی رســانه ها مبنی بر تملیک واحدهای 
تولیدی فعال توسط بانک ها مطرح می شود، 
درست نیست و واحدهایی که تملیک شده اند 
عمومــا واحدهای تعطیل بودند که بانک در 
راستای عمل به وظایف خود برای بازپس گیری 
بیت المال آنها را تملیک کرده است. او با بیان 

اینکه اغلب واحدهای تملیکی پیش از آنکه به 
بانک ها واگذار شوند به دلایل مختلفی نظیر 
اختلاف شــرکا، ناتوانی در رقابت در بازار و... 
ورشکســته شده اند، گفت: در این تملیک ها 
معمولا فقط سوله های خالی به بانک واگذار 
شده است و آنچه در رسانه ها مطرح می شود 
که بانک ها باعث بیکاری کارگران این واحدها 
شــده اند، درست نیست، کمتر از 10 درصد 
واحدهای فعال به تملک بانک ها درآمده اند، 
در این نوع تملیک ها نیز اسما واحد به نام بانک 
شده، اما در تملیک صاحب کارخانه باقی مانده 
تا به فعالیت خود ادامه دهد و از محل درآمد 

آن واحد بدهی بانک پرداخت شود.وی با بیان 
اینکــه کارگــروه حمایــت از کارآفرینان و 
تولیدکنندگان به کمک قوه قضائیه با حضور 
دادســتان ها در استان  های مختلف تشکیل 
شده است، گفت: وظیفه این کارگروه این است 
که واحدهای تملیک شده را به صاحبان اصلی 
یا سرمایه گذاران جدید واگذار کند تا به چرخه 
تولید بازگردد.او با بیان اینکه عقل هم حکم 
نمی کند که بانک یک واحد تولیدی را به تملک 
خــود درآورد، افزود: بایــد پذیرفت بانک ها 
بنگاهداران خوبی نیستند و در صورت تملیک 
یک واحد بانک با مشکلاتی نظیر بدهی های 
کارگری، مســایل تامیــن اجتماعی، بیمه و 
مالیات مواجه می شود؛ بنابراین بانک ها ترجیح 
می دهنــد صاحب واحــد تولیدی خودش 
بنگاهش را اداره کند و پول بانک را برگرداند. 
وی با تاکید براینکه منابع بانک ها محدود است، 
گفت: اگر وامی که بانک ها پرداخت می کنند 
به موقع به چرخه نظام بانکی کشور بازنگردد 
دســت بانک ها برای حمایت از دیگر واحدها 
خالی می ماند بنابراین باید این چرخه خوب 
بچرخــد تا بانک بتواند از واحدهای تولیدی 

بیشتری حمایت کند. / ایلنا

رئیس سازمان مدیریت بحران کشور با اشاره به خشکسالی و احتمال بروز خسارت به کشاورزان گفت: دولت امسال ۳ هزار میلیارد تومان بر اساس تبصره ۱۳ قانون بودجه 
برای صندوق توسعه بیمه کشاورزی کمک می کند.اسماعیل نجار در جلسه ستاد پیشگیری هماهنگی و فرماندهی عملیات پاسخ به بحران اظهار داشت: به طور مثال اگر 
درآمد کشاورزی در استان ۱۵ میلیارد تومان بوده ، ۱۵۰ میلیارد تومان پرداخت شده است.وی اظهار کرد: از ماده ۳۳ استمهال وام ها ، دولت سال گذشته ۶ هزار میلیارد 
تومان در سه مرحله اختصاص داد که برای شهرستان ها نیز اعلام شده است.  نجار با بیان اینکه امسال برای سال ۹۹ و ۱۴۰۰، ۷ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان از مسیرهای قانونی 
اعلام کردیم ، افزود: از این میزان، ۶۰۰ میلیارد تومان اختصاص یافته اســت که این اعتبار از طریق تفاهم نامه در اختیار دســتگاه ها  قرار می گیرد.وی اظهار کرد : براساس 
شاخصه هایی همچون  میزان بارش، گرما و رطوبت در حال تهیه گزارشی هستیم تا تصمیمات صحیحی اتخاذ شود. وی همچنین با تاکید براینکه بیمه حوادث اجباری و به 
صورت قانون درآمده و ابلاغ شده است، تصریح کرد: اول فروردین امسال تمام خانه هایی که فیش برق دارند ، مشمول بیمه می شوند . رئیس سازمان مدیریت بحران 

کشور نتیجه این امر را کاهش هزینه های دولت که منجر به تسریع پرداخت خسارت ها و ارتقای سطح کیفیت ساختمان ها می شود، عنوان کرد.

غلامعلی حداد عادل، رئیس فرهنگستان زبان و ادب فارسی با حضور در پویش »کتابخوانی ملی که به همت سازمان اسناد 
و کتابخانه ملی ایران در حال برگزاری است، گفت: »پیشنهادم در حوزه کتاب های ادبی، مکتوبات مولانا جلال الدین رومی 
صاحب مثنوی است.شاید بسیاری ندانند که از مولانا غیر از مثنوی، دیوان شمس، فیه ما فیه و مجالس سبعه، مجموعه نامه هایی 
هم موجود است. عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی ادامه داد: »چاپ انتقادی و دانشگاهی این نامه ها با تصحیح توفیق سبحانی 
بوده که توسط مرکز نشر دانشگاهی چاپ  شده است. بنده نیز گزیده ای از این نامه ها را که حاوی 65 نامه است با شرح و توضیح 
لغات و عبارات مشکل، همراه با یک مقدمه  130 صفحه ای منتشر کرده ام. حداد عادل تصریح کرد: »سلسله کتاب هـای »روزنامه 
خاطرات ناصرالدین شاه قاجار از جمله آثار خواندنی در حوزه تاریخ است. ناصرالدین شاه از زمان به قدرت رسیدن تا سه روز قبل 
از ترور، یادداشت های روزانه می نوشته  است. این موضوع اهمیت دارد تا بدانیم ناصرالدین شاه که مهم ترین پادشاه قاجار است و 
در حساس ترین زمان این سلسله حکومت کرده؛ دارای چه شخصیت، تفکر و جهان بینی بوده و یا اساساً کارهای موردعلاقه او 
چه بوده است. او در ادامه اثر دوجلدی »شرح زندگانی من )تاریخ اجتماعی و اداری دوره قاجاریه( نوشته عبدالله مستوفی و 

یادداشت های روزانه محمدعلی فروغی را در »پویش کتابخوانی ملی پیشنهاد کرد.

چند پیشنهاد حداد عادل برای 
مطالعه در پویش 
»کتابخوانی ملی

غلامعلیحدادعادل

رئیس کمیسیون اصل 90 مجلس ضمن ابراز تأسف از عدم پرداخت وام ازدواج به برخی متقاضیان در سال 99، 
گفت: انتظار می رود بانک مرکزی بتواند این موضوع را مدیریت کند ولی چنانچه بانک مرکزی قادر به مدیریت این مساله 
نباشد، کمیسیون اصل 90 مجلس در صورت دریافت شکایتی در این باره، به این مساله ورود خواهد کرد. حجت الاسلام 
نصرالله پژمانفر ضمن ابراز تأسف درباره عدم پرداخت وام ازدواج به برخی متقاضیان در سال 99، افزود: در این باره باید به 
نقش بانک مرکزی درباره اعطای وام  های قرض  الحسنه اشاره کرد. بنا بر گزارش مرکز پژوهش  های مجلس، رسوبات 
حساب  های افراد مختلف و حساب  های جاری، بیش از مقداری است که برای اعطای وام ازدواج تخصیص داده شده است. 
متاسفانه در اعطای بخشی از این تسهیلات کوتاهی صورت گرفته است. این وظیفه بانک مرکزی است که به تخلفات 
بانک ها درباره عدم اعطای این وام ورود کند. انتظار می رود بانک مرکزی بتواند این موضوع را مدیریت کند. وی ضمن 
تاکید بر لزوم ورود بانک مرکزی به این مساله، عنوان کرد: چنانچه بانک مرکزی قادر به مدیریت این مساله نباشد، 
کمیسیون اصل 90 مجلس در صورت دریافت شکایتی در این باره، به این مساله ورود خواهد کرد. مردم و فعالان این 

حوزه می توانند با تنظیم شکایت در این باره و تحویل به کمیسیون اصل 90، این مساله را پیگیری کنند. 

بانک مرکزی تخلفات بانک ها 
در پرداخت وام ازدواج را 
بررسی کند

حجتالاسلامنصراللهپژمانفر

در اجرای دستور مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی در تاریخ بیستم فروردین مبنی بر بررسی مجدد احکام صادره مستمری بگیران 
غیرحداقل بگیر در اجرای متناسب سازی مرحله دوم، جلسات متعدد کارشناسی با حضور کارشناسان و کانون های بازنشستگی 
برگزار شد.پس از بررسی پیشنهادات و سناریوهای متعدد؛ سناریوی مورد توافق با کانون عالی بازنشستگان به تایید دست اندرکاران 
و هیئت امناء سازمان تامین اجتماعی رسید که نکات مهم سناریوی تایید شده به شرح زیر است: 1. مقرر شد اعمال ماده 96 
)افزایش سنواتی( براساس مبلغ مستمری حقوق اسفندماه 1399 برای کلیه مستمری بگیران صورت پذیرد. 2. علاوه بر اعمال 
ماده 96 جهت افزایش حقوق سایر سطوح، ضریب ترمیمی درخصوص متناسب سازی حقوق افرادی که در سال های گذشته 
ضریب زمان برقراری مستمری آنان به نسبت حداقل  حقوق مصوب شورای عالی کار افت و کاهش داشته است، )با جبران 75 
درصد از نسبت از دست رفته( اعمال می شود. 3. با توجه به انتظارات و مطالبه همه سطوح مستمری بگیر از سازمان تامین اجتماعی 
و شرایط سخت اقتصادی بازنشستگان مقرر شد، پس از اعمال ماده 96 و اجرای متناسب سازی حقوق بازنشستگان در سال 1400 
و افزایش مزایای جانبی، افزایش دریافتی هیچ بازنشسته ای نسبت به دریافتی اسفندماه 1399 کمتر از 50 درصد نباشد. به گزارش 

اداره کل روابط عمومی سازمان تامین اجتماعی، فرمول جدید که درحال تست بر روی احکام سطوح مختلف دریافتی است.

پرداخت مابه التفاوت ها
 با حقوق 
اردیبهشت

سازمانتامیناجتماعی

انجمن جهانی فولاد گزارش داد: ایران در جایگاه دهمین فولادساز برتر جهان در سه ماهه نخست سال 2021 میلادی ایستاد. 
به گزارش ایرنا، سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو(،اعلام کرد: مطابق آمار انجمن جهانی فولاد 
)World Steel Association( تولید 64 کشور فولادساز جهان در سه ماهه نخست سال جاری میلادی 4۸6 میلیون و 
900 هزار تن ثبت شد که حاکی از رشد 10 درصدی نسبت به مدت مشابه سال 2020 است. همچنین میزان تولید فولادسازان 
جهان در مارس 2021 میلادی با 2ر15 درصد افزایش نسبت به مدت مشابه سال گذشته به 169 میلیون و 200 هزار تن 
رسید. این رقم در مارس سال گذشته 169 میلیون و 200 هزار تن ثبت شد. در سه ماهه نخست سال 2021 میلادی به ترتیب 
چین با تولید 271 میلیون تن، هند با 29 میلیون و600 هزار تن، ژاپن با 23میلیون و 700 هزار تن، آمریکا با 20 میلیون و 400 
هزار تن و روسیه با 1۸میلیون و 900 هزار تن پنج کشور برتر فولادساز جهان بودند.همچنین کره جنوبی با تولید 17 میلیون و 
600 هزار تن، آلمان با تولید 10 میلیون تن، ترکیه با 9 میلیون و ۸00 هزار تن و برزیل با تولید ۸ میلیون و 700 هزار تن فولادخام 
در سه ماهه نخست سال جاری میلادی در رتبه های ششم تا نهم جهان در تولید این محصول جای گرفتند.در این مدت، ایران 
7 میلیون و 500 هزار تن فولاد خام تولید کرد که در مقایسه با مدت مشابه سال 2020 حدود 7ر10درصد رشد نشان می دهد.

ایران دهمین فولادساز 
برتر جهان شد

توسعهونوسازیمعادنوصنایعمعدنی

وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات اعلام کرد با اجرای طرح رجیستری توانست قاچاق تلفن همراه را به صفر برساند، 
در دو ســال ابتدایی اجرای این طرح بیش از 260 میلیون تلفن همراه در کشور رجیستر شد. به گزارش روابط عمومی 
وزارت ارتباطات، در پنجاهمین قسمت از ویدئوهای ایران هوشمند، به شرح فرایند اجرای طرح رجیستری تلفن همراه 
و مزایای آن پرداخته است. سامانه شناسایی گوشی تلفن همراه و تجهیزات دارای سیم کارت به عنوان طرح »رجیستری 
شناخته می شود. این طرح برای حفظ حقوق مشترکان و جلوگیری از فروش گوشی های قاچاق که از رویه های غیرقانونی 
وارد کشور می شوند تدوین و اجرایی شده است. در طرح رجیستری پس از روشن کردن تلفن با استفاده از کد فعال سازی 
درج شده روی جعبه یا کارت گارانتی و از طریق شماره گیری کد دستوری #7777  با انتخاب گزینه فعال سازی و وارد 
کردن شناسه IMEI روی جعبه، می توانید تلفن همراه خود را فعال کنید. این طرح با ابتکار سازمان تنظیم مقررات و 
ارتباطات رادیویی از مهرماه 96 آغاز و تا پایان سال 9۸ بیش از 260 میلیون تلفن همراه و سیم کارت فعال را شامل شد. 
ارائه گارانتی اصلی و خدمات پس از فروش و جلوگیری از ورود گوشی های بی کیفیت و مضر برای سلامتی از جمله اهداف 
طرح رجیستری است. از این طریق می توانید اصالت گوشی تلفن همراه خود را استعلام کنید. ورود به سامانه و اپلیکیشن 

همتا و اپلیکیشن دولت همراه، راه های استعلام اصالت گوشی تلفن همراه و تجهیزات دارای سیم کارت هستند.

رجیستری، قاچاق
 تلفن همراه را 
به صفر رساند

وزارتارتباطاتوفناوریاطلاعات

معاونت برنامه ریزی و توسعه منابع وزارت آموزش وپرورش، با ارسال بخشنامه ای، دستورالعمل »همسان سازی حقوق و مزایای 
کارمندان قرارداد کار معین )مشخص( با کارمندان پیمانی را به ادارات کل آموزش وپرورش، ابلاغ و تاریخ اجرای این بخشنامه را یکم فروردین 
1400 اعلام کرد. پیرو بخشنامه سازمان اداری و استخدامی کشور، »دستورالعمل همسان سازی حقوق و مزایای کارمندان قرارداد کار 
معین )مشخص( با کارمندان پیمانی را جهت اطلاع و اقدام لازم به ادارات کل آموزش وپرورش استان ها، ابلاغ کرد. براساس بند )2(؛ حقوق 
و مزایای کارمندان قرارداد کار معین براساس مقررات مورد عمل در خصوص کارمندان پیمانی، معادل صد درصد )100 درصد( حقوق و 
مزایای این گروه از کارمندان تعیین می شود. از تاریخ اجرای بخشنامه، برای محاسبه معادل طبقه و رتبه کارمندان قرارداد کار معین جهت 
تعیین حقوق و مزایا، رعایت شرایط احراز شغل، ارتقای طبقه و رتبه و... براساس مقررات حاکم بر کارمندان پیمانی الزامی است.  ردیف »سایر 
موضوع ماده )4( دستورالعمل اجرایی پیوست بخشنامه شماره 713۸1۸ به تاریخ 7 اسفند 9۸ موضوع بخشنامه شماره 710/49 به تاریخ 
19 اسفند 9۸ و بند )10( بخشنامه شماره 254763 به تاریخ 20 مرداد 1399 منضم به بخشنامه شماره 710/4 به تاریخ 7 اسفند9۸ از 
قرارداد منعقده کارمندان مذکور حذف می شود.  برخورداری کارمندان قرارداد کار معین )مشخص( از مرخصی استحقاقی، استعلاجی، 

بدون حقوق، اعمال مدرک تحصیلی و سایر مزایای مترتبه، براساس مقررات مورد عمل در خصوص کارمندان پیمانی است.

همسان سازی حقوق و 
مزایای کارمندان قرارداد 
کار معین با کارمندان

وزارتآموزشوپرورش

محمدرضا جمشــیدی دبیرکل کانون بانک ها و موسســات 
اعتبــاری خصوصی در خصوص الزام بانک ها بر رعایت نرخ های 
سود مصوب شورای پول و اعتبار اظهار داشت: آنچه در ابلاغیه ها 
و مصوبات شورای پول و اعتبار و بانک مرکزی برای بانک ها تکلیف 
شده، پیش بینی حداکثر نرخ 1۸ درصد برای تسهیلات اعطایی 
بانک ها اســت. این نرخ برای معاملاتی اســت که هنگام اعطای 
تســهیلات قطعی منعقد می شــود. بنابراین نرخ قطعی است و 
حداکثر برای ســود تسهیلات می تواند 1۸ درصد برای بانک ها 
باشد. اما آنچه مشارکت یا مضاربه بین بانک ها و مشتریان است، 
پیش بینی باید بر اســاس نرخ 1۸ درصد باشــد. اگر پیش بینی 
بیشتر از این رقم باشد، بانک مرکزی به بانک ها گفته است که 

توجیهات این پیش بینی را برای بانک مرکزی ارسال کنند، اگر 
مجوز گرفتند با نرخ بالاتر می توانند قرارداد را منعقد کنند. حتی 
اگر این کار را نکنند و قرارداد منعقد شــود و عملا در پایان کار 
سود حاصله بیشتر از 1۸ درصد شود باید به نسبتی که در قرارداد 
آمده است سود بین طرفین تقسیم شود. این آن چیزی است که 
بانک مرکزی به بانک ها گفته است و بانک ها ملزم هستند این 
مساله را رعایت کنند، حالا اگر بعضی بانک ها می آیند و روش هایی 
خلاقانــه – متقلبانــه را دنبال می کنند، باید گفت که این روش 
خطاست و باید با برخورد مدیریت نظارت بر بانک ها روبه رو شوند. 
نباید روش های ناپسندی را برای اضافه گرفتن سود از مشتریان 
ابداع و عمل کنند. به هرحال هرگونه عدول از این مصوبات شورای 

پول و اعتبار خطای بانکی است که حتما باید با بانک ها برخورد 
شود،  بانکی که اضافه بر نرخ مصوب به مشتریان سود پیشنهاد 
می دهد حتما نیازمند منابع و پول است. وی با طرح این سوال 
که این نیاز مالی از کجا ناشی می شود اظهار داشت: یا از تعهداتی 
که به دلیل نامدیریتی گذشــته آن بانک ایجاد شــده حالا قصد 
جبران دارد و یا به قصد اینکه این پول ها را در راه دیگری که شاید 
مطلوب بانک مرکزی و سیاســت پولی بانکی نباشــد در آن راه 
مصرف کنند. بنابراین آن سازوکار مورد قبول بانک مرکزی نیست 
و نباید این اضافه بر نرخ سود به مشتریان پیشنهاد داده شود و 
سپرده گذاران نیز باید احتیاط کنند و بدانند که این قبیل بانک ها 

دچار رویه غلط هستند و باید احتیاط کنند./ ایلنا

برخورد با بانک هایی که به مصوبات  نرخ سود پایبند نباشند

دکتر حســین مهری مدیرعامل بانک صنعت و معدن: پرداخت 320 هزار میلیارد ریال تسهیلات را از اهم سیاست های 
اعتباری این بانک در راستای محقق نمودن شعار سال دانست و اظهار داشت: تمرکز انجام عملیات، ارایه خدمات و پرداخت تسهیلات 
بانک صنعت و معدن در سال 1400 بر شرکت های دانش بنیان، صادرات گرا و فن آور خواهد بود، تامین مالی حداقل 4 هزار میلیارد 
ریال از بازار سرمایه و ارزیابی و تعریف سقف اعتباری برای شرکتهای برگزیده از 500 شرکت برتر سازمان بورس را امسال در برنامه 
کاری خود داریم، افزایش نسبت درآمدهای کارمزدی به کل درآمدها به 20 درصد را از دیگر برنامه ها و اقدامات اساسي این بانک 
دانست و توسعه خدماتي همچون صدور ضمانتنامه هاي مختلف، گشایش اعتبارات اسنادي و خدمات غیر حضوري بانکداري خرد 
را در دستور کار داریم و از تمامي شعب این بانک انتظار داریم در اسرع وقت پاسخگوي نیازهاي بانکي و مالي مشتریان باشند و در 
خصوص سامانه ها و خدمات غیر حضوریي که براي رفاه حال مشتریان گرامي در ایام شیوع ویروس کرونا طراحي و اجرا شده اند، 
اطلاع رساني مناسب داشته باشند. در راستاي برنامه هاي این بانک براي استقرار کامل بانکداري دیجیتال در سال جاري حداقل 
از 5 خدمت جدید در حوزه بانکداری دیجیتال، رونمایی خواهیم کرد . استقلال بخشی به شعب وافزایش اختیارات مدیران استاني 
و رؤساي شعب همراه با الزام تهیه و ارسال گزارش های کنترلی مستقل و ابلاغ طرح های بدون اولویت و با اولویت پایین از نظر بازار 

محصول را از دیگر مضامین و عناوین سیاست های اعتباری بانک در راستای محقق نمودن شعار سال 1400 دانست.

پرداخت ۳۲۰ هزار میلیارد 
ریال تسهیلات را در دستور 
کار داریم

حسینمهری

شرکت بیمه »ما در ادامه روند رو به رشد خود با رشدی 105درصدی نسبت به مدت مشابه سال گذشته، 150میلیارد 
تومان حق بیمه تولید کرد. حجت بهاری فر، مدیرعامل و عضو هیات مدیره بیمه »ما با اعلام این خبر گفت: شرکت بیمه »ما در 
ادامه روند رو به رشد و تعالی خود، در فروردین ماه سال جاری رکوردی جدید ثبت کرده و با رشدی به میزان 105درصد نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته، 150میلیارد تومان حق بیمه تولید کرده است. وی افزود: این موفقیت به واسطه همدلی، ایمان و 
باور قلبی تمام ارکان شرکت مبنی بر ارائه خدمات سریع و با کیفیت به مشتریان، اقدامات موثر در زمینه برندسازی و همچنین 
ایفای موثر مسوولیت اجتماعی محقق شده است و این مهم زمانی از اهمیت بیشتری برخوردار می شود که بدانیم علاوه بر افزایش 
تولید حق بیمه، با بیش از ۸0درصد رشد در مقایسه با فروردین سال 1399، بیش از 130 هزار بیمه نامه صادر شده است. 
مدیرعامل بیمه »ما خاطرنشان کرد: با توجه به مدیریت موثر شرکت در زمینه برنامه ریزی و حفظ ترکیب بهینه پرتفوی، نسبت 
خسارت شرکت در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته با یک واحد کاهش به کمتر از 25درصد رسیده و این مهم در حالی 
حاصل شده است که در پایان سال 1399 نیز ضریب خسارت شرکت کاهش چشمگیری داشته است و انتظار می رود با انتشار 
آمار از سوی بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران، رتبه نخست به لحاظ پایین ترین ضریب خسارت به نام بیمه »ما ثبت و برگ 

زرین دیگری در افتخارات شرکت به لحاظ عملکرد مطلوب و شفاف رقم بخورد.

ثبت رکوردی تازه 
در بیمه »ما

حجتبهاریفر
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سرمایه، بورس7

فروش اوراق گواهی سپرده مدت دار ويژه سرمايه گذاری عام 
در شــعب بانک رفاه کارگران آغاز شــد.به گزارش روابط عمومی 
بانک رفاه کارگران؛ بر اســاس مجوز بانک مرکزی ج.ا.ا، فروش 
اوراق گواهی سپرده مدت دار ويژه سرمايه گذاری عام بانک رفاه 
کارگران از اول ارديبهشت ماه سال جاری توسط تمامی شعب 
اين بانک آغاز و  تا پايان شــهريور ماه ســال جاری ادامه خواهد 
داشــت.مدت سررســيد اين اوراق يکساله با نرخ سود 1۸درصد 
اســت که سود آن به صورت ماهانه پرداخت خواهد شد.گفتنی 
اســت، نرخ ســود بازخريد قبل از سررسيد اين اوراق 10 درصد 
است. اعضای کانون عالی بازنشستگان سازمان تأمين اجتماعی 
با اهدای لوح تقديری به اسماعيل لله گانی مدير عامل بانک رفاه 
کارگــران، از تــلاش های مجموعــه اين بانک در ارائه خدمات و 
تسهيلات بانکی به بازنشستگان و مستمری بگيران سازمان تأمين 
اجتماعــی قدردانــی کردند، علی اصغر بيات رئيس کانون عالی 
بازنشســتگان ســازمان تامين اجتماعی در ديدار و گفت و گو با 
مدير عامل اين بانک، با اهدای لوح تقدير به اسماعيل لله گانی، 
خرسندی و رضايتمندی بازنشستگان و مستمری بگيران سازمان 
تامين اجتماعی از خدمات و تسهيلات بانک رفاه کارگران را ناشی 
از مديريت موثر و زحمات بی شــائبه مدير عامل و کارکنان آن 
توصيف و از اين مهم، قدردانی کرد. لازم به ذکر است، پرداخت 
تسهيلات غير حضوری با هدف قطع زنجيره انتقال ويروس کرونا 
و لزوم حفظ ســلامتی اين قشــر، افزايش مبلغ تسهيلات قرض 
الحسنه به اين گروه از مشتريان و پرداخت به موقع عيدی و مابه 
التفاوت همســان ســازی حقوق بازنشستگان معزز در آخرين 
روزهای سال گذشته از جمله مهم ترين خدمات بانک رفاه کارگران 
به قشر بازنشسته کشور در راستای تسهيل ارائه خدمات و افزايش 

ميزان رضايتمندی آن ها از خدمات بانک بود.

برقراری خط اعتباری بانک مرکزی 
در بازار سرمایه

 عضو هيات رييسه مجلس بر تخصيص يک خط اعتباری از 
ســوی دولت از محل بانک مرکزی برای بهبود وضعيت بازار 
بورس و سرمايه تأکيد کرد. عليرضا سليمی با اشاره به نامه چند 
ده فعال بازار ســرمايه به ســران قوا برای بهبود وضعيت بازار و 
راهکاری خروج از اين شرايط اظهار کرد: با توجه به شرايطی 
که بر بازار ســرمايه حاکم شــده، ضرورت دارد که دولت برای 
بهبــود وضعيــت بازار بورس يک رديف اعتباری از محل بانک 
مرکزی تخصيص دهد. وی با بيان اينکه تخصيص اعتبار نيازمند 
مصوبه مجلس است، افزود: دولت برای تخصيص اعتبار جهت 
بهبود وضعيت بازار بورس لايحه بدهد و طبيعی است که مجلس 
هرگونه همکاری برای اين موضوع را با دولت خواهد داشــت. 
اين عضو هيات رييســه مجلس شــورای اسلامی ادامه داد: ما 
پيگير حقوق مردم در حوزه های مختلف هستيم و با جديت 
پيگير حقوق سهامداران خرد در بورس هستيم و خواهيم بود. 
چنانچه دولت برای تخصيص اعتبار به منظور بهبود وضعيت 
اين بازار به مجلس لايحه ندهد ما خودمان در مجلس طرحی 
را برای رفع اين مشکل تدوين خواهيم کرد. سليمی با تاکيد 
بر اينکه يکی از دغدغه های مهم نمايندگان، موضوع مشکلات 
ســهامداران است، گفت: در نشســت اخير هيات رييسه اين 
تصميم اتخاذ شده که نظرات و پيشنهادات درباره وضعيت بازار 
بورس و سهامداران خرد در اين بازار طی چند روز جمع آوری 
شود و برای طرح در شورای هماهنگی اقتصادی سران سه قوه 
ارائه و در اين نشست مورد بحث و بررسی قرار گيرد. اين عضو 
هيات رييسه مجلس اظهار کرد: حدود ۸ ماه است که شاخص 
بورس روند کاهشی را دارد و سهامداران خرد در اين بازار ضرر 
و زيان های زيادی را متحمل شــده اند و ضروری اســت تا برای 
بهبــود وضعيت اين بازار اقــدام مقتضی صورت گيرد و ما در 

مجلس به طور جد پيگير اين موضوع هستيم.ايلنا

ایمپلنتگردن
حرکاتدستمبتلایان

بهسکتهرا
احیامیکند

آغاز فروش اوراق گواهی سپرده مدت دار 
ویژه سرمایه گذاری عام در بانک رفاه کارگران

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر

ایمپلنتی ابداع  شده که با ارسال پالس های الکتریکی به عصب واگ در بدن افراد دچار سکته مغزی، به آنها کمک می کند دوباره حرکات دست شان را کنترل کنند. 
به گزارش مهر به نقل از دیلی میل، محققان ادعا می کنند یک ایمپلنت به اندازه جعبه کبریت در گردن پالس های الکتریکی تحریک کننده ای تولید می کند تا افراد 
دچار سکته مغزی بتوانند دوباره حرکات دست شان را کنترل کنند. شرکت »میکروترنسپاندر در ایالت تگزاس آمریکا گجتی به نام Vivistim ابداع کرده که عصب 
واگ را تحریک می کند. عصب واگ از سر تا شکم ادامه دارد. هنگامی که بیمار تحت حرکات توانبخشی قرار می گیرد، عصب واگ تحریک می شود و به این ترتیب 
به مغز پیامی فرســتاده می شود تا به حرکت توجه کند.طبق تحقیق تازه منتشرشده،Vivistim  به طور قابل توجهی عملکرد بازو را در افراد مبتلا به ضعف بازوی 
طولانی مدت پس از سکته مغزی ایسکمیک بهبود می بخشد. تحریک عصب واگ در گذشته به عنوان روشی برای درمان افسردگی، صرع، وزوز گوش، سکته مغزی، 
بیماری های قلبی و چاقی مورد بررسی قرار گرفته است. تحریک عصب واگ نیازمند جراحی برای نصب ایمپلنت است. این ایمپلنت از طریق یک برش افقی گردن 

در اطراف غضروف کریکوئید )حلقه غضروف که نای را احاطه کرده است( در بدن بیمار قرار می گیرد.

محمود محمودزاده معاون مسکن وزير راه و شهرسازی گفت: در اين مرحله از ثبت نام در سامانه املاک و اسکان، مستاجران 
نيز مانند مالکان بايد اطلاعات سکونتی خود را در سامانه ثبت کنند. وی درباره اينکه گفته شده است نيازی نيست مستاجران 
اطلاعات مالکيتی و سکونتی خود را در سامانه املاک و اسناد ثبت کنند، گفت: همه سرپرستان خانوار اعم از شهری و روستايی، 
مالک و مستاجر و تمامی مالکين واحدهای مسکونی مکلف هستند که اطلاعات محل سکونت )اقامتگاه( و املاک تحت مالکيت 
خود )با مالکيت های رسمی، وکالتی، تعاونی شهری و روستايی( را ظرف مدت دو ماه از تاريخ 19 فروردين 1400 در سامانه 
املاک و اسکان به نشانی amlak.mrud.ir درج کنند. قانونگذار بعد از يک روند 6 تا 7 ساله به اين نتيجه رسيده است که 
اطلاعات سکونتی مالک و مستاجر بايد در اين سامانه ثبت شود و هدف اصلی شفاف شدن وضعيت مسکن در کشور است. در 
مرحله اول زمان بندی مراجعه به سامانه ملی املاک و اسکان براساس آخرين رقم کد ملی سرپرست خانوار است، اما از 10 
ارديبهشت تا 19 خرداد تمامی کدهای ملی قابليت ثبت نام دارد و از روز 19 فروردين تا 9 ارديبهشت افرادی که آخرين رقم 
کد ملی آن ها به ترتيب 9، ۸، 7، 6، 5، 4، 3، 2، 1 و صفر است به ترتيب هرکدام دو روز فرصت نام نويسی دارند. سپس همانطور 

که گفته شد از روز 10 ارديبهشت تا 19 خردادماه تمامی افراد می توانند اطلاعات ملکی خود را ثبت کنند./ ايرنا

             

مستاجرانهمبایداطلاعات
سکونتیخودرادرسامانه
املاکثبتکنند

محمودمحمودزاده

تقویتتقاضا؛راهکارساماندهیبازارسرمایه
رئيس ســازمان بــورس تقويت تقاضا را 
يکــی از راهکار های ســازمان بورس برای 

ساماندهی بازار سرمايه دانست.
محمدعلــی دهقان دهنوی پس از پايان 
نشست فوق العاده کميسيون اقتصادی که 
بمنظور بررســی مشــکلات و مسائل بازار 
ســرمايه و بورس تشــکيل شده بود، ضمن 
تشــکر از کميسيون اقتصادی و قوه مقننه 
که همواره حامی بازار ســرمايه و پشتيبان 
مردم هســتند، گفت: علاوه بر جلســه در 
مجلس، نشست هايی نيز در ستاد اقتصادی 
دولت با موضوع ســاماندهی بازار ســرمايه 
برگزار شده اســت،جايگاه بازار سرمايه در 
اقتصاد کشــور بر همه روشن است و از آنجا 
کــه اين بازار کانال تامين مالی برای توليد، 
اشتغال و ســرمايه گذاری است، بايد از آن 

حمايت شود.
او با بيان اينکه اميدواريم با پيشنهادات 
مطرح شــده در نشست امروز و راهکار های 

ســازمان بورس بتــوان وضعيت بــازار را 
ســاماندهی کرد، اضافه کرد: بخشی از اين 
پيشنهادات در دولت تصويب شده و بخشی 
از آن قرار اســت در شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی ســران قوا بررســی و درخصوص 
آن ها تصميم گيری شــود تا بتوان با تدوين 
بسته سياستی مناسب، پيام حمايت از بازار 

سرمايه را به سهامداران منتقل کرد.

وی تقويت تقاضا در بازار سرمايه را يکی 
از راهکار های بهبود شرايط دانست و ادامه 
داد: در ماه های گذشته تقاضا تضعيف شده 
که می توان با اســتفاده از ظرفيت های بازار 
سرمايه، طرف تقاضا را در بازار تقويت کرد.

او در تشريح اين راهکار گفت: شرکت های 
ســرمايه گذاری و هلدينگ هــای بــزرگ 
براســاس تحليل های به دست آمده، تمايل 

به ســرمايه گذاری در سهام های ارزشمند 
دارند، اما امکان تامين مالی برای آن ها وجود 
ندارد که ما اين مسير را تسهيل کرده و قرار 
است که اين شرکت ها، اوراق بدهی منتشر 
و با جمع آوری سرمايه به دست آمده، سهام 
خريداری کنند. با تحقق اين امر طرف تقاضا 
تقويــت می شــود. علاوه بــر روش فوق، 
برنامه هــای متنوعی بــرای ارائه اطلاعات 
ارزشمند درباره شــرکت ها به سهامداران 
داريم تا اين افراد بتوانند براســاس تحليل 
درســت درباره ســهام خود تصميم گيری 
کنند. وی با بيان اينکه توســعه روش های 
سرمايه گذاری غيرمستقيم در بازار سرمايه، 
يکــی ديگر از روش های پيش بينی شــده 
اســت، اظهار کــرد: اميدواريم با بررســی 
پيشــنهادات در دولــت و شــورای عالــی 
هماهنگــی اقتصــادی و حمايت و کمک 
مجلس، بتوانيم در زمينه بهبود شرايط گام 

برداريم.

معــاون بهره بــرداری شــرکت فــولاد مبارکه با اشــاره به 
برنامه ريزی های انجام شده برای توليد 700 هزار تن تختال در 
اولين ماه سال جاری گفت: با توليد بيش از 700 هزار تن تختال 
در فروردين ماه، هدف گذاری انجام شده محقق گرديد. به علاوه 
ثبت رکورد 144 ذوب در يک روز زمينه را برای افزايش توليد در 

فولاد مبارکه فراهم می کند.
عباس اکبری محمدی در گفت وگو با خبرنگار فولاد درباره 
رکورد توليد 700 هزار تن تختال در فروردين ماه 1400 اظهار 
کرد: با توجه به برنامه ريزی های انجام شده پيش از سال جاری، 
توليد 700 هزار تن تختال درفروردين ماه هدف گذاری شد که 
خوشبختانه با توليد بيش از اين مقدار در اولين ماه سال، اين هدف 
محقق شــد. وی افزود: ثبت اين رکورد راه را برای توليد بيش از 
ظرفيت اسمی البته به شرط تامين پايدار نهاده های توليد اعم از 

مواد اوليه و انرژی فراهم می کند. معاون بهره برداری شرکت فولاد 
مبارکه با اشاره به رکورد قبلی  662 هزار تن تختال در اسفندماه 
ســال گذشــته گفت: اين رکورد با همت و تلاش بی وقفه  همه 
کارگران و مديران  در فروردين ماه به بيش از 700 هزار تن ارتقا 
يافت. اين در حالی اســت که ميزان توليد در فروردين ماه ســال 
گذشته، 636 هزار تن بوده است. اين افزايش توليد در فروردين 
ماه نسبت به مدت مشابه سال گذشته، زمينه تامين بهتر مواد 
اوليه صنايع پايين دستی و صادرات بيشتر را فراهم می کند. اکبری 
محمدی خاطرنشــان کرد: اين اعداد، اعداد بسيار بزرگی است؛ 
رکوردهای پيشين در حد چند هزار تن بوده در حالی که رکوردهای 
محقق شــده در دو ماه اخير واقعا جهش بزرگی در توليد فولاد 
است. وی با بيان اينکه در حال حاضر ظرفيت توليد ورق فولاد 
مبارکه در بيشترين حد ممکن قرار دارد، اظهار کرد: بر اين اساس 

بخش عمده ای از مازاد تختال توليدی به صورت خام صادر می شود. 
اين در حالی است که با راه اندازی و بهره برداری از واحد نورد گرم 
2، اين ظرفيت مازاد نيز به ورق تبديل شده و علاوه بر ايجاد ارزش 
افزوده و تامين کامل نياز داخلی، بخشی از نيازهای ارزی کشور را 
نيز در قالب صادرات تامين کند. معاون بهره برداری شرکت فولاد 
مبارکــه ادامــه داد: علاوه بر رکورد 700 هزار تن دو رکورد روزانه 
ديگر اعم از رکورد ثبت 141 ذوب در 6 فروردين و 144 ذوب در 
روز مورخ 31 فروردين نيز محقق شــده اســت. ثبت رکورد 144 
ذوب در يک روز زمينه را برای توليد بيشتر تختال در اين شرکت 
فراهم می کند. اکبری محمدی گفت: اين رکوردهای تاريخی با 
همت و تلاش پرســنل و حمايت مديريت ارشــد سازمان شکل 
گرفته و اميدوارم با انگيزه ای که در پرسنل و مديران شرکت برای 

ارتقاء توليد وجود دارد  شاهد رکوردهای پياپی ديگر باشيم.

تولید 700 هزار تن تختال ماهانه؛ گام بلند فولاد مبارکه برای 
افزایش تولید و تامین نیاز کشور

عضو فراکسيون روحانيت مجلس گفت: سند راهبردی ايران و چين، اروپايی ها را هم به تکاپو انداخت. حجت الاسلام احمدحسين 
فلاحی با اشاره به سند راهبردی ايران و چين،  گفت: سند راهبردی ايران و چين به گونه ای است که ابتدا بايد چين به تعهداتش عمل 
کند و سپس جمهوری اسلامی ايران. وی افزود: طبق توضيحات کارشناسان، پس از امضای سند راهبردی ايران و چين تعدادی از 
کشورهای اروپايی خواستار امضای چنين سندی از سوی جمهوری اسلامی ايران با اين کشورها شده اند که پاسخ ما به آنها اين است 
که کشورهای اروپايی بدون اجازه آمريکا آب نمی خورند و استقلالی از خود ندارند و طبيعتا نمی شود چنين سندی با آنها امضا کرد. 
عضو فراکسيون روحانيت مجلس اظهار داشت: پس از امضای سند راهبردی ايران و چين بود که کره جنوبی در عالی ترين سطح يعنی 
در سطح نخست وزير اين کشور سفری به ايران داشت. کشوری که به منظور خوش رقصی برا ی  آمريکا دارايی های ايران را بلوکه کرده 
است، در سفر نخست وزير اين کشور به ايران پس از امضای سند راهبردی ايران و چين، خواستار روابط تجاری و بازرگانی و گشايش هايی 
در اين زمينه با جمهوری اسلامی ايران شد. فلاحی خاطرنشان کرد: ما پيش از اين به صورت جسته و گريخته همکاری هايی با چين 
داشته ايم، به عنوان مثال در حوزه دانش بنيان همکاری هايی وجود داشت که البته با اين سند راهبردی اين همکاری ها افزايش خواهد 
يافت. وی افزود: تجربه ۸ سال گذشته به ما نشان داد غرب قابل اعتماد نيست و نمی توان روی کشورهای غربی حساب باز کرد./ فارس 

سندراهبردیایرانوچین
اروپاییهاراهمبه
تکاپوانداخت

حجتالاسلاماحمدحسینفلاحی

به گزارش روابط عمومی  بنياد مســتضعفان، اين نهاد پارســال به منظور حمايت از خانواده های پرُنوزاد و 
نيازمند کشور، مبلغ 20 ميليارد تومان را تخصيص داد که اين اعتبار در سه بخش کمک هزينه خريد مسکن، 
کمک به تامين شيرخشــک و پوشــک و همچنين کمک معيشــتی، در اختيار اين خانواده ها قرار گرفته است. 
براساس اين گزارش، در سال 99 از اعتبار 20 ميليارد تومانی مذکور، نزديک به 9 ميليارد تومان برای تامين 
مســکن 175 خانواده پرنوزاد تخصيص يافت و هريک از اين خانواده ها به طور ميانگين بيش از 50 ميليون 
تومان کمک بلاعوض برای تامين مسکن دريافت کردند. همچنين در سال گذشته، بنياد مستضعفان به منظور 
کمــک بــه تاميــن مايحتاج اين خانواده ها مبلغ 6 ميليارد و 500 ميليون تومان برای حمايت از 5۸۸ خانواده 
واجد شــرايط تخصيص داد.علاوه بر اين موارد نيز، پارســال مبلغی معادل پنج ميليارد تومان برای کمک به 
تامين پوشــک و شيرخشــک مورد نياز خانواده های پرنوزاد کشــور توســط بنياد مستضعفان پرداخت شد. 
کمک هزينه هــای مصــوب بنيــاد برای حمايت از خانواده های پرنوزاد از طريق کميته امداد امام خمنی)ره( و 

در قالب طرح رحمت در اختيار واجدان شرايط اين طرح قرار می گيرد.

حمایت۲۰میلیاردیبنیاد
مستضعفانازخانوادههای
پُرنوزاددرسال99

بنیادمستضعفان

بانک پاسارگاد درکنار کوشش هميشگی در راستای تقويت و ارتقاء مستمر روابط با تمام مشتريان ارزشمند و محترم 
خود، چندين سال است که اقدام به راه اندازی »باشگاه مشتريان بانک پاسارگاد کرده و بطور مستمر خدمات ارائه شده به 
اعضا اين باشگاه را ارتقا می بخشد. باشگاه مشتريان بانک پاسارگاد با شعار »تعالی مشترک برای همه ذی نفعان راه اندازی 
گرديده و يکی از زيرساخت های استراتژيک اجرای برنامه های وفاداری ارزش محور برای مشتريان گران سنگ اين بانک به 
حساب می آيد. از جمله اهداف اصلی باشگاه مشتريان بانک پاسارگاد می توان به موارد زير اشاره نمود: ايجاد تعامل دوسويه 
و موثر بين بانک و مشتريان، درک نيازها و خواسته های مشتريان و ارائه محصولات و خدمات ويژه متناسب با نيازهای آن ها، 
افزايش ميزان رضايت مندی مشتريان، ارتقا و توسعه بانکداری الکترونيکی، بازاريابی اثربخش خدمات نوين بانکی، تشويق 
مشتريان جهت جمع آوری امتيازات و شرکت در طرح های ويژه اعضای باشگاه مشتريان. بانک پاسارگاد، خدمات متنوعی 
را در باشگاه مشتريان خود به مشتريان ارائه می دهد. از جمله طرح های ارائه شده در اين باشگاه می توان به »طرح مشتريان 
وفادار اشاره نمود.در »طرح مشتريان وفادار، بانک پاسارگاد با هدف ارج نهادن به اعتماد و همراهی مشتريان، به ويژه مشتريان 

خاص و وفادار اقدام به راه اندازی نظام امتياز دهی متناسب با ميزان تعامل مشتريان با بانک نموده است.

خدماتجدیدباشگاه
مشتریانبانک

بانکپاسارگاد

احسان قمری دبير کميته اقدام ارزی سازمان توسعه تجارت گفت: صادرکنندگانی که نسبت به فروش ريالی کالاها از 22 
فروردين تا 16 مردادماه سال 97 به عراق و افغانستان اقدام کردند، تا 31 خردادماه امسال فرصت دارند تا با ثبت اطلاعات در سامانه 
جامع تجارت، تعهدات خود را ايفا کنند. رفع تعهدات ارزی صادرکنندگانی که اقدام به صادرات ريالی در نيمه نخست سال 97 کرده اند، 
ارتباطی به معافيت مالياتی و استرداد ماليات بر ارزش افزوده نداشته و مشمول استفاده از نرخ صفر مالياتی و استرداد ماليات بر ارزش 
افزوده نخواهند بود. وی با اشاره به برنامه ريزی های انجام شده درخصوص ثبت اطلاعات فروش ريالی به ساير کشورها غير از عراق و 
افغانستان در بازه زمانی 22 فروردين تا 16 ارديبهشت 97، خاطرنشان کرد: ضوابط اين موضوع از طريق دبيرخانه کميته اقدام ارزی 
اعلام خواهد شد. براساس مکاتبه انجام شده توسط »حميد زادبوم رئيس کل سازمان توسعه تجارت ايران، زيرساخت لازم برای ثبت 
اطلاعات فروش ريالی توسط مرکز توسعه تجارت الکترونيکی فراهم خواهد شد. در چند روز آينده صادرکنندگان قادر خواهند بود 
نسبت به ثبت اطلاعات فروش ريالی به عراق و افعانستان مربوط با بازه زمانی ياد شده اقدام کنند. فروردين ماه امسال مصوبه 214 
ســتاد هماهنگی اقتصادی دولت در ادامه مصوبه 177 و بسته سياستی بازگشت ارز حاصل از صادرات ابلاغ شد که براساس آن 

صادرکنندگان و واردکنندگان سال های 97، 9۸، 99 و 1400 دستورالعمل جديدی برای ايفای تعهدات خود دريافت کردند.

۳1خرداد؛آخرینمهلت
ایفایتعهداتارزی
صادرکنندگانریالی

احسانقمری

بانک سينا با پياده سازی زيرساختها و بسترهای نوين بانکی، امکان بهره مندی از خدمات بانکی در تمامی ساعات شبانه روز را 
برای شرکت ها، سازمانها و موسسات نيز فراهم آورده است. به گزارش روابط عمومی بانک سينا، شرکت های حقوقی با استفاده از وب 
سرويس های تهيه شده توسط بانک سينا می توانند نسبت به دريافت اقلام اطلاعاتی مورد نياز خود به صورت سيستمی اقدام نمايند 
يا سامانه های حسابداری و مالی خود را به سپرده نزد بانک سينا به صورت اتوماتيک متصل نمايند. از اين طريق امکان دريافت صورت 
حساب و انجام عمليات انتقال وجه های عادی، پايا و ساتنا متناسب با نرم افزارهای کاربری مشتری وجود دارد و برای دريافت خدمات 
يادشده نيازی به استفاده از نرم افزارهايی چون اينترنت بانک، همراه بانک يا تلفنبانک نيست. همچنين امکان واريز حقوق کارکنان 
سازمان ها و شرکت های طرف قرارداد به صورت مکانيزه در شعب بانک سينا و از طريق ارائه فايل گروهی به سادگی قابل انجام است. 
تلفنبانک حقوقی نيز از جمله خدماتی است که امکان دريافت صورتحساب از طريق فکس، اعلام موجودی حساب و ديگر خدمات 
را برای مشتريان حقوقی فراهم می سازد. شرکت ها و سازمان هايی هم که ملزم به پرداخت سود سهامداران هستند می توانند از طريق 
ارائه فايل، سود سهامداران خود را در شعب بانک سينا پرداخت کنند. با استفاده از خدمت ثبت دستور پرداخت گروهی پايا هم انتقال 

وجه های گروهی به سپرده ساير بانک ها می تواند تنها به صورت فايل ارائه شده و دستور پرداخت آن ثبت گردد.

خدماتمتنوع
ومکانیزهویژهشرکتها
وسازمانها

بانکسینا

افزايــش همکاری بيمه رازی با کارگزاران رســمی بيمه، در پی اجــرای برنامه های اصلاح ، بهبود و 
رويکردهای نوين کسب وکار شرکت بيمه رازی، همکاری های بيمه رازی با کارگزاران رسمی بيمه توسعه و 
تعميق می يابد. علی جباری، مديرعامل بيمه رازی در ديدار اعضای هيات مديره انجمن کارگزاران رسمی 
بيمه ضمن استقبال از علاقه مندی کارگزاران بيمه در سراسر کشور، ارائه خدمات کيفی، حمايت و پشتيبانی 
فنی و بازاريابی و توجه به منافع و درآمد منصفانه کارگزاران رسمی را در اولويت برنامه های موردنظر شرکت 
دانست و از تاسيس يک مرکز خدمات اختصاصی برای همکاری ويژه با کارگزاران رسمی خبر داد. وی تعامل 
در زمينه فروش بيمه های الکترونيکی و آموزش شبکه کارگزاری از آن طريق را از ديگر محورهای همکاری 
متقابل عنوان کرد. در اين نشست محمدرضا خاوری، رياست هيات مديره و ساير اعضای هيات مديره انجمن 
کارگزاران رسمی بيمه پيشنهاد های خود را ارائه و خاطرنشان کردند که با راهبری عالی بيمه رازی و کادر 
فنی تخصصی منتخب، اصل کيفيت در خدمات و خلق محصولات جديد بيمه رازی موجبات تفاوت و تمايز 
هر چه بيشتر اين شرکت در بازار بيمه کشور فراهم می شود. در اين جلسه مقرر شد؛ با تداوم جلسات کميته 

مشترک، موارد از طريق حوزه فنی شرکت به صورت عملياتی دنبال شود.

علیجباری
افزایشهمکاری
بیمهرازیباکارگزاران
رسمیبیمه

به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ايران، بيش از 125 هزار نفر در ســال 99 از بانک صادرات ايران وام 
قرض الحسنه ازدواج و تهيه جهيزيه به ارزش 65 هزار ميليارد ريال دريافت کردند و با وجود تخصيص سهميه 45 
هزار ميليارد ريالی به اين بانک برای پرداخت وام مذکور، طی سال 99 حدود 65 هزار ميليارد ريال وام ازدواج و تهيه 
جهيزيه توسط بانک صادرات ايران پرداخت شد و به اين ترتيب 144 درصد اين هدف محقق شد. بانک صادرات 
ايران به منظور عمل به مســئوليت اجتماعی و حمايت از تشــکيل خانواده طی سال های گذشته پرداخت وام 
قرض الحسنه ازدواج را در دستور کار خود قرار داده و اعطای اين وام در سراسر کشور توسط شعب بانک در حال 
انجام است. بانک صادرات ايران علاوه بر اعطای وام های قرض الحسنه برای ازدواج، پرداخت وام های اشتغالزايی 
سرپرستان خانواده های تحت پوشش کميته امداد، بهزيستی و معرفی شدگان وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
پرداخت تســهيلات مسکن اقشــار ويژه، بهسازی و نوسازی مسکن روستايی و بافت فرســوده، پرداخت وام به 
آسيب ديدگان حوادث غيرمترقبه از جمله سيل سال  گذشته، حمايت از بنگاه های کوچک و متوسط، اعطای وام 

به مشاغل آسيب ديده از کرونا، پرداخت وام وديعه مسکن و ساير وام های ضروری را همچنان در دستور کار دارد.

آغاززندگی1۲۵هزار
عروسوداماد
باوامازدواجبانک

بانکصادراتایران



راهبرد ملی مقابله با خشکسالی

سیدعلی اکبر بنی طبا - کارشناس حوزه آب
ايران سال هاست درگير تنش و چالش بحران خشکسالی 
است و گريزی هم از اين واقعيت نيست که کشور در اقليم 
خشک و نيمه خشک قرار دارد و به همين دليل برای مديريت 
اثــرات اين بحران و کاهش تنش ها ضرورت ايجاب می کند 
که ما يک راهبرد ملی و فراگير برای اين مســئله داشــته 
باشيم. بديهی است که دادن تسهيلات  و حمايت های مالی 
به آسيب ديدگان بحران خشکسالی يک اقدام موقت و تنها 
تسکين دهنده درد و رنجی است که اين شهروندان و فعالان 
اقتصادی در حوزه های مرتبط و درگير با خشکسالی ازجمله 
روســتاييان و کشــاورزان و دامداران و.... می برند. همچنان 
که طی ســال های گذشــته چه در قالب قوانين بودجه و چه 
مصوبات دولت تســهيلات و اعتباراتی هرچند ناکافی برای 
جبران خسارت ها درنظر گرفته شده و حتی تسهيلات بانکی 
هم امهال شــده اســت، اما اکنون جای تامل ويژه است که 
فکر کنيم راهبرد ملی ما چيســت و تا کجا می توانيم با اين 

وضعيت کنار بياييم؟
بپذيريم که بخشــی نگری و اولويــت دادن به مطالبات 
منطقــه ای بدون درنظرگرفتن ملاحظات و محدوديت های 
ملی در مواجهه با پديده خشکســالی خطاســت و به همين 
دليل پيشنهاد می شود که همه خود را مسئول در برابر يک 
بحران ملی و فراگير بدانيم و در تصميم گيری ها، پيامدهای 
مثبت و منفی و هزينه و فايده اين تصميم ها را درنظر بگيريم. 
عــلاوه بــر اينکه به تدريــج و در يک برنامه بلندمدت به اين 
درک مشترک برسيم که ما بايد زيستن در اقليم خشک و 
نيمه خشــک و در معرض تهديد خشکسالی را تجربه کنيم 
و متناســب بــا آن نســبت به بازنگــری در الگوی زندگی، 

کسب وکارها و طرح های توسعه ای اهتمام داشته باشيم.
حقيقت تلخ اما واقعی اينجاســت که ديگر ما با چالش 
خشکسالی مواجه نيستيم بلکه با ابرچالش يا بحران استمرار 
خشکســالی و کم آبی روبه رو شــده ايم و براساس آمارهای 
رســمی ۸5درصد جمعيت و 90درصد مســاحت کشور با 
پيامدهای خشکســالی و ادامه آن با شدت و ضعف متفاوت 
مواجه شــده اســت. البته اگر به ســاختارها و فرايندهای 
تصميم گيری در حوزه حکمرانی آب در کشــور نگاه کنيم، 
متوجه می شــويم که دچار بروز برخی تعارض ها و تضادها 
در سطوح مختلف تصميم گيری هستيم؛ به گونه ای که هم 
شورای عالی آب و هم کارگروه سازگاری با کم آبی متناسب 
با اقليم ايران در تصميم گيری با انبوهی از قوانين و مقررات 
و مطالبات مختلف مواجه هستند که هرگونه تدبير و اتخاذ 
يک راهبرد بلندمدت و حرکت به ســمت تحقق اهداف را 
دشــوار می ســازد. توجه کنيم که بحران آب و خشکسالی 
ديگر يک پديده محدود به يک کشــور و جغرافيای خاصی 
از جهان نيست و نمی توان بدون در نظر گرفتن راهکارهای 
جهانــی و درس گرفتن از تجربه های موفق بين المللی تنها 

براساس آزمون و خطا پيش رفت.
به همين دليل قرن آينده را بايد قرن نحوه مواجهه علمی 
و کارشناسی با استفاده از تجربه های جهانی موفق با درنظر 
گرفتن شــرايط خاص کشور ايران بدانيم و تصور نکنيم که 
بحران يا ابرچالش خشکســالی ايران با ترســالی يک ساله يا 
افزايش موقت بارش ها به پايان رســيده يا اينکه می توانيم 
در يک سال بر اين بحران پيروز شويم. راه نجات نه برخورد 
با خشکســالی و مقابله با آن به صورت ســنتی، بلکه تعامل و 
زيستن هوشمندانه برای مديريت اين بحران است. به همين 
دليــل اســت که تأکيد بر اتخــاذ يک راهبرد ملی که در آن 
بايدها و نبايدهای ملی در يک افق بلندمدت و بين نســلی 
مشــخص شــده باشــد، يک ضرورت محسوب می شود. ما 
شهروندان ايران نياز به پذيرش اصل حکمرانی مطلوب آبی 
داريــم و دامن زدن بــه تنش ها يا اولويت دادن به مطالبات 
منطقــه ای و بخشــی نگری در تصميم گيری هــا تنهــا بر 
عميق ترشــدن زخم هــای بحران می افزايد. هوشــمندانه 
تصميــم  بگيريــم و عاقلانه در مســير زيســتن مطلوب با 
درنظرگرفتــن محدوديت هــای جغرافيــای خشــک و 
نيمه خشــک ايران گام برداريم و بدانيم که آب، سرمايه ای 
اســت و پاســداری و صيانت از منابع آبی و تغيير الگوها و 

شيوه های مصرف، نه انتخاب که يک الزام ملی است.
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آمادگی برای همکاری با 
خودروسازان خارجی

دبير انجمن صنايع همگن نيرو محرکه و قطعه ســازان 
خودروی کشور گفت: هرچند معتقديم اسناد بالادستی در 
صنعــت خــودرو بايــد تعيين کننده تصميم هــا و حتی 
مشــارکت های خارجی باشــد، اما برای هرگونه همکاری با 
خودروسازان کلاس جهانی آمادگی 100 درصدی از سوی 

قطعه سازان وجود دارد.
آرش محبی نژاد درخصوص بازگشــت خودروســازان 
خارجی به کشور در صورت برداشته شدن احتمالی تحريم ها 
افزود: قطعه سازان به ويژه اعضای اين انجمن طی چند سال 
گذشته با وجود تحريم ها، نشان دادند که از آمادگی بالايی 
برای تامين نياز صنعت خودروی کشور برخوردارند و خلق 
»جهش توليد در ســالی که گذشــت و افزايش تيراژ نسبت 
به سال 9۸، در شرايط تشديد تحريم ها به دست آمد. دبير 
انجمن صنايع همگن نيرو محرکه و قطعه ســازان خودروی 
کشور تصريح کرد: اين انجمن به شرط حرکت در چارچوب 
حفظ منافع ملی و حفظ منافع صنعت قطعه ســازی، 100 
درصد برای همکاری با خارجی ها در راستای توسعه صنعت 
خودروی کشور آمادگی دارد. محبی نژاد يادآور شد: اکنون 
سياســت انجمن صنايع همگن نيرو محرکه و قطعه سازان 
خودروی کشور در قبال قرارداد با چين، سکوت است، زيرا 
از مفاد اين قرارداد هيچ اطلاعی در دست نيست و در قبال 
ســاير کشورها و خودروســازان و قطعه سازان خارجی نيز 
آمادگــی کامل برای همکاری وجود دارد. وی گفت: اکنون 
ســند سياست های خودرويی کشور در سازمان گسترش و 
نوســازی صنايع ايران )ايدرو( در دســت بررسی و بازنگری 
اســت و اگر ســند خوبی نگاشته شــود، آن گاه ديگر فرقی 
نخواهد کرد خودروســازی ايران بخواهد کدام کشــور يا 
کشــورها را به عنوان شــريک خود انتخاب کند. اين مقام 
صنفی با اشاره به دوره بازدهی سرمايه سه تا پنج ساله هر 
گونه توليد اقتصادی در کشور، تصريح کرد: به اين ترتيب، 
بايد سياست ها و اسناد بالادستی در مديريت خودروسازی 
ديــده شــود و در اين زمينه فراتــر از عمر خدمتی مديران 
صنعتی و حتی روسای قوای سه گانه برنامه ريزی شود. وی 
خاطرنشــان کرد:  اکنون، سند چشــم انداز 20 ساله کشور 
بالاترين ســند بالادستی اســت که سياست ها نبايد از آن 
عدول کند. محبی نژاد ادامه داد: بايد اســناد بالادســتی در 
هر حوزه ای آن قدر قوی باشــد که ديگر مشــارکت با کدام 
کشــور، مهــم نباشــد. وی کمبود نقدينگی و سياســت 
قيمت گــذاری دســتوری را دو مشــکل اصلی اين صنعت 
برشــمرد و گفت: اگر مشــکل قيمت گذاری دستوری حل 
شود، کمبود نقدينگی نيز برطرف خواهد شد. وی بيان کرد: 
قيمت گذاری دســتوری در ســال های گذشته افت کيفی 
خودروها و قطعات آنها را به دنبال داشــت و فرار ســرمايه از 
اين بخش را رقم زد. اين مقام صنفی با اشــاره به متناســب 
نبودن عرضه و تقاضای خودرو در بازار، از رشد کاذب تقاضا 
برای خودرو خبر داد که ناشی از اختلاف ۸0 تا 100 درصدی 
قيمت های کارخانه ای و بازاری خودروها اســت. محبی نژاد 
افزود: با اصلاح نظام قيمتی فعلی، ضمن رفع تقاضای کاذب 
و کاهش فاصله قيمتی کارخانه ای و بازاری، خودروســازان 

و قطعه سازان سودآور خواهد شد./ ايرنا

تصویب پرداخت هزینه های واردات 
با ارز دیجیتال مجاز

بانک ها و صرافی های مجاز صرفا در چارچوب ضوابط 
بانک مرکزی می توانند هزينه های واردات را با ارزهای 
ديجيتــال بپردازند. به گــزارش نورنيوز، بانک مرکزی 
جمهوری اســلامی ايران موافقت خود را با اســتفاده از 
ارزهای ديجيتال برای پرداخت هزينه های واردات اعلام 
کرده اســت. طبق مصوبه جديد بانک مرکزی، فقط ارز 
ديجيتــال اســتخراجی واحدهايی کــه دارای پروانه 
بهره برداری از وزارت صنعت، معدن و تجارت باشــند، 
قابل اســتفاده اســت. بانک ها و صرافی های مجاز صرفا 
در چارچــوب اين ضوابط می توانند هزينه های واردات 

را با ارزهای ديجيتال بپردازند.

از سوی وزير نفت و همسو با حمايت 
از ساخت داخل

خريــد 70 قلــم کالای صنعت نفت 
دارای مشابه داخلی ممنوع شد

 وزير نفت در ابلاغيه ای خريد 70 قلم 
کالا و تجهيــزات مصرفی خارجی مورد 
نياز وزارت نفت که دارای توليد مشــابه 
داخلی هســتند را همســو با حمايت از 

ساخت داخل کالاها ممنوع کرد.
به گزارش اعتبار به نقل از پايگاه اطلاع 
رسانی وزارت نفت، در متن ابلاغيه بيژن 
زنگنه به مديران عامل شرکت های اصلی 
وزارت نفت، معاونان وزير نفت، مديران 
و رؤســای واحدهای ســتادی، اعضای 
کميســيون های معامــلات/ مناقصات 
شــرکت های اصلی و فرعی تابعه، رئيس 
هيئت رئيسه صندوق های بازنشستگی، 
پــس انداز و رفاه کارکنان صنعت نفت و 
مديــران عامــل شــرکت های تابعه و 
مديرعامل شرکت هلدينگ خليج فارس 
و مديران عامل شــرکت های تابعه آمده 

است:
»دراجــرای منويــات مقــام معظم 
رهبری )مدظلــه العالی( در حمايت از 
کالای ايرانی و قانون »حداکثر استفاده 
از تــوان توليــدی و خدماتی کشــور و 

حمايــت از کالای ايرانی« پيرو ابلاغيه 
شماره 351-2/20 تاريخ 21/5/1397 
در خصــوص ممنوعيــت خريد کالای 
خارجــی دارای توليد مشــابه داخلی، 
بدين وســيله فهرست تکميلی 70 قلم 
کالا و تجهيــزات مصرفــی وزارت نفت 
جهــت اعمــال ممنوعيت خريد کالای 
خارجی توسط شرکت های اصلی، تابعه 
و پيمانکاران طرف قرارداد آنها )بصورت 
مستقيم و غيرمستقيم( ابلاغ می شود.

ضروری است مديران همه شرکت های 
اصلــی و تابعــه با ايجاد ســاز و کارهای 
مناسب کنترلی و نظارتی، برای حصول 
اطمينان از تامين کالاهای يادشــده بر 

اساس ابلاغيه شماره  547-2/20 تاريخ 
29/۸/1399 از طريق فهرست بلندمنابع 
واحــد دســتگاه مرکــزی وزارت نفت 
)AVL( بر حســن اجــرای اين ابلاغيه 

نظارت لازم را به عمل آورند.
معاونت مهندسی و پژوهش و فناوری 
موظف است با همکاری دست اندرکاران 
ذی ربــط، نســبت به تــداوم فرايند به 
روزرســانی فهرست يادشده، اقدام لازم 

معمول نمايند.«
راه حل  پرداخت مطالبات گازی ایران 

از عراق بررسی شد
وزير نفت و وزير برق عراق راه حل های 
پرداخــت مطالبات گازی ايران از بغداد 

را بررسی کردند.
 بيژن زنگنه در ديدار با ماجد مهدی 
حنتوش در ســاختمان مرکزی وزارت 
نفت اظهار کرد: رابطه بســيار قوی بين 
ملــت و دولت ايران با عراق وجود دارد، 
اميدوارم ســفر شما به توسعه روابط دو 
طــرف و وزارتخانه های نفت ايران و برق 
عــراق کــه بنيان های خوبــی برای آن 

گذاشته شده است، بينجامد.
وی با اشــاره به اينکه دو قرارداد مهم 
در زمينــه صادرات گاز ايران به عراق در 
سال های گذشته با وزارت برق اين کشور 
امضا شده است، تصريح کرد: تاکنون 27 
ميليــارد مترمکعــب گاز ايران به عراق 
صادر شــده است. وزير نفت گفت: البته 
پرداخت  پول گاز با مشکلاتی روبه روست 
که اميدواريم به زودی بتوانيم به راه حلی 
در اين زمينه برسيم.وزير برق عراق هم 
در ايــن ديدار اظهار کرد: رابطه ايران و 
عــراق خــوب و ممتاز اســت و تلاش 
می کنيــم روابط را روز به روز توســعه 
دهيم.وی با اشاره به قرارداد صادرات گاز 
بين دو کشور برای راه اندازی نيروگاه های 
برق عراق، گفت: تلاشــمان اين اســت 
راه حلی برای مشــکل پرداخت ها پيدا و 

پول گاز را به ايران برسانيم.
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خبر یادداشت

مدیر مرکز کنترل آب تهران گفت: سرانه مصرف آب شرب در شهر تهران ۲۴0لیتر بر ثانیه در شبانه روز به ازای هر نفر است که باتوجه به سرانه 1۷0لیتر بر ثانیه کشوری، تهرانی ها ۷0لیتر بیشتر از 
سرانه کشور مصرف می کنند. حسین سرایی با بیان اینکه سرانه مصرف شهر تهران در تابستان تا ۳10 لیتر بر ثانیه در شبانه روز نیز می رسد که این رقم بسیار بزرگ است، افزود: در زمان حاضر شهر 
تهران روزانه ۳۷ هزار لیتر بر ثانیه آب مصرف می کند که این رقم در تابستان به بیش از ۴۴ هزار لیتر بر ثانیه خواهد رسید که با توجه به کاهش چشمگیر بارندگی ها بر لزوم مدیریت مصرف در این 
کلان شهر تأکید می شود. مصارف فعلی در شهر تهران نشان می دهد که مصرف آب شرب این کلان شهر در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 10 درصد بیشتر است که با توجه به گزارش های 
سازمان هواشناسی و بارش های انجام شده، ما شرایط خوبی به لحاظ آبی نخواهیم داشت.وی با اشاره به کاهش ذخایر پشت سد ها ادامه داد: اگر ما در تابستان ذخایر موجود را حفظ کنیم در ابتدای 
پاییز و پیش از شروع سال آبی جدید با محدودیت های کمتری مواجه خواهیم شد. او با تأکید بر لزوم صرفه جویی 10درصدی مصرف آب اضافه کرد: استفاده از کاهنده مصرف، استفاده نکردن از 
آب به جای جارو در زمان نظافت ساختمان و باز نگذاشتن آب در زمان استحمام می تواند مانع از هدررفت آب شود. آب شرب تهران ۷0 درصد از منابع آب سطحی و ۳0 درصد از منابع آب های 

زیرزمینی تأمین می شود که با کاهش بارش ها، سهم آب های سطحی کاهش و سهم منابع آب زیرزمینی افزایش می یابد که این روند به معنای استفاده از ذخایر آب نسل آینده است./ شبکه خبر

شرکت ايرباس، برای ارتقای سطح ارتباطات ليزری اعلام کرده که قصد دارد يک ترمينال ارتباطات ليزری به نام اولترا اير )UltraAir( برای هواپيماها بسازد.  به گزارش 
ايسنا و به نقل از آی ای، اين پيشرفت مهمی است، زيرا از آنجا که درخواست برای سرويس های ماهواره ای رو به گسترش است، فرکانس های راديويی که درحال حاضر توسط 
ماهواره ها مورد استفاده قرار می گيرند، دچار اختلال شده اند. اين فناوری جديد به هواپيماها و ماهواره ها امکان برقراری ارتباط بدون نياز به فرکانس های راديويی را می دهد 
و به جای آن می توانند از ليزرهايی که داده ها روی آنها کدگذاری شده، استفاده کنند که انتقال سريع تری فراهم می کند و مستقيم به ماهواره هايی با فاصله  زياد متصل 
می شود. طبق اعلاميه مطبوعاتی اين شرکت هواپيمايی، به لطف استفاده از ليزر سرعت اينترنت در هواپيما به 1/۸ گيگابايت بر ثانيه رسيده است. شرکت ايرباس می خواهد 
از ليزر برای اتصال هواپيماها به ماهواره های زمين  ثابت استفاده کند تا ارتباطات ماهواره ای حين پرواز را به طور مطمئن و امنی بهبود بخشد.  اين برنامه که با همکاری ايرباس 

و سازمان تحقيقات علمی-کاربردی هلند و دفتر هوافضای هلند انجام می گيرد، با هدف انتقال داده ها با سرعت چندگيگابايت بر ثانيه است.

با تحقق 100 درصدی برنامه توليد بنزن در يکی از پتروشيمی های کشور در سال 99 ايران از واردات اين محصول راهبردی بی نياز شد. 
به گزارش وزارت نفت، به دنبال تحقق 100 درصدی برنامه توليد بنزن در يکی از پتروشيمی های کشور در سال 99 کشورمان از واردات اين 
محصول راهبردی بی نياز شــد. اين پتروشيمی داخلی در سال 1399 موفق به توليد بيش از 100 درصد برنامه توليد خود در محصول بنزن 
شد و با توليد ۸5610 هزار تن محصول نسبت به سال 9۸ با ۸ درصد افزايش، به توليد حداکثری رسيد. اين افزايش توليد، کشور را از واردات 
محصول راهبردی بنزن که به عنوان محصول پايه در شوينده ها و مواد بهداشتی کاربرد دارد بی نياز کرده تا علاوه بر جلوگيری از خروج ارز از 
کشور، در شرايط همه گيری ويروس کرونا و افزايش مصرف شوينده ها، کشور بدون چالش و با تکيه بر توليدات داخلی نيازهای مصرف کنندگان 

را برطرف کند. 

استفادهازلیزربرایاتصالهواپیماهابهاینترنت ایراندرتولیدبنزنخودکفاشد

موسســه اعتباری ملل برای 
تســهيل و تســريع در فعاليت 
توليد، بنگاه ها و فعالان اقتصادی 
اقدام به صدور انواع ضمانت نامه ها 

می کند.
بر اين اســاس تجار و فعالان 
اقتصادی می توانند با جايگزين کردن ضمانت نامه در قبال 
نقدينگی نســبت به کاهش بلوکه شدن سرمايه و استفاده 
بهينه از آن، بازده بيشتری کسب کنند، بنابراين شناخت 
بهتر و بيشتر اين خدمات توسط بنگاه های تجاری مسلما 
ســهولت و روانی بيشــتری در چرخه امــور اقتصادی و 
بازرگانی آنها ايجاد خواهد کرد.  موسسه ملل در راستای 
گسترش خدمات بانکداری الکترونيک و تسهيل در ارائه 
خدمات به مشــتريان، سامانه استعلام ضمانت نامه بانکی 
را در وب ســايت اين موسســه و شبکه درون سازمانی ملل 

راه انــدازی کــرده کــه طبــق آن دريافت کننــدگان 
ضمانت نامه هــای بانکــی )ذی نفعــان ضمانت نامه ها( 
می توانند با ثبت شماره ضمانت نامه و کد شعبه صادر کننده 
ضمانت نامــه نســبت بــه دريافت تاييديه آن بر اســاس 
مســتندات بانک مرکزی )سامانه سپام( اقدام و از اصالت 

آن اطمينان يابند.
همچنين با توجه به شــيوع کرونا و لزوم ارائه خدمات 
الکترونيکی توســط بانک ها و موسسات اعتباری، سامانه 
اســتعلام ضمانت نامه بانکی نيز راه اندازی شــده که طبق 
آن مشتريان می توانند با ورود به سامانه اطلاع رسانی اين 
موسسه اصالت ضمانت نامه های صادر شده توسط موسسه 
اعتباری ملل را از طريق کد ســپام )ســامانه پيام رســانی 
الکترونيکی مالی( و درج شماره سپام، ضمانت نامه و کد/ 
 شناسه ملی، به صورت آنلاين استعلام کنند. گفتنی است، 
يکــی از خدمات مهم بانک ها به مشــتريان خود صدور و 

ارائه انواع ضمانت نامه است که طی آن مبادلات اقتصادی 
تسهيل می شود. بر همين اساس، ضمانت نامه سندی است 
که با صدور آن برای اشخاص حقيقی و حقوقی تضمينی 
بــرای انعقاد قرارداد ها و پشــتوانه ای مهــم برای اجرای 

قرارداد های بازرگانی و معاملات تجاری فراهم می شود.
شايان ذکر است که دارابودن حساب يا افتتاح حساب 
به نام ضمانت خواه، تمکن کافی ضمانت خواه برای پوشش 
تعهــدات و واقعی بودن قــرارداد پايه بين ضمانت خواه و 
ذی نفع شــرايط عمومی دريافت ضمانت نامه اســت. در 
همين راســتا، موسسه اعتباری ملل با صدور ضمانت نامه 
تعهد می کند در صورتی  که متقاضی، تعهدات پيش بينی 
شــده را در موعد معين نپردازد يا اينکه از انجام صحيح و 
به موقع تعهدات خود به هر علت خودداری کند، به مجرد 
اعــلام ذی نفع قبل از انقضای سررســيد، وجه الضمان يا 
مبلغ قيد شده در ضمانت نامه را در وجه ذی نفع بپردازد.

اقدام موسسه  ملل برای مانع زدایی از تولید

سخنگوی سازمان غذا و دارو گفت: واکسن »اسپوتنيک 
وی ساخت روسيه با همکاری مشترک شرکت های ايرانی و 
شرکت گاماليای روسيه در ايران به صورت انبوه توليد می شود.

کيانوش جهانپور در گفت وگو با ايرنا افزود: ســه شــرکت 
ايرانی داوطلب توليد مشترک واکسن کرونای اسپوتنيک در 
ايران هســتند و از طريق ســفارت ايران در روسيه به موسسه 
گاماليا معرفی شدند، يکی از اين شرکت ها از بقيه جلوتر است 
البته دو شرکت ديگر هم پشت سر آن هستند و هر سه شرکت 

توانايی توليد اين واکسن را در ايران دارند.
جهانپور ادامه داد: به نظر می رســد زيرســاخت و خطوط 
توليد واکسن اسپوتنيک در ايران آماده است، مهم تامين مواد 
اوليه و جانبی اســت تا کار توليد شــروع شود، به محض اينکه 
اين امکانات آماده شود و طرف روس، سل بانک را در اختيار 
اين شرکت ها قرار دهد از زمان در اختيار گذاشتن سل بانک 
به شرکت های ايرانی بعد از 45 روز تا دو ماه، اولين توليدات 
واکسن اسپوتنيک در ايران وارد بازار می شود. وی اظهارداشت: 
هنوز زمان دقيق در اختيار گذاشتن سل بانک و شروع فرآيند 
توليد در اين شــرکت ها مشــخص نيست اما به نظر می رسد 
حداقل دو ماه تا زمان توليد اين واکسن ها در کشور زمان نياز 
اســت. سخنگوی سازمان غذا و دارو گفت: فناوری توليد اين 
واکسن مربوط به کشور روسيه است و شرکت روسی امکانات 
خطوط توليد ســه شرکت ايرانی را تاييد کرده است. واکسن 
يــک فــرآورده بيولوژيــک اســت، اين شــرکت ها قبلا هم 
فرآورده های بيولوژيک توليد کرده اند و برخی زيرساخت ها و 
پلتفرم های آنها با زيرساخت های توليد واکسن، مشترک است 
اما توليد اين واکسن به توافق دو طرف و فراهم شدن امکانات 

و مواد اوليه و جانبی توليد واکسن مربوط است.

آمار تجمیعی واکسیناسیون کرونا در ایران
جهانپور همچنين آمار تجميعی واکسيناسيون کرونا در 
ايران را تشريح کرد. سخنگوی سازمان غذا و دارو در گفت و گو 
با وبدا، با اشاره به آمار تجميعی واکسيناسيون کرونا در ايران 
از ابتدا تا 3 ارديبهشــت 1400 اظهار داشــت: براين اساس 
تاکنون در نوبت اول 270 هزار و 567 دُز و در نوبت دوم 143 
هزار و 550 دُز واکســن اســپوتنيک تزريق شــده است. وی 
افزود: واکســن ســينوفارم چين تا کنون در نوبت اول به ۸1 
هزار و 914 نفر و در نوبت دوم 7 هزار و 506 نفر و واکســن 
کوواکســين بهارات در نوبت اول به 56 هزار و 67 نفر و در 
نوبت دوم به سه هزار و 644 نفر تزريق شده است.  رئيس مرکز 
روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت با اشاره به تزريق 
155 هزار و 262 دُز واکســن آســترازنکا در نوبت اول، ادامه 
داد: تــا امــروز در مجموع 563 هزار و ۸10 دُز در نوبت اول و 
154 هــزار و 700 دُز در نوبــت دوم و در مجموع 71۸ هزار و 

510 دُز از انواع واکسن در سراسر کشور تزريق شده است.
 ششمین محموله واکسن کرونای اسپوتنیک وی  

وارد کشور شد
خبــر ديگر اينکه، ششــمين محموله واکســن کرونای 
اسپوتنيک وی، به ميزان 100 هزار دُز ، پنجشنبه گذشته از 
مســکو وارد تهران شــد. به گزارش تســنيم، با احتساب اين 
محموله، مجموع واکســن های اســپوتنيک وی وارد شده به 

ايران به 620 هزار دُز رسيد.
 ثبت نام بیش از ۱۶ هزار نفر  برای شرکت در فاز سوم 

کارآزمایی واکسن برکت
رئيس مرکز اطلاع رسانی ستاد اجرايی فرمان امام از ثبت نام 
بيش از 16 هزار نفر از هموطنان برای شــرکت در فاز ســوم 

کارآزمايــی بالينــی واکســن کــوو ايران برکــت خبر داد. 
حجت نيکی ملکی در صفحه مجازی خود نوشــت: در عرض 
36 ســاعت بيش از 16 هزار نفر از هموطنان مان فقط در 6 
مرکز استان کشور در فاز سوم کار آزمايی بالينی واکسن »کوو 
ايران برکت داوطلب شده اند. وی افزود: ثبت نام از داوطلبان 
هنوز ادامه دارد. از اعتماد مردم عزيز وطن به دانشمندانمان 
سپاسگزاريم. گفتنی است، ثبت نام از داوطلبان برای شرکت 
در فاز سوم مطالعات کارآزمايی بالينی واکسن توليدی ستاد 
اجرايی فرمان امام از اول ارديبهشت آغاز و اعلام شد که تمام 
علاقمنــدان به تزريق واکســن برکت در فاز نهايی مطالعات 
بالينی در رده سنی 1۸ تا 75 سال و در 6 شهر تهران، کرج، 
مشــهد، شــيراز، اصفهان و بوشهر می توانند از طريق تماس با 
سامانه 4030 و يا از طريق اپليکيشن آی گپ )10#*4030*( 
در ايــن مرحلــه ثبت نام کنند. در فاز ســوم مطالعات بالينی، 

تزريق بر روی 20 هزار نفر انجام خواهد شد.

ثبت نام بیش از ۱۶ هزار نفر برای شرکت در فاز سوم کارآزمایی واکسن برکت

واکسن اسپوتنیک روسیه در ایران تولید خواهد شد
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اقتصادکلان9
ایران،

دهمینفولادساز
برترجهاندر
سهماهه

نخست۲۰۲1

هفته نامه اقتصادی ایران
 سازمان توسعه و نوســازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( به نقل از انجمن جهانی فولاد گزارش داد: ایران در جایگاه دهمین فولادساز برتر جهان در سه ماهه 
نخست سال ۲0۲1 میلادی ایستاد. به گزارش ایمیدرو، مطابق آمار انجمن جهانی فولاد )World Steel Association( تولید 6۴ کشور فولادساز جهان در سه ماهه نخست 
سال جاری میلادی ۴86 میلیون و ۹00 هزار تن ثبت شد که حاکی از رشد 10 درصدی نسبت به مدت مشابه سال ۲0۲0 است. همچنین میزان تولید فولادسازان جهان در 
مارس ۲0۲1 میلادی، با 1۵.۲ درصد افزایش نسبت به مدت مشابه سال گذشته به 16۹ میلیون و ۲00 هزار تن رسید. این رقم در مارس سال گذشته 16۹ میلیون و ۲00 هزار 
تن ثبت شد.در سه ماهه نخست سال ۲0۲1 میلادی به ترتیب چین با تولید ۲۷1 میلیون تن، هند با ۲۹ میلیون و600 هزار تن، ژاپن با ۲۳میلیون و ۷00 هزار تن، آمریکا با ۲0 
میلیون و ۴00 هزار تن و روســیه با 18میلیون و ۹00 هزار تن، پنج کشــور برتر فولادساز جهان بودند. همچنین کره جنوبی با تولید 1۷ میلیون و 600 هزار تن، آلمان با تولید 10 
میلیون تن، ترکیه با ۹ میلیون و 800 هزار تن و برزیل با تولید هشت میلیون و ۷00 هزار تن فولادخام در سه ماهه نخست سال جاری میلادی در رتبه های ششم تا نهم جهان 
در تولید این محصول جای گرفتند.در این مدت، جمهوری اسلامی ایران هفت میلیون و ۵00 هزار تن فولاد خام تولید کرد که در مقایسه با مدت مشابه سال ۲0۲0 حدود 

10.۷ درصد رشد نشان می دهد.برپایه این گزارش، تولید فولاد خام ایران در مارس ۲0۲1 میلادی با رشد 10.۷ درصدی به ۲ میلیون و 600 هزار تن رسید.

بهره برداری از نیروگاه خورشیدی 
1۰ مگاواتی در ماه جاری

 مدير پروژه شــرکت توســعه انرژی، نفت و گاز لاوان 
وابســته به گروه مالی گردشگری اعلام کرد: با مشارکت 
اين شرکت، نيروگاه خورشيدی 10 مگاواتی ارديبهشت ماه 

امسال در استان اصفهان به بهره برداری می رسد.
به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشگری، بهزاد 
آقابابــازاده گفت: مذاکرات قرارداد مشــارکت در پروژه 
نيروگاه خورشيدی 10 مگاواتی مجلسی، بهار سال 1399 
آغاز شــد و پس از توافقات اوليه در تيرماه، در نهايت آذر 
ماه امســال قرارداد منعقد شــد. وی افزود: با اين قرارداد، 
شــرکت توســعه انرژی، نفت و گاز لاوان دو هدف مهم را 
دنبال کرد. نخســتين هدف دستيابی به درآمد عملياتی 
در کمترين زمان ممکن و دوم ورود به صنعت رو به رشد 
بين المللی و ملی انرژی های تجديدپذير به خصوص انرژی 
خورشــيدی اســت. آقابابازاده ادامــه داد: از مهم ترين 
دستاوردهای اين پروژه، می توان به آغاز فعاليت عملياتی 
اين شرکت بعد از 9 سال و استفاده از منابع داخلی راکد 
اشــاره کرد. يکی ديگر از دســتاوردهای اين پروژه برای 
شرکت، مشارکت با شريک خارجی و انتقال دانش حاصل 
از تجربه بيش از 250 مگاوات نيروگاه نصب شــده در 9 
کشور دنيا و پشتيبانی مرکز تعالی اين شرکت در هند با 
متخصصان مجرب در حوزه انرژی خورشيدی است. وی 
افزود: نيروگاه به طور کامل توســط بخش خصوصی در 
دست احداث است و طبق برنامه در ارديبهشت ماه امسال 
بــه بهره برداری تجاری خواهد رســيد. در ســاخت اين 
نيــروگاه، خريد تجهيزات و مواد از ســازندگان داخلی و 
بهره مندی حداکثری از توانمندی های پيمانکاران ايرانی 
مدنظر قرار گرفته اســت و انتظار می رود در دوره احداث 
به طور ميانگين 70 فرصت شغلی و در دوره بهره برداری 
12 فرصــت شــغلی ايجاد کند. آقابابــازاده با بيان اينکه 
نيروگاه خورشيدی 10 مگاواتی مجلسی به نيروگاه شبکه 
سراسری برق کشور متصل می شود، اظهار کرد: مهم ترين 
ويژگی اين نوع برق اين است که توليد آن نه تنها کمترين 
صدمــه را به محيط زيســت وارد می کنــد، بلکه با توليد 
ســالانه حدود 23.500 مگاوات ساعت برق خورشيدی 
منجر به کاهش انتشــار 1۸ هزار تن معادل دی اکســيد 
کربــن برابــر با گاز گلخانه ای حاصل از پيمايش ســالانه 
3.590 خودروی مسافری می شود. همچنين برای تميز 
کردن پنل های نيروگاه از روبات های تميزکننده استفاده 
خواهــد شــد که علاوه بــر افزايش راندمــان توليد، به 
صرفه جويی در آب مصرفی نيز کمک شــايانی می کند. 
وی درباره برنامه های سال 1400 گفت: طبق استراتژی 
سال 1399 شرکت، مقرر بود که ما در يک پروژه مشارکت 
وارد شويم که با حمايت های هيات مديره شرکت، شرکت 
گسترش صنايع و معادن ماهان و گروه مالی گردشگری 
محقق شــد. برای ســال جاری نيز مشارکت در دو پروژه 
در دســتور کار قــرار گرفته از اکنــون ارزيابی پروژه های 
مختلف در حوزه انرژی در حال بررسی است و اميدواريم 
بتوانيــم در نيمــه اول ســال 1400 حداقل يکی از اين 
پروژه ها را به نتيجه برســانيم. نماينده شــرکت توســعه 
انرژی، نفت و گاز لاوان در پروژه مجلســی تصريح کرد: 
ســرمايه گذاری در انرژی های پاک، ســرمايه گذاری در 
آينده اين کشــور و نســل های بعدی است و اين پروژه و 
پروژه های مشــابه علاوه بر ســودآوری مالی، به عنوان 
بخشی از مسووليت اجتماعی شرکت لاوان و گروه مالی 

گردشگری می تواند تلقی می شود.

خبر

رئيس کميسيون اقتصادی مجلس گفت: بر اساس 
برآوردهــا دولت بايــد تاکنون حدود 13 تا 14 هزار 
ميليــارد تومــان به صندوق تثبيت تزريق می کرد که 

اين عدد حدود يک هزار ميليارد تومان اســت.
به گــزارش خانه ملت، محمدرضــا پورابراهيمی 
درباره تشــکيل شــورای مشــورتی درخصوص بازار 
ســرمايه، افزود: تشکيل اين شــورا در ذيل سازمان 
بــورس يــا وزارت اقتصاد می تواند مفيد باشــد، بايد 
شــرايطی فراهم شــود که پس از تشــکيل اين شورا 
مصوبــات آن قانونمنــد شــود. در حــال حاضر در 
کميســيون اقتصادی مجلس، کميته ای تخصصی با 
عنوان بازار ســرمايه تشــکيل شــده و آقای عليزاده 
مســئول اين کميته و ناظر مجلس در شــورای عالی 
بورس اســت. همچنين فراکســيون بازار سرمايه نيز 
در مجلس تشــکيل شــده که بايد فعال تر شــود. وی 
درباره برخی ســخت گيری ها بــرای عرضه اوليه در 
بــازار ســرمايه، اضافــه کرد: يکــی از انتقادات ما به 
ســازمان بورس اين بود که در شــرايطی که نيازمند 
تســهيل امور و صدور مجوزها هســتيم، نبايد در اين 
 امــر تأخيــر کــرد بنابراين ايــن موضــوع نيازمند

 اصلاح است.
رئيس کميسيون اقتصادی مجلس درباره افزايش 
ســرمايه در بورس گفت: فرآينــد تأخير در افزايش 
ســرمايه به دليل قانون بازار ســرمايه و قانون تجارت 
نيســت بلکه بخش عمده تأخير در افزايش ســرمايه 
مربوط به سخت گيری ها يا روندهای ناصواب در قالب 
دستورالعمل ها است که ما در حال اصلاح قانون بازار 
سرمايه هستيم و باب ارائه پيشنهادات در اين حوزه 
باز اســت. پورابراهيمی ادامه داد: دولت در ســال 9۸ 
حدود دو هزار ميليارد تومان از محل ماليات بر بازار 
ســرمايه به دســت آورد که اين عدد در ســال 99 به 
1۸ هزار ميليارد تومان رســيد. دولت بايد بخشــی از 

ايــن ماليــات را به صندوق تثبيت بازار تزريق کند.
وی درباره تخصيص يک درصد از صندوق توسعه 
ملی به صندوق تثبيت بازار ســرمايه، توضيح داد: بر 
اساس برآوردها دولت بايد تا کنون حدود 13 تا 14 
هزار ميليارد تومان به صندوق تثبيت تزريق می کرد 
در حالــی که اين عدد حدود يک هزار ميليارد تومان 
اســت که اين موضوع را در جلســه سران قوا پيگيری 
می کنيم. رئيس کميســيون اقتصادی مجلس، دامنه 
نوسان بازار سرمايه را نامتقارن ارزيابی کرد و افزود: 
در حــال حاضــر بازار قفل شــده اســت که افزون بر 
کاهش شــاخص، بــا کاهش نقدشــوندگی، صدمه 
بيشــتری به بازار می زند که پيشــنهاد متقارن شدن 
دامنه نوســان را در شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
ســران قوا بررســی می کنيم. پورابراهيمی خبر داد: 
حــدود 300 هزار ميليــارد تومان تعهدات دولت در 
ســنوات گذشــته سررسيد شده و 300 هزار ميليارد 
تومان نيز کســری بودجه خواهد داشــت که اين امر 
اثرات منفی بر ســهام دارد. وی با اشــاره به ضرورت 
اعتمادســازی نسبت به بازار ســرمايه، گفت: دولت 
می توانســت از حجم نقدينگی وارد شده برای اجرای 
 پروژه هــا و غيــره اســتفاده کند کــه از اين ظرفيت 

بهره نبرد.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس: از ۱۴ هزار میلیارد تومان
دولت فقط 1۰۰۰ میلیارد تومان به تثبیت 

بازار سرمایه تزریق کرد

خبر
مديرعامل بانک ملت در نشســتی با 
مديرعامل شرکت ايرانسل و مديرعامل 
شرکت هلدينگ بهسازان فردا بر تقويت 
همکاری های فی ما بين تاکيد کردند.

بــه گزارش روابط عمومی بانک ملت، 
دکتر محمد بيگدلی در اين نشســت که 
بــا حضــور عليرضــا حميــدی معاون 
مديرعامل در امور بانکداری شــرکتی و 
تجــاری، ســيدابوطالب ديبايی معاون 
مديــر عامــل در امور اعتبــاری، مجيد 
قاســمی فريــد رييــس شــعبه ظفر و 
اســکندری مدير ارشــد مشتری برگزار 
شد، با اشاره به سطح همکاری های بانک 
ملت و ايرانســل، از اين شرکت به عنوان 
يکی از مشــتريان استراتژيک بانک ملت 
نام برد. وی همچنين راهکارهايی را برای 
گســترش ســطح همکاری هــای دو 
مجموعــه در دو حوزه بانکی و همچنين 

همکاری های مشترک ارائه کرد.
دکتــر بيگدلــی تنظيــم و انعقــاد 
تفاهمنامه مشترک با شرکت ايرانسل را 
در زمينــه همکاری هــای بانکــی و 

همکاری هــای مشــترک که وظايف دو 
مجموعه در آن به دقت مشــخص شده 
باشــد بســيار حائز اهميت دانست و بر 

پيگيری انجام آن تاکيد کرد.
وی در زمينه رفع مســائل و مشکلات 
ارزی شرکت ايرانسل نيز دستور برگزاری 
جلســه مشترک با حضور مديران ارشد 
امــور بين الملــل بانک، مديران ارشــد 
شــرکت صرافی ملت  و شرکت ايرانسل 
را صادر کرد. دکتر عباســی، مديرعامل 
شــرکت ايرانســل هم در ايــن ديدار با 

قدردانی از عملکرد بانک ملت و ســرعت 
ارائه خدمات در تامين نيازهای شــرکت 
در بخش ارزی و تامين کالاهای ضروری 
در شــرايط موجود )تحريم(، از کارکنان 
اين بانک به عنــوان کارکنانی حرفه ای 
نام برد و مراتب رضايت خود را از تعاملات 

فی مابين اعلام کرد.
وی از بانــک ملت بــه عنوان يکی از 
بهترين و بزرگ ترين بانک ها در شبکه 
بانکی کشــور ياد کرد و با تاکيد بر لزوم 
افزايش ســطح همــکاری بانک ملت و 

شرکت ايرانسل اظهار اميدواری کرد که 
 ايــن همــکاری ها در ســال جاری در

 حوزه های مختلف تقويت شود.
عليرضا حميدی، معاون مديرعامل در 
امور بانکداری شرکتی و تجاری، گزارشی 
را در زمينه روند تعاملات فی مابين بانک 
ملت و شرکت ايرانسل ارائه کرد و تسريع 
در انعقــاد تفاهم نامــه فی مابيــن را در 
شــفافيت انجام همکاری های مشترک 
موثر دانست. وی همچنين آمادگی حوزه 
بانکداری شــرکتی بانــک ملت را برای 
بررســی و تامين نيازمندی های مالی و 

بانکی شرکت ايرانسل اعلام کرد.
دکتر حکيــم جــوادی، مديرعامل 
شــرکت هلدينــگ بهســازان فردا هم 
گزارشــی از رونــد تعامــلات فی مابين 
شرکت ايرانسل و هلدينگ بهسازان فردا 

ارائه کرد.
در اين ديدار پس از بحث و تبادل نظر 
در زمينــه راهکارهــای ارتقای ســطح 
همکاری  های فی مابين، توافقاتی بين دو 

مجموعه به دست آمد.

تاکیدبرتقویتهمکاریهایبانکملتوشرکتایرانسل

مدير ناحيه فولادســازی و ريخته گری 
مداوم فولاد مبارکه گفت: ناحيه فولادسازی 
شرکت فولاد مبارکه در راستای تحقق عملی 
شعار سال توانست در فرودين ماه به رکورد 
توليد 700 هزار و 215 تن فولاد خام دست 
پيدا کند و با افزايش 3۸ هزار تنی نسبت به 
رکــورد قبلــی خود دســتاورد مهمی را در 

صنعت فولاد کشور رقم بزند.
غلامرضا سليمی در گفت و گو با خبرنگار 
فولاد با اشاره به ثبت رکورد توليد 700 هزار 
و 215 تن فولاد خام در ناحيه فولادســازی 
شرکت فولاد مبارکه در فروردين ماه اظهار 
کرد: در اسفندماه گذشته رکورد توليد فولاد 
خام 662 هزار تن بود که در بازه ســی روزه 
محقق  شــد و اين رکورد با ارتقاء 3۸ هزار 
تنی توليد فولاد خام در فروردين ماه همراه 
گرديد. وی افزود: در ســال گذشــته ناحيه 
فولادســازی و ريختــه گری مــداوم فولاد 

مبارکــه به توليــد 7 ميليون تن فولاد خام 
دســت يافت که نســبت به سال 9۸ حدود 
730 هــزار تــن افزايش توليــد را به همراه 
داشت. مدير ناحيه فولادسازی و ريخته گری 
مداوم فولاد مبارکه با اشاره به اينکه در سال 
گذشته ثبت 4 رکورد توليد ماهيانه در اين 
ناحيــه رقــم خورد، تصريح کــرد: اصلاح و 
بازســازی خطوط توليد و مديريت زمان و 
همت پرســنل ناحيه منجر به ثبت رکورد 
اخير در توليد فولاد خام در اين شرکت شد.
وی بــا تاکيــد بر ثبت رکــورد در واحد 
گاززدايی، رکورد تعداد ذوب، ارتقاء کيفيت 
و کاهش ضايعات در ناحيه فولادســازی و 
ريخته گــری مداوم فــولاد مبارکه گفت: 
رســيدن به رکورد ماهيانه توليد 700 هزار 
تن فولاد خام و  144 ذوب در فروردين ماه 
عليرغــم کمبــود نيروی انســانی به دليل 
بيماری کرونا نشــان می دهد کارگروهی به 

تمام معنا در ناحيه فولادسازی و ريخته گری 
مداوم فولاد مبارکه تجلی يافته است.

سليمی باز هم بر همدلی و تلاش همگانی 
نيروهای ناحيه فولادســازی و ريخته گری 
مداوم فولاد مبارکه تاکيد کرد و افزود: چشم 
انــداز توليد فــولاد خام در ســال »توليد؛ 
پشتيبانی ها؛ مانع زدايی ها عبور از 7.2 تن 
است که اميدواريم با عبور از مانع تامين انرژی 
و در همبستگی و تلاش نيروهای اين ناحيه 
بــه وقوع بپيوندد. وی افزود: عبور از چالش 
هايــی مانند تامين مــواد اوليه و انرژی می 
تواند ناحيه فولادسازی و ريخته گری مداوم 
فولاد مبارکه را به چشم انداز تعيين شده در 
سال جاری نزديک کند؛ چراکه در اين مرحله 
علاوه بر حفظ دســتاوردها با پشــتيبانی و 
حمايت هميشگی مديرعامل شرکت فولاد 
مبارکــه، می توان به رکوردزنی های پی در 
پــی در ايــن ناحيه ادامــه داد. مدير ناحيه 

فولادسازی و ريخته گری مداوم فولاد مبارکه 
در پايان از تلاش پرسنل اين ناحيه و حمايت 
مديرعامل شــرکت فولاد مبارکه تشکر کرد 
و ابــراز اميــدواری کرد کــه بتوان ظرفيت 
کارشناســان و پرسنل ناحيه فولادسازی و 
ريخته گری مداوم فولاد مبارکه را در خدمت 
بــه  کشــور   توليــد 

کار گمارد.

رکورد ماهیانه700 هزار تن در ناحیه فولادسازی؛ عزم فولاد مردان برای 
مانع زدایی تولید

رئيس هيات عامل صندوق توســعه ملی گفت: بر اســاس قانون و به منظور اجرای شــعار ســال، شــرط اصلی ما در انعقاد قرارداد با بانک ها، 
ســرمايه گذاری مالی برای توليد محصولات در داخل بويژه انجام صادرات اســت در غير اين صورت صندوق توســعه ملی منابعی را به بانک ها 
تخصيص نخواهد داد. مرتضی شــهيدزاده در تشــريح سياســت های اين صندوق در ســال جاری برای تقويت توليد گفت: سياســت ما بر اساس 
فرمايش مقام معظم رهبری درباره توليد برنامه ريزی شده است که در اين راستا يکسری مقررات مورد نياز را تدوين کرده ايم و قرار است برای 
تصويب به هيات امنای صندوق ارائه شــود. وی با اشــاره به حمايت صندوق توســعه ملی از توســعه صنعت داخلی هم اظهار کرد: بر اســاس قانون، 
شــرط اصلی ما در انعقاد قرارداد با بانک ها، هزينه کرد و ســرمايه گذاری مالی برای توليد محصولات در داخل بويژه انجام صادرات اســت، در غير 

اين صورت صندوق توسعه ملی منابعی را به بانک ها تخصيص نخواهد داد. 

روابط عمومی بانک مرکزی در پيامی توييتری اعلام کرد: همان طور که در پيام ديروز رياســت کل آمد، بانک مرکزی با فروش 200ميليون دلار منابع 
اختصاص يافته به صندوق توسعه ملی و ريال جمع آوری شده از آن، برای کمک به بورس، موافقت کرده است. در اين مورد بانک مرکزی اقدام به تسعير منابع 
غيرقابل دسترس صندوق که به معنای چاپ پول باشد، نخواهد کرد.روز گذشته عبدالناصر همتی، رئيس کل بانک مرکزی در يک پست اينستاگرامی اعلام کرد 
دو جلسه با رئيس جمهور و رئيس مجلس درباره بورس داشته است و اراده جمعی مجلس و دولت بر حمايت از بازار سرمايه و اقدام برای افزايش اعتماد سهامداران 
به بازار بورس است و تصميمات اخذشده در جهت حمايت از بورس و به خصوص سهامداران خرد است. او در ادامه افزود: مجاز بودن بانک ها در اعطای تسهيلات 
به کارگزاری ها، پيشنهاد مستثنی شدن بانک ها از قانون رفع موانع توليد در خريد سهام بورسی غيرمديريتی، فروش 200 ميليون دلار از منابع صندوق توسعه 

ملی و پرداخت معادل ريالی آن به صندوق تثبيت سهام و نيز اصلاح نرخ تسعير دارايی های ارزی بانک ها، مواردی از موافقت های بانک مرکزی بود.

تولیدوصادرات؛شرطاصلیصندوقتوسعهبرایقراردادبابانکها بانکمرکزیبرایبورسپولچاپنخواهدکرد

مهر : ســخنگوی گمرک گفت: بر اســاس مصوبه هيات 
وزيران، خودروهايی که پرونده قضايی دارند به شرط گرفتن 
برائت و رای قطعی می توانند ترخيص شوند؛ اما خودروهای 
فاقد ثبت سفارش امکان ترخيص ندارند. سيد روح ا... لطيفی 
اظهار کرد: گمرک يک ســازمان مجری اســت و هر کالايی 
را که مجوزها و تاييديه های لازم را داشــته باشــد و قانونی 

هم وارد شده باشد، ترخيص می کند.
وی افزود: حدود 12هزار و چند صد دستگاه خودرو بعد 
از ممنوعيتی که در سال 97 اعلام شده در گمرکات مانده 

بود که با پيگيری گمرک و تشــکل های فعال در اين بخش 
در چهار مهلت قانونی، حدود 10هزار خودرو ترخيص شد 
و در اختيــار صاحبــان کالا قرار گرفت. لطيفی گفت: حدود 
2هزار و 700خودروی ديگر هم مانده بود که چند مشکل 
داشــتند، بيش از 1100 خودرو ثبت ســفارش نشده بودند 
يا اينکه ثبت ســفارش آنها به دلايلی ابطال شــده بود. وی 
ادامه داد: بخشــی از اين خودروها هم دارای اشــخاص و 
نهادهای نظارتی از آنها شکايت قضايی داشتند يا تشريفات 
اداری را انجام نداده بودند و بخشــی هم خودروهايی بودند 
که بالای 2500 سی سی بودند يا برای کشور آمريکا توليد 
شده بودند. سخنگوی گمرک که با راديو گفت وگو صحبت 
می کــرد، عنــوان کرد: بر اســاس مصوبه هيــات وزيران، 
خودروهايی که پرونده قضايی دارند به شرط گرفتن برائت 
و رای قطعی می توانند ترخيص شــوند؛ اما خودروهايی که 
فاقد ثبت ســفارش هستند به دليل اينکه از ابتدا تشريفات 
اداری را طــی نکرده اند، طبيعتا امکان ترخيص هم ندارند؛ 
مگــر اينکــه هيات وزيــران مصوبه ديگــری را ابلاغ کند. 

همچنيــن مهدی دادفر، دبير انجمن واردکنندگان خودرو 
درمــورد ترخيص خودروهــا در گمرک با بيان اينکه طبق 
قانــون، تجــار و بازرگانان قبل از ورود کالا به گمرکات بايد 
ثبت ســفارش را اخذ کنند، گفت: در سال هايی که واردات 
خودرو به کشور آزاد بود، عرف اين بود که همزمان با حمل 
کالا به سمت گمرکات، ثبت سفارش را اخذ می کردند؛ اما 
اقدام ناگهانی دولت مبنی بر اجرای قانون و بســتن ســامانه 
تجار را دچار مشکل کرد. وی افزود: اين اقدام ناگهانی دولت، 
باعث شد که تعدادی از خودروها به دليل عدم ثبت سفارش 
در گمــرکات بماننــد و ترخيــص نشــوند. دبيــر انجمن 
واردکنندگان خودرو گفت: تعدادی از خودروهای باقی مانده 
در گمرکات بدون ثبت ســفارش هســتند و تعدادی هم به 
خاطر مشکل در ثبت سفارش ها توقيف شده اند، گفت: اينها 
اموال و دارايی های مردم هستند و اگر دولت سريع تر اقدام 
کند مشــکل اين خودروها هم حل خواهد شــد، در غير اين 
صــورت احتمالا اين خودروها، به ســازمان اموال تمليکی 

تحويل داده  می شوند.

خودروهای فاقد ثبت سفارش از گمرک ترخیص نمی شوند

روابط عمومی ســازمان گسترش و نوسازی: 
در پــی انتشــار مطالبی در روزهــای اخير با 
محتوای نگرانی از تا مين ورق فولادی موردنياز 
سازندگان قطعات خودرو، سازمان گسترش و 
نوســازی صنايع ايران به عنوان متولی صنايع 
خــودرو طی اطلاعيه ای اعلام کرد با تمهيدات 

در نظر گرفته شــده و هماهنگی معاونت امور 
صنايع وزارت صمــت فرآيند تا مين ورق های 
فولادی مورد نياز قطعه ســازان بدون اختلال 

استمرار می يابد.
 در اين اطلاعيه آمده است با توجه به اينکه 
طبق شيوه نامه عرضه و تقاضای زنجيره فولاد 

مصوب ســتاد هماهنگی اقتصادی دولت انواع 
ورق هــای فــولادی فقط بــه توليدکنندگان 
محصولات فولادی اختصاص می يابد و فروش 
آن به غير از توليدکنندگانی که نياز به اين ماده 
اوليه دارند تخلف و ممنوع اســت، در راســتای 
اين شــيوه نامه وزارت صمت از پاييز گذشته با 

فراخوان لازم واحدهای توليدی مصرف کننده 
فولاد )به ويژه قطعه سازان خودرو( را به ثبت نام 
يــا تکميل و اصلاح مشــخصات در ســامانه 
بهين ياب برای اختصاص سهميه فولاد و امکان 
تهيه از بورس کالا دعوت کرده است. در ادامه 
اين اطلاعيه آمده است که ايدرو و وزارت صمت 
طبــق شــيوه نامه مصوب ســتاد هماهنگی 
اقتصادی دولت نسبت به تعيين مقادير واقعی 
نيــاز واحدهای توليدی بــا تعامل واحدها در 

ســامانه بهين ياب اقدام کرده اند. در اين ميان 
تعداد محدودی از قطعه سازان به دليل نداشتن 
پروانه بهره برداری، تفاوت نوع محصول توليدی 
با پروانه و جواز فعاليت، نامتناســب بودن نياز 
اعلامی با ظرفيت و امکانات توليد يا عدم شفافيت 
مالی و نداشتن صورت های مالی حسابرسی شده 
و مواردی از اين دست موفق به تکميل فرآيند 
ثبت نام خود در سامانه بهين ياب نشده اند. اين 
اطلاعيــه اضافــه کرده که چــون فروش ورق 

فــولادی از طريق بورس کالا به توليدکنندگان 
عضو سامانه بهين ياب انجام می شود، از اين رو 
ســازمان گسترش و نوســازی صنايع ايران و 
معاونت صنايع وزارت صمت طی نشســت های 
متعدد با قطعه سازان و انجمن های فعال توافق 
لازم برای تا مين ورق فولادی اين واحدها را تا  
رفع مشــکلات ثبت نامی ايشان در مدت مورد 
تفاهم انجام داده است، لذا هيچ خللی در تا مين 
ورق فولادی صنايع خودرو ايجاد نخواهد شد.

تامین ورق خودروسازان بدون اختلال ادامه می یابد



برنامه ملی حفاظت از محیط زیست 
دریایی در حال تدوین است

رئيس سازمان حفاظت محيط زيست به مناسبت روز ملی 
خليــج فارس از تدوين »برنامــه اقدام ملی حفاظت از محيط 
زيســت دريايی« در برنامه هفتم توســعه خبر داد. به گزارش 
پايگاه اطلاع رســانی ســازمان حفاظت محيط زيســت، 10 
ارديبهشت روز ملی خليج فارس است. به همين مناسبت عيسی 
کلانتری در پيام خود با تاکيد بر اهميت دريای فارس از لحاظ 
محيط زيستی، اين روز را گرامی داشت. متن پيام به شرح زير 
است: » روز دهم ارديبهشت هر سال به نام پهنه دريايی خليج 
فارس زمين نام گذاری شــده اســت؛ روز » خليج فارس« نامی 
اســت که هويت و همبســتگی سرزمين کهن ما را تا هميشه با 
خــود همــراه دارد. خليــج فارس از اکوسيســتم ويژه، مهم و 
ارزشمندی در جهان برخوردار است. هرچند اين پهنه ارزشمند 
بسيار شکننده است و آلاينده ها همراه با تغييرات اقليمی می 
تواند آسيب جدی به آن وارد سازد همچنين بستر دريا محل 
ميدان های نفتی و گازی و تردد شناورها و نفتکش ها قرار دارد 
که در کنار پساب های آب شيرين کن ها، پساب های صنعتی و 
شهری، تهديدی برای اکوسيستم دريای فارس محسوب می 
شود که آسيب آنها گاهی جبران ناپذير است. سازمان حفاظت 
محيط زيســت به نگهداری و حراســت از محيط زيست خليج 
فارس متعهد اســت و برای حفاظت از اين موهبت بی همتا در 
حال تدوين »برنامه اقدام ملی حفاظت از محيط زيست دريايی« 
در برنامه هفتم توســعه اســت؛ هدفی بزرگ که آرزو می کنم با 
ياری تمامی افراد و دستگاه های ذيربط و ذينفع کشور تحقق 
يابــد. اينجانب روز ملی خليج فــارس را به ايرانيان، همکاران 
سربلندم در سازمان محيط زيست، ساحل نشينان و همسايگان 
گرامی در حاشــيه خليج هميشــه فارس تبريک و خجسته باد 
می گويم. باشد که همه با هم در حفظ و حراست از اين گنجينه 

تاريخی و طبيعی، هم آهنگ و همنوا باشيم.«

خرید 1۵هزار کالای تجهیزات پزشکی 
توسط بانک مهر ایران

به گزارش روابط عمومی بانک مهر ايران آئين رونمايي از مشارکت 
بانک قرض الحســنه مهر ايران در طرح شــهيد ســليماني وزارت 
بهداشت، درمان، آموزش و پزشکي در راستاي پيشگيري از شيوع 
بيمــاري کرونــا با حضور دکتر مرتضي اکبري مديرعامل بانک مهر 
ايران، حســن تليکاني عضو هيــأت مديره اين بانک، دکتر عليرضا 
رئيسي معاون بهداشت و دکتر سيما سادات لاري، معاون فرهنگي 
دانشــجويي وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکي برگزار شد. 
دکتر مرتضی اکبری، مديرعامل بانک مهر ايران در اين مراسم اظهار 
کرد: با رويکردي که هيأت مديره بانک مهر ايران داشته اند، اين بانک 
از چهار سال گذشته تا کنون کارهاي قابل توجهي در حوزه مسئوليت 
اجتماعي انجام داده اســت. ساخت خانه بهداشت، ساخت مدرسه، 
پرداخت تسهيلات به زنان سرپرست خانوار و خريد وسايل آموزشي 
بــراي دانش آموزان مناطق محروم برخــي از اين اقدامات بوده اند. 
مهم ترين اقدام بانک در اين حوزه ســال گذشــته انجام شد که بيمه 
کردن 500هزار خانه روســتايي بود، ســال گذشته مصوبه مجمع 
عمومی بانک برای تخصيص منابع حاصل از دريافت جريمه ديرکرد 
در حوزه مسئوليت اجتماعي را داشتيم که همکاري با وزارت بهداشت 
نيز از محل منابع حاصل از جريمه ديرکرد بوده است. تصميم گرفتيم 
در حــد مقــدورات خود در حوزه کرونا کاري انجام دهيم. بر همين 
اساس 15هزار قلم تجهيزات پزشکي خريداري و در 31 استان کشور 
توزيع شده است. ما اقدامات خود را تا جايي که همه گيري بيماري 
کوويد19 تمام شود، ادامه خواهيم داد. بسياری از کادر بهداشت و 
درمان کشــور درگير اين بيماري شــده اند و ممکن است مشکلات 
مختلفي پيدا کرده باشــند. 2200 ميليارد ريال تســهيلات به کادر 
بهداشت و درمان پرداخت مي شود. تعداد زيادي از کارکنان شبکه 
بانکي نيز درگير اين بيماري شده و بعضاً شهيد شده اند. اميدواريم 

اقدام بانک مهر ايران کمکي به کادر درمان باشد.

بالگردمریخی
رویسیارهسرخ
فرودآمد

 مديرعامل بانک توسعه صادرات ايران بر ضرورت رفع مشکلات پرداخت وام های ارزی به شرکت های بزرگ تاکيد کرد. علی 
صالح آبادی در جلسه »هم انديشی با استادان، صاحب نظران و مديران شبکه بانکی برای بررسی حقوقی و قضايی موانع توليد در 
حوزه بانکی که با حضور آيت الله سيدابراهيم رئيسی، رئيس قوه قضائيه برگزار شد، با تاکيد بر ضرورت کاهش فعاليت های سفته بازی 
از طريق به کارگيری قانون ماليات ها، گفت: راه اندازی سامانه ذی نفع واحد در کشور به سالم سازی فعاليت های اقتصادی در کشور 
کمک می کند.  وی با اشاره به مشکلات ناشی از پرداخت وام های ارزی به شرکت های بزرگ گفت: توليدکننده در مرحله بازپرداخت 
وام های ارزی که از محل صندوق توسعه ملی با عامليت يک بانک تامين مالی می شوند، با توجه به افزايش چند برابری قيمت ارز 
توان بازپرداخت را ندارد و دچار مشکلات بسيار زيادی می شود. صالح آبادی با بيان اينکه يک رابطه حقوقی بين بانک و صندوق 
توسعه ملی و همچنين يک رابطه حقوقی نيز بين بانک با مشتريان وجوددارد، اظهار کرد: اين رابطه حقوقی منفصل از هم است 
و بانک با مشتريان به دليل شرايط موجود مسامحه می کند، اما رابطه حقوقی که بانک با صندوق توسعه ملی دارد رابطه ای 
سخت گيرانه است به نحوی که اگر بانک از مشتری ارزی دريافت نکرده باشد باز هم بايد تعهدات را به صندوق انجام دهد. رئيس 
قوه قضائيه در واکنش به اين سخنان که درخصوص مشکلات وام گيرندگان وام های ارزی بود، گفت: پيشنهاد مشخصی بايد در 

اين زمينه ارائه شود تا در مجامع تصميم گيری مورد بررسی قرار گيرد. 

بررسیمشکلاتارزی
وامگیرندگانبانکی

علیصالحآبادی
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معاون اول رئيس جمهور تصويب نامه موضوع نحوه جريمه 
ايجاد محدوديت در دسترسی شهروندان و کاربران به خدمات 
فضای مجازی خارج از روال های تعيين شــده قانونی توسط 
کارورها را ابلاغ کرد، به گزارش پايگاه اطلاع رســانی دولت، 
به پيشــنهاد مشــترک وزارتخانه های ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، امور اقتصادی و دارايی و اطلاعات و سازمان برنامه 
و بودجه کشور و به منظور حفظ حق دسترسی شهروندان و 
کاربران به خدمات فضای مجازی، نسبت به تعيين ميزان و 
نحوه جريمه ايجاد محدوديت در دسترســی شــهروندان و 
کاربــران به خدمات فضای مجازی خارج از روال های تعيين 
شده قانونی توسط کارورها تصميم گيری کرد. به موجب اين 

تصميم، در صورت ايجاد محدوديت، اختلال يا انسداد در نرم 
افزارهــا، تارنماها )وب گاه ها(، برنامه های کاربردی و ســاير 
خدمات مبتنی بر فضای مجازی از ســوی کارورها )خارج از 
روال های تعيين شــده قانونــی(، وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعــات )ســازمان تنظيم مقــررات و ارتباطات راديويی( 
موظف اســت با جمع آوری مســتندات فنی، در 24ساعت 
محدوديت، اختلال يا انســداد را به کارورها اعلام و همزمان 
مراتب محدوديت، اختلال يا انسداد را در پايگاه اطلاع رسانی 
خود منتشر کند. همچنين در صورتی که کارورها در مدت 
24 ســاعت از زمان اعلام سازمان نسبت به رفع محدوديت، 
اختلال يا انســداد اقدام نکنند، ســازمان تنظيم مقررات و 

ارتباطات راديويی موظف اســت تا زمان رفع تخلف روزانه تا 
سقف 500 ميليارد ريال کارور متخلف را جريمه کند. کارور 
موظف است با اعلام سازمان مبالغ را به حساب خزانه داری 
کل کشــور واريز کند . اگر پس از يک هفته از اعلام ســازمان 
مذکور، کارور نســبت به رفع محدوديت، اختلال يا انســداد 
اقدام نکرد، اين ســازمان مجاز اســت علاوه بر جريمه تعيين 
شــده، نســبت به تعليق يا کاهش مدت اعتبار پروانه کارور 
حداکثر به مدت دو سال اقدام کند و در صورت مرتفع نشدن 
اختلال پس از دو هفته از نامه ســازمان، برابر قانون مجازات 
اســلامی نســبت به اقامه دعوی در مراجع قضائی از ســوی 

سازمان ياد شده اقدام خواهد شد.

مصوبه دولت درباره جریمه ایجاد محدودیت در فضای مجازی ابلاغ شد

خبر

بالگرد مریخی »نبوغ پس از طی ۴۷1میلیون کیلومتر از زمین، از دل کاوشگر استقامت خارج شد و روی سیاره سرخ فرود آمد.  به گزارش مهر به نقل از اسپیس، نخستین بالگرد مریخی 
روی خاک این سیاره قرار گرفت. بالگرد مریخی »نبوغ پس از خروج از دل کاوشگر استقامت روی سیاره سرخ فرود آمد. قرار است نخستین پرواز آن یک هفته دیگر انجام شود.  
آزمایشگاه JPL ناسا در حساب کاربری توئیتر خود نوشت: فرود بالگرد مریخی تأیید شد. سفر ۴۷1میلیون کیلومتری آن روی کاوشگر استقامت با فرود از ارتفاع 10سانتی متری روی 
سطح مریخ امروز پایان یافت. مأموریت بعدی؟ زنده ماندن در شب.  این ابزار با وزن 1.8کیلوگرم یک بالگرد کوچک است که با انرژی خورشید کار می کند و مجهز به یک باتری قابل 
شارژ است که طی شب های سرد مریخی سیستم آن را گرم نگه می دارد.  تا به امروز این بالگرد در دل کاوشگر »استقامت قرار داشت و از سیستم برق هسته ای آن برای گرم ماندن 
استفاده می کرد. اکنون بالگرد برای فعال نگه داشتن سیستم گرمکن به باتری داخلی متکی است.  پیش بینی می شود بالگرد نبوع در 11آوریل برای نخستین بار پرواز کند. اطلاعاتی که 
در این فرایند جمع آوری می شوند روز بعد )1۲آوریل( به زمین می رسند.  این پهپاد 8۵میلیون دلاری، نخستین بالگردی است که به یک سیاره دیگر ارسال شده و هدف طراحی آن، 
آزمایش فناوری های مورد نیاز برای هواپیماهای آینده در سیارات دیگر است.  بالگرد نبوغ دو دوربین برای ثبت اطلاعات پروازها دارد و کاوشگر استقامت نیز آنها را مشاهده می کند.  

قاسم نوده فراهانی، رئيس اتاق اصناف تهران با اشاره به ساماندهی بازار ماسک گفت: از ابتدای هفته آينده بازرسان اصناف و 
صمت با حضور در سطح شهر، خواربارفروشی ها، واحدهای عرضه کننده تجهيزات پزشکی و سوپرمارکت ها، ماسک های غيراستاندارد 
را که مورد تاييد سازمان غذا و دارو و ستاد مقابله باکرونا نباشند، جمع آوری خواهند کرد. وی افزود: طبق اعلام سازمان غذا و دارو، 
منظور از ماسک استاندارد، ماسک های توليد شده با ماشين و دارای پارچه ملت بلون )پارچه مخصوص به عنوان فيلتر که بين لايه 
درونی و بيرونی ماسک واقع شده( هستند که در غير اين صورت ماسک از واحد صنفی جمع آوری می شود. رئيس اتاق اصناف 
تهران با اشاره به خودکفايی توليد ماسک افزود: با توليدکنندگان و عرضه کنندگان ماسک های غيراستاندارد برخورد خواهد شد.

نوده فراهانی با اشاره به ثبت مشخصات توليدکنندگان استاندارد در سامانه جامع تجارت گفت: عرضه کنندگان، بايد ماسک را از 
سامانه جامع تجارت و از توليدکنندگان مورد تاييد خريداری و حتما فاکتور رسمی خريد دريافت کنند. وی افزود: از ابتدای هفته 
آينده بازرسان اصناف و صمت به سطح شهر و واحدهای عرضه کننده ماسک مراجعه خواهند کرد و در صورت مشاهده ماسک 
بدون استاندارد، آن کالا را جمع آوری و واحد متخلف را به تعزيرات معرفی خواهند کرد. رئيس اتاق اصناف تهران در پايان گفت: 

قيمت نان افزايش نيافته است، اما درخواست اتحاديه نانوايان تهران در مورد افزايش قيمت نان در حال پيگيری و بررسی است.

جمعآوریماسکهای
غیراستاندارد

قاسمنودهفراهانی،

بانک آينده، از کسب وکارهايی که به دليل شرايط ناشی از شيوع ويروس کرونا در فعاليت اقتصادی 
خود، آسيب ديده اند، از تيرماه سال گذشته با اعطای تسهيلات، حمايت کرد.  به گزارش روابط عمومی 
بانک آينده، با هدف کمک به صاحبان کسب وکارهای آسيب ديده ناشی از همه گيری کرونا و به منظور 
حفظ رونق اشتغال و جبران بخشی از خسارات عملياتی واحدهای مختلف توليدی، صنعتی، خدماتی 
و ســاير بخش های اقتصادی کشــور در مدت سه ماه پايانی سال گذشته، تعداد 513 فقره تسهيلات 
به مبلغ 277 هزار ميليارد ريال پرداخت کرد. بانک آينده با توجه به اولويت های خود، مبنی بر حمايت 
از فعالان اقتصادی و افزايش توليد و اشــتغال، برنامه های هدف مندی را در سال گذشته جهت تأمين 
مالی بنگاه های توليدی، به اجرا درآورد، آغاز پذيره نويسی اوراق گواهی سپرده 1۸ درصدی بانک آينده، 
بانک آينده اوراق گواهی سپرده مدت دار ويژه سرمايه گذاری عام را پذيره نويسی می کند.  اين اوراق، 
با نرخ سود علی الحساب سالانه 1۸ درصد، نرخ سود بازخريد قبل از سررسيد 10 درصد سالانه و مدت 

آن يک ساله است. فروش اين اوراق تا پايان شهريورماه امسال، ادامه دارد.

اعطایتسهیلات۲۷۷هزار
میلیاردریالیبانکآیندهبه
مشاغلآسیبپذیر

بانکآینده

به گزارش روابط عمومی وزارت صمت: وزير صنعت، معدن و تجارت ، خودروسازان برای تامين نياز داخل بايد ضمن برنامه ريزی 
برای افزايش کمی محصولات خود، بيش از پيش در مسير ارتقای کيفی و توليد خودروی باکيفيت و در شأن مردم گام بردارند.
عليرضا رزم حسينی در جلسه کميته خودرو که در محل وزارتخانه برگزار شد، گفت: به منظور عملياتی شدن شعار سال جاری در 
صنعت خودرو، ايدرو بايد با تلاش حداکثری، برنامه ريزی لازم را انجام دهد. وزير صنعت، معدن و تجارت بر لزوم داخلی ســازی 
حداکثری قطعات خودرو تاکيد کرد و گفت: شرکت های خودروسازی بايد اين مهم را به عنوان يکی از مهم ترين اولويت های کاری 
مدنظر قرار دهند و برای تحقق آن در سال جاری برنامه ريزی کنند. محسن صالحی نيا، رئيس هيات عامل ايدرو نيز در اين جلسه 
با اشاره به برنامه ريزی های انجام شده برای افزايش توليد شرکت های خودروسازی خاطرنشان  کرد: در سال 1400 بيش از يک 
ميليون دستگاه خودرو توسط دو خودروساز بزرگ توليد و روانه بازار خواهد شد. طبق اين گزارش بررسی آمارهای رسمی وزارت 
صنعت و معدن حاکی از توليد 991 هزار و 692 دســتگاه خودرو و کمتر از برنامه در 12 ماه پارســال است. ميزان توليد يادشده 
مشتمل بر توليد 903 هزار و 314 دستگاه سواری )بيش از 91 درصد کل توليدات(، ۸0 هزار و 54۸ دستگاه وانت، 5 هزار و ۸40 
دستگاه کاميونت، کاميون و کشنده، 944 دستگاه اتوبوس، 7۸9 دستگاه مينی بوس و ميدل باس و 257 دستگاه ون است. با توجه 

به توليد ۸31 هزار و 996 دستگاه انواع خودرو در سال 9۸، رشد 2/ 19  درصدی در اين حوزه به ثبت رسيد.

خودروسازان
درمسیرارتقایکیفی
گامبردارند

محسنصالحینیا

طرح پالايش پارسيان سپهر وابسته به ستاد اجرايی فرمان حضرت امام )ره( با ظرفيت توليد سالانه 3.3 ميليون تن اتان، 
پروپان، بوتان و ميعانات گازی و برآورد درآمدزايی يک ميليارد دلاری برای کشور، با عامليت و سرمايه گذاری گروه مالی پارسيان 
به بهره برداری رسيد. طرح پالايش پارسيان سپهر به  عنوان يکی از طرح های پيش رونده صنعت پتروشيمی در دو بخش واحد 
بازيابی اتان در سايت مُهر در استان فارس و واحد تفکيک اتان در سايت عسلويه استان بوشهر احداث شده است. گروه مالی پارسيان 
که به عنوان بانک عامل و يکی از اصلی ترين تامين کننده مالی اين پروژه است، همواره در تلاش برای ايجاد رونق اقتصادی و رشد 
اشتغالزايی بوده است. جالب است که بدانيد اين طرح در زمان ساخت برای بيش از 5300 نفر به طور مستقيم و بالغ بر 15 هزار نفر 
به صورت غيرمستقيم اشتغال ايجاد کرد و در زمان بهره برداری برای ۸00 نفر به صورت مستقيم و بيش از 2 هزار نفر نيز به صورت 
غيرمستقيم اشتغال خواهد داشت و  اين پروژه را می توان از مصاديق واقعی” اقتصاد مقاومتی” نام برد چرا که در اجرای طرح پالايش 
پارسيان سپهر استفاده حداکثری از توان داخلی صورت گرفته است. جالب است که بدانيد تمام پيمانکاران طراحی و راه اندازی اين 
طرح ايرانی بوده و سهم بخش داخل در اجرای اين طرح حدود 60 درصد است. شرکت همپا و هدکو پيمانکار اصلی و شرکت های 

درياساحل، توسعه پارسيان، انرژی گستر نصير و هيربد انرژی از پيمانکاران اجرايی طرح پالايش پارسيان سپهر هستند.

طرحپالایشپارسیانسپهر
بهبهرهبرداریرسید

بانکپارسیان

مديرعامل شرکت ملی نفت ايران با صدور حکمی حميدرضا گلپايگانی را به عنوان مديرعامل شرکت 
ملی حفاری ايران منصوب کرد. به گزارش اعتبار به نقل از  پايگاه اطلاع رسانی شرکت ملی نفت ايران، 
در حکم مســعود کرباسيان خطاب به گلپايگانی آمده است: »با عنايت به سوابق، تجربيات ارزشمند و 
توانمندی جنابعالی در حوزه عمليات حفاری و استخراج منابع هيدروکربوری، به موجب اين حکم به 
عنوان مديرعامل شرکت ملی حفاری ايران منصوب می گرديد. اميد است در پرتو الطاف الهی، در انجام 
وظايف محوله موفق و مويد باشــيد. مديرعامل شــرکت ملی نفت ايران همچنين در حکم ديگری، 
سيدعبدالله موسوی را به عنوان مشاور معاون مديرعامل اين شرکت در امور توليد منصوب کرد.  در حکم 
کرباسيان خطاب به موسوی آمده است: »ضمن قدردانی از زحمات جنابعالی در دوران تصدی مسئوليت 
شرکت ملی حفاری ايران، نظر به پيشنهاد معاونت امور توليد و با عنايت به دانش، تعهد و تجربيات ارزنده 
جنابعالی، به موجب اين حکم به عنوان مشاور معاون مديرعامل در امور توليد منصوب می گرديد. اميد 

است با استعانت از خداوند متعال در انجام وظايف محوله موفق و مويد باشيد.

انتصابمدیرعاملشرکت
ملیحفاریایران

مسعودکرباسیان

خبر افزایش30درصدیحقوقومزایایکارکناندانشگاهآزاداسلامی
دبير هيأت امنای دانشــگاه آزاد اسلامی 
از افزايــش حــدود 30درصــدی حقوق و 
مزايــای کارمنــدان و اعضای هيأت علمی 
دانشــگاه آزاد اســلامی و اختصاص حدود 
500هکتار زمين برای تأمين مســکن خبر 
داد.  به گزارش مهر، ســی و نهمين جلســه 
هيأت امنای دانشگاه آزاد اسلامی به رياست 
دکتر علی اکبر ولايتی رئيس هيأت موسس 
و هيأت امنای دانشــگاه آزاد اســلامی و با 
حضور تمامی اعضا برگزار شــد.  در ابتدای 
اين جلســه، دکتر ولايتی به ارتقای کيفی 
فعاليت های دانشگاه در زمينه های علمی، 
پژوهشــی و اجرايی اشاره کرد و رکن مهم 
ايــن ارتقــا را توجه به وضعيت معيشــتی 
اعضای هيأت علمی و کارمندان دانشــگاه 

آزاد اسلامی دانست. 
محمد مهدی طهرانچی، رئيس دانشگاه 

و دبير هيأت امنای دانشگاه آزاد اسلامی با 
اشــاره به مصوبات جلســه هيــأت امنای 
دانشگاه آزاد اسلامی، گفت: در اين جلسه، 
پيشــنهاد دانشــگاه برای افزايش حقوق 
کارمنــدان و اعضای هيأت علمی، مطرح و 
پس از بحث و بررسی های لازم، مقرر شد: 

الــف( 25درصد بــه حقوق کارمندان و 
اعضای هيأت علمی در ســال 1400اضافه 

شود. 
ب( اقــلام حق مســکن و کمک هزينه 
اقــلام مصرفی خواروبار به ميزان 50درصد 
بــرای کارمنــدان و اعضــای هيأت علمی 

افزايش  يابد. 
ج( با توجه به اصلاح آيين نامه حقوق و 
دســتمزد کارکنان و صــدور احکام جديد 
براســاس آيين نامه اصلاحــی نيز مبلغی 
حــدود ۸00هزار ريال به احکام کارمندان 
اضافه شــود.  لــذا در مجموع بــا افزايش 
25درصدی حقوق و مزايا در سال جديد و 
افزايــش اقــلام حق مســکن و خواروبار و 
همچنيــن اصــلاح آيين نامــه حقــوق و 
دســتمزد، جمعاً حدود 30درصد به حقوق 

و مزايای کارکنان اضافه خواهد شد. 
لازم به توضيح اســت، افزايش ناشی از 
اصــلاح آيين نامه حقوق و دســتمزد فقط 
مربــوط بــه کارمندان اســت.  وی افزود: 
افزايش حقوق و مزايای کارکنان و اعضای 
هيــأت علمــی دانشــگاه از فروردين ماه 

1400اجرايی خواهد شد. 

محمود عليزاده معاون سازمان امور مالياتی کشور طی بخشنامه ای اعلام کرد: سقف معافيت مالياتی در 
سال 1400 سالانه 4۸ ميليون تومان و ماهانه چهار ميليون تومان است.به گزارش روابط عمومی سازمان امور 
مالياتی کشور، در بخشنامه ای که، معاون حقوقی و فنی مالياتی سازمان امور مالياتی به ادارات کل امور مالياتی 
سراسر کشور ابلاغ کرده، آمده است: سقف معافيت مالياتی موضوع ماده ۸4 قانون ماليات های مستقيم، در سال 
1400 سالانه مبلغ 4۸ ميليون تومان تعيين می شود. نرخ ماليات بر درآمد کارکنان دولتی و غيردولتی اعم از 
حقوق و مزايا، قانون ماليات های مستقيم و با رعايت ماده )5( قانون اصلاح پاره ای از مقررات مربوط به پايه حقوق 
اعضای رسمی هيات علمی )آموزشی و پژوهشی( شاغل و بازنشسته دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی به شرح 
زير است: نسبت به مازاد 4۸ ميليون تومان ريال تا 96 ميليون تومان، ده درصد؛ نسبت به مازاد 96 ميليون تومان 
تا 144 ميليون تومان، پانزده درصد؛ نسبت به مازاد 144 ميليون تومان تا 216 ميليون تومان، بيست درصد؛ 
نسبت به مازاد 216 ميليون تومان تا 2۸۸ ميليون تومان بيست و پنج درصد؛ نسبت به مازاد 2۸۸ ميليون تومان 

تا 3۸4 ميليون تومان سی درصد و نسبت به مازاد3۸4 ميليون تومان سی و پنج درصد خواهد بود.

سقفمعافیت
مالیاتیامسال،
۴۸میلیونتومان

محمودعلیزاده

رئيس اتاق مشترک ايران و عراق گفت: حجم پول های بلوکه و منابع ارزی ايران در کشور عراق روزانه در حال 
تغيير اســت، به طوری که هر روز شــاهد آزاد شدن حجمی از اين منابع و از طرفی هم اضافه شدن آنها به دليل 
صادرات کالا هستيم. به گفته يحيی آل اسحاق، بانک های عراقی همکاری مفيد و قابل قبولی با بانک مرکزی ايران 
دارند و همين همکاری ها منجر به دور زدن تحريم ها و در نتيجه انجام معاملات ارزی شــده است. رئيس اتاق 
مشترک ايران و عراق بيان کرد: هم اکنون آزاد کردن پول های بلوکه شده هم از طريق حواله ارزی يا همان پول نقد 
انجام می گيرد و هم از طريق واردات کالا از عراق به ايران که البته مورد دوم بيشتر از مورد اول است. آل اسحاق به 
باشگاه خبرنگاران جوان گفت: روش دوم به اين شکل صورت می گيرد که شرکت های صادرکننده عراقی با دريافت 
نامه ای از بانک مرکزی ايران، معادل ارزش کالای صادراتی خود را از بانک مرکزی اين کشور دريافت می کنند و 
در نتيجه به همين ميزان از حجم پول های بلوکه شده کاسته می شود. وی در پايان تصريح کرد: هم اکنون حجم 
پول های بلوکه شده و منابع ارزی ايران در کشور عراق بين 6 تا 7 ميليارد دلار است که با روالی که طی چند هفته 

گذشت به وجود آمده اين منابع قابل آزادسازی است و نگرانی زيادی بابت اين منابع در داخل وجود ندارد. 

آزادسازیپولهایبلوکه
درعراق
درحالانجاماست

یحییآلاسحاق

مديــرکل هماهنگــی خريــد داخلی شــرکت 
بازرگانــی دولتی ايران گفت: خريد تضمينی گندم 
تا امروز 300 هزار تن محصول به اين شرکت تحويل 
داده شده است.  مرتضی سعادتی کيا با اشاره به روند 
پرشتاب تحويل گندم در مراکز هفت استان سرگرم 
عمليات خريد تضمينی، اظهار داشت: ارزش گندم 

های خريداری شده بيش از يک هزار ميليارد تومان 
است که اسناد گندم های خريداری شده در کمترين 
زمان ممکن پس از ثبت در ســامانه، برای پرداخت 
به بانک عامل ارســال می شــود، اين مقدار گندم در 
قالــب 3۸ هــزار و ۸12 محمولــه از 15 هزار و 75 
گندمکار تحويل گرفته شــده است که در اين ميان 

اســتان خوزســتان با خريد 212 هزار تن پيشــتاز 
تحويل گندم از کشــاورزان اســت و کرمان با حدود 
29 هــزار تــن در رتبــه دوم قــرار دارد. بــه گفته 
ســعادتی کيا، اســتان ايلام به تازگی وارد عمليات 
خريد شــده و اســتان کرمان آغازگر خريد گندم در 

کشور بوده است./ ايرنا

حجم خرید تضمینی 
گندم به ۳00 هزار 
تن رسید
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براســاس گزارش عملکرد وضعيت وام وجوه اداره شــده وزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات، 122 ميليارد و ۸۸ ميليون تومان وام به 
کسب وکارها تخصيص پيدا کرد. بنا براين گزارش و در نشست خبری 
مربوط به رونمايی از ســامانه »توان آفرين، امير ناظمی معاون وزير 
ارتباطات 122 ميليارد تومان ميزان تسهيلات پرداختی به 262 مورد 
کســب و کار با دســته بندی محتوای ديجيتال، اصناف، سرمايه در 
گردش، بازی های موبايلی، اپليکيشن ها، کسب و کارهای نوپا، غيرنوپا، 
پلتفرم، شتابدهنده، وام کرونا، صندوق کارآفرينی اميد، بوم واره، اقتصاد 
ديجيتال، صندوق های سرمايه گذاری جسورانه، طرح های ويژه ملی 
تخصيص پيدا کرده است. از اين ميزان وام، 16 درصد وام بوم واره در 
حرکت به سمت حمايت های هوشمند و هدفمند، 12 درصد کسب 
و کارهای غيرنوپا، 2 درصد کسب وکار نوپا، 2 درصد بازی های موبايلی 
و اپليکيشــن، 14 درصــد پلتفرم ها، 14 درصــد وام کرونا، 3 درصد 
شــتابدهنده ها، 5 درصــد اقتصاد ديجيتال، يــک درصد محتوای 
ديجيتال، 10 درصد منابع اهرمی صندوق نوآفرينی اميد، 4 درصد 
سرمايه درگردش، يک درصد صندوق های سرمايه گذاری جسورانه، 
9 درصد عرضه کننده طرح های ويژه روی پلتفرم های ملی و 14 درصد 
وام کرونا تعلق گرفته است. گزارش عملکرد نشان می دهد، 12 ميليارد 
تومان برای قرارداد عامليت با صندوق کارآفرينی اميد برای 35 مورد 
اهرمی کردن صنايع نيز اختصاص پيدا کرده اســت. از اين همکاری 
می توان به توليد مودم، توليد تلفن همراه، تجهيزات اکتيو ديتاسنتر، 
توليد محتوا، پروژه ابر ايران، تجهيزات انتقال 400 گيگ و 23 مورد 
وام کرونا اشــاره کرد. 19 ميليارد تومان وام بوم واره برای حرکت به 
سمت حمايت های هوشمند و هدفمند کسب وکارها در نظر گرفته 
شــده و 17 ميليارد تومان وام کرونا برای شــرايط بحران که در 6 ماه 
نخست سال گذشته )فروردين تا مهر 99( پرداخت شده است. ميانگين 
وام های تأييد شده ماهانه مبلغ 7 ميليارد و 6۸0 ميليون تومان بوده 
است. در خرداد 99 به دليل طرح واکنش سريع به پاندمی کرونا، حدود 

9 ميليارد تومان تسهيلات به اين موضوع اختصاص پيدا کرد./ ايرنا

 فروش اینترنتی چهار محصول
 به زودی آغاز می شود

 آرمان موســوی مديرعامل ايران دوچرخ گفت: امســال در کنار 
ايجاد تنوع در ســبد محصولات ايران دوچرخ، برنامه توليد 7500 
دستگاه از محصولات متفاوت، افتتاح يک نمايشگاه و يک تعمير گاه 
مجهز و در شأن مشتريان را در برنامه داريم، اين شرکت قديمی ترين 
سازنده موتورسيکلت در کشور است، در سال های اخير بازار فروش 
شرکت از موتورسيکلت های کار به سمت موتورسيکلت های برقی و 
الکتريکی سوق داده  شده است. امسال محصولات جديدی در حوزه 
موتور و ســه چرخه برقی، موتور تريل و چهارچرخ در دســت توليد 
است و ضمن افزايش تنوع محصولات، قصد توليد 7500 دستگاه از 
محصولات متفاوت را داريم.وی در خصوص توليد موتورهای برقی 
توضيح داد: يک تيم متخصص برای محصولات جديد مشغول به 
فعاليت هستند و به دليل وجود مشکلات در زيرساخت ها و مباحث 
قيمتی و اقتصادی ناشی از قيمت بالای باتری ها، تاکنون جايگاهی 
پيدا نکرده است، مشکل اصلی ما و همه شرکت ها تحريم هاست، 
بسياری از مشکلات را مرتفع ساختيم اما همچنان به دليل تحريم ها، 
در انتخاب محصولات به روز و ورود به بازارهای صادراتی مشکل  داريم. 
نوسان بالای نرخ ارز و تورم بالا هم يکی ديگر از چالش های جدی 
شرکت است و اميدواريم سيستم بانکی در اين زمينه کمک کند.به 
گفته مديرعامل ايران دوچرخ نمايشگاه اين شرکت تا پايان ارديبهشت  
در يکی از مناطق تجاری تهران افتتاح و همچنين يک تعمير گاه 
خوب و مجهز و در شــأن مشــتريان در ســال 1400 راه اندازی 
می شود،فروش اينترنتی چهار محصول اين شرکت به دليل ويروس 
کرونا به زودی آغاز می شود، اين پلتفرم که به زودی رونمايی خواهد 
شــد به علــت محدوديت های موجــود در حــوزه پلاک گذاری 
موتورسيکلت در فاز نخست در تهران آغاز به کار می کند و در آينده 
نزديک ارائه سرويس به تمام کشور نيز انجام می شود. محدوديت های 
زيادی در حوزه صادرات موتورســيلکت وجود دارد اما مزيت های 

صادراتی آن بسيار است و اين روال را مطابق قبل ادامه می دهيم.

داروهایسقطجنین
کهدرشبکههای
مجازیبهفروش

میرسند،تقلبیو
قاچاقهستند

بر اساس تفاهم نامه همکاری مشترک بين بانک دی و حميد رزمجو مديرعامل شرکت خدمات فنی رنا، اعطای تسهيلات 
اعتباری به مالکان محصولات سايپاديزل در دستور کار قرار گرفت. در راستای تحقق شعار سال با عنوان »توليد، پشتيبانی ها، 
مانع زدايی ها و به منظور حمايت و پشتيبانی از رانندگان محترم محصولات سايپاديزل و رفع مشکلات مالی، طرح اعطای تسهيلات 
اعتباری به مشتريان در دستور کار قرار گرفت. براساس اين تفاهم نامه، مالکان محصولات سايپاديزل می توانند با مراجعه به تمامی 
شعبه های بانک دی در سراسر کشور نسبت به اخذ تسهيلات جهت خريد قطعات و دريافت خدمات از نمايندگی های شرکت 
خدمات فنی رنا اقدام کنند. رزمجو با قدردانی از اقدامات بانک دی در راستای انجام مسئوليت های اجتماعی خاطر نشان کرد: اين 
بانک تاکنون گام های خوبی را در ارائه طرح های حمايتی برداشته است و بدون شک اين همکاری و تعامل در حوزه خدمات به 
مشتريان اين شرکت می تواند اثرات مثبتی را در بخش خدمات رسانی در کشور به همراه داشته باشد. رحيم طاهری، عضو هيات 
مديره بانک دی نيز در آئين امضای اين تفاهم نامه خاطر نشان کرد: اميدواريم مشارکت و همکاری که بانک دی در قالب اعطای 
تسهيلات به شبکه خدمات و تعميرات خودروهای سنگين آغاز می کند، زمينه ساز تعامل بيشتر با گروه خودروسازی سايپا باشد 
و  تسهيلاتی در قالب کارت اعتباری به مبلغ 500 ميليون ريال به دارندگان خودروهای توليدی شرکت سايپاديزل اعطا می شود.

اعطایتسهیلاتاعتباری
بهمالکان
محصولاتسایپادیزل

بانکدی

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر

علی رزازان، سرپرست گروه پیشگیری و مقابله با قاچاق فرآورده های سازمان غذا و دارو گفت: دارو های سقط جنین که در شبکه های مجازی به فروش می رسند، تقلبی 
و قاچاق هستند. فضای مجازی بستر نامناسبی برای خرید و ارائه دارو ایجاد کرده است که سلامت جامعه را به خطر می اندازد. تا زمانی که موضوع فرهنگ سازی درباره 
خرید دارو از طریق فضای مجازی حل نشــود، نمی توان جلوی این قانون شکنی را گرفت. ســازمان غذا و دارو، برای تبلیغ هیچ دارویی در فضای مجازی به هیچ شرکت و 
داروخانه ای مجوز نمی دهد. بازرسان سازمان غذا و دارو، به طور تخصصی بر تبلیغ دارو در فضای مجازی نظارت دارند و فضای مجازی را رصد می کنند. البته شهروندان 
هم تبلیغات سوء را به اطلاع بخش بازرسی می رسانند و نیز، پلیس فتا هم تبلیغات دارویی که در فضای مجازی وجود دارد را رصد می کند و نتایج رصد را به بخش بازرسی 
سازمان می رســانند. البته داروخانه های خاصی اجازه فروش دارو های سقط جنین را دارند؛ داروخانه های بیمارستانی می توانند دارو های سقط جنین را با تجویز پزشک 
متخصص و با شــرایط قانونی، شرعی و البته حقوقی خاص عرضه کنند. دارو های سقط جنینی که در شبکه های مجازی به فروش می رسند، تقلبی و قاچاق هستند و از نظر 

سازمان غذا و دارو غیر قابل مصرفند و گزارش هایی از عوارض مصرف دارو های تقلبی سقط جنین که از فضای مجازی خریداری شده، به ما می رسد./ جوان آنلاین

اختصاص 1۲۲ میلیارد تومان تسهیلات به 
کسب وکارهای اینترنتی

حاصل فعاليت بيمه آسيا در سال1399، تحقق 113درصدی برنامه تکليفی و ثبت تراز مثبت 3هزار و ۸40 ميليارد 
تومان بود که در مقايســه با ســال 9۸ بيش از 44درصد افزايش داشته است. اين شرکت در سال 1399، بيش از ۸هزار و 
452ميليارد تومان حق بيمه توليد کرد که نسبت به سال 139۸ بيش از 41درصد افزايش داشته است و 4هزار و 612 ميليارد 
تومان خسارت پرداخت کرد که نسبت به سال قبل از آن 3۸ رشد داشته است. به عبارت ديگر، يک هزار و 172ميليارد تومان 
تراز اين شرکت نسبت به سال 9۸ افزايش يافته است. بيمه آسيا با کاهش سهم دو رشته پرريسک بيمه شخص ثالث و بيمه 
درمان و با افزايش سهم رشته های کم ريسک در پرتفوی خود و همچنين مديريت و کنترل ريسک بيمه نامه ها، نسبت خسارت 
خود را با يک درصد کاهش، از 53/ 55 درصد در سال 9۸ به 57/ 54 درصد در سال 99 رساند. در اين گزارش با اشاره به بهبود 
ترکيب پرتفوی اين شرکت، آمده است: از کل پرتفوی شرکت در سال1399، رشته بيمه شخص ثالث و حوادث راننده 6/ 42 
درصد و رشته بيمه درمان نيز ۸/ 15 درصد از کل پرتفوی را به خود اختصاص دادند که در هر دو رشته، 2درصد کاهش نسبت 
به سال 139۸ را می بينيم. با اتخاذ مکانيزمی هوشمندانه در بيمه بدنه خودرو، سهم رشته بيمه بدنه خودرو از 9/ 13 درصد 

در سال 9۸، به 3/ 16درصد در سال 99 افزايش پيدا کرد و سهم آن با سهم رشته بيمه درمان برابر شد.

بیمهآسیا
تحقق11۳درصدی
برنامهتکلیفی
بیمهآسیا

بخش خبری - مرحله ســوم و نهايی 
مطالعات بالينی واکسن کوو ايران برکت، 

صبح ديروز آغاز شد.
پــس از موفقيت واکســن کوو ايران 
برکــت در دو فاز قبلی و تاييد ايمنی آن 
ازســوی مراجع ذيصلاح و صدور مجوز 
ازســوی وزارت بهداشت، صبح ديروز در 
مراســمی با حضور محمد مخبر رئيس 
ســتاد اجرايی فرمان امــام، آخرين فاز 
تست انسانی اين واکسن با هدف تزريق 

واکسن به 20 هزار داوطلب آغاز شد.
مينو محرز عضو ســتاد ملی مقابله با 
کرونــا، حســينعلی شــهرياری رئيس 
کميســيون بهداشــت و درمان مجلس 
شــورای اســلامی و علی اکبر اميرزرگر 
اســتاد ايمونولــوژی دانشــگاه علــوم 
پزشــکی تهران ســه داوطلبی بودند که 

واکسن را تزريق کردند.
مخبر رئيس ستاد اجرايی فرمان امام 
پس از تزريق واکســن به 3 داوطلب اول 
بــا حضــور درجمع خبرنــگاران گفت: 
باوجود ظالمانه ترين تحريمها، توانستيم 
زودتر از موعد پيش بينی شــده به توليد 
انبوه واکســن کرونا برسيم و هم اکنون 
خطوط توليد واکسن با تلاش شبانه روزی 
دانشــمندان دارويی ما، يکی يکی فعال 

ميشــوند و بــه ظرفيت توليــد افزوده 
ميشود.

وی درخصــوص ميــزان توليــد در 
بزرگتريــن کارخانه توليد واکســن در 
منطقه گفت:ظرف مدت بسيار کوتاهی 
توانســتيم خط نيمه صنعتی و صنعتی را 
طراحی و تجهيزات بسيار پيچيده آن را 
با اســتفاده از توان جوانان نخبه کشــور 
راه انــدازی کنيــم و اعــلام ميکنيم در 
ارديبهشــت ماه يک ميليون دوز واکسن 
کرونا را تحويل وزارت بهداشت خواهيم 

داد.
وی افــزود: در خرداد 3 ميليون دوز، 
در تيــر 10 تــا 12 ميليون، در مرداد 12 
تا 15 و تا شــهريورماه امسال درمجموع 
بيش از 30 ميليون دوز واکسن کوو ايران 
برکــت تحويل مردم خواهيم داد که اين 
عدد با توجه به توليد ســاير واکسن های 
ايرانــی تــا آن زمان، ميتواند نياز داخلی 
کشــور برای واکسيناســيون عمومی را 

تامين کند.
مخبر درپاســخ به سوال خبرنگاری 
درخصوص شــايعه توقف توليد واکسن 
کوو ايران برکت در مرحله صنعتی گفت: 
به مشــکل خــوردن روند توليــد انبوه 
واکســن کذب است ودر هفته های اخير 

توفيقــات چشــمگيری درايــن زمينه 
داشته ايم که خارج از تصور ما بود و مردم 
خواهنــد ديــد که در ارديبهشــت يک 
ميليــون دوز تحويل وزارت بهداشــت 

خواهد شد.
رئيس ســتاد اجرايــی فرمان امام در 
زمينه تلاش ساير گروه های دارويی اين 
ســتاد هم گفــت: از ابتدای ورودمان به 
عرصه توليد واکســن، از 6 مسير علمی 
برای توليد واکســن کرونا تلاش کرديم 
که يک مســير امروز به گام نهايی رسيد 
و هر 5 مســير ديگر هم به مرحله تســت 
انسانی رســيده اند و به زودی مطالعات 
بالينی آنها هم آغاز خواهند شد و تا پايان 
ســال کار رابه جايی خواهيم رســاند که 
مردم برای تزريق واکســن بتوانند بين 

گزينه های مختلف انتخاب کنند.
وی درخصوص شــيوه انجام فازسوم 
مطالعــات بالينی هم عنوان کرد: در اين 
فاز واکسن در 6 شهر تهران، کرج، شيراز، 
اصفهان، مشهد و بوشهر برروی 20 هزار 
نفر افراد 1۸ تا 75 سال تزريق ميشود و 
نتايج آن برای وزارت بهداشت ارسال می 
شود. شهرياری رئيس کميسون بهداشت 
مجلس نيز پس از تزريق واکسن در جمع 
خبرنگاران گفت: ســتاد اجرايی فرمان 

امــام بــا ورود به حوزه توليد واکســن و 
موفقيت در ســاخت “کوو ايران برکت” 
کاربســيار بزرگی انجــام داد که باعث 

افتخار ايران و ايرانی شد.
وی افزود: از ابتدا اعلام کردم واکسن 
خارجی نخواهم زد و روزی که واکســن 
ايرانــی بيايــد تزريق ميکنم، در فاز دوم 
تست انســانی اين واکسن هم داوطلب 
بودم اما پذيرفته نشدم. رئيس کميسيون 
بهداشت تاکيد کرد: با اطمينان به مردم 
ميگويــم واکســن کوو ايــران برکت از 
ايمن ترين واکســن های توليدشــده در 
دنياست و اميدوارم هرچه زودتر با پايان 
مطالعات بالينی، به دســت مردم برسد 
ودراين زمينه هم از دنيا بی نياز شــويم. 
مينو محرز عضو کميته علمی ستاد ملی 
مقابله با کرونا هم پس از دريافت واکسن 
گفت:با افتخار ميگويم واکســن ايرانی 
زدم و بــه مردم هم قول ميدهم ايمن تر 
ازاين واکسن پيدا نخواهند کرد و با خيال 
راحت ميتوانند ازاين واکســن استفاده 
کنند. مسئول نظارت بر مطالعات بالينی 
واکسن کوو ايران برکت افزود: کوو ايران 
برکت نخســتين واکسن ايرانی است که 
 بــه مرحلــه تزريق انســانی فاز ســوم

 رسيده است.

واکسنایرانیکرونادرآخرینمرحلهآزمایش

مهدی طغيانی سخنگوی کميسيون اقتصادی مجلس شورای اسلامی درباره اجرای قانون جديد چک گفت: قانون جديد چک 
در راستای حمايت و پشتيبانی از توليد و رفع موانع فضای کسب وکار تدوين شده است و در روند اجرای خود معاملات اقتصادی 
و تجاری را تسهيل خواهد کرد. خوشبختانه بخش مهمی از قانون جديد چک که همان ثبت سيستمی در سامانه صياد می شود 
از آغاز سال 1400 اجرايی شده است. قانون جديد چک در راستای حمايت و پشتيبانی از توليد و رفع موانع فضای کسب وکار 
تدوين شده است و معتقدم قانون مذکور در روند اجرای خود معاملات اقتصادی و تجاری را تسهيل خواهد کرد. البته شايد مشکلات 
جزئی در ابتدای کار به دليل جديد بودن فرايندها وجود داشته باشد که قابل حل است. به عبارتی منطقی نيست به دليل يک 
سری مشکلات جزئی کل قانون  زير سوال برده شود. بررسی های دقيقی در خصوص قانون جديد چک در کميسيون های 
اقتصادی و اصل 90 مجلس شورای اسلامی انجام شده است. نتايج بررسی ها نشان می دهد، عدم اجرای قانون جديد خسارت های 
فراوانی به کشور وارد خواهد کرد. براين اساس اميدواريم دستگاه های مرتبط با اجرای قانون جديد چک به وظايف و تعهدات خود 
عمل کنند. بر اساس بررسی های کارشناسی صورت گرفته، قانون جديد چک تعداد چک های برگشتی را به لحاظ تعداد و ارزش 

نسبت به قبل از اجرای قانون کاهش داده است که اين موضوع اهميت بالای قانون جديد چک را نشان می دهد./ مهر

قانونجدیدچکبارویکرد
پشتیبانیازتولیدتهیه
شدهاست

مهدیطغیانی

رئيس کميته امداد امام خمينی)ره( گفت: مستمری خانواده های تحت حمايت کميته امداد در سال جاری 
به طور ميانگين 67 درصد افزايش يافته اســت. به گزارش »ايرنا، ســيدمرتضی بختياری با قدردانی از تلاش های 
نمايندگان مجلس شورای اسلامی برای تصويب رقم نهايی مستمری مددجويان کميته امداد و سازمان بهزيستی 
افزود: در لايحه بودجه 1400 افزايش 25 درصدی مستمری مددجويان پيشنهاد شده بود که با پيگيری سازمان های 
حمايتی و نمايندگان، پس از بررسی های کارشناسی، در نهايت با تخصيص بودجه از محل تبصره 14، افزايش 67 
درصدی مستمری خانواده های تحت حمايت به تصويب مجلس شورای اسلامی رسيد. وی با تشريح جزئيات ارقام 
مستمری پرداختی به خانواده های تحت حمايت در سال جاری عنوان کرد: خانواده مددجوی تک نفره سال گذشته 
مبلغ 19۸ هزار تومان مستمری دريافت می کرد که اين رقم در سال جاری به 350 هزار تومان می رسد. همچنين 
رقم پرداختی برای خانواده دو نفره از 331 هزار تومان به500 هزار تومان و برای خانواده سه نفره از 430 هزار تومان 
به 700 هزار تومان رسيده است. بختياری افزود: در سال 1400 خانواده چهار نفره تحت حمايت 900 هزار تومان 

و خانواده پنج نفر به بالا يک ميليون و 100 هزار تومان مستمری دريافت خواهد کرد.

افزایش۶۷درصدی
مستمریمددجویان
درسال1۴۰۰

سیدمرتضیبختیاری

مهدی چمران رئيس اسبق شورای شهر تهران با اشاره به عملکرد مديريت شهری فعلی تهران گفت: تعدادی فضای سبز و زمين 
چمن و غيره در جنوب شهر ايجاد شده اما به طور کلی، توقفی در کل شهر تهران ايجاد شده است. نه فقط در بحث شمال و جنوب 
بلکه به طور کلی، توقفی در کل شهر تهران ايجاد شده است البته کارها و پروژه هايی هم در شهر به اجرا در آمده و اين طور نيست 
که کاری نشده باشد اما سرعتی که بايد را نداشته است. تعدادی فضای سبز و زمين چمن و غيره در جنوب شهر ايجاد شده اما 
کار خاصی که تغيير و تحول چشمگيری به وجود آورد، مشاهده نمی شود، در برخی محلات مانند محله شهيد هرندی نيز اقداماتی 
که از قبل صورت گرفته بود ادامه يافت و کمی پارک ها گسترش داده شد اما اقدام شاخصی را به خاطر نمی آورم. يکسری پروژه 
نيز در سطح کلان شهر اجرا می شود که مختص شمال يا جنوب نيست مانند بزرگراه يادگار امام که متأسفانه امتداد آن متوقف 
مانده در حالی که انتظار داشتيم اين پروژه خوب، پيگيری شود اما اينطور نشد و با رسيدن به خيابان امام خمينی)ره( متوقف شده 
است؛ اين پروژه بايد تا پل شهيد کاظمی امتداد يابد اگرچه عبور آن از ميان بافت های فرسوده کار دشواری است اما تحول خوبی 
ايجاد می کند.  اقداماتی از اين دست و همچنين توسعه مترو نيز می تواند تحولات خوبی در مناطق مختلف به ويژه مناطق جنوبی 

ايجاد کند اما به طور قطع برای ارتقای وضعيت جنوب شهر بايد برنامه ريزی های جديدی صورت گيرد./ تسنيم

وضعیت
وکارنامهشورای
شهرتهران

مهدیچمران

بانک مرکزی مهم ترين تکاليف شبکه بانکی کشور مقرر در قانون بودجه سال 1400 کل کشور را ابلاغ کرد. به گزارش »ايسنا، 
بانک مرکزی در بخشنامه ای اهم تکاليف شبکه بانکی کشور مقرر در قانون بودجه سال 1400 کل کشور را به شرح زير ابلاغ کرد:

جزء )3-2( بند الف تبصره 2: بانک های دولتی مکلفند همکاری های لازم در اخذ ســـفارش های خريد و فروش واحدهای 
ســرمايه گذاری صندوق يا سهام موضوع اين جزء را از طريق شعب خود انجام دهند. بند )ح( تبصره 2: هرگونه توثيق سهام 
شرکت های دولتی مشمول واگذاری نزد موسسات مالی و اعتباری جهت اخذ تسهيلات، جز با تاييد کتبی وزير امور اقتصادی و 
دارايی ممنوع است. بند )ز( تبصره 1۸: به بانک ها و موسسات اعتباری غيربانکی اجازه داده می شود از محل منابع خود از جمله 
منابع حاصل از واگذاری دارايی های مازاد در هر يک از طرح )پروژه(های بزرگ زيربنايی و طرح های تملک دارايی های سرمايه ای 
نظير طرح های آزادراهی و بزرگراهی و راه های اصلی، صنعتی و توليدی در قالب تامين مالی و تملک و ايجاد شرکت و صندوق 
طرح )پروژه( و حداکثر تا سقف 40 درصد از سرمايه پايه خود )با احتساب سهم سرمايه گذاری در شرکت های مرتبط با فعاليت 
بانکداری( مشارکت کنند. بانک ها و موسسات اعتباری موظفند حداکثر ظرف مدت پنج سال پس از بهره برداری از طرح های 
صنعت و توليدی مذکور نسبت به واگذاری آنها اقدام کنند، در غير  اين صورت با گذشت پنج سال از تاريخ بهره برداری مشمول 

جريمه های ماده )17( قانون رفع موانع توليد رقابت پذير و ارتقای نظام مالی کشور می شوند.

ابلاغتکالیف
بودجهامسال
بهبانکها

بانکمرکزیج.ا.ایران

افزايش سرمايه 291درصدی بيمه سينا با موافقت اعضای مجمع تصويب شد. مجمع عمومی فوق العاده 
اين شرکت با حضور 76درصد سهامداران و با رعايت کامل پروتکل های بهداشتی برای بررسی و تصويب 
افزايش سرمايه برگزار شد. در ابتدای جلسه، هيات رئيسه مجمع با ترکيب محمد نوين به نمايندگی از شرکت 
ره نگار خاورميانه به عنوان رئيس مجمع، مصطفی زروندی به نمايندگی از شرکت مادرتخصصی مالی و 
سرمايه گذاری سينا به عنوان ناظر اول، رسول محمدقلی به نمايندگی از بنياد علوی به عنوان ناظر دوم، مصطفی 
رجب لو به عنوان نماينده بازرس قانونی و حسابرس )موسسه مفيد راهبر(، کتايون هدايت پور به عنوان دبير 
مجمع و نماينده بيمه مرکزی در جايگاه و نماينده فرابورس به صورت برخط تشکيل شد. براساس اين گزارش، 
در ابتدای اين مجمع رضا جعفری، مديرعامل بيمه سينا گزارش توجيهی افزايش سرمايه از محل تجديد 
ارزيابی دارايی ها را به صاحبان سهام ارائه کرد و پس از آن سهامداران به اتفاق آرا با افزايش سرمايه بيمه سينا 
از 150 به ۸/ 5۸7 ميليارد تومان به ميزان 291درصد موافقت کردند. سپس مجمع عادی به طور فوق العاده 
بيمه سينا با دستور انتخاب محاسب فنی )آکچوئر( نيز برگزار شد که طی آن با تصويب سهامداران، اختيار 

انتخاب محاسب فنی )آکچوئر( بيمه های غيرزندگی شرکت به هيات مديره تفويض شد.

مهرتاییدمجمع
برافزایشسرمایه
بیمهسینا

بیمهسینا

سيدشمس الدين حسينی، وزير سابق امور اقتصادی و دارايی و نماينده فعلی مجلس شورای اسلامی،  درباره نهاد 
FATF گفت: نهادهايی مانند FATF مراکزی هستند که به ظاهر کارکرد »اقتصادی دارند و به ظاهر برای تسهيل مناسبات 
اقتصادی سالم کار می                                   کنند اما در واقع اينها نهادهای کاملا »امنيتی هستند که از طريق ابزار اقتصاد، می خواهند سلطه 
»سياسی خود را بر ديگر کشورها تحکيم کنند بنابراين اگر ما بخواهيم الزامات مدنظر چنين گروه هايی را بپذيريم و مثلا 
عضو کنوانسيون هايی مانند پالرمو و CFT شويم، آنها نيز بايد الزامات ما را بپذيرند. در مواجهه با نهادهايی مانند FATF توجه 
به چند نکته اهميت حياتی دارد؛ از جمله صبغه و سابقه و هدف اين نهادها که نشان می دهد پرونده سفيد و خوبی ندارند و 
ديگر، توجه به اين نکته که ما در تعامل با اين نهادها بايد هوشمندانه و از سر عزت، حکمت و مصلحت عمل کنيم نه از سر 
انفعال. کما اينکه درباره ديگر معاهدات نيز ما بايد منافع مان را در قبال آنها بهينه کنيم که وقتی محدوديتی را می پذيريم، بايد 
حتما مزيت و امتيازی را هم به دست بياوريم؛ علاوه  بر اين بايد از ظرفيت حقوقی و سياست حقوقی مشخصی که سازگار با 
قانون اساسی ما است، بهره بگيريم و بر اساس آن حرکت کنيم و توجه داشته باشيم که اين نهادها دارای ماهيت دوگانه 

هستند و ماهيت اصلی آنها امنيتی است و مخالفان و موافقان بايد با يک نگاه راهبردی به اين مسأله نگاه کنند. / فارس

FATFیک
نهادکاملاامنیتیاست،
نهاقتصادی

سیدشمسالدینحسینی
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وزیر جهاد کشاورزی: استان های مرزی 
مراقب قاچاق گندم از کشور باشند

وزير جهادکشاورزی بر لزوم مراقبت از استان های مرزی 
برای جلوگيری از خروج گندم به صورت قاچاق از کشــور 

تاکيد کرد.
کاظم خاوازی در جلســه ستاد عالی زراعت که با حضور 
مديران ارشــد ســتادی و استانی وزارت جهاد کشاورزی به 
صــورت ويدئوکنفرانــس برگزار شــد، تصريح کرد: مبنای 
قيمت خريد تضمينی هر کيلوگرم گندم از کشاورزان 5 هزار 
تومان است و همه رؤسای جهاد کشاورزی استان ها، بنياد 
ملی گندمکاران و ســاير مراجع ذيربط بايد تلاش کنند تا 
گندم مازاد بر نياز کشاورزان به طور کامل خريداری شود.
وی نقــش بنياد ملی گندمکاران، مراکز دهســتان ها و 
شهرستان ها و همچنين سازمان مرکزی تعاون روستايی را 
در تشــويق کشــاورزان به تسريع در فروش گندم به دولت، 
ثبت در ســامانه ها و نظارت بر روند خريد تضمينی گندم 
مهم توصيف و تاکيد کرد: بايد در قالب يک سامانه و همچنين 
شماره تلفن ملی، امکان طرح مشکلات احتمالی گندمکاران 
بــرای فروش محصولشــان بــه دولت فراهم شــود.وزير 
جهادکشاورزی پايش لحظه ای روند خريد تضمينی گندم 
را ضروری دانست و افزود: همه همکاران در سطح دهستان ها 
بايد اين روند را رصد کنند و اين اطلاعات در سطح استانی 
 و ملــی پايــش شــود تا بتوانيم مشــکلات کشــاورزان را 

برطرف کنيم.
وی با يادآوری اينکه ســال گذشــته به خاطر تغيير الک 
گندم، برخی از کشاورزان محصول خود را به مراکز فروش 
تحويــل ندادند و بلافاصله توســط واســطه ها گندم آنان 
خريداری شد، تصريح کرد: تمام خريدهای گندم که توسط 
اتحاديه ها، تعاونی هــا، کارخانجات ماکارونی، کارخانجات 
انجمن های خوراک دام و طيور و ... انجام می شود و بايد در 
ســامانه خريد تضمينی گندم ثبت شــود و رؤسای سازمان 
جهاد کشــاورزی اســتان ها لازم است اين موضوع را پايش 
کنند، در قالب طرح ياوران توليد که با استقبال سازمان های 
جهاد کشاورزی استان ها هم روبرو شد، لازم است محققان 
و مروجان به طور مستمر وضعيت مزارع گندم را رصد کنند 
تــا کاهش توليد اتفاق نيفتــد، همان طور که برای تحويل 
ســريع گندم توسط کشاورزان مشوق تعيين شد، درصدد 
هستيم تا برای دست اندرکارانی که در خريد گندم سرآمد 

هستند هم مشوق هايی در نظر گرفته شود.
وی با بيان اينکه پايش و مبارزه به موقع با آفات گياهی 
و تغذيه مناســب اگر به خوبی انجام شــود، 10 تا 15 درصد 
توليد گندم در سال جاری افزايش خواهد يافت، اذعان کرد: 
اطلاع رســانی درباره وزش بادهای گرم در برخی مناطق و 
تأثير آن بر کاهش عملکرد مهم اســت و به زودی با وزارت 
راه و شهرسازی در زمينه بهره مندی از اطلاعات هواشناسی 
تفاهمنامه امضا می کنيم تا بتوانيم مزارع را بهتر رصد کنيم.
همچنين لازم اســت بذر گواهی شده، کودهای کشاورزی 
و انواع آفت کش های مورد نياز برای کشت پاييزه برنامه ريزی 

و تدارک ديده شود./ مهر

تسهیل مراحل اخذ ضمانت نامه برای 
صنایع کوچک

مديرعامــل صنــدوق ضمانت ســرمايه گذاری صنايع 
کوچــک مهم ترين برنامه های اين صندوق را برای ســال 
1400 اعلام کرد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
وزارت صمت محمدحسين مقيسه گفت: نظر به اينکه تمام 
فرآيندهای صدور ضمانت نامه به صورت برخط و تحت وب 
صورت می گيرد، يکی ديگر از برنامه های امســال صندوق 
که شــروع آن از ســال گذشــته آغاز شــده است، بازبينی 
http://( فرآيندهــای ســامانه صــدور ضمانت نامــه
zemanat.sif.ir( جهت تسهيل و کوتاه تر شدن مراحل 
اخــذ ضمانت نامه اســت، وظيفه اصلــی صندوق ضمانت 
سرمايه گذاری صنايع کوچک تامين اعتبار در حوزه صنايع 
کوچک از طريق صدور انواع ضمانت نامه است. ضمانت های 
صندوق به دو بخش اعتباری و پيمانکاری تقسيم می شود 
کــه ضمانت های اعتباری جهت پوشــش کســری وثيقه 
تســهيلات اعطايــی بــه صنايع کوچک به نفــع بانک ها و 
موسسات اعتباری دارای مجور بانک مرکزی؛ صادر می شود 
و ضمانت نامه های پيمانکاری نظير ضمانت نامه شرکت در 
مزايده، مناقصه، حسن انجام کار و پيش پرداخت با شرايط 
سهل تر از سيستم بانکی به نفع کارفرمايان صادر می شود، 
ســقف ضمانت نامه های صنــدوق فعلا با مجوز مجمع 30 
ميليارد ريال اســت که با سيســتم اعتبارسنجی دقيقی که 
در صندوق اعمال می شود تمام سعی بر آن است که خدمات 
صندوق به نحو احسن در اختيار آن دسته از صاحبان صنايع 
کوچــک قــرار گيرد کــه اراده آنان بر اســتفاده صحيح از 
تســهيلات ماخوذه جهت توســعه و اعتلای واحد توليدی 
خود در مســير درســت است. به همين منظور هيات مديره 
صنــدوق اولويت هــای صــدور ضمانت نامــه را به صورت 
طرح های دانش بنيان )دارای مجوز دانش بنيان(، واحدهای 
صادراتی )دارای ســوابق صادراتی در 3 ســال گذشــته(، 
طرح های ايجادی با پيشــرفت فيزيکی حداقل 60 درصد، 
تامين سرمايه در گردش جهت افزايش ظرفيت توليد برای 
واحدهــا، طرح هــای توســعه ای که با ظرفيــت کامل در 
حال حاضر فعاليت می کنند و طرح های اشتغال زا )طرح هايی 
که نســبت ســرمايه گذاری به اشتغال پايين داشته باشند( 
مصــوب کرده و بنای اعطای خدمات صندوق نيز بر همين 
روال است. با توجه به اهميت حفظ کفايت سرمايه صندوق 
يکی از اهداف و برنامه  های جدی در ســال جاری پيگيری 
افزايش سرمايه صندوق است. از آنجا که تعهدات صندوق 
تا پايان ســال 1399، نزديک به 500 ميليارد تومان اســت 
که 5 برابر سرمايه صندوق است، برای کاهش ريسک، حفظ 
کفايت ســرمايه و ارائه خدمات به صنايع کوچک افزايش 
سرمايه صندوق به شدت ضروری به نظر می آيد،برنامه فعلی 
صندوق در ســال جاری صدور ضمانت نامه به ارزش 100 
ميليــارد ريــال در حوزه صنايع کوچک اســت که چنانچه 
افزايش ســرمايه مناســب و تغييرات در فضای کسب و کار 

صورت پذيرد، يقينا اين ميزان افزايش پيدا خواهد کرد.

 در بيســت وســومين آييــن پويش
 ره ســلامت، آغاز فاز ســوم کارآزمايی 
بالينی واکســن کرونا انســتيتو پاستور 
ايــران و انســتيتو فينلای کوبــا، وزير 
بهداشــت و درمــان با اهــداء لوحی از 
تلاش های شرکت فولاد مبارکه در تامين 
رايگان اکســيژن و مجهــز کردن مراکز 
درمانی هنگام شيوع کرونا تقدير و تشکر 

کرد.
گــزارش خبرنــگار فولاد؛  بيســت 
وسومين آيين پويش ره سلامت، آغاز فاز 
ســوم کارآزمايی بالينی واکســن کرونا 
انســتيتو پاستور ايران و انستيتو فينلای 
کوبــا با حضور وزير بهداشــت و درمان، 
اســتاندار اصفهان، نماينده ولی فقيه در 
اســتان اصفهــان، نماينــدگان مجلس 
شــورای اسلامی، مســئولان استانی و 
روســای دانشــگاه های علوم پزشــکی 
اصفهــان و کاشــان، معــاون تکنولوژی 
شــرکت فــولاد مبارکه و مديــر روابط 
عمومی شرکت فولاد مبارکه در دانشگاه 

علوم پزشکی اصفهان برگزار شد.
فولاد مبارکه دغدغه تامین اکسیژن 

بیمارستان ها را بر طرف کرد
طاهره چنگيز، رئيس دانشــگاه علوم 
پزشــکی استان اصفهان، در اين مراسم و 
ســتاد استانی مقابله با کرونا اظهار کرد: 
از شــرکت فولاد مبارکه به پاس همراهی 
يکساله با دانشــگاه علوم پزشکی تقدير 

می کنيم.
وی افزود: آنچه بارها و بارها گفته شده 
اين اســت که فــارغ از کمک های ريالی 
شــرکت فولاد مبارکه در مقابله با کرونا، 
با تامين رايگان اکســيژن بيمارستان ها و 
مراکــز درمانی توســط اين شــرکت به 
آسودگی خاطر در تامين اين ماده حياتی 

برای بيماران مبتلا به کرونا رســيديم.
رئيس دانشــگاه علوم پزشکی استان 
اصفهــان تصريح کرد: اهميت و ضرورت 
اقدام شرکت فولاد مبارکه آن جا نمايان 
می شــود که مراکز درمانی با محدوديت 
تامين اکسيژن و تجهيزات تانک اکسيژن 
و عدم دسترسی به اکسيژن سازها مواجه 
بودند که با حمايت شرکت فولاد مبارکه 

اصفهان برطرف شد.
چنگيز با بيان اينکه اقدام شرکت فولاد 
مبارکه در تامين رايگان اکســيژن مورد 
نيــاز مراکــز درمانی بــه  دغدغه تامين 
اکســيژن برای بيماران کرونايی خاتمه 
داد، گفت: تامين اکسيژن رايگان توسط 
شرکت فولاد مبارکه به نياز مراکز درمانی 
اســتان اصفهان، اســتان  های هم جوار و 
حتی برخی بيمارســتان های شهر تهران 

پاسخ داد.

وی خاطرنشــان کــرد: داروی اصلی 
بيماران مبتلا به کرونا اکسيژن است؛ به 
بيان ديگر دارويی مهمتر از اکسيژن برای 
اين بيماران وجود ندارد. اميدواريم ساير 
صنايع که به نوعی با اکســيژن به عنوان 
يک محصول فرعی سر و کار دارند هم به 
کمک بيمارســتان و مراکز درمان بيايند. 
اگر اين اتفاق رخ دهد ديگر لازم نيســت 
بيمارســتان های کشور با دغدغه تامين 

اکسيژن مواجه باشند.

همراهی پیوسته فولاد مبارکه با 
مردم؛ از مقابله با کرونا تا کمک به 

تحصیل دانشجویان
ســيد مهدی نقوی، معاون تکنولوژی 
فولاد مبارکه اصفهان، نيز در اين حاشيه 
ايــن جلســه در خصــوص اقدامات اين 
شرکت در دوران شيوع کرونا اظهار کرد: 
با شــيوع بيماری کرونا در کشــور، فولاد 
مبارکــه بــه عنــوان يــک شــرکت 
مســئوليت پذير تلاش کرد در کنار مردم 
قرار بگيرد و در شرايط خاص و ويژه کشور 

کمک های بسياری را ارائه داد.
وی ادامــه داد: اختصاص بودجه قابل 
توجه برای خريداری تجهيزات مورد نياز 
بيمارســتان ها تحت نظر دانشــگاه علوم 
پزشــکی و ارائــه اکســيژن رايــگان به 
بيمارســتان های کشور از جمله اقدامات 
مهــم فولاد مبارکه و شــرکت  های تابعه 
نظير فــولاد هرمزگان، فولاد ســنگان، 
فولاد اميرکبير کاشــان و ... در راســتای 
مســئوليت های اجتماعی اين شــرکت 
محســوب می شــود. معاون تکنولوژی 
فــولاد مبارکــه اصفهــان بــا توجه به 
قرارگرفتن کشــور در موج چهارم کرونا 
عنوان کرد: در حال حاضر و با شروع موج 
چهارم کرونا همچنان مهم ترين نياز يک 
بيمار کرونايی اکســيژن است. بر اساس 
سخن پزشکان زمانی که فردی به بيماری 
کرونا مبتلا می شــود، 7 برابر گذشته به 
اکســيژن نياز دارد بنابراين فولاد مبارکه 

تلاش کرده است مهمترين فاکتور مورد 
نياز بيمارســتان ها را در اختيار آنها قرار 
دهــد تا بيمارســتان ها دغدغــه ای در 

خصوص تامين اکسيژن نداشته باشند
نقوی خاطرنشان کرد: اقدامات حوزه 
بيمــاری کرونــا تنها يکــی از اقدامات 
مسئوليت های اجتماعی فولاد مبارکه به 
شــمار می رود. اين شــرکت در مسائل 
ديگری مانند آب، محيط زيست، تحصيل 
دانشــجويان در دوران کرونــا و ... نيــز 
اقداماتی انجام داده اما اين روزها اقدامات 
کرونايی با توجه به حساســيت شرايط و 
خطــر پيش روی مردم، به صورت خاص 
 از ســوی شــرکت فــولاد مبارکه دنبال 

می شود.
نقش مهم شرکت فولاد مبارکه در 

مقابله با شیوع کرونا
کيانوش جهانپور، سخنگوی سازمان 
غذا و دارو، در گفت و گو با خبرنگار فولاد 
با اشاره به اقدامات شرکت ها به ويژه فولاد 
مبارکــه در مقابله با کرونا اظهار کرد: در 
مســير بســيج ملی مقابله با کرونا شاهد 
مشــارکت بخش هــای مختلــف اعم از 
انجمن هــا و موسســات غيــر دولتــی، 
خيريه ها، نهادهای مردمی، سازمان ها و 
بخش خصوصی شــامل ســازمان های 

تجاری و صنعتی بوديم.
وی افزود: در اين راســتا شرکت هايی 
که سابقه بيشــتری در حوزه مسئوليت 
های اجتماعی داشند، کمک های شايانی 
کردند که اميدواريم ارتقا پيدا کند. رئيس 
مرکــز اطلاع رســانی وزارت بهداشــت 
تصريح کرد: بخشــی از اين ياری رسانی 
در قالب پويش ره سلامت به فعاليت های 
اطلاع رســانی و مشــارکت نشــان های 

تجاری آغاز شد. 
شــرکت فولاد مبارکــه و تعدادی از 
شــرکت های بــزرگ در اســتان های 
مختلــف، نقش قابــل توجهی در تامين 
اکســيژن مورد نياز و  پشتيبانی در حوزه 
های ديگر ايفا کردند که قابل تحســين 

بوده و اميدواريم که در ماه های آتی ادامه 
داشته باشد.

جهانپــور ادامــه داد: شــرکت های 
بســياری از جمله فولاد مبارکه در طرح 
بســيج ملــی مبارزه با کرونــا، نه تنها در 
محــدوده جغرافيايی خودشــان بلکه به 
اســتان های ديگر نيز کمک های شايانی 
کردند. حوزه مســئوليت های اجتماعی 
برای برندها و شرکت های مختلف، حوزه 
ای اســت که علاوه بر تعهدات انســانی و 
اخلاقی در حوزه توســعه ســازمان ها و 
مســيری کــه در آينده پيــش رو دارند 

تسهيلگر خواهد بود.
به گزارش خبرنگار فولاد، در بيســت 
وسومين آيين پويش ره سلامت، آغاز فاز 
ســوم کارآزمايی بالينی واکســن کرونا 
انســتيتو پاستور ايران و انستيتو فينلای 
کوبا، وزير بهداشت و درمان از حميدرضا 
عظيميــان، مديرعامل فولاد مبارکه، به 
دليــل اقدامــات موثر اين شــرکت در 
مديريــت بحــران کرونا اعــم از تامين 
اکسيژن رايگان بيماران مبتلا به کرونا و 
تجهيز مراکز درمانی تقدير و تشکر کرد. 

متن لوح مذکور بدين شــرح است:
»جناب آقای مهندس عظيميان

مديرعامــل محتــرم مجتمــع فولاد 
مبارکه اصفهان

باسلام؛
نظر به نامه شــماره 14594/2/12پ 
مــورخ 1۸/09/1399 رئيــس محترم 
دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی 
درمانی اصفهان، بدينوســيله از همکاری 
حمايت و مساعدت های مالی و تجهيزاتی 
جنابعالــی جهــت کنتــرل بيمــاری 

کوويد-19 تشکر و قدردانی می نمايم.
اميد اســت در ادامه راه نيز بتوانيم از 
مســاعدت ها و همدلی های ارزشــمند 
جنابعالــی و ديگــر مســئولين محترم 
کشورمان بهره مند گرديم و هر چه زودتر 
شــاهد ســلامتی و شــادابی مردم عزيز 

کشورمان باشيم.
دکتر سعيد نمکی.

شايان ذکر است اين لوح به نمايندگی 
از مديرعامل توســط سيد مهدی نقوی، 
معاون تکنولوژی شــرکت فولاد مبارکه، 
دريافت شــد. گفتنی است، شرکت فولاد 
مبارکــه تاکنــون بيــش از 12 هزار تن 
اکســيژن مورد نياز بيمارستانهای کشور 
را به صورت رايگان تامين کرده و از سوی 
ديگر به تجهيز بيمارســتان های استان 
اصفهان ياری رسانيده است. بديهی است 
اين شرکت تا مهار بيماری کرونا با ايفای 
 مســئوليت اجتماعی بــه اين مهم ادامه 

می دهد.

تقدیروزیربهداشتازفولادمبارکهدرحمایتمالیوتجهیزاتی
درکنترلکووید-19

خبر خبر

دکتر علیرضا رئیسی، معاون بهداشت وزارت بهداشت گفت: سقط جنین بحث مهمی است و هم اکنون آماری بین ۲00 هزار تا ۴00 هزار سقط در سال مطرح می شود، اما این عدد ها مهم نیست، چون 
حدسی هستند چراکه اولاً سقط جنین یک اقدام غیرقانونی است و، چون خود فرد درخواست سقط دارد و فرد مقابل هم آن را با رضایت انجام می دهد و شاکی نداریم نمی توانیم عدد و رقم درستی 
عنوان کنیم. بالاترین آمار سقط غیرقانونی در خانه ها اتفاق می افتد و مهم ترین ابزار سقط غیرقانونی قرص است، این قرص ها باعث سقط ناقص یا کامل می شود و بعد مادران به دلیل خونریزی نیاز 
به بیمارستان پیدا می کنند. بنا بود تا قرص های سقط جنین در دسترس نباشد، اما با یک جست وجو در اینترنت قرص سقط جنین در کمتر از یک ساعت به دست فرد می رسد و دسترسی به این 
قرص ها آسان است و باید پلیس فتا و دادستان ها به موضوع سقط غیرقانونی و عرضه این قرص ها در فضای مجازی ورود کنند و اینکه یک بهورز، مادر بارداری را به مرکز سقط غیرقانونی ارجاع دهد 
نابخشودنی است و باید محکم برخورد کنیم و با کوچک ترین تخلفات برخورد و از بروز این تخلفات کوچک جلوگیری کرد. اما سقط غیرقانونی پدیده شو می است و باید از آن جلوگیری کرد و یکی از 
توصیه های بهورزان و پیگیری ها باید در این زمینه باشد تا مادران باردار به دنبال سقط غیرقانونی نروند. هرچند دلایل بسیاری برای این اقدام وجود دارد، اما باید دانست که سقط غیرقانونی قتل نفس 

بوده و کاری حرام و گناه کبیره است و بهورزان باید مراقبت کنند تا در جمعیت تحت پوشش چنین اقدا می رخ ندهد و حتی با کوچک ترین تخلفی در این زمینه برخورد کنیم./ جوان آنلاین

سلامت
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی خبر داد

آغاز تولید واکسن »اسپوتنیک از هفته آینده در ایران
وزير بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی از 
توليد واکسن روسی »اسپوتنيک در استان البرز 

از هفته آينده خبر داد.
به گزارش ايسنا، سعيد نمکی در جلسه استانی 
مقابلــه با کرونا در البرز ، گفت: هفته آينده توليد 
واکسن کرونا به طور مشترک با روسيه در همين 
استان آغاز خواهد شد که در پايان بهار، ايران به 
يکی از توليدکنندگان خوب واکسن کرونا تبديل 
می شود و در آينده ای نزديک اين واکسن از البرز 

به ساير کشورها صادر خواهد شد.
وزير بهداشت همچنين با بيان اين که واکسن 
کرونای توليدی برکت هم فاز 2را سپری کرده و 
بزودی وارد مرحله فراخوان فاز 3می شود، ادامه 
داد: در پايــان ارديبهشــت هــم توليد واکســن 
مشترک کرونا که اکنون فاز سه کيميکال را طی 
می کند به پايان می رسد و اميدواريم بزودی وارد 

فاز توليد انبوه آن شويم.
وی با تاکيد بر اين که عزت ملی در توليد ملی 
اســت، ادامه داد: بزرگان ما بارها توصيه کرده اند 
که به سمت و سوی توليد داخل و خودکفايی در 
امور پيش برويم و اين حکمتی است که امروز از 

سوی همه دنيا پذيرفته شده است.
وی با تاکيد بر اين که به واکسن توليد داخلی 
ايمان داريم، تاکيد کرد: در زمان تزريق واکســن 
اسپوتنيک عده ای با ايجاد شائبه  افکار عمومی را 
به هم ريختند ولی من برای آرام کردن شــرايط 
به جگر گوشــه خودم اين واکسن را تزريق کردم 
تا نشــان دهم اين واکســن ايمن است و اگر قرار 
باشــد با تزريق آن اتفاقی برای مردم بيفتد، اول 

برای فرزند خودم می افتد.
اين مســئول گفت: در آينده فقط کشورهايی 
موفــق به تزريق واکســن کرونا به مردمانشــان 
خواهند بود که خودشــان واکسن اين ويروس را 
می ســازند و مابقی کشــورها معطل و سرگردان 

خواهند بود.
وی همچنيــن با بيان اين کــه داروهای ضد 
ويروس توليد داخل است، توضيح داد: در روزهای 
اول شيوع کرونا برای خريد يک آمپول ساده ناچار 
بــه پرداخــت 57 دلار بوديــم ولــی امروز هيچ 

کمبودی در اين حوزه وجود ندارد.
نمکی در بخش ديگری از ســخنانش با بيان 
اين که افزايش قابل توجه شمار بيماران کرونا از 

اوايل هفته آينده دور از انتظار نيست، تاکيد کرد: 
من در اتاق هواشناسی نشسته ام و ورود جبهه های 
بارشــی را رصد می کنم به همين دليل نبايد به 

اين کاهش يکی دو روزه را لحاظ کرد.
وزير بهداشت ادامه داد: از سال گذشته برنامه 
ريزی برای اضافه کردن 13هزار تخت بيمارستانی 
انجام گرفت که در تاريخ کشــورمان بی ســابقه 
بوده، چون تا پيش از اين بيشترين تختی که در 

يکسال اضافه شده، 4500 عدد بوده است.
آغاز توزیع عمومی واکسن

به گزارش ايسنا، نمکی همچنين درباره نحوه 
توزيع عمومی واکسن تاکيد کرد: تزريق عمومی 
واکســن کرونا به شــکل گسترده از دوشنبه آغاز 
شده است و تاخير های اتفاق افتاده هم به دليل 
بدعهدی کسانی که قرار بود واکسن را نه فقط به 

ما بلکه به دنيا بدهند.
وی افزود: پارســال 16ميليون و ۸00هزار دز 
واکســن کرونا از کوواکس خريداری کرده بوديم 
ولــی بــه دليل ســاختار نابهنجــاری که در اين 
مجموعه وجود دارد اين واکســن ها دير به کشور 
رسيد و بخشی که قرار بود اسفندماه به دست ماه 

برسد ، فروردين ماه وارد کشور شد.
نمکی ادامه داد: مقداری واکســن هم از هند 
خريداری کرده بوديم که پس از واردات بخشــی 
از آن، هنــد صادرات واکســن را نه فقط به ايران 
بلکه به ساير کشورها را ممنوع اعلام کرد. به گفته 
وزير بهداشــت از دو ميليون دز واکســنی که از 
روسيه خريداری شده است ، فقط 400هزار دوز 
آن تاکنون وارد کشور شده است و مابقی هم کم 
کم وارد می شــود. با اين اوصاف مرحله نخســت 
واکسيناسيون با تاخير 25روزه نهايتا ظرف کمتر 

از يک هفته ديگر به پايان می رسد.
رونمایی از ۹ کیت تشخیص

خبــر ديگر اين که ديروز در مراســمی که در 
مرکز رشد زيست فن آوری انستيتوپاستور برگزار 
شــد، از 9کيت تشــخيص آماده بــه توليد انبوه 
رونمايی و يک واحد توليد کيت های آزمايشگاهی 

هم افتتاح شد.
در اين مراســم از 2 محصول کيت تشــخيص 
مولکولی _PCR_RT کويد _۱۹به طور مولتی 
پلکس با قابليت شناســايی نواحی ژنی چهار نوع 
ويروس جهش يافته 100تستی به صورت محلول 

به صورت ليوفيليزه )برای نخستين بار در کشور 
بــدون محدوديت نگهــداری در زنجيره دمايی 
منفی20درجــه(، 3 محصــول کيت اســتخراج 
RNA ويــروس کوويــد – 19از خــون )بــرای 
نخســنتين بار در کشــور برای اصلاح روش های 
نمونه گيــری قبلی بيماران از ســواپ های بينی 
خلق(،100و 50نمونه به صورت محلول به صورت 
ليوفيليــزه برای نخســتين بار در کشــور بدون 
محدوديــت نگهــداری در زنجيــره دمايــی 

 DNA منفی20درجه، 2 محصول کيت استخراج
از خون به روش رسوبی ،100و 50نمونه به طور 
محلول به صورت ليوفيليزه )برای نخستين بار در 
کشــور بدون محدوديت نگهــداری در زنجيره 
دمايــی منفی20درجــه( و يــک محصول کيت 
تشخيص اختلالات عددی کروموزومی به صورت 
محلول به صورت ليوفيليزه )برای نخستين بار در 
کشــور بدون محدوديت نگهــداری در زنجيره 

دمايی منفی20درجه( رونمايی شد.
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مهــدی صرامی معاون اقتصادی و بازرگانی و عضو 
هيئت مديره شــرکت پالايش نفت اصفهان و شــرکت 
پتروشــيمی اصفهان گفت: اين شرکت با خريد حدود 
42 درصد سهام پتروشيمی اصفهان، گام اساسی برای 

تبديل شدن به پتروپالايش را برداشت.
وی بابيــان اينکه پالايشــگاه اصفهان 100 درصد 
خوراک پتروشــيمی اســتان را تامين می کند، اظهار 
داشت: با تبديل  شرکت پالايش نفت اصفهان به پترو 
پالايش و سرمايه گذاری در صنايع پايين دستی که به 
پالايشــگاه وابســته هســتند و خوراک خود را از اين 
مجتمــع عظيم صنعتی دريافت می کنند، نياز ســاير 
صنايع نيز تامين می شــود. او با اشاره به اينکه حرکت 
امروزه کشــورهای پيشــرفته دنيا به ســمت ايجاد 
واحدهای پترو پالايشی )تجميع واحدهای پتروشيمی 
و پالايشــگاهی( است و اين روند اهميت ويژه موضوع 
را نشــان می دهد، اذعان داشــت: افزايش حاشــيه 
سودآوری نفت، کاهش آلودگی، کاهش هزينه تامين 
خــوراک و مديريت يکپارچــه از مزايای پتروپالايش 

شدن است.
 ســيد مصطفی الهی مديرعامل شرکت پتروشيمی 
اصفهــان نيز با بيان اينکه با حمايت مديران شــرکت 
پالايش نفت اصفهان، پيوند پتروشــيمی و پالايشگاه 
اصفهــان، محکم تــر از قبــل خواهــد شــد، گفت: با 
بهره گيری از تجربيات و تعاملات دوسويه و هم افزايی 
دو شــرکت می تــوان ارزش های افــزوده جديد برای 
پتروشــيمی اصفهــان ايجاد کــرد.او تکاليف مجمع 
عمومی شــرکت پتروشــيمی اصفهان را نقشه راه اين 
شــرکت عنوان کرد و انجام آن را ضروری دانســت و 
افــزود: اجرايــی شــدن پروژه هــا و طرح های جامع 
بهينه ســازی شــرکت از گام های پيش رو و اقدامات 
موثر اين شــرکت بوده که بايد هرچه ســريع تر آغاز و 

پيگيری شود.

انتخاب اعضای جدید هیات مدیره 
بانک سینا

در مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده )نوبت دوم( 
بانک ســينا که راس ســاعت 14 روز شــنبه 2۸ فروردين 
1400 با حضور ۸6/ 70درصد ســهامداران برگزار شــد، 
اعضای جديد هيات مديره بانک ســينا انتخاب شــدند.به 
گزارش روابط عمومی بانک سينا در ابتدای مراسم پس از 
انتخــاب محمد نوين، نماينده بنياد مســتضعفان انقلاب 
اســلامی با آرای سهامداران حاضر به عنوان رئيس مجمع 
و همچنين هيات رئيسه مجمع متشکل از هادی غنی پور، 
نماينــده بنيــاد علوی، وحيد پاافشــار نماينده شــرکت 
مادرتخصصی مالی و سرمايه گذاری سينا به عنوان ناظران 
مجمع و مجتبی دهقاندار به عنوان منشی مجمع، رسميت 
جلسه اعلام و دستور جلسه برای اتخاذ تصميم قرائت شد. 
در ادامه، رئيس مجمع با بيان آنکه در مکاتبه با بانک مرکزی 
تاييديه های 5 نفر از افراد پيشنهادی شامل دکتر سيدضياء 
ايمانــی، دکتر جعفر صفايــی مزيد، دکتر هادی آقابابايی، 
مهندس مجيد هادی و مهدی رزمی دريافت شــده اســت، 
از ســهامداران رای گيری به عمل آمد و اين اشــخاص به 
عنوان اعضای اصلی هيات  مديره بانک ســينا برای مدت 
2سال انتخاب شدند. در بخشی از مراسم مجمع، مديرعامل 
بانک ســينا گفت: محور اصلی و پيشــرانه نظام بانکی برای 
همه ذی نفعان اعم از ســهامداران، سپرده گذاران، مديران 
و کارکنان، اعضای هيات مديره هستند. اگر يک بانک را به 
لحاظ شــاخص های مالی و عملکردی و شــفافيت در نظر 
بگيريم، همه حول محور راهبری و اعضای هيات مديره آن 

بانک قابل ارزيابی است.
دکتر ايمانی خاطرنشان کرد: عملکرد مطلوب بانک سينا 
در رشــد شاخص ها و شــفافيت امور طی فعاليت در نظام 
بانکــی به خصــوص در دوره هيات مديره قبلی، برگرفته از 
حضور استادان با تجربه و خوشنام نظام بانکی بوده است.

فروشامتیازمسکنملیتخلفاست

زیانخریداران
پالایشیکم

باسهامجایزه
جبرانمیشود

فروش امتياز طرح مســکن ملی تخلف 
اســت و اشــخاصی که امتياز خودشان را 
می فروشــند، اقدامی غيــر قانونی انجام 
داده اند و با قرمز شدن فرم »ج« ديگر امکان 

دريافت اين امتياز را نخواهند داشت.
به گزارش پايگاه خبری وزارت راه شهر 
ســازی، محمد اسلامی در حاشيه جلسه 
کميسيون ايمنی راه ها در جمع خبرنگاران 
در خصوص آخرين وضعيت ساخت مسکن 
در کشــور گفت: تمام تلاش ما اين اســت 
جريان توليد مسکن در کشور پايدار باشد 
و با توانمندسازی در فراهم کردن زمين و 
تســهيلگری بــرای اخــذ مجوزها، مردم 
بتوانند ساخت واحدهای خودشان را رو به 

جلو حرکت دهند.
وی افزود: همه اين موارد در قالب اصلاح 
آئين نامه ها انجام گرفته است که 500هزار 
مسکن در طرح اقدام ملی مسکن در اجرای 
کار قــرار گرفتــه و اين برنامه از شــرايط 
پرالتهاب بازار جلوگيری می کند و شواهد 
هم نشــان می دهد اين روند به يک سمت 

با ثبات تر در حال حرکت است.
وزير راه و شهرسازی درباره فروش امتياز 
مســکن ملی گفت: اشــخاصی که امتياز 
خودشان را می فروشند، فرم »ج« آنها قرمز 
شده و ديگر نمی توانند دوباره امتياز داشته 
باشند. اين کار آنها ممنوع و خلاف بوده و 

با اين کار امتيازشان حذف می شود.
وی با اشاره به استقبال مردم از سامانه 
املاک و اســکان گفت: تبليغات منفی در 
مورد اين سامانه انجام گرفت و کمپين هايی 
راه اندازی شد تا مردم در آن ثبت نام نکنند. 
برای وزارت راه و شهرسازی مهم اين است 
کــه آمار دقيق ثبتی از وضعيت مســکن 
داشــته باشــد تا روند انجام کار با برنامه 
پايداری همراه باشــد. ســالانه 700هزار 
واحد مسکونی در شهرها و 200هزار واحد 
روســتايی مورد نياز اســت که در مجموع 
برای 900هزار واحد مسکونی برنامه ريزی 
شده است.اسلامی افزود: در اين زمينه در 
شــرايطی قرار گرفتيم که بخشــی از اين 
واحدها توسط خود مردم ساخته می شود. 
يعنی پروانه ســاخت از شهرداری دريافت 
کــرده و پايــان کار می گيرند و لازم بود که 
برای کسری آن برنامه ريزی انجام شود. به 
خصوص بــا هدف خانه دار کردن مردمی 
که شــرايط خريد خانه در بازار را ندارند تا 
بتوانند با قيمت مناسب تر منزل خودشان 
را ابتياع کنند. به همين خاطر ساخت 400 
هزار واحد سالانه در طرح اقدام ملی برنامه 
ريزی شد که تفاضل آن از 700هزار واحد 
مورد نياز مردم، 300هزار واحد اســت که 
خود مردم در اين چند ســال به طور ثابت 
کار ســاخت و ساز را انجام داده بودند. اين 

400هزار واحد برنامه ريزی شده هم اکنون 
در دســت اجرا قرار گرفته که دارای تداوم 
بوده و يعنی اين روند هرسال می تواند ادامه 

داشته باشد.
وی در ادامه گفت: در طرح اقدام ملی و 
بخــش اول برای ما تکميل دقيق اطلاعات 
مهم بود تا بدانيم نياز هر شــهر را شناخته 
و بــرای مخاطب خودمان برای ســاخت 
مسکن برنامه ريزی داشته باشيم. نکته دوم 
اين بود که بتوانيم آورده هايی که مســکن 
را تبديل به کالای سرمايه ای کرده است را 
به حوزه اقتصادی مسکن که توليد و عرضه 
آن است، سوق دهيم تا کسب و کار توليد 
مســکن را رونق دهند. نه به اين شــکل 
ســرمايه گذار، خانه های خالی را نگهداری 
کرده و موجب التهاب بازار می شود. سرمايه 
گذارانی که خريدهای انبوه انجام می دهند 
و با خالی نگه داشــتن خانه ها ايجاد تورم 
می کننــد. به هميــن خاطر لازم بود که از 
ورود پول ها برای ســرمايه گذاری به اين 
شــکل جلوگيری کنيم تا مسکن همواره 
کالای مصرفی قلمداد شــده و برای مردم 
التهاب ايجاد نکند. اين گام دوم نياز به يک 
ابــزار بازدارندگی داشــت که در حقيقت 
همان ماليات بود که در قانون ماده 54قانون 
ماليات های مســتقيم از قبــل بوده که از 

خانه های خالی ماليات اخذ شود.
وزيــر راه و شهرســازی ادامه داد: اين 
ماليات ها بازدارندگی نداشــت و به همين 
خاطــر مجلس، اين ماده را اصلاح کرد. در 
قانون جديد ماليات سنگينی در نظر گرفته 
شده و به همين خاطر نگه داشتن خانه های 
خالی ديگر صرف و توجيه نداشــته و بايد 
اجاره يا فروخته شوند تا به اين شکل التهاب 
بازار مسکن را نداشته باشيم. قيمت مسکن 
از اوايــل دهه هفتاد همواره با دلار رشــد 
داشــته و حالا با اين اتفاق قرار است کاری 
انجام گيرد تا بازار مســکن از بازار ارز، طلا 

و ساير بازارها تبعيت نکند.
وی همچنين درباره ورود کالا از هند و 
پاکســتان گفت: کالا عامل ويروس نيست 
و واردات کالا از ايــن کشــورها طبــق 

پروتکل های بهداشتی انجام می شود.

ايــن عضو کابينه دولــت ادامه داد: در 
ارتبــاط با ويروس و بيماری کرونا، ما آنچه 
را که ستاد ملی مقابله با کرونا تصويب کند، 
انجام می دهيم. به خصوص در مورد پروازها 
اين مصوبــات بلافاصله به نوتام )اطلاعيه 
هوانوردی( تبديل شده و به صورت جهانی 

منتشر می کنيم.
وی با اشــاره به اينکــه در هفته يک يا 
حداکثر 2 پرواز به هند داشتيم که بر اساس 
تصميم ستاد ملی متوقف کرديم، در ارتباط 
با کنترل بهداشــتی در پايانه های مرزی و 
فرودگاه هــا هــم گفت: بــه دليل کمبود 
ظرفيت وزارت بهداشت، هلال احمر هم با 
دستور رئيس جمهوری در مبادی ورود به 
کشور مستقر شده و با استقرار هلال احمر 
کنترل بهداشت مرزی تقويت شده است.

اســلامی افزود: ما اميدوار هســتيم که 
کنترل های بهداشتی را به دقت انجام دهند 
تا کسی که آلوده به ويروس است، از طريق 
پايانه ها وارد کشور نشود و اگر شد، کنترل 

شده و قرنطينه شود.
وی در ادامه با اشــاره به فشار اقتصادی 
ناشــی از کرونا بر شرکت های هواپيمايی 
اظهارداشت: ممنوع کردن پروازها و رعايت 
فاصلــه اجتماعی با اعمال محدوديت 60 
درصدی پذيرش مســافر همه ايرلاين ها را 
بــا گرفتاری ســنگينی مواجه کرده و اين 
شرکت ها روزگار ســختی را می گذرانند. 
وزير راه و شهرســازی همچنين با اشاره به 
اعتــراض برخی از کارکنان ايران اير گفت: 
را  ســختی  روزگار  ايرلاين هــا  همــه 
می گذرانند، ايران اير هم همينطور اســت. 
از کارکنان شــاغل و بازنشسته عزيز ايران 
ايــر عذرخواهی می کنم که اين شــرکت 
نتوانســته تــا ديروز حقــوق فروردين را 
پرداخــت کند. اميــدوارم با تمهيداتی که 
 انديشــيده شــده، حقــوق ايــن عزيزان 

پرداخت شود.
درهمين حال رئيس سازمان راهداری 
هم با تاکيد بر اينکه ارتقای ايمنی جاده ها 
دغدغه اصلی سازمان است، از برنامه ريزی 
برای نصب 2000 دوربين ثبت تخلفات در 

جاده های کشور خبر داد.

بــه گزارش خبرگزاری صدا و ســيما، 
داريوش امانی به اقدامات صورت گرفته در 
جهت افزايش ايمنی حمل و نقل جاده ای 
کشور اشاره کرد و گفت: در راستای اصلاح 
و رفــع نقــاط پرحادثه در طول محور های 
مواصلاتی کشور، اين نقاط شناسايی شده 
و طــی تفاهم صــورت گرفته با پليس راه، 
بخــش زيادی از نقاط مذکور تاکنون رفع 
شده است و اميدواريم ساير نقاط شناسايی 
شده هم تا پايان سال جاری رفع شود و تا 
زمــان رفع نقاط مذکــور، پيش بينی لازم 
برای آشکارسازی اين نقاط و اطلاع رسانی 
لازم به رانندگان در طول مســير ها صورت 

گرفته است.
رئيس ســازمان راهداری و حمل ونقل 
جاده ای اظهارداشت: ساخت مجتمع های 
خدماتی - رفاهی در طول راه ها از اقدامات 
بنيادين ســازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای در جهت ايجاد امکان اســتراحت 
کاربران جاده ای و پيشــگيری از حوادث و 
ارتقای ايمنی اســت.امانی درباره اقدامات 
نرم افزاری در جهت افزايش ضريب ايمنی 
راه های کشــور اضافه کرد: باتوجه به تأثير 
دوربين های نظارت تصويری و دوربين های 
ثبت تخلفات حمل و نقل جاده ای در رعايت 
نــکات ايمنــی تردد توســط رانندگان و 
کاربران جاده ای، برمبنای فراخوان صورت 
گرفتــه، 2000 دســتگاه دوربين نظارت 
تصويــری و دوربين ثبت تخلفات به تعداد 
فعلــی اضافــه و پيش بينــی می شــود با 
راه انــدازی دوربين هــای مذکور، قدرت 
نظــارت و بــه تبع آن ضريــب ايمنی در 
جاده های کشــور به ميــزان قابل توجهی 

افزايش يابد.
وی همچنيــن اجــرای اقداماتی نظير 
خط کشــی، نصب نيوجرسی و گاردريل را 
در راستای ايمن سازی راه ها عنوان کرد که 
در دســتور کار سازمان راهداری و حمل و 
نقل جاده ای قرار دارد و در ادامه از افزايش 
تعامــلات با معاونت راهور نيروی انتظامی 
به منظور همراهی و همدلی بيشتر بين دو 
دســتگاه در جهت افزايش ايمنی خبر داد 
و گفت: احداث پاســگاه های منســجم از 
ســاليان قبل آغاز شــده و در سال جاری 
پيش بينی برای احداث 40 پاسگاه در طول 
راه های کشــور بــه منظور افزايش نظارت 

پليس صورت گرفته است.
وی تاکيــد کرد: آموزش رانندگان فعال 
در بخــش حمــل و نقل جــاده ای از ديگر 
رويکرد هــای ســازمان راهداری و حمل و 
نقــل جاده ای اســت که در دوره شــيوع 
ويــروس کرونا اين دوره های آموزشــی به 
صورت مجــازی برای راننــدگان برگزار 

می شود.

پالایشگاه اصفهان گام اساسی برای تبدیل 
شدن به پتروپالایش را برداشت

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

محمدعلی دهقان دهنوی رئیس سازمان بورس در نشست سخنگوی هیئت دولت اعلام کرد که در پی ریزش شاخص بورس در ماه های گذشته سازمان بورس 10 پیشنهاد اصلاح روند بازار و تقویت 
جانب تقاضا در بورس ارائه کرد که سه پیشنهاد از این پیشنهادها در هیئت دولت تصویب و نهایی شده و هفت پیشنهاد دیگر بعد از مصوبه دولت باید در جلسه هماهنگی اقتصادی سران قوا تصویب 
شود. وی ادامه داد: یکی از پیشنهادها این بود که خریداران پالایش یکم که سهام خود را از دولت خریداری کرده اند و بر اثر ریزش شاخص بازار دچار زیان شده اند، دولت از محل سهام جایزه به میزان 
زیان این افراد واحدهای جدید از همین صندوق ای تی اف پالایشی یا از صندوق های دیگر ای تی اف دولتی به آنها سهام جایزه بدهد تا زیانشان جبران شود. گفتنی است خریداران صندوق پالایش یکم 
هشت ماه پیش با وعده دولت اقدام به خرید واحدهای این صندوق کردند اما از آن روز تاکنون تقریبا در زیان بوده اند. وی با اشاره به پیشنهادهای دیگر برای رونق بورس افزود:  قبلا شرکت های 
ســرمایه گذاری برای دریافت تسهیلات بانکی برای خرید سهام ممنوعیت داشتند، اما پیشنهاد شد با توجه به نیاز بازار، ممنوعیت دریافت تسهیلات رفع شود و این شرکت ها بتوانند برای توسعه 
سرمایه گذاری از تسهیلات بانکی استفاده کنند. او پیشنهاد دیگر سازمان بورس را این گونه عنوان کرد که بانک ها و مؤسسات مالی و اعتباری به دلیل علاقه مندی به سرمایه گذاری و حمایت از بازار 
سرمایه و سهامی که متعلق به آنهاست بتوانند وارد بازار سرمایه شوند. قبلًا ماده 16 قانون رفع موانع تولید شرکت ها را از خرید سهام ممنوع کرده بود و برای آن جریمه درنظر گرفته بود، اما پیشنهاد 

کردیم اگر بانک ها از محل اموال مازاد خود به خرید سهام اقدام کردند، به مدت سه سال بتوانند از مجازات ماده 16 معاف شوند و منابع بانک ها به حمایت از بازار سرمایه بیاید./ فارس

مشارکت بانک مسکن در بزرگترین 
پروژه شهرک سازی بعد از انقلاب

دکتر شــايان مديرعامل بانک مسکن از اختصاص سه هزار 
ميليارد تومان به پروژه 10هزار واحدی شهر بندرعباس خبرداد
به گزارش پايگاه خبری بانک مسکن،مديرعامل بانک مسکن 
در آيين آغاز عمليات اجرايی بزرگترين پروژه توليد مســکن 
کشور در شهر بندرعباس گفت  نقش بانک ها در تحقق شعار 
ســال به ســزا و کليدی است. دکترمحمود شايان در آيين آغاز 
اجرای بزرگترين طرح توليد مسکن کشور در بندرعباس که با 
حضور مهندس اســلامی وزير راه و شهرسازی انجام شد افزود  
طبق فرموده مقام معظم رهبری که امســال را ســال توليد، 
پشتيبانی ها و مانع زدايی ها نامگذاری کرده اند، بانک ها می 
توانند در همه اين بخش ها موثر واقع شوند ،  برای تحقق اين 
شــعار و در بخش مانع زدايی ها در بانک مســکن کميته ای 
تشکيل شده است که اين موضوع را بررسی و موانع را از سر راه 
توليد بردارد،  برای نخســتين بار در کشــور، برای اين پروژه که 
10هزار واحد بوده و در زمينی به مساحت 350 هکتار ساخته 
می شــود، بانک مســکن برای هر واحد مســکونی مبلغ 300 
ميليون تومان تسهيلات پرداخت می کند که در مجموع برای 
اين پروژه 10هزار واحدی، ســه هزار ميليارد تومان اختصاص 
می يابد . مديرعامل بانک مسکن عنوان کرد طی سالهای گذشته 
2ميليون و 300هزار واحد مســکن مهر با حمايت مالی بانک 
مسکن ساخته شده است و در تلاش هستيم که موارد باقيمانده 
را نيز به زودی به اتمام برســانيم،مواردی که در بحث مســکن 
مهر به اتمام نرســيده اســت به دلايل حقوقی و مشکلاتی بوده 
که در خارج از مجموعه بانک وجود داشته است و بانک مسکن 
آمادگی دارد که در جهت اتمام آنها مشــارکت نمايد. وی در 
خصوص طرح اقدام ملی مســکن نيز گفت   تاکنون در طرح 
اقدام ملی مسکن توسط بانک مسکن 900ميليارد ريال ازمنابع 
بانک و 13،۸63،347 ميليون ريال از منابع متقاضيان به اين 
طرح اختصاص يافته اســت . وی به مشــارکت در ساخت واحد 
در بافت فرســوده نيز اشــاره و اظهارکرد  بانک مسکن تاکنون 
برای 20هزار واحد مسکن در بافت فرسوده تسهيلات پرداخت 

کرده است .
وی با اشــاره به مصوبه مجلس شورای اسلامی در خصوص 
اختصــاص 360 هــزار ميليارد تومان از اعتبارات بانک ها برای 
ساخت مسکن عنوان کرد اين مبلغ برای ساخت يک ميليون 
و دويست هزار واحد مسکونی است که ساليانه بايد اين تعداد 
مسکن در کشور ساخته شود. وی اضافه کرد از اين تعداد واحد، 
۸00 هزار واحد در شهرها و 400 هزار واحد در روستاها ساخته 
می شــود . وی با اشــاره به اينکه بخش مسکن نقش مهمی در 
اقتصاد کشور دارد گفت  ساخت مسکن با بيش از 130 صنعت 
در ارتباط مســتقيم می باشد که چنانچه صنعت مسکن رونق 
پيدا کند شــاهد شــکوفايی اقتصاد کشور خواهيم بود . وی در 
پايان اظهارداشــت بانک مسکن آمادگی دارد نقش توسعه ای 
خود در توليد انبوه مسکن در کشور را به نحو شايسته ای ايفا 
نمايد . دراين ســفر محمد حســن علمداری عضو هيات مديره 

بانک نيز به همراه مديرعامل حضور داشت. 

پیشنهاد گمرک برای ترخیص 
خودروهای وارداتی بدون ثبت سفارش

معاون فنی گمرک پيشــنهادی ارائه کرد که بر اساس 
آن خودروهای وارداتی رسوب شده که ثبت سفارش ندارند 
به کشــور وارد شــوند. معاون فنی گمرک پيشنهاد کرد با 
باز شــدن ثبت ســفارش برای خودروهايی که فاقد ثبت 
ســفارش هســتند يا ســفارش آنها باطل شــده است، 
خودروهای مانده پشت گمرک ترخيص شوند. در همين 
باره ســيدروح الله لطيفی، ســخنگوی گمرک ايران نيز 
بهمن مــاه 99 گفته بود: پس از ترخيص 2325 خودرو از 
510۸ خودروی موجود در گمرک، تا اواخر 26 شــهريور 
ســال 99، 2 هزار و 7۸3 خودرو در گمرک باقی ماند که 
از بين اينها ۸40 خودرو به مرحله اظهار گمرکی رسيده اند. 
بخشــی از مابقی خودروها ثبت ســفارش ندارند و وزارت 
صمت با اخذ يا عدم پيگيری مصوبه ثبت سفارش، می تواند 
در مســير ورود يا متروکه يا مرجوع شــدن اين خودروها 
که ارز آن نيز در گذشته پرداخت شده و چندين سال در 
مبادی ورودی کشور خاک می خورند، تصميم گيری کند. 

خبر

وزارت راه- مدير کل دفتر بهره وری حمل ونقل وزارت 
راه و شهرسازی از پرداخت حدود 70 درصد از تسهيلات 
حمايتــی دولت به شــرکت ها و راننــدگان حمل ونقل 
برون شــهری آســيب  ديده از کرونا به ميزان ســه هزار و 

270 ميليارد تومان خبر داد.
محســن صادقی مدير کل دفتر بهره وری حمل ونقل 
وزارت راه و شهرســازی عنوان کرد: تا ابتدای ارديبهشت 
1400، از مجموع حدود 4۸00 ميليارد تومان تسهيلات 
درخواســتی بخش حمل ونقل برون شــهری، سه هزار و 

270 ميليارد تومان معادل 70 درصد از کل تســهيلات 
درخواستی به متقاضيان در بخش حمل ونقل جاده ای و 

هوايی، ريلی و دريايی پرداخت شده است.
صادقی گفت: دولت در دو بخش به حمل ونقل عمومی 
برون  شهری تسهيلات پرداخت کرده است. بخش اول به 
 طور ويژه حوزه حمل ونقل هوايی و ريلی است که آسيب 
بســيار شــديدی از شــيوع کرونا ديدند و بخش ديگر 
حمل ونقل عمومی برون  شــهری است که با آسيب های 
قابــل توجه روبه رو شــدند. در مجموع حدود 203 هزار 
پرونده از سوی شرکت های حمل ونقلی برای دريافت اين 
وام تشکيل شده که از اين رقم، حدود 155 هزار پرونده 
و معــادل 76 درصــد از کل پرونده ها به مرحله پرداخت 
رسيد و مابقی پرونده ها نيز در فرآيند پرداخت قرار دارند. 
صادقــی در مــورد آخريــن وضعيت تســهيلات ويژه 
شرکت های بزرگ حمل ونقل هوايی و ريلی افزود: تاکنون 
در بخــش هوايی، از مجموع 29 پرونده که درخواســت 
بيش از 2553 ميليارد تومان تسهيلات داشته اند، پرونده 

14 شرکت به ارزش بيش از دو هزار و 60 ميليارد تومان 
پرداخت شده است که نشان از پرداخت ۸0 درصدی کل 
تسهيلات درخواستی اين بخش است. در حوزه ريلی نيز 
از مجمــوع 59 پرونــده متقاضيان با ارزش تقريبی 920 
ميليارد تومان، تســهيلات 23 شرکت پرداخت شده که 
ارزش تسهيلات پرداختی به آنها نيز حدود 230 ميليارد 
تومان اســت که نشــان از پرداخت تنها 25 درصد از کل 
تســهيلات درخواســتی اين بخش دارد. مدير کل دفتر 
ارزيابی هــای اقتصــادی و مديريت بهره وری حمل ونقل 
وزارت راه و شهرســازی در پايــان ضمن بيان ضرورت و 
فوريت رسيدگی به شرکت های حوزه حمل ونقل به سبب 
آسيب های جدی وارد بر آن به دليل شيوع ويروس کرونا 
و علی الخصــوص بخش حمل ونقل ريلی کشــور که در 
دريافت تســهيلات کرونا، با موانع و مشــکلات متعددی 
مواجه هستند، خواستار همکاری بيشتر و همراهی برخی 
بانک های عامل جهت تســريع و تسهيل در پرداخت اين 

وام حمايتی شد.

مدیر کل دفتر بهره وری حمل ونقل وزارت راه و شهرسازی خبر داد

پرداخت ۳۲۷۰ میلیارد تومان وام کرونا  به فعالان حمل ونقل

به گزارش ايسنا و به نقل از ادونس، در طول دهه های گذشته، تجزيه  و تحليل ما از سيارات فراخورشيدی پيچيده تر شده و علت آن پيشرفت تلسکوپ هايی است که به 
ستاره شناسان امکان بررسی ترکيبات شيميايی جو سيارات را با استفاده از طيف نوری منتشرشده از آنها می دهد. در اين زمينه دانشمندان برای دسته بندی سيارات دارای 
حيات از يک مدل مشابه زمين استفاده می کنند که در آن اکسيژن به عنوان يک شاخص تعيين کننده حيات وجود دارد. بااين حال طبق گفته  برخی متخصصان اين روش 
بسيار ساده  است و دو مشکل دارد. آيا حيات فرازمينی وابسته به جو دارای اکسيژن است؟ و آيا اکسيژن می تواند وجود حيات را تضمين کند؟  در مقاله ای که به تازگی در مجله  
»AGU Advances به چاپ رسيده، گروهی از محققان دانشگاه کاليفرنيا، سانتاکروز )Santa Cruz( استدلال می کنند که جست وجوی حيات تنها با درنظر گرفتن 
اکسيژن می تواند باعث ايجاد نتايج مثبت کاذب شود، زيرا يک سياره  سنگی بدون حيات می تواند به راه های مختلف تکامل يافته و اکسيژن غيرزيستی ايجاد کند.   »درمورد 

اينکه آيا اکسيژن به تنهايی برای تشخيص حيات کافی است، بحث زيادی انجام شده و بايد درمورد مکانی که اکسيژن در آن کشف شده، اطلاعات ديگری نيز داشته باشيم.

به گزارش مهر به نقل از زددی نت، زيمنس قصد دارد ابزار تحليل داده کلود گوگل و برخی دستاوردهای ديگر اين شرکت در حوزه هوش مصنوعی را به 
سيستم اتوماسيون ديجيتال صنايع و کارخانه های خود بيفزايد. با اين کار گوگل می تواند حضور پررنگ تری در صنايع و شرکت های مختلف داشته باشد. 
شرکت ها و صنايع مختلف با استفاده از اين ابزار جديد می توانند داده های کارخانه های خود را به شکل هوشمندتری مديريت کنند، ابزار هوش مصنوعی 
مبتنی بر کلود عرضه کنند و از الگوهای يادگيری ماشينی برای بهينه سازی عملکرد خود بهره بگيرند و الگوريتم های تازه ای را در شبکه های خود پياده سازی 
کنند. هوشمندسازی ابزار کلود گوگل با همکاری زيمنس تحولی اساسی در صنايع و کارخانه های مختلف ايجاد می کند و سيستم اتوماسيون کارخانه ها، 
فرآيندهای کنترل کيفيت و بهره وری در مصرف انرژی را اصلاح می کند. تازه ترين بررسی های موسسه KPMG نشان می دهد 49 درصد از صاحبان مشاغل 

در جهان به استفاده کامل از هوش مصنوعی در فرآيندهای حرفه ای خود متعهد هستند و 44 درصد از آنها هم تا حدی به اين موضوع معتقدند.

درجوسیاراتخالیازحیاتنیزمیتواناکسیژنیافت! همکاریگوگلوزیمنسبرایتولیدابزارهوشمصنوعیصنعتی
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هفته نامه اقتصادی ایران
دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی گفت: تنها ۵۴ هزار ایرانی در خارج از کشور تحصیل می کنند. همچنین در سال گذشته دو هزار و ۲۵0 ایرانی به کشور بازگشته اند که ۴00 نفر آنها به عنوان هیأت 
علمی در دانشگاه ها جذب شدند و ۲۳0 نفر آنها شرکت های دانش بنیان راه اندازی کرده اند. دکتر سعید رضا عاملی در حاشیه جلسه 8۴0 شورای عالی انقلاب فرهنگی با اشاره به اغراق های عجیبی 
که در مورد مهاجرت و به طور خاص مهاجرت نخبگان ذکر می شود، گفت: بر اساس گزارش مرکز رصد مهاجرت نخبگان که در دانشگاه صنعتی شریف ایجاد شده و سال گذشته اولین گزارش 
مهاجرت نخبگان منتشر شده و خرداد ماه امسال گزارش دوم آن منتشر خواهد شد، تنها ۵۴ هزار نفر ایرانی به خاطر تحصیل در خارج از کشور حضور دارند. که حضور آنها بیشتر در تحصیلات تکمیلی 
است و از جایگاه علمی خیلی خوبی برخوردار هستند. به عنوان مثال از لحاظ تعداد دانشجویان خارجی در امریکا، ایران رتبه سیزدهم را دارد ولی به لحاظ رتبه فارغ التحصیلان دوره دکتری در میان 
دانشجویان خارجی رتبه چهارم را دارد. دکتر عاملی ادامه داد: از طرفی باید توجه کرد که در جدول مهاجرت بر اساس آمارهای رسمی بین المللی رتبه ایران به لحاظ مهاجرت 8۷ است. همچنین  
بر اساس مطالعات رصدی که صورت گرفته ۷۵ درصد برگزیدگان دانش آموزی رتبه یک تا 1000 آزمون سراسری مقیم کشور هستند. وی با اشاره به اینکه بنیاد ملی نخبگان در طرح شهاب 
استعدادیابی و هدایت دانش آموزان در مسیر شکوفا سازی استعدادها در آموزش و پرورش کشور موفق بوده است، ادامه داد: بنیاد ملی نخبگان طرح استعدادیابی دارد که 10 میلیون نفر جمعیت 

دانش آموزی را تا کنون پوشش داده است و در سال ۹8 تا ۹۹ در مجموع 6 میلیون و ۹00 هزار دانش آموز مورد رصد قرار گرفته اند. / ایسنا

 وزیر ارشاد در آیین نخستین دوره شبکه شهرهای خلاق فرهنگ و هنر عنوان کرد

فرهنگوهنرمرکزیبرایزایشایدههایتازه واکنش بسیج دانشجویی به وجود نام 
شهردار اصفهان در لیست 
دریافت کنندگان واکسن

  بسيج دانشجويی دانشگاه اصفهان پيرامون انتشار خبر 
ثبت نام شهردار اصفهان در سامانه سيب جهت اولويت يافتن 
تزريــق واکســن کرونا به عنوان کادر درمان بيمارســتان 
خصوصی ميلاد خطاب به علی اصفهانی، دادستان عمومی 

و انقلاب اصفهان نامه ای منتشر کرد.
در ابتدای اين نامه آمده اســت: اخيراً اخبار منتشر شده 
مبنی بر ثبت نام و ثبت شماره ملی قدرت اله نوروزی شهردار 
اصفهان در سامانه سيب جهت اولويت يافتن تزريق واکسن 
کرونا به عنوان کادر درمان بيمارستان خصوصی ميلاد توسط 
دانشگاه علوم پزشکی تأييد شده است. در ادامه اضافه شده 
است: چنين مسئله ای حتی اگر واکسنی هم تزريق نشده 
باشــد، شــائبه اســتفاده از رانت و تخلف را به ذهن متبادر 
می سازد. در نامه بسيج دانشجويی دانشگاه اصفهان تصريح 
شده است: اکنون که وضعيت کرونايی کشور با تصميم های 
غلط دولتمردان بحرانی شده و آمار مبتلايان و فوت شدگان 
به شدت افزايش يافته است، ملت ايران که در اين وضعيت 
وخيم بيشترين آسيب را ديده اند و منتظر آغاز واکسيناسيون 
عمومی به عنوان اصلی ترين حق خود هســتند، استفاده از 
رانت و بی عدالتی را در تزريق واکسن های وارداتی، آن هم 
با چنين تخلفاتی، برنمی تابند. در ادامه آمده است: اول اينکه 
چگونه مســئول فنی بيمارســتان ايشان را به عنوان يکی از 
کارکنان بيمارستان در سامانه ثبت نام کرده است و دومين 
تخلف مربوط به خود شــهردار اصفهان است که با استفاده 
از رانت و برخلاف سند ملی واکسيناسيون کشور و همچنين 
بر خلاف آرمان های انقلاب اسلامی، اقدام به ثبت مشخصات 
خود برای دريافت واکسن خارج از نوبت کرده  است. در اين 
نامه ابراز شده است: بسيج دانشجويی دانشگاه اصفهان اعلام 
می دارد مقاماتی که با استفاده از رانت برای تزريق واکسن، 
سلامتی خود را بر سلامتی ساير مردم ترجيح می دهند به 
هيچ عنوان شايستگی هيچ گونه مسئوليتی را ندارند و علاوه 
بر برخورد قانونی و قضايی با آن ها، بايد به مردم معرفی شده 
تــا ديگــر نتوانند با فريب افکار عمومی اعتماد آن ها را جلب 
کنند. در ادامه اين نامه تصريح شــده اســت: شايسته است 
دادســتانی اصفهان به طور جدی به اين مســئله ورود و با 
شناســايی متخلفان با آن ها برخورد کرده و مردم شــريف 
اصفهان را از روند رسيدگی به آن مطلع کند. در پايان اين 
نامه عنوان شده است: همچنين برخورد دقيق و قاطع با اين 
موضــوع در اصفهــان می توانــد ســد محکمــی در برابر 
واکسن خواری ساير مسئولان در جای جای ايران اسلامی 
باشــد؛ ضمناً ما دانشجويان بســيجی دانشگاه اصفهان تا 
حصول نتيجه و پيگيری کامل اين موضوع سکوت نخواهيم 
کرد و اقدامات مختلفی را برای قطع اين روند ناصواب انجام 

خواهيم داد.

خدمات تامین اجتماعی برای بیش از 
44 میلیون نفر

ســازمان تامين اجتماعــی با تحت پوشــش قــرار دادن 
76درصد جمعيت کل بيمه شدگان کشور درميان صندوق های 
بيمه ای کشــور در جايگاه اول از نظر جمعيت تحت پوشــش 
قــرار دارد. بــه گــزارش اداره کل روابط عمومــی ســازمان 
تامين اجتماعی، براساس اعلام نتايج مرکز فناوری اطلاعات، 
آمار و محاسبات اين سازمان، در بخش سهم انواع صندوق ها 
در پوشــش بيمه ای کشــور، سهم سازمان تامين اجتماعی از 
کل جمعيــت تحــت پوشــش 76درصــد، ســهم صندوق 
بازنشســتگی کشور 10درصد، سهم صندوق بيمه اجتماعی 
کشاورزان، روستاييان و عشاير 6درصد و سهم ساير صندوق ها 
۸درصد است. شايان ذکر است ۸2درصد از بيمه شدگان اصلی 
و 55درصد مســتمری بگيران اصلی در کشــور تحت پوشش 
سازمان تامين اجتماعی هستند. تا پايان بهمن سال گذشته، 
14ميليون و 414هزار و 757نفر بيمه شده اصلی تحت پوشش 
ســازمان تامين اجتماعی هســتند که در گروه های اجباری، 
اختياری، حرف و مشاغل آزاد، رانندگان، بافندگان، کارگران 
ســاختمانی، کارفرمايان صنفی، باربران، خادمين مســاجد، 

زنبورداران، بيمه شدگان خاص و توافقی قرار گرفته اند.

 قیمت خرید تضمینی گندم باید 
6 هزار تومان باشد

محمدتقی نقدعلی عضو کميسيون کشاورزی مجلس با بيان 
اينکه نرخ پنج هزار تومانی گندم مورد تاييد مجلس نيست، گفت: 
از نظــر مجلــس، قيمت هر کيلوگرم گندم بايد حداقل شــش 

هزارتومان باشد.
وی در واکنش به اقدام دولت در تعيين قيمت پنج هزار تومانی 
برای نرخ خريد تضمينی گندم، تصريح کرد: نظر مجلس شورای 
اسلامی، کميسيون کشاورزی و نمايندگان ناظر در شورای قيمت 
گذاری محصولات استراتژيک برای قيمت گندم حداقل شش 
هزار تومان بود که متأسفانه دولت زير بار آن نمی رود و تمکين 
نمی کند، اگر دولت همان هزينه ای را که می خواهد بعداً صرف 
واردات گنــدم کنــد را هم اينک به توليد داخل اختصاص دهد، 
مجبور نخواهد بود که از طريق واردات، گندم مورد نياز کشور را 
تأمين کند. نقدعلی با اشاره به اينکه در مناطقی از کشور دام ها 
وارد گندمزارها می شــوند و از ســنبله های ســبز گندم تغذيه 
می کنند، ادامه داد: يعنی برای کشاورزان حتی صرف نمی کند 
که وارد مرحله برداشــت گندم شــوند. همچنين ســيد احمد 
مقدسی؛ رئيس انجمن صنفی گاوداران با بيان اينکه تعيين قيمت 
پنج هزار تومان برای نرخ خريد تضمينی گندم در شرايط کنونی 
اصلًا مناسب نيست، افزود: اخيراً شاهد ورود دام ها به مراتع سبز 
گندم بوده ايم. با اين شرايط که قيمت نهاده های دامی در بازار 
آزاد گران تر از گندم است هيچ بعيد نيست گندم برداشت شده 
نيز به جای اينکه به دولت فروخته شود ، وارد چرخه خوراک دام 
شود که اين اتفاق خطرناک است و دولت بايد فکر اساسی برای 
آن بکند. وی با اشاره به اينکه مشکل تأمين نهاده برای دامداری های 
سنتی و پروار بندی ها همچنان ادامه دارد، گفت: دامداری های 
صنعتی نيز از 15 فروردين تا 15 ارديبهشت 1400، سهميه جو 
و ذرت خــود را دريافــت کرده اند اما هنوز 30 تا 40 درصد نهاده 
کنجاله ســويا تحويل اين واحدها نشــده است، قيمت جهانی 
نهاده های دامی افزايش يافته و به همين جهت ستاد تنظيم بازار 
بايد نرخ های جديد نهاده های دامی را اعلام کند و حدود يک ماه 
است که منتظريم اين کار انجام شود اما تاکنون اتفاقی نيفتاده 
و اين مسئله در کنار عدم تخصيص ارز از جمله مشکلات کنونی 

صنعت دام است./ مهر

خبر خبر

آيين نخستين دوره شبکه شهرهای خلاق 
فرهنگ و هنر با حضور وزير فرهنگ و ارشاد 
اسلامی برگزار شد، صالحی با تأکيد بر اين که 
در شاخصه های شهر خلاق، متغيرهايی مطرح 
اســت کــه در تک تک آن هــا فرهنگ و هنر 
جايگاهی اساسی و مهم دارد از اين گفت که 
نمی توان به حريم شهرهای خلاق نزديک شد 
مگر وقتی که فرهنگ و هنر در شــهر، جايگاه 
متعالی تــری يابــد. در اين دوره از ميان 143 
شهری که به مرحله نيمه نهايی راه يافته بودند، 

60 شهر انتخاب شدند.
 فرهنگ و هنر کانون اقتصاد خلاق است

در اين مراســم که به شکل مجازی برگزار 
شد سيدعباس صالحی، وزير فرهنگ و ارشاد 
اســلامی با اشــاره به اينکه در دهه های اخير 
شــاهد توجــه مضاعف به موضوع شــهر و 
شهرنشــينی بوده ايم، گفت: »امروزه مسأله 
شهرنشــينی تبديل به يک مسأله گسترده 
اجتماعی و انسانی شده آنچنان که از زاويه های 
مختلف مسأله شهر خلاق ابداع و عرضه شده 
است. با نقدی که به شهر و شهرنشينی در سده 
اخير وجود داشــته، شهر به جای يک مفهوم 
انسانی يک مفهوم کالبدی دارد و فضا بيش از 
انســان در شــهر اهميت پيداکرده است. در 
شــاخصه های شهر خلاق متغيرهايی مطرح 
است که در تک تک آنها جايگاه فرهنگ و هنر 

جايگاه مهمی است.
وزير ارشــاد با اشاره به برخی تعريف هايی 
که درباره شهرهای خلاق صادق است، گفت: 
»اگر به شــهری می انديشــيم که مغز بر آن 
حکومت می کند، طبيعتاً فرهنگ و هنر جايگاه 
خاصی در چنين شهری دارد. مشخصه ديگر، 
شهری با ايده نو است. فرهنگ و هنر مرکزی 
برای زايش ايده های تازه اســت. شهر خلاق 
شهر با هويت است، شهری که ريشه درگذشته 
و معنــا در حــال دارد. ترکيب اين دو هويت را 
می آفريند، هويت به معنای آن اســت که از 
گذشته منقطع نيست و ضلع ديگر هويت اين 
است که بتواند به حال هم معنا ببخشد و صرفاً 
در گذشته زيست نکند. طبيعتاً فرهنگ و هنر 
بازهــم يکــی از مقومات ايــن هويت يابی و 
هويت زايی است. صالحی تأکيد کرد: »فرهنگ 

و هنر نقش اساسی در اعتبار يک شهر و فضای 
منطقه ای ملی و جهانی آن دارد. شهر خلاق 
شــهر دانايی محور و تجربه آموز اســت. شهر 
خلاق شهری است که صنايع و اقتصاد خلاق 
در آن نقش اساســی در ارزش  افزوده، توليد 
ناخالص داخلی و... دارد و فرهنگ و هنر کانون 
اقتصاد خلاق اســت. اگر متغيرهايی را برای 
شــهر خلاق می شناسيم، بی ترديد فرهنگ و 
هنر در تمامی اين مؤلفه ها نقش اساسی داشته 
و دارد. به گفته وزير ارشــاد، با توجه به موارد 
ذکر شده است که طرح شبکه شهرهای خلاق 
در وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی مطرح 

می شود.
 او با اشاره به انگيزه ها و هدف گذاری اجرای 
اين طرح گفت: »نخست اينکه، انگيزه تداوم 
را در شهرها تقويت کنيم. انگيزه های تداوم در 
شــهرهايی که سابقه ای داشــته اند اما دچار 
انقطاع نســل ها شــدند و يا درخطر آن قرار 
گرفتند؛ اينکه مسير شهرهای خلاق فرهنگ 
و هنر انگيزه تداوم را در اين شهرها تقويت کند. 
نکته ديگر آن که مزيت  های رقابتی را شناسايی 
و تقويــت کنيم. مزيت هــای رقابتی هم در 
چرخش اقتصاد و هم در تعالی فرهنگ نقش 
اساسی دارند. وزير ارشاد ادامه داد: »با شناخت 
ايــن مزيت ها فرصت های جديدی کشــف 
می شــوند و اين فرصت ها بستری برای توليد 
اتفاقات تازه می شوند که نمونه بارز آن موضوع 
گردشــگری اســت. اگر بتوانيم مزيت های 
رقابتی شــهرهای خــود را بازنمايی کنيم، 
فرصت هــای جديدی برای اقتصاد فرهنگ و 

هنر پديد می آيد.
وزير فرهنگ و ارشــاد اســلامی با اشاره به 
اين که هدف ديگر از اجرای اين طرح جايگاه 

بهتر بخشــيدن به عنصــر فرهنگ و هنر در 
مديريت شهری است گفت: »اما هدف گذاری 
پايانی نيز اين بود که بتوانيم يک نشاط شهری 
ايجاد کينم. شهرهايی که به عنوان شهرهای 
خلاق فرهنگ و هنر شــناخته می شــوند، 
فرصتی برای حضور مردم در محور آن قطب 
مزيتــی پديد می آيد. اين هدف های مشــابه 
مسير شهرهای خلاق فرهنگ و هنر را پيش 

آورد.
شناخت ظرفیت های هنری

ابراهيــم حيــدری، دبير اجرايی شــبکه 
شهرهای خلاق فرهنگ و هنر نيز ضمن ارائه 
گزارشــی درباره اين رويداد گفت: »شــبکه 
شــهرهای خلاق عنوان طرحی است که در 
حوزه اقتصاد فرهنگ و هنر و باهدف شناسايی 
ظرفيت  های هنری و فرهنگی کشــور و فعال 
کــردن هســته ها و خوشــه های هنری در 
شــهرهای مختلف ايران و با تأکيد بر تقويت 
ظرفيت مردمی فرهنگ و هنر در سطح ملی 
با اســتفاده از ظرفيت هــای بومی در وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی طراحی و  اجرا شد. 
در اجــرای اين طرح محوريت با معاونت امور 
هنری و  توأم  با مشارکت معاونت های مختلف 
وزارتخانه و نهادهايی مانند سازمان شهرداری ها 
و دهياری های کشور، وزارت ميراث فرهنگی 
و گردشگری و صنايع دستی و يونسکو و ادارات 

کل فرهنگ و ارشاد اسلامی بوده است. 
محمدحســن خوشــنويس، دبير علمی 
شــبکه شهرهای خلاق  فرهنگ و هنر نيز از 
ديگر سخنرانان اين مراسم بود. او از اقدام های 
انجام شــده تاکنــون به عنــوان تلاش های 
مقدماتی در زمينه شــبکه شــهرهای خلاق  
فرهنــگ و هنر يادکرد و گفت: »اميد که اين 

تلاش با تغيير دولت هم ادامه پيدا کند و متوقف 
نشود چرا که هدف نهايی اين طرح توانمندی 
اقتصادی حوزه های فرهنگ و هنر  در سراسر 

کشور بوده است.
مهــدی جمالی نــژاد، رئيس ســازمان 
شهرداری  ها و دهياری های وزارت کشور هم 
گفــت: »بايد نگاه مان به مديريت شــهری 
متفاوت باشد. برای تحقق اين تفاوت ضرورت 
دارد از ظرفيت هــای فرهنگی کمک گرفت و 
به تحقق شهرهای خلاق کمک کرد. مبتنی 
بر تحقق حداکثری شهرهای خلاق هست که 
می توان به نگاه متفاوت در مديريت شــهری 
دست يافت و رضايتمندی عمومی را ارتقا داد. 
بايد از اين ظرفيت ها استفاده حداکثری کرد 
تــا هــم اقتصاد هنر تقويت شــود هم اينکه 
مديريت شهری مبتنی بر نگاه متفاوت و توأم 

با خلاقيت باشد. 
سيد محمدمجتبی حسينی؛ معاون هنری 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی هم در سخنانی  
با اشاره به بيانيه گام دوم انقلاب برای تحقق 
تمدن نوين ايران اسلامی، از فرهنگ به عنوان 
حلقه واصله همه حوزه ها برای تحقق منويات 
بيانيه گام دوم انقلاب يادکرد و گفت: »مزايای 
تاريخی و فرهنگی و شهرهای مختلف ايران 
در کنار نيــروی جوان خلاق از ظرفيت های 
مهم برای تحقق تمدن نوين ايران و اسلامی 
اســت.  او در پايان تأکيد کرد: »طرح شــبکه 
شهرهای خلاق فرهنگ و هنر می گويد ايران  
فقــط تهــران نيســت و جای جــای ايران 
ظرفيت های متنوع و گسترده ای در حوزه های 
مختلف هنر و فرهنگ دارد.  اين طرح در توسعه 
گردشــگری و تقويت اقتصاد مقاومتی مؤثر 

خواهد بود و ارزش آفرين است.

عبداله بهرامی مديرعامل اتحاديه سراسری فرش دستباف 
کشور اعلام کرد: تمامی هنرمندان هنرصنعت فرش دستباف 
و صنايع دستی در کارگزاری تخصصی بيمه اجتماعی قاليبافان 

اين اتحاديه سراسری بيمه می شوند.
بــا همــت وزارت تعاون، کار و رفــاه اجتماعی، کارگزاری 
تخصصی بيمه اجتماعی قاليبافان و هنرمندان صنعت فرش 
دســتباف و صنايع دســتی، به اين اتحاديه واگذار شده و بيمه 
شــدگان از خدمــات و مزايای بازنشســتگی، از کارافتادگی 

مســتمری و ســاير خدمات بهره مند خواهند شد. يکی از نياز 
های برحق وقانونی هر قاليباف اجرا و پوشش بيمه ای است که 
با عدم تامين بودجه مناسب از سال 93 به بعد قاليبافان بدون 
حمايت بيمه بودند.بهرامی ادامه داد: نداشــتن پوشش بيمه 
باعث ريزش بخش زيادی از فعالان اين هنر صنعت و قاليبافان 
شده، چرا که پوشش بيمه اجتماعی در حفظ و استمرار اشتغال 

و امنيت شغلی نقش حائز اهميتی دارد.
باتوجه به اينکه ســازمان تامين اجتماعی توان پوشــش 

جمعيت ميليونی قاليبافان را ندارد، با عزم وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی برای حمايت از قشــر مولد فوق، اين ماموريت 
بزرگ به صندوق بيمه اجتماعی کشاورزان، روستاييان و عشاير 
واگذار شد و در اين رابطه کارگزاری تخصصی بيمه اجتماعی 
قاليبافان هم به اتحاديه سراسری تعاونی های فرش دستباف 
ايران واگذار شد.واگذاری کارگزاری بيمه قاليبافان به اتحاديه 
مربوطه برای حمايت و بهره مندی تمامی قاليبافان و هنرمندان 
هنر صنعت فرش دســتباف و صنايع دســتی از مزايای عالی 

پوشش بيمه اين صندوق، همه ابزارهای و زير ساختهای لازم 
را مهيــا کــرد تا متقاضيان به راحتــی و بدون هيچ هزينه ای 
بتوانندثبت نام نموده و زير چتر پوشش خدمات اين صندوق 
بيمه ای قراربگيرند. بيمه شدگان از مزايای بازنشستگی، از کار 
افتادگی و مستمری که 70 درصد هزينه آن را دولت تقبل و 
پرداخت خواهد نمود بهره مند خواهند شد، اين اقدام حمايتی 
دولت در حفظ امنيت شــغلی قاليبافان و استمرار توليد ملی 

کشور بسيار مهم و ارزش آفرين است./  فارس

آغازبیمهرایگانقالیبافان

قول دادســتانی برای حل مشکلات 
کشاورزان شرق اصفهان

کشــاورزان و باغداران مناطق شرق 
اصفهان از جمله زيار، ورزنه، اژيه، کرارج، 
براآن شمالی و براآن جنوبی و خوراسگان 
بــا جمعيتــی بيش از 300 هــزار نفر و 
شهرســتان های غربی شامل نجف آباد، 
فلاورجان، خمينی شهر، لنجان و مبارکه 
از ابتدای سال  جاری در چند نوبت با حضور 
در نقاط مختلف اســتان، رســيدگی به 
وضعيت حقابه خــود از زاينده رود، حل 
مشکلات معيشــتی و جاری سازی اين 
رودخانه را مطالبه کرده اند. طبق بررسی ها 
سه استان اصفهان، چهار محال و بختياری 
و خوزســتان هر کدام نسبت به برداشت 
آب از زاينده رود سهمی را طلب می کنند 

و معتقدند توزيع آب نامتوازن اســت؛ در 
منطقه شرق اصفهان حدود 400 تا 450 
هزار نفر به  صورت مستقيم از راه کشاورزی 
کســب درآمد می کنند که خواسته آنها 
تأمين حقابه از محل رودخانه زاينده رود 
است.حال کشاورزان می گويند برداشت 
غيرقانونــی از منابــع آبی زاينده رود بايد 
متوقف شود و حقابه ها به شکلی عادلانه  
اختصــاص يابد. اســفنديار امينی دبير 
اجرايی نظام صنفی کشــاورزی اســتان 
اصفهان در اين خصوص گفت: با تشکيل 
تجمعی از کشــاورزان که نزديک به 10 
هزار نفر بودند در شرق اصفهان نسبت به 
حقابه کشــاورزی خــود اعتراض و اعلام 
کردند، تمامی پمپ های آب را جمع آوری 
خواهنــد کرد که با ورود دادســتان و پا 

درميانی وی و قول های مســاعدی که به 
آنــان دادند و اعلام کردند که ظرف مدت 
يک ماه مشــکلات برطرف خواهد شــد، 
متفرق شــدند. با بيان اينکه کشــاورزان 
پذيرفتنــد که همچنان منتظر بمانند تا 
مشــکل رفــع شــود اظهــار داشــت: 
تخصيص های بی رويه و کارشناسی نشده 
از حوضــه زاينده رود بدون تزريق منابع 
آبی و عدم پايبندی به مصوبات شــورای 
عالــی آب، موجب اعتراض کشــاورزان 
اصفهانی شــده است.  وی دليل اعتراض 
کشــاورزان را مطلع شدن آنان از افزايش 
خروجی ســد زاينده رود تا حدود 5 متر 
عنوان و تصريح کرد: اين در حالی اســت 
که آبی به کشاورزان اختصاص داده نشده 
است و وقتی از آب منطقه ای پيگير شديم 
در پاسخ شنيديم که اين افزايش خروجی 
به دليل کفاف ندادن مقدار رهاسازی قبلی 
برای مصارف شــرب، صنعت و اختصاص 
به اســتان يزد بوده است. اين موضوع به 
معنای اين است که برداشت هايی در بين 
مسير از جمله در فاصله چم آسمان تا سد 
زاينده رود در استان چهارمحال و بختياری 
و اصفهان شــروع شــده که اين امر سبب 
ناراحتی کشــاورزان شده است. امينی با 
بيان اينکه متأســفانه در ارديبهشت، آبی 
به کشاورزان نمی رســد، افزود: در مورد 

خسارت »نکاشت قرار شده است مبالغی 
را به کشــاورزان غرب اصفهان پرداخت 
کنند که البته آن هم به خاطر خســارت 
نکاشــت امسال نيست و به  دليل بدهکار 
بودن آنها در سال 96 و 97 است؛ امسال 
هم هنوز برنامه ای برای جبران خسارات 
کشاورزان تعيين نشده است. از سوی ديگر 
دادستان عمومی و انقلاب اصفهان گفت: 
پيگير اجرای مصوبات شورای عالی آب و 
حق و حقوق قانونی کشــاورزان اصفهانی 
در زمينه تأمين حقابه هستيم. به  گزارش 
روابط عمومی دادگســتری کل اصفهان، 
علی اصفهانی دادستان عمومی و انقلاب 
اصفهان افزود: تعدادی از کشاورزان برای 
پيگيری درخواست ها و مطالبات قانونی 
خــود تجمع کردند که جلســه ای با آنها 
برگزار شــد.  مصوبات شورای عالی آب و 
مواردی کــه در قانون توزيع عادلانه آب 
درباره حقابه آنها مطرح شــده مهم ترين 
مطالبات کشــاورزان اصفهانی است، اين 
قول را به کشاورزان اصفهانی می دهيم که 
بر اساس مصوبات شورای عالی آب و حق 
و حقوقی که در توزيع عادلانه آب و ساير 
مصوبات قانونی پيش بينی شــده اقدام و 
پيگيــری خواهيم کــرد. حق و حقوق و 
مطالبات برحق کشاورزان را در قالب قانون 
پيگيری و اجرا خواهيم کرد. آب به عنوان 

اصلی ترين دغدغه اســتان اســت و تمام 
مجمومه مديريتی استان به  دنبال تحقق 
مطالبه کشــاورزان برای اجرای مصوبات 
دهم و ســيزدهم جلســه چهارم شورای 
هماهنگی، جلسه بيست و چهارم شورای 
عالی آب و قانون توزيع عادلانهآب است. 
وی از کشــاورزان خواست با وجود اينکه 
مشــکلات زيــادی  دارند، صبر و تحمل 
داشــته باشــند تا خسارت های آنها از راه 
قانونی و از محل مصوبه کارگروه مبارزه با 
کم آبــی و اعتبــارات اين بخش پرداخت 
شود. هرگونه تجمع بدون مجوز برای 

مطالبات زاینده رود ممنوع است
دادســتان عمومی و انقلاب اصفهان 
گفــت: هرگونه تجمع بــرای مطالبات 
 زاينــده رود بدون مجوز شــورای تامين

 ممنوع اســت، علــی اصفهانی، با صدور 
اطلاعيه ای از ممنوع بودن هرگونه تجمع 
تحت عنوان مطالبات حوزه کشــاورزی و 
زاينــده رود بدون مجوز شــورای تامين 
استان خبر داد و بر برخورد با عوامل مخل 
نظــم عمومی تاکيد کرد، خواســته ها و 
مطالبات اين قشــر زحمت کش موضوع 
سوءاستفاده جريان های معاند قرار گرفته 
و عوامــل نفــوذی مترصــد جهت دهی 
اعتراضــات در راســتای نيــل به اهداف 
سياسی و خرابکارانه خويش برآمده اند و 

در جلســات نمايندگان کشــاورزان اين 
موضوع گوشــزد و مورد قبول قرار گرفته 
است. وی با تاکيد بر برخورد با عوامل مخل 
نظم عمومی تصريح کرد: شناسايی مرتبط 
بــا گروه هــای معانــد در دســتور کار 
دستگاه های امنيتی قرار دارد. وی گفت: 
پيگير مطالبات بر حق کشــاورزان جهت 
تأميــن حقابه هســتيم و در اين زمينه 
دادستانی با صدور دستور قضايی مانع از 
اجرای پروژه بن- بروجن شده است. آب 
به عنوان اصلی ترين دغدغه استان است 
و تمام مجموعه مديريتی استان به دنبال 
تحقق مطالبه کشــاورزان و قانون توزيع 
عادلانه آب است.او از کشاورزان خواست 
با وجود مشکلات زيادی که دارند صبر و 
تحمل بيشتری داشته باشند تا از راه قانونی 
و از محل مصوبه کارگروه مبارزه با کم آبی 
و اعتبــارات ايــن بخش خســارت آنها 
پرداخــت شــود. در برخی شــبکه های 
اجتماعی در چند روز اخير اخباری مبنی 
بر حرکت کشاورزان شرق و غرب اصفهان 
به سمت سد زاينده رود با هدف جلوگيری 
از برداشت های غيرقانونی از اين رودخانه 
منتشــر شده بود. بازگشايی زاينده رود و 
تامين حقابه اين رودخانه از جمله مطالبه 
کشــاورزان اصفهانی اســت./ باشــگاه 

خبرنگاران جوان

 حقابه کشاورزی پرداخت می شود
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کارگران پیش قراولان نشاط آفرین در 
پهنه پیشرفت و توسعه این سرزمین هستند

پيام تبريک مديرعامل ذوب آهن اصفهان به مناسبت روز 
کارگر، شما کارگران گرانقدر در سايه صلابت خود به نيکی 
نشان داديد که جوهر جان آدمی با کار جلا می يابد، زندگی 
در پرتو تلاش روشنی می گيرد و اين قشر تلاشگر و پرهمت 
، پيش قراولان نشــاط آفرين در پهنه پيشــرفت و توسعه اين 

سرزمين هستند.
خرســنديم که خانواده بزرگ ذوب آهن  اصفهان مملو از 
پولادمردانی اســت که در کسوت مقدس کارگری، خدمات 
ارزنده ای را در راه ســرافرازی ميهن اســلامی ارايه کرده اند و 
مفتخريم به اين تلاش گرانی که ماموريت بزرگ ايشان ارتقاء 
توليد ملی اســت. به خوبی آگاهيم؛ چرخ صنعت ذوب آهن 
اصفهان در دوران سخت کرونا و تحريم با دست توانای شما 
به چرخش در آمد و حيات پر توفيق و دســتاوردهای بزرگ 
ايــن مجتمــع عظيم صنعتــی بيش از پيش وامــدار کار و 
سختکوشی شماست. بی گمان، نام بلند و پرآوازه ذوب آهن 
اصفهان از رهگذر اراده و تلاش خستگی ناپذير شما بر تارک 
سپهر صنعتی ايران نقش بسته است و از اين پس نيز درخشش 
ذوب آهن اصفهان در گرو فکر خوش و تلاش دير پای شــما 
خواهد بود. فرصت را مغتنم شمرده با آرزوی قبولی طاعات 
و عبادات همه همکاران در ماه قران و رحمت الهی، هفته و 
روز کارگر را به يکايک شــما عزيزان شــادباش می گويم و با 
تمسک به پيام آور بزرگ اسلام، حضرت ختمی مرتبت)ص( 
بر دســت هايتان بوســه می زنم، بازوانتان را به گرمی می 
فشارم،عرق پيشاني تان را پاس می دارم  و از ژرف نای وجودم 
خسته نباشيد می گويم. انديشه تان پر ايده، بازوانتان پر توان 

و دست هايتان پر برکت باد
منصوریزدی زاده: مدیرعامل ذوب آهن اصفهان

ورق های تخت، بیشترین واردات فولادی کشور
طبق گزارش آماری انجمن توليدکنندگان فولاد ايران، طی 
سالی که گذشت، مجموع واردات فولادی ها بيشتر متعلق به 
مقاطع تخت فولادی )ورق گرم، سر و پوششدار( بوده است که 
61 درصد هم نسبت به ميزان واردات در سال 139۸ افزايش 
داشــته اســت. براين اساس در مجموع ســال 1399، واردات 
فولادی ها به کشور نسبت به سال 139۸، بيشتر نشان دهنده 
افزايش واردات اســت؛ چراکــه واردات مجموع مقاطع تخت 
فولادی 61 درصد، محصولات فولادی 50 درصد و فولاد ميانی 
برابر ميزان واردات در سال 139۸ بوده است. تنها ميزان واردات 
کل مقاطع طويل فولادی در سال 1399 نسبت به سال پيش 
از آن 11 درصد کاهش يافته است. افزايش واردات فولاد ايران 
در حالی در سال گذشته رخ داده است که توليد فولاد در مجموع 
سال 1399 در تمامی مقاطع و محصولات افزايشی بوده است. 
تنها در ســال 1399 همچون ســال 139۸، آهن اسفنجی به 
کشــور وارد نشــده اســت. طبق آمار، در مجموع در سالی که 
گذشت، يک ميليون و 799 هزار تن واردات فولاد ايران شامل 
مقاطع طويل و تخت فولادی، محصولات فولادی و فولاد ميانی 
به کشور وارد شده است که نسبت به يک ميليون و 191 هزار 
تن وارد شده در سال 139۸، 33/7 درصد افزايش داشته است.
در سال 1399 فولاد ميانی خارجی 5000 تن به ايران وارد 
شده که مطابق ميزان واردات آن در سال 139۸ است. همان طور 
که اشاره شد، آهن اسفنجی نيز همچون سال 139۸ در سال 
1399، واردات نداشته است. در ميزان واردات فولاد ميانی سال 
1399، سهم بيلت و بلوم 4000 تن و سهم اسلب، 1000 تن 
بوده است. با توجه به اينکه در سال 139۸ به ترتيب 3000 تن 
)بيلت و بلوم( و 2000 تن )اسلب( وارد کشور شده بود، در سال 
1399، واردات بيلت و بلوم، 33 درصد افزايش و واردات اسلب 
50 درصد کاهش را تجربه کرده است. کل واردات محصولات 
فولادی کشور در سال 1399، ۸97 هزار تن بوده که نسبت به 
59۸ هزار تن وارد شــده در ســال 139۸، افزايش 50 درصدی 
را نشان می دهد. طبق آمار، سهم واردات مقاطع تخت فولادی 
از همه بيشتر بوده است. طی سالی که گذشت، ۸17 هزار تن 
مقاطع تخت فولادی شامل 340 هزار تن ورق گرم، 26۸ هزرا 
تن ورق ســرد و 209 هزار تن ورق پوششــدار وارد کشور شده 
است که به نسبت 50۸ هزار تن وارد شده )در مجموع( افزايش 

61 درصدی داشته است.

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

وزیر بهداشت خبر داد، آغاز مرحله سوم کارآزمایی بالینی واکسن کرونای ساخت ایران و کوبا در اصفهان. وزیر بهداشت، درمان و آموزش 
پزشــکی اعلام کرد: مرحله سوم کارآزمایی بالینی واکسن کرونای ساخته شده ایران و کوبا در اصفهان آغاز شد. دکتر   سعید نمکی در 
کاشــان با بیان اینکه واکسن زدن دلیل بر مصون ماندن دائمی از بیماری کرونا نیست و احتمال خطرات بیماری را کمتر می کند گفت: از 
دیروز واکسیناسیون گروه دوم را شروع کرده، و هرچه زودتر سعی داریم واکسن را به افراد بالای 80 و ۷0 و 60 سال و بعد بیماران صعب 
العلاج برسانیم. وی با بیان اینکه از خرداد مصرف واکسن های داخلی آغاز می شود افزود: نباید بیمار ایرانی حتی یک روز سرگردانی 
پشت در بیمارستان را تجربه کند. وی اضافه کرد: در روز های کرونایی به جز این ویروس باید به بهداشت سالمندان، بحث 
ســلامت روان و بهداشت دهان و دندان توجه داشته باشیم. نمکی افزود: پارسال یکی از طلایی ترین زمان را در توسعه امور 

بهداشتی داشتیم و حقوق پرستاران را دو برابر افزایش دادیم./ صدا و سیما

پيــام مديرعامل شــرکت ملی صنايــع مس ايران 
به مناسبت روز »کار و کارگر

با تکيه بر همت بلند و اراده استوار شما موانع از سر 
راه توليد برداشته می شود

 دکتر اردشير سعدمحمدی، مديرعامل شرکت ملی 
صنايع مس ايران، با صدور پيامی، فرا رســيدن يازدهم 
ارديبهشــت ماه روز »کار و کارگــر را به تمام کارگران 

به ويژه سخت کوشان صنعت مس تبريک گفت.
يازدهم ارديبهشــت ماه در تقويم ايران زمين به نام 
کارگران عزيز و گرامی نام گذاری شده است تا فرصتی 
باشــد گران قدر برای قدردانــی از تلاش های بی وقفه 

سربازان فداکار عرصه کار، تلاش و توليد.
قطعا کســب دستاوردهای بی شمار توليدی، کسب 
رکورد توليد 2۸0 هزار تن برای نخســتين بار در تاريخ 
صنعت مس و بهره برداری از طرح های توسعه ای صنعت 
مس ايران طی سال گذشته مديون و مرهون سختکوشان 
صنعت مس در جای جای ايران زمين است؛ از آنان که 
پهنه معدنی را می شکافند تا آنان که در گرمای سخت 

طاقت فرسا فلز سرخ را می آفرينند.
تاريخ اين سرزمين از ياد نخواهد برد که شما در سال 
1399 يار روزهای بســيار دشــوار شرکت بوديد و غرور 
و تعصب را معنا بخشــيديد و در ســخت ترين شرايط با 
همه وجود کارنامه درخشانی برای شرکت خلق کرديد.

 بدون شک با تکيه بر همت بلند و اراده استوار شما 
موانع از ســر راه توليد برداشــته می شــود تا امسال نيز 
همچون ســال قبل پرچم صنعت مس ايران بر بلندای 

اقتصاد ايران برافراشته شود.
اينجانــب فرا رســيدن روز جهانــی کارگر را به همه 
کارگــران گران قدر کشــور به ويــژه کارگران پرتلاش  
صنعت مس ايران تبريک می گويم و برای همه آن ها و 
خانواده های گرانقدرشان آرزوی  بهروزی، تندرستی و 

پيروزی از درگاه پروردگار عالميان دارم.

پیام مهندس حمید رضا عظیمیان، مدیرعامل 
فولاد مبارکه به مناسبت روز کارگر

بسم ا... الرحمن الرحيم
بــدون ترديــد بخــش عظيمی از پيشــرفت ها و 
دســتاورد های صنعتی، اقتصادی و خدماتی کشور و 
بالتبــع شــرکت فــولاد مبارکــه به عنــوان يکی از 
بزرگتريــن قطب هــای صنعتــی و اقتصــادی نظام 
جمهوری اســلامی، مرهون کوشــش و مجاهدت بی 

وقفه و شــبانه روزی کارگران است.
عزم، همت و عرق جبين کارگران، مصداق حقيقی 
عبــادت و بندگــی خداوند متعال و دســتان کارگر، 
دستی از جانب خداوند برای رهانيدن انسان از آتش 
دوزخ است. بی شک بوسه پيامبر گرامی اسلام صلی 
الله عليه و آله نيز بر دســتان کارگر، مهر تاييدی بر 
قداســت، منزلت و کرامت کارگران شــريف به شمار 

می رود.
با وجود محدوديت های ناشی از بيماری کرونا در 
طی بيش از يکسال اخير نقش کارگران زحمت کش 
فولاد مبارکه در دســتاوردهای شگرف سال گذشته 
و رکوردهای افتخارآميز به دست آمده انکار ناشدنی 
و به مراتب ســتودنی و قابل ارج و احترام ويژه اســت.
اينجانــب ضمن تعظيــم و تکريم همه کارگران و 
کارکنــان متعهد، ســختکوش و پرتلاش گروه فولاد 
مبارکه و شرکتهای تابعه، فرا رسيدن روز کار و کارگر 
را به ايشــان و به خانواده مکرم و محترم اين عزيزان 
تبريــک و تهنيت عرض نموده و اميدوارم در ســالی 
که از سوی رهبر فرزانه انقلاب اسلامی به نام توليد، 
پشتيبانی ها و مانع زدايی ها  مزين گرديده، با همتی 
مضاعف شــاهد پيشرفت و توســعه روز افزون ايران 

اسلامی باشيم.
 حمیدرضا عظیمیان- مدیرعامل 
فولاد مبارکه

با تکیه بر همت بلند و اراده استوار شما موانع 
از سر راه تولید برداشته می شود

خبر تحققشعارسالباعبورازتولیدماهانه700هزارتنتختال
مديرعامل فــولاد مبارکه از رکوردهای 

مداوم توليد در اين شرکت خبر داد:
تحقق شــعار سال با عبور از توليد ماهانه 
700هزارتن تختال/ اين شــرکت طلايه دار 
 شــعار »مــا می توانيــم در صنعــت فولاد 

کشور است
حميدرضــا عظيميان بــا اعلام اين خبر 
گفت: گروه فولاد مبارکه در راستای تحقق 
شعار سال 1400 )توليد، پشتيبانی ها و مانع 
زدايی ها(، توانســته در بخش های مختلف 
توليــد در فروردين مــاه 1400 رکوردهای 
متعددی را به ثبت برســاند و با توليد بيش 
از 700 هزارتن تختال در آخرين ساعات 31 
فروردين ماه، بار ديگر شعار »ما می توانيم را 
در صنعت فولاد کشور به عمل تبديل کند. 
در واقــع روندی که مجموعه فولاد مبارکه 
در پيش گرفته، در جهت برداشــتن موانع و 
پشــتيبانی از توليد در کشــور اســت که 
خوشبختانه تا به اين لحظه محقق شده و با 
همت فولادمردان ايران زمين همچنان ادامه 
دار خواهــد بود. به گــزارش روابط عمومی 
شــرکت فولاد مبارکــه، مديرعامل فولاد 
مبارکه با اشاره به مهم ترين رکوردهای ثبت 
شــده در اين شــرکت در فرودين ماه گفت: 
شرکت فولادمبارکه توانست با تلاش و همت 
شبانه روزی در راستای عمل به منويات مقام 
معظم رهبری، فروردين 1400 را با شکستن 
رکورد توليد در 4 نواحی فولادســازی، نورد 
سرد، آهن سازی و فولادسبا به پايان برساند. 
يکــی از مهمترين رکوردهای توليد در اين 
شرکت در ناحيه فولادسازی و ريخته گری 
مداوم به ثبت رســيد و بــا همت نيروهای 

تلاشــگر ناحيه فولادسازی توانستيم با گذر 
از توليــد 662 هزارتــن تختال که آخرين 
رکورد ثبت شده فولادمبارکه در اسفند 99 
بــود؛ اين بار بــا توليد 700هزار و 215  تن 
تختــال رشــد قابل قبولــی را در توليد اين 
محصول اســتراتژيک به ثبت برسانيم. وی 
همچنين با اشــاره بــه توليد عريض ترين 
تختال که به تازگی در فولادمبارکه به توليد 
رســيده نيز گفت: کارشناســان و کارکنان 
واحدهــای ريخته گری در شــرکت فولاد 
مبارکه اقدام به آماده سازی قالب ماشين 5 
ريخته گــری برای توليد تختال با ضخامت 
250 و عــرض 2025 ميلی متــر )2 متــر( 
کرده انــد، اقدامی مهم جهت برطرف کردن 
نيــاز صنايع اســتراتژيک و بزرگ داخلی و 
خارجیِ آن سوی مرزها و ايجاد بستر عظيم 
صادراتی برای شکستن انحصار در بازارهای 
بين المللی است. چراکه توليد اين نوع تختال 
در حالی توســط فولاد مردان شرکت فولاد 

مبارکه محقق شد که تا پيش از اين، صنايع 
بزرگی همچون نفت، گاز و کشتی سازی و... 
برای تأمين اين نوع از تختال، مجبور به انجام 
واردات از ديگر کشــورها بودند. عظيميان 
تصريح کرد: توليد اين تختال نشان می دهد 
صنعتگران، مديران، مهندسان و کارشناسان 
شرکت فولاد مبارکه در تلاش اند که همواره 
سرآمد صنعت کشور باشند و علاوه بر تامين 
نيازهای صنعتگران، برای ســهام داران اين 
شرکت فولادی نيز سودآوری بيشتری ايجاد 
کنند.وی اظهار کرد: در حال حاضر بسياری 
از صنايع بزرگ کشور همچون خودروسازی، 
لوازم خانگی، ساخت و ساز، نفت وگاز و... به 
صنعت فولاد وابسته هستند و نياز اين صنايع 
از طريــق توليدات ايــن بنگاه فولادی قابل 
تامين می باشد. تا جايی که طبق آمار موجود 
تقريبا 50 درصد از نياز صنايع کشور توسط 
فــولاد مبارکــه تامين می شــود. به گفته 
مديرعامل شــرکت فولاد مبارکه، تختال به 

عنوان ماده اوليه برای توليد ورق و محصول 
 نهايــی کــه در صنايــع نامبرده اســتفاده 
می شــود، از اهميت بالايی برخوردار بوده و 
در شرايطی که کشورمان در مسير توسعه و 
صنعتی شدن قرار گرفته، توليد هرچه بيشتر 
اين محصول می تواند حرکت را به ســمت 
توليدات بيشتر صنعتی و کم شدن وابستگی 

ايران به ديگر کشورها سرعت دهد.
عظيميان با تاکيد بر اينکه حرکت گروه 
فولادمبارکه همواره در جهت تحقق اهداف 
تعريف شــده برای کشــور از سوی بالاترين 
مقام کشــور عزيزمان اســت در ادامه گفت: 
 امســال با نام توليد، پشــتيبانی ها و مانع 
زدايی ها نامگذاری شــده است و همانگونه 
که شــرکت فولادمبارکه توانســت جهش 
توليد را در سال 99 محقق سازد، امسال نيز 
بــا عــزم فولادين در جهت توليد بيشــتر و 
برداشــتن موانع از سد راه توليدکنندگان و 

صنايع پايين دستی گام خواهد برداشت.
مديرعامل شرکت فولادمبارکه در پايان 
گفــت: توليدات ايــن بنگاه صنعتی، ضمن 
اينکــه منجر به تامين نياز مواد اوليه صنايع 
پايين دستی شده، از خروج ارز از کشور نيز 
جلوگيــری کرده و حتی با درآمدهای ارزی 
خود توانســته به اقتصاد کشــور در جهت 
حرکت به سمت اقتصاد غيرنفتی کمک کند. 
اميد می رود با راه اندازی واحد نورد گرم 2 
 فولادمبارکــه مابقــی نياز صنايــع به انواع 
ورق های فولادی نيز در کشــور تامين شود 
و ايــران به عنوان قدرتمنــد ترين صنعت 
فــولادی در منطقه حرفــه ای زيادی برای 

گفتن  داشته باشد.

معاون تکنولوژی شــرکت فــولاد مبارکه می گويد اين 
شرکت در راستای مسئوليت اجتماعی خود در دوران کرونا 
همواره ســعی کرده در کنار مردم قرار گيرد و کمک حال 
آن ها باشــد. پاســخ به مهمترين دغدغه کادر درمان يعنی 
تامين اکســيژن و تجهيز بيمارستان های کرونايی از جمله 
مهم ترين اقدامات اين شرکت از ابتدای شيوع کرونا تاکنون 

بوده است.
سيد مهدی نقوی معاون تکنولوژی شرکت فولاد مبارکه 
اصفهان در گفت وگو با خبرنگار ايراسين در خصوص اقدامات 
اين شرکت در دوران شيوع ويروس کرونا اظهار کرد: با شيوع 
بيماری کرونا در کشور، فولاد مبارکه به عنوان يک شرکت 
مســئوليت پذير تلاش کرد در کنــار مردم قرار بگيرد و در 
شرايط خاص و ويژه کشور کمک های بسياری را ارائه دهد.

وی ادامه داد: يکی از اقدامات مهم فولاد مبارکه در راستای 
مسئوليت های اجتماعی اين شرکت، ارائه اکسيژن رايگان 
به بيمارســتان های کشــور بود. همچنين شــرکت های 
زيرمجموعــه شــرکت فولاد مبارکه مانند شــرکت فولاد 
هرمزگان، فولاد ســنگان، فولاد اميرکبير کاشــان و ... هم با 
دستور مديرعامل شرکت، به اين امر مهم پرداختند و آن ها 
نيز در تامين اکسيژن رايگان به ياری بيمارستان ها پرداختند.
معــاون تکنولوژی فولاد مبارکه اصفهــان درباره ديگر 

اقدامات شــرکت فولاد مبارکه اصفهان در دوران شــيوع 
ويــروس کرونــا گفت: اختصاص بودجــه ای قابل توجه به 
دانشــگاه علوم پزشــکی و خريداری تجهيزات مورد نياز 
بيمارستان ها اقدام ديگری بود که با نظر رئيس دانشگاه علوم 
پزشکی و مجموعه زيرنظر صورت گرفت و اقلامی که برای 
بيمارســتان های مختلــف مورد نياز بود بــا بودجه ای که 

اختصاص پيدا کرد، خريداری و تامين شد.
نقوی در خصوص اقدامات فولاد مبارکه در ديگر شهرهای 
ايران نيز گفت: فولاد مبارکه اقدامات گســترده ای در ايران 
دارد و از فولاد سنگان دراستان خراسان رضوی تا فولاد در 
هرمزگان را تحت پوشش خود دارد. بنابراين تلاش شده در 
تمامــی زيرمجموعه هــای فولاد مبارکه مســئوليت های 
اجتماعی را گســترش دهيم. لذا در دوران پاندمی کرونا به 
اکثر اســتان ها از جمله استان های چهارمحال و بختياری، 
هرمزگان، خراســان، کاشان و ... کمک های بسياری انجام 
شده است. معاون تکنولوژی فولاد مبارکه اصفهان با توجه 
به قرار گرفتن کشــور در موج چهارم کرونا عنوان کرد: در 
حال حاضر و با شروع موج چهارم کرونا همچنان مهم ترين 
نياز يک بيمار کرونايی اکسيژن است و طبق صبحت هايی 
که با پزشکان داشتيم، اعلام شده زمانی که فردی به بيماری 
کرونا مبتلا می شــود، 7 برابر گذشــته به اکسيژن نياز دارد 

بنابراين فولاد مبارکه تلاش کرده اســت مهمترين فاکتور 
مــورد نيــاز بيمارســتان ها را در اختيار آن هــا قرار دهد تا 
بيمارستان ها دغدغه ای در خصوص تامين اکسيژن نداشته 
باشند و به نظرم اين يک اقدام بسيار مهمی بوده که فولاد 
مبارکه در پيش گرفته است.  نقوی در گفت: اقدامات حوزه 
بيماری کرونا تنها يکی از اقدامات مسئوليت های اجتماعی 
فولاد مبارکه اســت و اين شــرکت در مسائلی ديگری مانند 
آب، محيط زيست، تحصيل دانشجويان در دوران کرونا و ... 
نيز اقداماتی داشــته اســت اما اين روزها اقدامات کرونای با 
توجه به اينکه سلامت مردم در خطر است به صورت خاص 

از سوی شرکت فولاد مبارکه دنبال می شود.

رسالت اجتماعی فولاد مبارکه پاسخ به مهمترین دغدغه کادر درمان در دوران کرونا است

دبير انجمن توليدکنندگان فولاد گفت: 
گم شدن 3ميليون تن فولاد ناشی از بررسی 
آمارهای کلی صنعت فولاد اســت و برای 
نهايــی شــدن، بايد آمار کلــی را با نتايج 
حسابرسی و انبارگردانی شرکت ها تطبيق 

دهيم. 
رســول خليفه ســلطانی در رابطــه با 

بحث های مطرح شــده درباره گم شدن 3 
ميليون تن فولاد، اظهار داشــت: لفظ گم 
شدن مربوط به بحث های آماری است، اگر 
نــه 3 ميليون تن فولاد قابليت گم شــدن 
ندارد. وی توضيح داد: منظور از اين مساله 
آن اســت کــه در موازنــه توليد، واردات و 
صادرات بــا کمبود 3 ميليون تنی روبه رو 

هستيم.
وی ادامه داد: اين اختلاف آماری ناشی 
از ارقــام موجــود در آمارهای کلی صنعت 
فولاد است و هنوز حسابرسی شرکت های 
فــولادی نهايــی نشــده اســت. در واقع 
انبارگردانی و حسابرســی شــرکت های 
فولادی خردادماه نهايی می شود و آن زمان 

آمار دقيق مشخص خواهد شد. 

دبيــر انجمن فولاد با بيان اينکه تفاوت 
بيــن آمارهــای کلــی و ارقــام مربوط به 
انبارگردانــی شــرکت ها طی ســال های 
گذشته نيز وجود داشته است، گفت: ممکن 
است بخشی از اختلاف آماری که در حال 
حاضر با آن روبه رو هستيم، ناشی از موضوع 
صادراتی باشد که اظهار نشده و به تعبيری، 
قاچاق شــده است؛ مانند اتفاقی که درباره 
کالاهــای ديگــر از جمله آرد يا گوشــت 

می افتد. 
وی با بيان اينکه اين اختلاف آماری در 
سال های قبل نيز وجود داشته است، گفت: 
رقم 3 ميليون تن مربوط به آمار سال 99 
عدد بزرگی است و توجهات را به خود جلب 
کرده است. به گفته خليفه سلطانی، معمولا 

پس از گذشــت 2 يا 3 ماه از شــروع سال، 
اطلاعات مربوط به انبارگردانی و حسابرسی 
شــرکت ها با آمارهای کلــی تطبيق داده 
می شــود و در آن زمــان می توان اختلاف 

قطعی بين اين 2 بخش را مشخص کرد.
 وی با بيان اينکه اعداد و ارقام بنگاه های 
توليدی و حسابرســی آنها آمار دقيق تری 
اســت، گفــت: در ارائــه آمارهــای کلی، 
حسابرســی دقيق صــورت نمی گيرد و با 
توجه به هزينه بر بودن حسابرسی آمارهای 
کلــی ايــن کار انجام نمی شــود و معمولا 
حسابرســی آماری در کشــور نداريم. وی 
ادامــه داد: هميشــه در آمارهــا يک باگ 
)حفــره( وجود دارد که اين اختلاف برای 

سال گذشته رقم درشتی شده است.

در موازنه تولید، واردات و صادرات با کمبود ۳ میلیون تنی روبه رو هستیم

رئيس سازمان نوسازی، توسعه و تجهيز مدارس کشور گفت: در اجرای سند تحول بنيادين آموزش و پرورش و زيرنظام تامين فضا، تجهيزات و فناوری بايد به 
سمت ساخت مدارس بزرگ مقياس حرکت کنيم و احداث مدارس کمتر از 6 کلاس درس پذيرفتنی نيست. مهرالله رخشانی مهر با اشاره به وجود مشکلاتی در 
معيار و روش اجرای پروژه ها خاطرنشان کرد دليل عمده اين نابسامانی ها نبود سياست گذاری صحيح و اصولی در بحث مديريت و اجرای پروژه هاست. وظيفه ما در 
حوزه ستادی است که آنها را رفع کرده و سازماندهی کنيم تا ديگر شاهد پروژه های نيمه تمام و مدارس نامتناسب با جمعيت نباشيم. معاون وزير آموزش و پرورش 
ادامه داد: هدف ما اين است که هيچ دانش آموزی محروم از تحصيل نباشد و امکانات زيرساختی ايمن و استاندارد را برای تمام دانش آموزان فراهم کنيم که وجود 
6700 پروژه آموزشــی فعال در کشــور، نشــانه اهتمام و تلاش جدی در توســعه عدالت آموزشــی است. وی افزود: در اجرای سند تحول بنيادين آموزش و پرورش و 

زيرنظام تأمين فضا، تجهيزات و فناوری بايد به سمت »ساخت مدارس بزرگ مقياس حرکت کنيم و احداث مدارس کمتر از 6 کلاس درس پذيرفتنی نيست. 

درحالی که در برخی کشورها روند توزيع واکسن به خوبی درحال انجام است اما هنوز بسياری از ما درمعرض خطر ابتلا به کوويد-19 هستيم و هيچ محافظتی در برابر آن 
نداريم و بايد از هر کمکی که می تواند مفيد باشد، بهره ببريم.  به گزارش ايسنا و به نقل از آلرت، يک بررسی جالب توسط محققان بين المللی نشان داده که ارتباط کمی بين 
مصرف مکمل ها و عدم ابتلا به کوويد-19 در زنانی که انواع خاصی از ويتامين ها را مصرف می کنند، وجود دارد. اما پيش از آنکه به سرعت به سمت داروخانه برويد، بايد مواردی 
را درنظر داشته باشيد.  ابتدا بايد درنظر داشته باشيد که فوايد مولتی ويتامين ها بسيار محدود است. پزشکان معتقدند به طورکلی همه  افراد ريزمغذی های موردنياز برای سلامت ماندن 
را از رژيم غذايی شان دريافت می کنند و در مطالعات گذشته نشان داده شده است که مصرف ويتامين درصورت عدم کمبود آن در بدن می تواند همزمان دارای فوايد و مضراتی 
باشد.  باوجود اين، در روزهای آغازين همه گيری، ويتامين ها يکی از مواردی بودند که به سرعت در داروخانه ها به فروش می رسيدند.نويسندگان اين مقاله نوشتند: »بازار فروش 

مکمل های انگلستان در اوايل ماه مارس 2020 رشد 19/5درصدی داشت، فروش ويتامينC 110درصد و فروش مولتی ويتامين ها 93درصد افزايش يافت.

احداثمدارسکمتراز۶کلاسدرسپذیرفتنینیست هیچمحافظتیدربرابرویروسکووید-۱۹نداریم
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یادداشت-۵
تولید،پشتیبانی ها و مانع زدایی ها

دکتر علی حیدری، عضو و نایب رئیس هیات مدیره ســازمان تامین 
اجتماعی: از آن جمله می توان به حمايت از يک قشر خاص )به دليل محروميت 
ها و عدم برخورداريهای قبلی و با رويکردهای سياســی و فرهنگی(، حمايت از 
ايجاد اشــتغال )کارجويان بيکار و کارگران شــاغل در واحدهای مشــکل دار(، 
حمايت از يک منطقه خاص )دور افتاده، محروم، مرزی، آزاد، ويژه اقتصادی و 
...( حمايت از طرحهای خاص و گونه های جديد کســب و کار )طرحهای تکفا، 
فاوا، شرکتهای دانش بنيان، استارت آپ ها و ...( پائين نگهداشتن قيمت کالاها 
و سطح عمومی قيمت ها، اعطای يارانه بيمه ای به صنايع، صنوف و اقشار خاص 
در قالب تقبل حق بيمه ســهم کارفرما و يا بيمه شــده توســط دولت و ... اشــاره 
کرد که منجر به برهم خوردن تعادل منابع و مصارف سازمان تامين اجتماعی 
گرديده و با روند توليد و انباشت رو به تزايد بدهی های دولت به سازمان تامين 
اجتماعی و عدم بازپرداخت به موقع آن توسط دولتهای مختلف، عملًا سازمان 

تامين اجتماعی را دچار تنگنای مالی و کسری منابع و نقدينگی می سازد.
از آنجا که سازمان تامين اجتماعی بايد تعهدات قانونی خود را در قبال اين 
بيمه شــدگان بصورت روزآمد و بدون وقفه به انجام برســاند وليکن منابع بيمه 
ای متعلق به اين قبيل بيمه شــدگان را به موقع دريافت نمی نمايد، در عمل 
می توان گفت جبران کســری نقدينگی ناشــی از عدم پرداخت بموقع بدهی 
دولت به ســازمان تامين اجتماعی، عملًا نوعی اســتقراض از جيب کارگران می 

باشد.
نکتــه حائــز اهميــت ديگر اينکه در طی چند دهه اخير غالباً برای حمايت از 
توليد دولت و مجلس بيشــتر به يک نهاده، از ســه نهاده توليد يعنی کارفرمايان 
و پيمانکارن و مديران )منابع ســرمايه ای( توجه شــده است و غالباً کارفرمايان 
و رويکردهای آنان مدنظر قرار گرفته است و اگر هم تسهيلاتی در زمينه بيمه 
های اجتماعی )مســتمری بازنشستگی و مقرری بيکاری( برای کارگران برقرار 
شده است با رويکرد کارفرمايی و برای رهايی کارفرمايان از نيروی انسانی موجود 
طراحی شده است در قالب بازنشستگی های زودرس به بهانه مشاغل سخت و 
زيان آور، نوســازی صنايع، خروج صنايع آلاينده و ... و عملًا اين طرحها و لوايح 
کــه در ظاهــر بــرای حمايت از کارگران و در واقع برای تعديل نيروی انســانی 
بنگاههــا و اخــراج محترمانه کارگــران و آن هم از جيب خود کارگران طراحی 
شده است، غالباً از سوی کارفرمايان مصادره به مطلوب می شود. که اين موضوع 
درخصوص مشــاغل زيان آور، بســيار تاســف برانگيز اســت چراکه در دنيا، به 
بنگاههای دارای محيط زيان آور برای کارگران اجازه تاســيس و فعاليت نمی 
دهند و تنها بصورت محدود و در موارد معدود و بالضروره، تنها عوامل ســختی 
کار و صعوبت کار را می پذيرند و درمورد ســختی کار هم با اســتفاده از وســايل 
حفاظتی و يا کاهش ساعت کار )بدون کاهش حق الزحمه( از مواجهه طولانی 

مدت کارگران با شرايط سختی کار جلوگيری می کنند. 

ورود شاهين به بازار در روزهای پايانی سال 1399 ، چهره واقعی 
ســايپای نوين را به نمايش گذاشــت . سايپا تا پيش از سال 9۸ بيش 
از 70 درصــد خطــوط توليدش را به پرايد اختصاص داده بود و باقی 
مانده اين آمار عمدتاً به شرکای خارجی سايپا نظير چانگان ، برليانس 
و رنو اختصاص داشت . سيد جواد سليمانی با تصميم به خروج پرايد 
از خط توليد نخســتين مديری بود که طی يک دهه اخير ، شــعار 
خروج پرايد را به عمل تبديل کرد.اين تصميم بدون شــک تبعاتی 
داشت که مهمترين آن بروز بی نظمی در حفظ آهنگ توليد و تيراژ 

در کنار جايگزينی ظرفيت توليد پرايد بود . 
اين تصميمات با هدف گذاری از پيش تعيين شــده با برنامه ای 
منظم به خوبی پيش رفت و خانواده 200X در قدم نخســت بخش 
عمده تيراز سايپا را بر عهده گرفت و سايپا توسعه فيس ليفت روی 
پلتفــرم 200X را در برنامــه قرار داد و در کنار آن محصولات پلتفرم 
SP ۱00  آماده توليد شدند . سايپا با فاصله کوتاهی از خروج پرايد 
از خــط توليــد ، زمينه های تحول را نمايان کرد. شــاهين وارد خط 
توليد شــد، آريا به عنوان نخســتين کراس اوور بومی ايران رونمايی 
شد ، دو فيس ليفت روی ساينا  و کوييک آماده عرضه به بازار شدند 
، پروژه ای جديد روی پلتفرم تندر 90 برنامه ريزی شد و در نهايت 
اطلس در کلاس مينی کراس ها به عنوان جديدترين مهمان سايپا 

به زودی رونمايی خواهد شد . 
بررسی نقش سايپای نوين در بازار موضوع مهمی است که مکمل 
تغييرات بنيادين در اين خودرو ســاز به شــمار می آيد . ســايپا در 
گذشــته با پرايد پايين ترين بازه های قيمتی بازار خودرو کشــور را 
 200X در دست داشت . هم اکنون اين وظيفه برعهده تيبا از خانواده
اســت و پس ازآن نوبت به ســاينا و کوييک می رســد . در گذشــته 
مشتريان بازار تنها می توانستند خانواده پرايد را با پيشرانه ای نسبتاً 

ضعيف ، امکانات محدود و در اتاق های با اشکال مختلف انتخاب
کنند اما  

خانواده 200X با تنوع امکانات ظاهری و داخلی در ســه خودرو در 
تيپ های مختلف امکان انتخاب متنوع تری را فراهم کرد . ســايپا 
حتی در نســخه های جديد کوييک و ســاينا از گيربکس اتوماتيک 
استفاده کرده است و امکاناتی نظير سيستم کنترل فشار باد  تايرها 
، نمايشــگر لمســی و ... نيز به اين خانواده راه پيدا کرد . ســايپا تنها 
عرضه کننده خودروهای کلاس B به بازار خودرو کشور برای پوشش 
بازه قيمتی آغازين بازار است که تنوع گسترده ای را در اين بازه به 
وجــود آورده و بــا معرفی اطلس ، کاپيتان و پرچمدار کلاس B های 
 G و S سايپا نيز مشخص خواهد شد. ساينا و کوييک در تيپ های
مهمترين بازيگران جديد سايپا در سال 1400 خواهند بود . هر دو 
خودرو  با چهره جديد در ظاهر و داخل و با امکانات جديد روانه بازار 
می شود . هاچ بک 4 متری و سدان4.2   متری سايپا در نسخه فول 
G امکانات جديدی مانند نمايشــگر لمســی 7 اينچ ، دوربين عقب ، 
صندلی با روکش چرم ، کليد کنترل صدا از روی فرمان ، دستگيره 
 ، GPS آســان باز شــو ، سيستم کنترل فشــار باد  تايرها ، سيستم
چــراغ هــای اتوماتيک ، شيشــه دودی و رينگ آلومينيومی را ارائه 

خواهند کرد.
با گذر از کلاس B نوبت به کلاس C می رسد که شاهين سر آمد،  
آن و آغازگر ســايپای نوين اســت . شاهين نخستين محصول بر پايه 
پلتفرم sp ۱00 اســت که در بخش قوای فنی ، امکانات و ابعاد به 
نوعــی جبــران کننده جای خالی خودروهايــی همچون تندر 90 ، 
برليانس ســری H 300 و آريو اســت . نخستين سدان بومی کلاس 
C ســايپا با طول 4446 ميليمتر و فاصله 2650 ميليمتری بين دو 
محور به پيشرانه 1.5 ليتری با حداکثر توان 110 اسب بخار و حداکثر 
گشــتاور 17۸ نيوتون متر مجهز شــده که بيشترين ميزان گشتاور 
توليدی در اين کلاس و در مقايسه با رقبای مشابهش به حساب می 
آيد. چنين گشــتاوری در کنار گيربکس 5 ســرعته دستی شاهين را 
نســبت به ديگر خودروهای هم کلاســش در سطح بالاتر باز شتاب 
اوليه قرار می دهد . امکانات رفاهی مانند نمايشــگر لمســی 7 اينچ ، 
ورود و استارت بدون کليد ، دوربين عقب ، سانروف ، سيستم کنترل 
، فشــار باد تايرها  و ... نيز مجموعه ای امکاناتی اســت که 
معمولاً بيش از ديگر امکانات مورد توجه مشــتريان 
ايرانی قرار می گرفته و سايپا با انتخاب اين 
ســطح از امکانــات عمــده نيازهای 
مشــتريان ايرانی را پاســخ داده تا در 
نســخه های بالاتر شــاهين شاهد 
افزايش اين سطح و نزديک تر شدن 
شــاهين به سدانی ايده آل باشيم . 
پس از شــاهين نوبت به نخستين 
کــراس اوور ايرانــی يعنی آريا می 

رســد که با تفکر بهبود نســبت به کراس اوورهای مانند چانگان 35 
CS طراحی شده و قرار است پيشرانه متفاوتی نسبت به شاهين در 
دل آن قرار بگيرد که گشتاوری فراتر از 220نيوتون متر دارد و اين 
موضوع آن را به يکی از قوی ترين کراس اوور های بازار بدل خواهد 
کرد . هنوز اطلاعات دقيقی از آريا و امکانات آن در دست نيست اما 
احتمالاً سطح امکانات آريا فراتر از شاهين خواهد بود و نوبرانه اصلی 
 C سايپای نوين در سال 1400 لقب خواهد گرفت . خانواده کلاس
ســايپا همينا تمام نمی شــود چرا که سدانی ميان رده بر پايه پلتفرم 
تندر 90 در حال طراحی است که بر خلاف استاندارد های 55 گانه 
تندر 90 با هدف پاس کردن اســتانداردهای ۸5 گانه روانه خيابان 
ها خواهد شــد . ســايپا در اين پروژه با گذر از هزينه و ســختی های 
برخی موارد مانند قالب سازی بدنه و برخی قطعات ، ضمن همگان 
سازی اين خودرو با استانداردهای روز و با امکانات به مراتب بيشتر 
از تندر 90 ، ايده ای بومی از اين خودرو را به نمايش خواهد گذاشت 
. قدم بعدی سايپا در گسترش سبد محصولات هنوز مشخص نيست 
اما با توجه به گسترش استفاده از پيشرانه های 3 سيلندر نسل جديد 
و نياز کشور به خودروهای ارزان قيمت و کم مصرف ، می توان انتظار 
 BوA داشت که سايپا باز هم به فکر گسترش محصولات در کلاس
باشــد و محصولی پايه ای تر از خانواده 200X را نيز به بازار معرفی 
کند . نياز بازار به SUV های شاســی مســتقل و انواع پيکاپ نيز می 
تواند در دســتور کار ســايپا قرار داشــته باشد . آنچه از عملکرد سايپا 
طی 2 ســال گذشــته مشــخص شده بدون شک برنامه فيس ليفت ، 
بهبود و توســعه محصولات کنونی به صورت ماهانه در برنامه های 

اين خودروساز قرار خواهد داشت .

   بررسی جایگاه سایپای نوین در بازار خودرو
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